
NOVI TEDNIK 
Odgovorni urednik NT Branko Stamejčič Urednica NT Milena Brečko Poklic 

ŠT. 45 - LETO 5 2 - C E U E , 13.11.1997-CENA 280 SIT 

procesije za »blažev žegen« 
Jamstveni sklad sivi lase delavcem, stečajnim upraviteljem in sindikalistom. Tema tedna na strani 5. 

^ A r n e s o v a s m r t z a z a p r t i m i v r a t i 
Na okrožnem sodišču v Celju seje pričelo sojenje Velenjčanoma, 

ki naj bi povzročUa smrt mladoletnega Arnesa. Brez javnosti. 
Stran 32. 

Z v r i i a je p o g l e d n a j l e p š i 
Novi tednik na obisku pri Ireni Polanec, slikarki, ki jo je Pariz 

povzdignil med zvezde. Stran 9. 

T o p l a p o s t e l j a n a m e s t o 
h l a d n e v e ž e 

Celjski klošaiji bodo prihodnji teden lahko spali na toplem, 
obljubljajo pa jim tudi razdelilnico hrane. Stran 20. 

P o z l a t a r n i A u r o d e n t 
v ponedeljek naj bi spet pognali stroje. Stran 7. 

I Pr ič i o č i t a l , d a l a ž e 
Na okrožnem sodišču v Celju seje 

nadaljevalo sojenje Matjažu Podmiljšaku. 
Stran 31. 

Admira l in 
kapitani 
Živaana sailing 
team iz Celja, 
Beaujolais in 

Movina ter druge 
družabnosti v 

celjski kroniki na 
strani 8. 

A l • . ' Foto: Gregor Katic 

Obarvana lica m razgreta srca 
Minuli konec tedna je minil predvsem v znamenju enega največjih 

slovenskih praznikov - martinovanja. Celoten prikaz običajev, škofovo 
predavanje in še kaj so pripravili v Laškem, izredno lepo je uspelo 

martinovanje tudi v Centru Interspar, prisrčna pa so bila praznovanja v 
številnih drugih krajih. O njih poročamo v tej številki Novega tednika in 

v Petici. Pa na zdravje s kupico mladega. 

i s l a n d s k a v o l n a p r e š i b k a 
v goste k rokometašem CPL prihajajo italijanski generali. 

Stran 15. 

Z g l a s b o v s r c u , 
z n o ž e m v h r b t u 

Kaj se dogaja v velenjski skupini Šank 
ročk? Bobnar brez službe. Stran 36. 

V Petici še reportaže, ugankarstvo, nasveti, avtomobilizem, 
glasba, humor... Strani 33-48. 



2 D O G O D K I 

Volilno odštevanje 
Volitve predsednika Republike Slovenije bodo v nedeljo, 23. novembra - Predčasne volitve že sredi prihodnjega tedna 

z zakonom o volitvah pred
sednika Republike Slovenije 
je določen tudi volilni rokov
nik, le-ta pa prav za te dni 
določa vrsto volilnih opravil. 
Med pomembnejšimi datu
mi, za volivce seveda, je nede
lja, ko poteče rok, do katerega 
se morajo volilni upravičenci 
priglasiti za volitve po pošti. 

Vseh osem predsedniških 
kandidatov - Marjan Poljšak, 
Janez Podobnik, dr. Bogo
mir Kovač, Milan Kučan, To
ne Peršak, Franc Miklavčič, 
mag. Marjan Cerar, dr. Jože 
Bernik - bo, bolj ali manj 
intenzivno, zadnjih deset dni 
pred volitvami izkoristilo za 
svoje predstavitve in sooča
nja, na katerih bodo skušali 
volivce prepričati, naj glasuje
jo zanje. Včeraj so morali vsi 
predsedniški kandidati pred
staviti prvo, predhodno fi
nančno poročilo o volilni 
kampanji, drugo, končno po
ročilo pa bodo organizatorji 
volilnih kampanj dolžni pred
ložiti državnemu zboru in ra
čunskemu sodišču najkasneje 
v 30 dneh po dnevu glasova
nja. 

Za svojevrstno popestritev 
predvolilnega časa je v začetku 
tedna poskrbel tudi Ingo Paš 
(nekdanji minister za turizem 
in sedanji sekretar zbornice za 

zasebno varovanje, sicer član 
Liberalne stranke), ki se je na 
Republiško volilno komisijo 
obrnil z zahtevo, da se razvelja
vi faza kandidacijskega po
stopka za volitve predsednika 
države. Svojo zahtevo je ute
meljil na dejstvu, da so sredstva 
javnega obveščanja objavila, 
do kakšnih hudih nepravilnosti 
(predvsem preprodaja in kraja 
glasov podpore volivcev) naj bi 
prišlo v tej fazi volilnega po
stopka. 

Za volilne upravičence, ki se 
v nedeljo, 23. novembra, ne 
bodo mogli odpraviti na voliš
ča, vseeno pa želijo izkoristiti 
svojo volilno pravico, pa med 
pomembnejše datume sodi ne
delja, 16. november. Do tega 
dne imajo vsi, ki bodo na volil
no nedeljo izven kraja svojega 
stalnega bivališča (varovanci 
domov ostarelih, bolniki na 
zdravljenju v bolnišnicah, voja
ki, zaporniki in podobno) čas, 
da se na okrajne volilne komi
sije obrnejo z zahtevo po glaso
vanju po pošti. Volilne komisije 
jim bodo s povratno pošto po
sredovale volilni material. 

Predčasno glasovanje - za 
vse, ki bodo volilno nedeljo 
preživeli izven kraja svojega 
stalnega bivališča ali iz kakr
šnikoli drugih razlogov 23. 
novembra ne bodo mogli na 
vohšča - bo prihodnji teden, 
od torka do vključno četrtka. 

med 9. in 17. uro na posebnih 
predčasnih voliščih, ki bodo 
praviloma odprta v prostorih. 

Vzporedno s pripravami na 
predsedniške volitve pa teče
jo tudi volilna opravila za vo
litve članov državnega sveta. 
Za slednje zakonsko ni dolo
čena volilna kampanja, nove 
člane državnega sveta - pred
stavnike lokalnih in funkcio
nalnih interesov - pa bomo 
letos prvič dobili s posredni
mi volitvami. Na širšem celj
skem območju bodo 2 pred
stavnika lokalnih interesov 
(iz 5. in 6. volilne enote) po
sebna volilna telesa, ki so jih 
izvolili v občinskih svetih, 
volila v sredo, 26. novembra 
popoldne. 

kjer so sedeži upravnih enot. 
Volilni upravičenci z območja 
Upravne enote Celje - 2. in 3. 
volilni okraj 5. volilne enote -
bodo predčasno lahko volili v 
prostorih Narodnega doma v 
Celju. 

Do prihodnjega četrtka, 20. 
novembra, pa imajo čas vsi 
tisti, ki bi zaradi bolezni, osla
belosti ali podobnih razlogov 
svojo volilno pravico želeU iz
koristiti na domu. Svojo željo 
morajo sporočiti okrajnim vo
lilnim komisijam, le-te pa bodo 
poskrbele, da jih bodo člani 
volilnih odborov volišč, kjer bi 
sicer upravičenci lahko oddali 
svoj glas, v nedeljo, 23. novem
bra, obiskali na domu. 

Na Celjskem priprave na voli
tve minevajo brez večjih zaple
tov, to pa je v veliki meri posledi
ca že utečenih postopkov, saj za 
izvedbo letošnjih volitev pred
sednika države ni bilo nobenih 
sprememb. Po besedah tajnice 
volilne komisije 2. in 3. volilnega 
okraja 5. volilne enote Zdenke 
Dobrajc bo v nedeljo, 23. no
vembra, na območju Upravne 
enote Celje med 7. in 19. uro 
odprtih 99 volišč, za nemoteno 
glasovanje pa bodo skrbeli pra
viloma 6-članski volilni odbori. 

IVANA STAMEJČIČ 

P r v a operacija v novih 
prostori i i 

s precejšnjo zamudo so v torek popoldne v novem operacij
skem bloku celjske bolnišnice opravili prvo operacijo. Nalož
ba v operacijske dvorane je bila uradno zaključena že sredi 
letošnjega maja, prve operacije so bile napovedane za sep
tember, vendar so zaradi tehničnih težav morali začetek dela 
preložiti. 

Centralni operacijski blok, ki je neposredno ob že preseljeni 
centralni enoti intenzivne medicine, meri preko 1.300 kvadrat
nih metrov. Poleg petih operacijskih dvoran so še garderobni 
filtri, prostori za anestezijsko pripravo, za prelaganje bolnikov, 
prebujevalnica ter drugi potrebni prostori, celoten blok pa je 
opremljen z najbolj sodobnimi napravami. 

Po prvi operaciji, ki jo je opravil predstojnik travmatološkega 
oddelka dr. Miodrag Vlaovič, je bil včeraj v novih prostorih že 
običajni operativni dan. JI 

34. seja Občinskega sveta Mestne občine Celje 
Na osnovi 18. člena Poslovnika Občinskega sveta Mestne občine Celje 

sklicuje predsednik Občinskega sveta Lojze Oset jutri, v petek 14. novembra 
ob 8. uri v veliki dvorani Narodnega doma, 34. sejo Občinskega sveta. 

Obravnavali bodo naslednji dnevni red: pod 3 - poročilo o realizaciji 
sklepov Občinskega sveta Mestne občine Celje od 30.3.1995 do 11.11.1997 in 
potrditev zapisnika 33. seje občinskega sveta z dne 30.9. in 1.10.1997; pod 4 
- a) odgovori na vprašanja, pobude in predloge, b) vprašanja, pobude in 
predlogi; pod 5 - predlogi Komisije za mandatna vprašanja, volitve, 
imenovanja, priznania in nagrade: -imenovanje Komisije za imenovanje, 
preimenovanje, ukinitev in spremembo območij, ulic in naselij v Mestni 
občini Celje; -imenovanje predstavnika Mestne občine Celje v Svet 
Vrtnarske šole Celje; - imenovanje direktorja Centra interesnih dejavnosti 
Celje; pod 6 - imenovanje predstavnikov Mestne občine Celje v Svet 
Območne izpostave Sklada Republike Slovenije za ljubiteljske kulturne 
dejavnosti; pod 7 - statutarni sklep o ustanovitvi četrtnih in krajevnih 
skupnosti v Mestni občini Celje ter o določitvi njihovih območij, organov in 
pristojnosti - druga obravnava; pod 8 - predlog za ureditev razmerij med 
Celjskim sejmom d.d. in Mestno občino Celje; pod 9 - sprejem 
premoženjske bilance občine Celje po stanju 31.12. 1996; pod 10 - seznam 
(inventarizacija) poslovnih objektov, ki bi jih bilo mogoče prodati; pod 11 
- odlok o spremembah in dopolnitvah Odloka o priznanjih Mestne občine 
Celje - druga obravnava; pod 12 - odlok o ustanovitvi javnih vrtcev Mestne 
občine Ce je - druga obravnava; pod 13 - odlok o ustanovitvi javnega 
gospodarskega zavoda Zavod za planiranje in izgradnjo Celje - prva 
obravnava; pod 14 - sklep o javni razgrnitvi Odloka o določitvi pomožnih 
objektov za katere ni potrebno lokacijsko dovoljenje; pod 15 - poročilo o 
sanaciji in razširitvi obstoječe komunalne deponije Bukovžlak in izvajanju 
projekta centra za ravnanje z odpadki; pod 16 - sklep o javni razgrnitvi 
osnutka odloka o spremembah in dopolnitvah odloka o zazidalnem načrtu 
»gospodarska cona Vzhodne Trnovlje 1«; pod 17 - a) predlog stališč do 
pripomb in predlogov na javno razgrnjeni osnutek sprememb in dopolnitev 
zazidalnega načrta Lava, pod b) odlok o spremembah in dopolnitvah 
odloka o zazidalnem načrtu Lava - prva obravnava in pod 18 - predlog 
stališč pripomb in predlogov na javno razgrnjeni osnutek sprememb in 
dopolnitev zazidalnega načrta Ostrožno. 

Za letovanje v Baski 
Od konca letošnjega junija 

do sredine septembra je v 
Celjskem domu v Baski leto
valo 726 gostov, razveseljivo 
pa je, da zadnja tri leta spet 
raste delež otrok. Letos so že 
presegli številko 560,14 med 
njimi pa so v Centru intere
snih dejavnosti zagotovili 
brezplačne počitnice. 

Statusno-pravna ureditev 
položaja Celjskega doma v 
Baski še vedno čaka na med
državni dogovor Slovenije s 
Hrvaško, prav zaradi neureje
nih razmerij pa je bilo letos v 
Baski precej manj šolarjev v 
programih šole v naravi, saj to 
dejavnost v osnovnih šolah 
planirajo ob začetku šolskega 
leta. Po besedah Staneta 
Klančnika, ki vodi delo Celj
skega doma, so letošnje polet
je v Baski kombinirali zdravs
tvene kolonije, šole v naravi, 
samoplačniško letovanje, nad-
standardno ponudbo vrtcev, 
priprave športnih ekip ter 
družinsko letovanje. Skupaj 
so tako v Celjskem domu po
skrbeli za 726 gostov, letovalo 
pa je 6 zdravstvenih kolonij, 
dve šoli v naravi, 85 samopla6 
nikov, otroci iz dveh vrtcev, 
športna ekipa ter 78 družin. 
Zanje je skrbelo 16 tehničnih 
in upravnih, 8 zdravstvenih ter 
46 pedagoških delavcev in 
laičnih vzgojiteljev. 

Prihodnja leta bi v Celjskem 
domu radi povečali število 
otrok iz socialno ogroženih 

družin, ki bi jim ponudili brez
plačne počitnice v Baski. V 
CID nameravajo ustanoviti 
Sklad za brezplačno letovanje 
otrok, v ta namen pa so letos 
že pripravili likovno kolonijo 
desetih akademskih slikarjev, 
izkupiček njihovih na avkciji 
prodanih del pa bodo vložili v 
sklad. 

Komisija za mandatna 
vprašanja, volitve, imenova
nja, priznanja in nagrade Ob
činskega sveta Mestne obči
ne Celje za jutrišnje zaseda
nje celjskim svetnikom pred
laga, da do ureditve statusne
ga položaja CID za direktorja 
imenujejo Staneta Klančni
ka. Svetniki so namreč že 
pred časom sprejeli odločitev 
o spremenjenih pogojih po
slovanja CID, tako da ostaja 
njegova praktično edina na
loga delovanje Celjskega do
ma v Baski. Le-to pa zadnja 
leta uspešno vodi Stane 
Klančnik, direktor CID od le-
ta 1991. 

V CID so pretekla leta, kljub 
neurejenemu statusu počitniške
ga doma v Baski, vso pozornost 
namenjali urejanju letovišča in 
izboljšanju bivalnega standarda v 
njem. V za letovišče »mrtvi sezo
ni«, preko zime, pa bodo nadalje
vali s prizadevanji za ureditev 
statusno-pravnega položaja Celj
skega doma v Baski. 

IS 

Uradiie ure LDS 
v Občinskem odboru LDS Celje so z začetkom novembra 

uvedli nov urnik uradnih ur na sedežu stranke. 
Sredi oktobra se je namreč dosedanji tajnik Aleš Štepihar 

zaposlil na Ljudski univerzi Celje, v stranki pa so na njegovo 
mesto imenovali Andrieja Mernika. Le-ta bo v pisarniških 
prostorih na sedežu stranke (Gledališka ulica 2, Celje) dosegljiv 
ob ponedeljkih in sredah med 17. in 19. uro, ob torkih, četrtkih in 
petkih pa med 11. in 13. uro. IS 

Manj prepirov, vec 
skrbi za gospodarstva 
Kaže, da ljudje na Celjskem 

skrbno spremljajo priprave na 
voUtve predsednika države. 

Ali bodo šli na volišča, sploh 
poznajo predsedniške kandi
date, kako ocenjujejo in 
spremljajo njihove predvolilne 
kampanje in kaj si od izvolitve 
novega predsednika obetajo, 
smo nekatere med njimi pov
prašali na celjskih ulicah. Zani
mivo je, da se je prejšnji teden, 
ko je Republiška volilna komi
sija objavila izžrebani vrstni 
red predsedniških kandidatov 
(v zaporedju, kakor bodo ob
javljeni na glasovnicah) na In
formacije celjske enote Tele
koma obrnilo kar precej obča
nov in po telefonu želelo izve
deti, med kom bodo v nedeljo, 
23. novembra, lahko izbirali. 

Štefka Zbiljski iz Celja: 
»Predsedniških volitev se sicer 
bom udeležila, prav nič pa mi 
ni všeč predvolilni boj. Menim, 
da se tako predsedniški kandi
dati kot tudi slovenske stranke 
med sabo preveč prepirajo ter 
eden drugega podcenjujejo in 
žalijo.« 

Dragica Orešnik, delavka z 
Ljubnega: »Predsedniške kan
didate poznam, tudi volila 
bom, da bi lahko te predsed
niške volitve prinesle kakšno 
bistveno spremembo, pa ne 
verjamem. Če spremembe bo
do, so po mojem mnenju lahko 
kvečjemu na slabše. Sploh pa 
se mi zdi, da bi se morali naši 

politiki manj ukvarjati s p, 
volilnim bojem in medsebo' 
mi prepiri in svoje znanje i 
in oblast usmeriti v izhofe 
gospodarske situacije v dr̂ ! 
Ko se bo zgodilo to, jih 
imeli ljudje najbrž raje, p .̂ 
bolj jim bodo zaupali.« 

Luc Lončar, avto klepar j 
Celja: »Zdi se mi krivično, { 
na oblasti ostajajo politiki, li; 
bili na oblasti že v prejšnjf 
režimu. Sam bom šel volit,ve 
dar ne verjamem, da bi laht 
moj glas kaj bistveno vplival; 
kakršno koli spremembo' 
tem, kdo bo v naši državi i 
oblasti nekaj prihodnjih ki 

Risto Milutinovič, branje 
vec iz Celja: »Volitev se bo 
udeležil in upam, da bo zrna 
politik, za katerega tako ai 
te kot soočenja med preds 
niškimi kandidati kažejo, 
nima nobenega pravega k( 
kurenta. Sam si niti ne želir 
da bi se na oblasti kaj spre* 
nilo; življenje se mi zdi 11 
takšno, kakršno je in čel 
ostalo tako kot je sedaj.J 
dobro.« 

Franc Krušič, inženir var* 
tva pri delu, iz Celja: »PredV 
lilni boj se je komaj začel J 
kljub temu, da ga spremljam^ 
sedaj, menim, da bo boj pos'j 
podoben pravemu boju šele t' 
pred volitvami. Volit bom H 
kakšnih bistvenih spremil 
pa ne pričakujem.« . 

N.-M.SEDL;2 
Foto: GREGOR K A H 



3 DOGODKI .SNOPIČ 

Srecanfe 
lokalnih 

cosopisov 
^ Rogaški Slatini bo v 

15. novembra, prvo 
ĝnje slovenskih lokal-

I časopisov. V Sloveniji 
j2haja trenutno približ-
petdeset, v povprečju z 

jO izvodi naklade, 
êd največjimi težavami 
,̂enskega lokalnega tiska 
financiranje ter odnos s 
ijgviio oblastjo. Na sreča-
ibodo govorili o pomenu 
jjlnega obveščanja, izme-
Ivi izkušenj ter smernicah 
jjodnjega povezovanja, 
jdsednik Društva novi-
'p Slovenije Branko 
jlcsimovič bo predaval o 
;alni informaciji ter novi-
jski etiki, direktorica Me
jne .liinja Božič-Marolt pa 
(predstavila nove podat-
, Udeležence bo pozdravil 
Ji slatinski župan mag. 
anko Kidrič. B. J. 

Posvet 
sindikalnih 
sekretarjev 

rejšnji teden so se v Vele-
sestali sekretarji Območ-
organizacij sindikata ZSSS 
se Slovenije in se seznanili 
ktualnimi vprašanji sindi-
I, ekonomsko socialno sli-
n z uresničevanjem prav-
pomoči članom sindikata. 
)odatkih odvetnika Mirana 
mJa je na območju delo-
a Območne organizacije 
S Velenje sindikalna prav-
)omoč vedno bolj nujna in 
tevna, saj razrešujejo vsaj 
I primerov na leto. Še po-
;j pogoste so kršitve pravic 
ivcev pri različnih ol3likah 
ijanja delovnih mest, šte
li in tehnoloških viških. So-
no ogroženi delavci pa ne 
ejo nikjer, razen pri ZSSS, 
iti brezplačne pravne po-
i JOŽE MIKLAVC 

In teresi n a miz i 
Celjski svetniki o športno-rekreacijskih in sejemskih interesili - Predlog za urejanje 

razmerij med podjetjem in občino 

Celjski svetniki so doslej 
večkrat opozarjali na neure
jena oziroma nedorečena 
razmerja med Celjskim sej
mom d.d. in Mestno občino 
Celje. Ureditev razmerij je 
nujna, je bilo večkrat slišati, 
doslej pa, vsaj v občinskem 
svetu, do dogovarjanj še ni 
prišlo. 

V podjetju so v danih razme
rah ves čas skrbeli za čimbolj 
uspešno poslovanje ter razvoj 
sejemske dejavnosti, v svetniš
kih vrstah pa so se kopičili 
očitki, da podjetje, ki je v 37,35-
odstotni lasti občine Celje, ne 
prispeva dovolj v občinsko bla
gajno oziroma ne posveča us
trezne pozornosti športnim 
objektom v kompleksu nekda
njega ŠRC Golovec. 

O vsem tem, urejanju raz
merij med Celjskim sejmom 
d.d. in Mestno občino Celje 
torej, bodo jutri razpravljali 
celjski svetniki. To točko so 
že večkrat zahtevali v obrav
navo, za jutrišnje zasedanje, 
na katerega je povabljen tudi 
direktor Celjskega sejma d.d. 
mag. Franc Pangerl, pa je 
pripravljen tudi predlog štirih 
sklepov, v katerih je izpostav
ljeno gospodarjenje s športni
mi objekti. 

Največji delež, 37,35 od
stotkov v lastninski strukturi 
Celjskega sejma d.d. je v ro
kah občine Celje oziroma nje
nih pravnih naslednic, saj 
med štorsko, vojniško in 
Mestno občino Celje še ni 
sprejeta premoženjska deli
tvena bilanca. V tem premo
ženju nista zajeti Celjanka in 
dvorana E, ki sta bili dograje
ni po 1.1. 1993 (datum otvori
tvene bilance), ter dvorani A 
in B, ki sta prvenstveno na

menjeni športno-rekreativni 
dejavnosti in sta bili ob začet
ku lastninjenja dogovorno iz
ločeni iz skupnega premože
nja nastajajoče delniške druž
be Celjski sejem. 

Celjski sejem je zadnja leta 
v izgradnjo novih objektov 
ter izboljšave obstoječega 
standarda vložil preko 500 
milijonov tolarjev, za petino 
naložbe pa so najeli kredite. 
Občina je s svojim denarjem 
neposredno sodelovala pri 
zamenjavi tal v dvorani A (3,5 
milijona od skupno 11,5 mili
jonov tolarjev) v obnovo raz
svetljave te dvorane 4,6 mili
jona, za usposobitev zimske
ga bazena v dvorani B pa bo 
letos namenila še 2,7 milijona 
tolarjev. S športnimi objekti v 
kompleksu nekdanjega ŠRC 
Golovec upravlja Celjski se
jem d.d., dejansko stanje pa 
je takšno, da so objekti po 
izločitvi iz bilance stanja 
družbe v letu 1995 prešli de
jansko v last, letos pa tudi v 
posest občine Celje. Seveda v 

stanju, v kakršnem so pač bili 
in z vsemi problemi in nere
šenimi vprašanji vred. 

V gradivu, ki je pripravljeno 
za jutrišnje zasedanje občin
skega sveta, je podrobno ori
san zdajšnji položaj športno-
rekreativne dejavnosti, svet
nikom v presojo pa ponujen 
tudi predlog za ureditev raz
merij med podjetjem in obči
no. Tako naj bi po razpravi 
glasovali o sklepih, da se 
predlog urejanja razmerij 
sprejme, da je funkcioniranje 
zimskega bazena v javnem 
interesu in je zaradi tega del 
stroškov za njegovo obrato
vanje dolžna iz proračuna za
gotoviti občina, prav tako pa 
naj bi svetniki podprli predla
gano politiko Mestne občine 
Celje do družbe in gospodar
jenja s športnimi objekti ter 
soglašali, da se športni objek
ti na območju Celjskega sej
ma lahko oddajo v upravlja
nje in gospodarjenje brez raz
pisa. 

IVANA STAMEJČIČ 

Dr. Cetina je častai cian GRS 
Jože Četina, priznani celjski anesteziolog in dolgoletni član 

%ke gorske reševalne službe, je v ponedeljek, 10. novembra, 
j,'̂ )el diplomo častnega člana Gorske reševalne službe Slovenije, 
.'̂ l̂ili so mu jo za triinštiridesetletno delo v gorski reševahii 
,,̂ b̂i. Kot zdravnik se je izkazal v številnih zahtevnih reševalnih 
S a h . KL 

P l i n v L u c a h 
Plinifikacija Zgornje Sa

vinjske doline je eden najbolj 
zahtevnih projektov zadnjih 
let, ki so se ga lotili v občini 
Luče. Za partnerja so na jav
nem razpisu izbrali podjetje 
Europlin iz Trbovelj, ki je ta
ko dobilo koncesijo za na
slednjih 25 let. 

mm 
Lučanom se je ponudilo še 

podjetje Butan iz LĴ ubljane, 
vendar so trboveljski' projekt 
ocenili za ugodnejšega. Odloči
tev je temeljila tudi na obsež
nejših izkušnjah Europlina, ki 
bodo zelo pomembne zaradi 
načina plinifikacije. Do Luč na
mreč še ni speljano omrežje za 
zemeljski plin, zato bo sistem 
bodočega ogrevanja temeljil na 
dveh plinskih postajah. 

»Razvod omrežja za zemelj
ski plin se končuje v Velenju in 
Žalcu,« razsežnosti projekta 
predstavlja Europlinov tehnični 
direktor inž, Marjan Klanjšek. 
»Omrežje v občini Luče je sicer 
dimenzionirano tudi za ze
meljski plin, toda doslej še ni 
bila omenjena konkretna mož
nost in želja po morebitni pri
ključitvi v roku nekaj nasled
njih let.« 

V središču Luč so pred ča
som zgradili manjši vzorčni del 
sistema za ogrevanje s plinom. 
Na podlagi izkušenj je veliko 
krajanov izrazilo pripravlje
nost za prehod na tovrstni na
čin ogrevanja, ki naj bi stekel v 
naslednji kurilni sezoni. »Za 
nas je najbolj zanimiva enotna 

cena, ki jo Europlin ponuja za 
vso občino. Individualni pri
ključki bi bili skupaj s plinome-
rom po 120.000 tolarjev, v več-
stanovanjskih objektih pa po 
80.000 tolarjev,« pravijo v Lu-
čah. 

»Na obeh koncih Luč bomo 
postavil dve osrednji postaji s 
po tremi rezervoarji. Vsaka bo 
imela prostornino petih kubič
nih metrov, s čimer bodo še v 
skupini malih cistern. Na viš
ku kurilne sezone bomo re
zervoarje polnili predvidoma 
vsake tri tedne, celotna zade
va pa je varna in v številnih 
primerih preverjena že tudi po 
vsej Sloveniji,« pravi inž. Klanj
šek. 

Pogodba trboveljsko podjet
je zavezuje, da bo do naslednje 
kurilne sezone postavilo in za 
nemoteno obratovanje uspo
sobilo vsaj eno postajo. Druga 
polovica uporabnikov naj bi se 
na plinovod priključila najka
sneje jeseni 1999, nato pa je v 
načrtu plinifikacija ostalih kra
jev in zaselkov z mini postaja
mi. 

Skupna vrednost naložbe je 
med 60 in 65 milijoni tolarjev. 
Za prehod na ogrevanje s pli
nom so se v Lučah odločili 
predvsem zaradi prekomerne
ga onesnaževanja zraka s trdi
mi kurivi in želje po izboljšanju 
kvalitete življenja. V naslednjih 
mesecih bodo pripravljali us
trezno dokumentacijo, z ze
meljskimi deli pa naj bi začeli 
spomladi. »••••••H ŽEUKOZULE 

Nemška veleposlanica v Celju 
Celje bo jutri, v petek, obiskala nemška veleposlanica v 

Sloveniji Heike Zenker. Po srečanju pri županu Mestne občine 
Celje Jožetu Zimšku bo skupaj z delegacijo položila vence k 
spomeniku Vojna in mir na Gledališčem trgu v središču mesta ter 
k obeležju mobilizirancev v nemško vojsko v letih 1941-45 na 
mestnem pokopališču ter na nemško grobišče na zgornjem delu 
celjskega mestnega pokopališča. IS 

POSVETU 
Igra Živcev V Iraku 

Iraške oblasti še vedno ovi
rajo delo strokovnjakov ZN 
za razorožitev, in grozijo s 
sestrelitvijo ameriških izvid-
niških letal U-2, če bodo ta še 
naprej preletavala iraško ob
močje. 

Kljub temu so Američani 
obnovili prej prekinjene pole
te, vohunska letala pa so 
spremljali tudi bojni reaktivci. 
Po poročanju radia Bagdad so 
bile iraške protizračne baterije 
pripravljene na napad, vendar 
pa so ameriška letala letela 
izven njihovega dosega. Ame
riški predsednik Clinton je ob 
tem izjavil, da Washington ne 
bo toleriral nobenih poskusov 
napadov. Zunanja ministrica 
Albrightova pa je dejala, da 
bodo Združene države ukre
pale same, če bo potrebno. 
Irak medtem poskuša s števil
nimi diplomatskimi akcijami 
na svojo stran pridobiti čim
več zaveznic. Podpredsednik 
vlade Tarik Aziz je tako pohi
tel na lobiranje na sedež OZN 
v New York. Bagdad si pred
vsem prizadeva, da bi nove 
skupine razorožitvenih inš
pektorjev bolj odražale sesta
vo Varnosmega sveta. S tem bi 
se vanje vključili tudi Arabci, 
po drugi strani pa bi na ta 
način zmanjšali število Ameri
čanov. Poleg tega pa bi Irak od 
svetovne organizacije rad iz-
posloval ukinitev ali pa vsaj 
omilitev gospodarskih sank
cij, naprtenih Bagdadu po za
sedbi Ruvajta avgusta 1990. 
Vendar pa številni tuji časniki 
pišejo, da je edini ključ za 
dolgotrajno rešitev iraške kri
ze strmoglavljenje režima Sa-
dama Huseina. 

Bosna pomembna 
partnerica 

v Bosni in Hercegovini je 
bil na prvem uradnem obi
sku slovenski premier Dr
novšek, ki ga je spremljala 
močna gospodarska delega
cija. 

V njej je bilo okoli 60 pred
stavnikov prehrambene in po
hištvene industrije, pa elek
troindustrije, Slovenskih že
leznic in farmacije, ki so se 
pogovarjali s predstavniki 80 
bosanskih podjetij. Tako poli
tična kot gospodarska sreča
nja so bila uperjena v prizade
vanja, da se med državama 
vzpostavijo vsaj predvojni od
nosi, če ne še boljši. V prid 
temu govorita tudi dva tokrat 
podpisana sporazuma, in si
cer o gospodarskem sodelo
vanju ter o prevozu oseb in 
stvari v mednarodnem pro
metu. Bosanska stran naj ne 
bi več sprejemala dodatnih ca
rin in prelevmanov za sloven
ske izdelke. Državi pa sta pod
pisali tudi protokol, s katerim 
sta se zavezali, da bosta začeli 
pogovore o prosti trgovini, us
tanovili pa naj bi tudi mešano 
gospodarsko komisijo. Veliko 
govora je bilo o problematiki 
vizumov - Drnovšek je tako 
ponudil precejšnjo liberaliza
cijo režima viz. Veljavnost vi
zumov naj bi se podaljšala do 
enega leta, poleg tega je pred
lagal ukinitev takse za izdaj a# 
vizumov, zavzel pa se je še za 
povečanje števila mest v Bosni 
za izdajo viz. Slovenija in Bo
sna naj bi kmalu sklenili tudi 

sporazume o zaščiti investicij, 
premoženjski sporazum in 
sporazum o izogibanju dvojni 
obdavčitvi. 

Konec stavke 
tovomjakarjev 

v Franciji se je po dolgo
trajnih in večkrat neuspelih 
pogajanjih med sindikati in 
delodajalci končala šestd
nevna stavka tovomjakarjev. 

V tem času je okrog 350 
tisoč avtoprevoznikov posta
vilo okoli 200 cestnih zapor, ki 
so močno ohromile promet in 
povzročile precejšnjo gmotno 
škodo. Šoferji so blokirali tudi 
dostop do rafinerij in drugih 
pomembnih industrijskih con, 
tako da so številna podjetja 
ostala brez surovin. Glavni 
zahtevi stavkajočih sta bili 
predvsem dve: višje plače in 
boljši delovni pogoji. Prvo 
zahtevo so si tovornjakarji iz
borili precej dobro. Z deloda
jalci so se namreč dogovorili 
za šestodstotno povišanje 
plač, delodajalci pa jim bodo 
tudi zagotovili 1740 dolarjev za 
200 ur dela mesečno vse do 
leta 2000. Vprašanje pa ostaja, 
kaj bo z denarnim dodatkom, 
ki je bil šoferjem obljubljen že 
po lanski 12-dnevni stavki. Le
tošnja stavka pa ni povzročUa 
težav samo v Franciji, temveč 
je sprožila precej negodovanja 
tudi v drugih državah Evrop
ske unije, ki imajo tranzit ure
jen preko Francije. Kljub temu 
se Evropska komisija ni odlo
čila, da bi proti Franciji sproži
la postopek pred evropskim 
sodiščem, saj Pariz naj ne bi 
kršU pogodb, ki veljajo za 
Evropsko unijo. 

Britanska varuška 
izpuščena 

Potem ko je porota sodišča 
v Cambridgeu v ameriški 
zvezni državi Massachusetts 
19-letno britansko varuško 
Louise WoodwanJ spoznala 
za krivo naklepnega umora 
druge stopnje osemmeseč
nega dojenčka in 2:anjo pred
lagala dosmrtno ječo, so nje
ni odvetniki vložili pritožbo. 

Obramba predvsem trdi, da 
je tožilstvo dokaze predložilo 
prepozno. Da bi bila sodba 
pravnomočna, pa je moral 
svojo odločitev izreči še sod
nik, kar pa je trajalo kar nekaj 
časa. Sodnik Zobel je imel na 
voljo več možnosti. Ali da izre
čeno kazen, to je dosmrmo 
ječo samo potrdi, lahko bi tudi 
razveljavil sojenje in razpisal 
novo, obstajala pa je tudi 
možnost, da obsodbo »na
klepni uboj druge stopnje« 
spremeni v nenaklepni uboj. 
Sodnik se je odločil prav za to 
zadnjo navedeno možnost -
uboj iz malomarnosti in va
ruško obsodil na devet mese
cev zapora, ob tem pa jo spu
stil iz zapora, saj je v njem 
preživela že dovolj časa. Sam 
proces je naletel na velik odziv 
in mnogi ga primerjajo s soje
njem O.J. Simpsonu (eden od 
varuškinih odvetnikov je so
deloval pri obrambi znanega 
nogometaša). Ne glede na vse 
pa večina vprašanih tako v 
ZDA kot v Veliki Britaniji meni, 
da je bilo sodišče pri izreku 
prvotne obsodbe 19-letni Lo
uise prestrogo. 

DAMJAN KOSEC, POPtv 
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Živl jenje na treh stebrili 
Pričele so se razprave o reformi pokojninskega in invalidskega zavarovanja - Zmanjšale se bodo pravice in tudi obremenitve zavarovancev 

Minuli teden so v Ljubljani 
predstavili Belo knjigo o refor
mi pokojninskega in invalid
skega zavarovanja, ki pojas
njuje razloge za spremembo 
sedanjega sistema in predloge 
za spremembe. V naslednjih 
tednih se bodo načrtovalci re
forme o vsebini bele knjige 
najprej pogovarjali s sindikati 
in predstavniki delodajalcev, 
sledila bo razprava v ekonom-
sko-socialnem svetu, nato bo 
prečiščeni predlog poslan v 
sprejem vladi in nazadnje še v 
razpravo državnemu svetu. 

mm 
Minister za delo Tone Rop 

poudarja, da bodo pripravljavci 
knjige o njej iskali čim širše 
soglasje. S predlaganimi re
formnimi rešitvami in tudi z 
neizbežnimi posledicami, če 
reforme ne bi bilo, ali če bi z njo 
še naprej odlašali, pa bi bilo 
treba čim bolj objektivno sez
naniti vse državljane Slovenije. 
Ker se reforma tiče prav vseh. 
Če bi sodili po prvi javni raz
pravi, ki jo je v ponedeljek pri
pravila v Celju združena lista, 
se za spremembe trenutno naj
bolj zanimajo upokojenci in ti
sti, ki jim do upokojitve manj
ka le še nekaj let, ki pa reforme, 
kot je napovedano, sploh ne 
bodo občutili. Predstavnike 
srednje in mlajše generacije, ki 
jih bodo spremembe najbolj 
prizadele, je bilo mogoče pre
šteti na prste ene roke. Škoda. 

Zvišanje polne 
starosti za 

upoicojitev na 
65 let 

Temeljni cilj reforme je, da 
uzakoni moderniziran sistem 
pokojninskega in invalidskega 
zavarovanja, ki bo dolgoročno 
socialno vzdržen in finančno 
stabilen in bo omogočil zdrav 
gospodarski razvoj. Brez refor
me se namreč računi pokojnin
skega zavoda kmalu ne bi več 
izšli. Leta 2020 bomo v Sloveni
ji na enega zavarovanca imeli 
enega upokojenca. Načrtovalci 
reforme napovedujejo, da bo 
uveljavljena že v začetku leta 
1999, spremembe pa bodo po
stopne. Najprej bodo skušali 
prenoviti sedanji dokladni za

varovalni sistem, saj daje za 
upokojevanje preveč široko
srčne možnosti. Zato se večina 
žene, da bi čimprej izpolnila 
minimalne pogoje za odhod v 
pokoj. Z reformo obstoječega 
sistema naj bi se zato povečali 
minimalna starost in pokojnin
ska doba, spodbudilo bi se od
laganje upokojitve in poslabša
lo razmerje med plačami in 
pokojninami. 

Za upokojitev potrebna sta
rost, ki bi znašala 65 let za oba 
spola, naj bi se povečevala po
stopno - v začetku vsakega leta 
za šest mesecev. Ženske naj bi 
se tako leta 2022 lahko upoko
jile, če bodo stare 65 let, za 
moške pa bi ta starostna meja 
veljala deset let prej. Dokup let, 
kakršnega poznamo sedaj, ne 
bo več mogoč. To možnost naj 
bi nadomestile nove ugodno
sti, saj naj bi vsaka mati za 
vsakega otroka dobila dodatno 
leto, če ni bila drugače zavaro
vana, omogočen pa bi bil tudi 
odkup let za varstvo otroka do 
tretjega leta starosti. Polna de
lovna doba za upokojitev bi za 
oba spola bila 40 let. 

Avtorji bele knjige menijo, 
da bi bilo treba benificirano 
delovno dobo izločiti iz pokoj
ninskega sistema in jo nado
mestiti z dodatnim zavarova
njem, za katerega bi prispevek 
plačevali izključno le deloda
jalci. Pri nas je sedaj 31 tisoč 
benificiranih delovnih mest, 
največ v rudarstvu, prometu, 
notranjih zadevah, obrambi, 
tekstilni industriji in livarnah. 

Velika novost naj bi bilo tudi 
fleksibilno upokojevanje od 
58 do 65 leta starosti, ki bi 
temeljilo na bonusih za tiste, 
ki bi se upokojili po izpolnitvi 
potrebne starosti, in malusih 
za one, ki ne bodo dosegli 
potrebne starosti. Bonus in 
malus bi za vsak mesec znašal 
0,3 odstotka. Če bi se nekdo 
upokojil prezgodaj, bi mu za 
vsak manjkajoči mesec do 65 
leta starosti odbili 0,3 odstot
ka, odbitek pa bi bil trajen. Če 
bi kdo delal dlje kot 65 let, bi 
za vsak mesec dela več prido
bil 0,3 odstotka pokojnine več. 

Novost bi bila tudi delna po
kojnina, ki bi že upokojenim 
zavarovancem omogočila, da 

bi bili poldelavci in polupoko-
jenci. Pokojnina bi se odmerila 
dvakrat, ob delni upokojitvi in 
takrat, ko bi takšni upokojenci 
dokončno prenehali delati. Na 
novo naj bi bil določen tudi 
način izračunavanja pokojnin
ske osnove. Namesto desetih 
najugodnejših let bo upošteva
nih kar 25 let, kasneje pa naj bi 
upoštevali celotno zavaroval
no dobo, spremenil pa bi se 
tudi način odmere pokojnine. 
Sedaj se pri polni pokojninski 
dobi upošteva 85 odstotkov 
pokojninske osnove, po no
vem bi bil izračun drugačen: za 
prvih 15 let bi vsak zavarova
nec dobil 32,5 odstotka pokoj
ninske osnove, za vsako na
slednje leto pa 1,5 odstotka. 

Z reformo naj bi uvedli 
tudi državno pokojnino. Po
goj zanjo bi bila starost 65 
let, upravičenci pa bi morali 
biti slovenski državljani, ki v 
Sloveniji bivajo najmanj 10 
let in niso vključeni v zava
rovanje. Državne pokojnine 
bi znašale polovico mini
malne pokojnine, financira
le pa bi se iz državnega pro
računa. 

Hkrati s spreminjanjem po
gojev upokojevanja po seda
njem sistemu naj bi potekala 
tudi druga faza reforme. Uve
dena bosta dva nova načina 
pokojninskega varčevanja. 
Prvi je varčevanje znotraj ta

ko imenovanega drugega ste
bra, oziroma naložbeno za
varovanje. Posamezniki bodo 
morali obvezno vplačevati 
del dosedanjih prispevkov na 
lastne račune, s katerih bodo 
po upokojitvi prejemali dolo
čen del svoje pokojnine. Tretji 
steber zavarovanja bo pro
stovoljen. Ne le pri nas, tudi 
drugod po Evropi naj bi po
kojninski sistemi v 21. stoletju 
temeljili na treh stebrih. Po
vsod namreč ugotavljajo, da 
brez dodatnega zavarovanja 
v drugem in tretjem stebru ne 
bo mogoče prihajajočim ge
neracijam upokojencev zago
toviti takšnega standarda kot 
ga imajo sedanje. 

JANJA INTIHAR 

Kako iz prometne zagate? 
Mednarodna delavnica o prometu v Rogaški Slatini 

v Rogaški Slatini so pri
pravili prejšnji teden več
dnevno urbanistično delav
nico o prometni ureditvi ob-
soteljskega mesta. Gre za nje
no II. fazo s sodelovanjem 
študentov in profesorjev Fa
kultet za arhitekturo iz Ljub
ljane ter italijanske Pescare. 

Rogaška Slatina leži v dolini, 
kjer so prometne rešitve zah
tevne, pri tem pa se pojavljajo 
različni interesi. Med lansko I. 
fazo urbanistične delavnice so 
študenti in profesorji analizirali 
položaj ter iskali prostorske us
meritve, letos pa so to nadgra
dili z iskanjem konkretnejše 
prometne ureditve zanimivega 

mesta. Obe fazi imata nepo
sredno zvezo z začetkom spre
jemanja prostorske plana sla-
tinske občine, do česar naj bi 
prišlo prihodnje leto. 

Delo delavnice so opravili v 
petih skupinah. V prvi, s štu
denti iz Italije, so se ukvarjali s 
celovito rešitvijo, v vseh preo
stalih so iskali posamezne reši
tve. Tako so v štirih skupinah 
obravnavali med drugim preč
ne povezave mesta, vsa križiš
ča, lotili pa so se tudi obstoječih 
ter mogočih povezav z zunanjo 
obvoznico. Delalo je približno 
30 udeležencev. Nosilec delav
nice je bila ljubljanska Fakulteta 
za arhitiekturo s strokovnim 
vodjem prof. mag. Petrom Ga-
brijelčičem, prišli pa so tudi 

prof. Janez Koželj, prof. dr. 
Aleš Vodopivec, doc. Vojteh 
Ravnikar in doc. dr. Roberto 
Mascarucci iz Pescare ter dipl 
ing. Janez Pugelj iz ljubljanske
ga Projekta nizke gradnje. 

Delavnico, ki jo je organizi
rala občina v sodelovanju z 
ministrstvom za okolje in 
prostor, so zaključili z okro
glo mizo. Vsa dosedanja 
spoznanja bo nosilec promet
ne študije, ing. Pugelj, upošte
val pri njeni izdelavi. Študija o 
prometni ureditve Rogaške 
Slatine bo nato predstavljena 
občinskemu svetu. Če se bo
do svetniki zanjo odločili, bo 
postala obvezni element no
vega prostorskega plana. 

BRANE JERANKO 

Celjski zdravnik i na Bavarskem 
Konec minulega tedna je 25 članov poslovod

nega in strokovnega vrha Splošne bolnišnice 
Celje obiskalo Bavarsko. Obisk je bil namenjen 
predvsem spoznavanju nemških izkušenj, sodi 
pa v okvir projekta usposabljanja vodilnih ljudi 
v bolnišnici, ki ga v Celju že eno leto vodijo 
strokovnjaki Sana klinike iz Nemčije. 

Predstavniki celjske bolnišnice so se sestali s 
predstavniki bavarskega ministrstva za zdravs
tvo in se dogovarjali o morebitnem sodelova
nju, ki bi vključevalo izmenjavo strokovnjakov 

in certificirano izobraževanje po merilih Evrop
ske unije. Obiskah so tudi bolnišnico v mestu 
Kempten in se seznanili z njeno organizira
nostjo in načinom vodenja, plod pogovorov pa 
naj bi bila izmenjava zdravnikov. Že januarja 
naj bi zdravniki iz Kemptna obiskali Celje. 

Celjski zdravniki si od neposrednih stikov z 
nemškimi kolegi obetajo predvsem hitrejše po
sredovanje znanja, saj se želi bolnišnica prilago
diti evropskim standardom še pred vstopom 
naše države v Evropsko unijo. JI 

PO DRŽAV 
Lustracijo 

LJUBLJANA, 5. novenii 
(Delo) - Predsednika Slô ' 
skih krščanskih demokra!' 
in Socialdemokratske st̂ ' 
ke Lojze Peterle in i^^^ 
Janša sta v parlamentat' 
proceduro vložila predlog 
kona o odpravi posledici 
munističnega totalita 
režima. Predlog zakona u, 
meljujeta z ugotovitvijo I 
Slovenija še ni pretrgala ^ 
tinuitete s prejšnjim rej 
mom, v katerem so oblasinji 
zagrešili »vrsto zločinov 
človeštvu«. Ustanovljeno 
bilo lustracijsko sodišče 
sedmimi sodniki, obdô  
njihovega delovanja pa n̂ ; 
bilo obdobje očiščenja, [ 
stracijski zakon naj bi pos!> 
ci obravnavali na izredni 
19. novembra. 

Slovenija v Sforj« 
U U B U A N A , 5. novembi 

(Delo) - Slovenija je urad: 
postala 37. članica mednar: 
nih mirovnih sil v Bosni \ 
Hercegovini. Naši vojaki 
bodo sodelovali v bojnih;., 
cijah, ampak bodo prevaža 
pomembne ljudi in more
ne ranjence iz BiH v Sloveč:; 
in obratno. Slovenska vois;.; 
je dala Sforju na razpolagot 
helikopterje in transportu 
letalo s posadkami ter letal 
če v Cerkljah, po potrebi pa! 
100 postelj za ranjence v si 
venskih bolnišnicah. 

Popuščanje 
ROGAŠKA SLATINA, ! 

novembra (Dnevnik) -Zazi 
prtimi vrati se je sestal zač 
sni poslovni odbor krške r-
klearke. Slovenska in 
ka stran sta pogovore 
kot naporne, a uspe 
jima je uspelo sprejeti , 
darski načrt za leto 1997,̂  
vključuje tudi obsežen nm 
obnove in nadgradnje • 
klearke. Dogovorili so se im 
da bo cena električne energ. 
iz Krškega za obe strani e:.: 
ka. Naslednja seja poslovr.. 
ga odbora bo predvidoma^ 
decembra, do takrat pa naj: 
Hrvati proučili vseh 22 
ložb, ki jih predlaga vodstva 
elektrarne. 

Leto varčevanji 
LJUBLJANA, Z nove 

bra (Večer) - Koaliciji 
stranke so uskladile usm< 
tve v ekonomski politiki,, 
ko da bo leto 1998 leto vat 
vanja. Z ukrepi nacionalni 
varčevalnega paketa - prô  
ja državnega premoženja 
podražitev bencina in tob̂ ' 
ka, nov davek na bilan(!n̂  
vsoto bank, prepoved novi'' 
zaposlitev v državni upr̂ ' 
vi..., naj bi država prihranila 
okrog 74 milijard tolarjev. 

Zaloge vina 
LJUBUANA, 10. novem 

bra (Večer) - Po ocenah m' 
nistrstva za kmetijstvo je 
tošnji pridelek grozdja n^^" 
manj kot 143.000 ton, iz 
ga pa so predelali sto mili)̂ ' 
nov litrov vina. Kljub ujm' 
je torej pridelek dober i 
količini in še zlasti po kak̂  
vosti, vendar vinogradnil̂ ^ 
in vinarje skrbijo lanske Z'' 
loge vina, ki jih ocenjujejo î '' 
51 milijonov litrov. 
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Procesije za »blažev žegen« 
Jamstveni sklad sivi lase delavcem, nic manj stečajnim upraviteljem, po mnenju sindikalistov ustvarja nove krivice 

jjja letos je bil objavljen 
o jamstvenem skladu. 

j,reja posebne pravice de-
jjv, ki so po 2. januarju 

ko je bil sprejet zakon 
ifisilni poravnavi, stečaju 
likvidaciji, ostali brez plač 
3̂(li uvedbe stečajnega po

pka ali prisilne poravnave 
jjetja. V Sloveniji je bilo 
tega datuma približno 

5 stečajnih postopkov, pri
jetih je bilo 20 do 25 tisoč 
di, na Celjskem približno 
50. 3. novembra je začel 
lovati Jamstveni sklad, s 
lerim pa je v praksi pove-
ja kopica problemov. 

Kdo so 
upravičenci? 

lamstveni sklad je bil torej 
lanovljen z namenom jam-
aja delavcem, ki so delo iz
bili zaradi stečaja oziroma 
isilne poravnave podjetja od 
januarja 1994 dalje. Iz tega 
slova delavci lahko pridobijo 
ilačilo treh plač v višini za-
nčene oziroma minimalne 
iče in neizplačanih nadome-
I plače za plačane odsotnosti 
ieia določene z zakonom za 
dobje, za katero se zahteva 
ilačilo, zmanjšanih za davke 
prispevke, če jim v zadnjih 
h mesecih pred preneha-
?in delovnega razmerja pla-
oziroma nadomestilo plače 
bilo izplačano v tej višini, 

adalje lahko delavci pridobijo 
plačilo ene polovice minimal-
e plače za obdobje, za katero 
ezahteva izplačilo zmanjšano 
J prispevke in davke za nado-
lestilo za neizkoriščen letni 
bpust, do katerega je bil upra-
fen v tekočem koledarskem 
ttu, ko je prenehalo delovno 
'Jzmerje. In zadnje, delavci 
k̂o pridobijo izplačilo ene 

linimalne plače za pravico do 
•dpravnine kot jih za presežne 
fevce določajo predpisi, ki 
teo delovna razmerja. 

Dora: »Delala sem v Toper 
ôde. Odpravnino nam dol-

iijejo in plačo za dva mese-
Eno plačo in regres so 

'̂ m izplačali v materialu, 
f̂i mesece mi manjka do 
*'3rostne upokojitve. Presta-
'3 sem za delo in premlada 

pokoj. Nikomur ne verja
mem ničesar več.« 

Nadaljnji pogoj za pridobi-
pravic je, da so delavci 

ffjatve v predpisanih rokih 
Rjavili v stečajno maso, o 
'f̂ vicah po zakonu pa odloča 
^nistveni sklad. Čas za uve-
•̂ Îjanje pravic iz Jamstvene-
^ sklada za upravičence, ki 
ffavice uveljavljajo za nazaj, 
'̂ 50 dni, konkretno do konca 
Sarja 1998. Z zakonom do-
"'̂ en rok ni podaljšljiv, zato je 
''['̂ vice potrebno uveljavljati v 
'̂ viru tega roka. 

bolcumentacija 
h uveljavitev pravic po za-
"•̂u o Jamstvenem skladu 
pajo delavci pridobiti kup 

l̂̂ umentacije. Med drugim 
™ r̂ebujejo sklep o preneha

nju delovnega razmerja, če te
ga nimajo, pa odločbo o priz
nani pravici do denarnega na
domestila med brezposelnost
jo. Nadalje potrebujejo potrdi
lo delodajalca o izplačanih pla
čah in nadomestilih v zadnjih 
treh mesecih pred preneha
njem delovnega razmerja, 
obrazec je na voljo pri delavcu 
Jamstvenega sklada. Tretji do
kument je dokaz, da ste prijavi
li terjatve v postopku stečaja 
oziroma prisilne poravnave, 
priložiti je treba še fotokopijo 
obvestila o davčni številki ter 
fotokopijo tekočega računa, 
hranilne knjižice oziroma nere-
zidenčnega računa. Če bi do
sledno spoštovali zakon, bi 
morali delavci prilagati tudi fo
tokopijo iz Uradnega lista o 
začetku stečajnega postopka, a 
vsaj v Celju teh potrdil v Jams
tvenem skladu ne zahtevajo. 

Kolone čalcajocih 
Pred vrati Jamstvenega 

sklada se že zjutraj vijejo dol
ge kolone delavcev. Koordi-
natorka Jamstvenega sklada 
Območne enote Celje Bernar
da Keblič pojasnjuje: »Za Ob
močno enoto Celje deluje pi
sarna Jamstvenega sklada na 
Gledališkem trgu 7, v prvem 
nadstropju. Na tem mestu da
jemo informacije v zvezi z 
uveljavljanjem pravic, stran
ke dvignejo in vložijo zahtev
ke za pridobitev pravic. V pr
vem tednu delovanja sklada 
se je pri naši Območni enoti 
zglasilo preko 3000 strank, ki 
smo jih okvirno seznanih z 
njihovimi pravicami, ob tem 
pa zaznali, da so si informaci
je, pridobljene iz medijev, 
razlagali po svoje. Drug prob
lem predstavlja dokumenta
cija v zvezi s prenehanjem 
delovnega razmerja, ki časov
no sega v leto 1994. Opaža
mo, da veliko strank nima več 
odločb o prenehanju delov
nega razmerja. Ljudi opozar
jamo, da doma poiščejo do
kumentacijo, v kolikor pa le
te resnično nimajo, naj to po
vedo referentu Jamstvenega 
sklada in je ne iščejo pri sve
tovalcih zaposlitve, stečajnih 
upraviteljih ali sodišču. V teh 
primerih bodo delavci Jams
tvenega sklada to dokumen
tacijo pridobili iz arhivov Za
voda za zaposlovanje. Po sta
tističnih podatkih je na našem 
območju približno 4800 de

lavcev, ki jim je delovno raz
merje prenehalo zaradi steča
ja od 2. januarja 1994 do 3. 
novembra 1997.« 

Nepotrebna 
administracija 

Uresničevanje zakona o 
Jamstvenem skladu terja 
ogromno dela tudi za stečajne 
upravitelje. Vlogo na Jamstveni 
sklad mora prinesti vsak upra
vičenec, stečajni upravitelj pa 
mu mora izdati potrdilo o tem, 
koliko sredstev je nekdo že 
dobil, kakšna je bila njegova 
prijava terjatev v stečajnem po
stopku, koliko sredstev je dela
vec dobil izplačanih in kohko 
mu še pripada. Marsikatero 
podjetje je bilo v tem času že 
prodano, tako da stečajni upra
vitelji sploh nimajo več prosto
rov v podjetju in jih delavci 
včasih iščejo po vsej regiji. Na 
stečajne upravitelje se obračajo 
posamezni delavci, kar pov
zroča veliko dodatnega in ne
potrebnega administriranja. 
Jamstveni sklad je stečajnim 
upraviteljem sicer poslal diske
to, na katero lahko zberejo vse 
podatke za delavce, vendar tu
di stečajni upravitelji sami tega 
niso vedeli do zadnjega trenut
ka. A ljudje morajo na svojo 
vlogo še vedno natančno nave
sti zneske, ki jih uveljavljajo, do 
teh podatkov pa brez stečajnih 
upraviteljev delavci seveda ne 
morejo. 

Stečajni upravitelj Emo Po
sode, celjski odvetnik Marjan 
Feguš ob tem pravi: »Ob steča
ju Ema Posode 2. februarja 
1994 je šlo na Zavod za zapo
slovanje preko 800 delavcev V 
zvezi z Jamstvenim skladom 

je tohko nejasnosti, da iščemo 
dodatna pojasnila, vsekakor 
pa gre za izjemno zahtevno 
nalogo, ki pa na koncu najver
jetneje ne bo obrodila toliko 
sadov, kot jih ljudje pričakuje
jo. Konkretno za Emo Posodo 
lahko povem, da so delavci 
dobivali minimalno plačo in iz 
tega naslova najbrž ne morejo 
pričakovati nobenih izplačil. 
Podobno je z odpravninami, 
ker januarja 1994 nihče ni bil 
opredeljen kot tehnološki vi
šek. Še največ možnosti imajo 
za izplačilo polovice minimal
ne plače na račun neizplačane
ga dopusta, čeprav je tudi tu
kaj še veliko nejasnosti. Oseb
no menim, da so bile informa
cije v zvezi z Jamstvenim skla
dom preveč optimistične, lju
dem so veliko obljubljali, ob
ljube niso realne, vsem skupaj 
pa to povzroča ogromno do
datnega dela.« 

S krivico nad 
krivice 

Svoje mnenje o Jamstvenem 
skladu imajo že lep čas sindi
kalisti. Sekretar območne orga
nizacije Zveze svobodnih sindi
katov Ladislav Kaluža pravi: 
»Za v prihodnje je Jamstveni 
sklad dobra rešitev. Če bo šlo 
podjetje v stečaj, se bo delavec 
prijavil na zavodu in hkrati vlo
žil terjatev iz naslova neizpla
čanih plač ali odpravnin in bo 
del tega denarja tudi kmalu 
dobil. Poprava krivic za nazaj 
pa je predvolilna obljuba in če 
bi jo hoteli izpolniti, bi morali 
krivice popravljati vse od leta 
1991 in vsem dati možnost, da 
uveljavljajo pravice do izplačila 
iz Jamstvenega sklada. Zakon 

bi moral biti naravnan tako kot 
v zahodni Evropi. Če delavci v 
stečajnih postopkih ne dobijo 
plač, država poravna obvezno
sti do ljudi in potem država 
nastopa kot upnik v stečajnem 
postopku. Ljudje nikakor ne 
morejo razumeti dejstva, da 
velja zakon retrogradno šele 
od 2. januarja 1994. Kot da pred 
tem datumom ni bilo delavcev 
v stečajnih postopkih in ljudi 
brez plač ali odpravnin! Moti 
nas še ena stvar. Zakon je bil 
sprejet maja, v tem času bi 
Jamstveni sklad lahko bistve
no bolje pripravil stvari in poe
nostavil postopke. Vse skupaj 
je eno samo administriranje. 
Ljudje, ki uveljavljajo svoje pra
vice, so postavljeni v nemogoč 
položaj. Izgubljajo ure in ure s 
čakanjem v vrstah in na novo 
zbirajo dokumente, ki so jih 

Vlado: »35 let sem delal v 
Emu. V Emajlirnici. Predča
sno so me upokojili, iz firme 
sem šel brez odpravnine. Ta
krat so rekli, da bi moral dobi
ti deset plač, pa ni bilo tolarja. 
Zdaj stojim v vrsti pred Jams
tvenim skladom, v rokah ni
mam še nobenih papirjev.« 

nekoč že zbrali. Na primer do
kument o prenehanju delovne
ga r azmer ja za rad i stečaja s o 
delavci že predložiU Zavodu za 
zaposlovanje, zdaj ga morajo 
ponovno predložiti Jamstvene
mu skladu. Svobodni sindikat 
je predlagal tudi revalorizacijo 
minimalnih plač. Ker to ni bilo 
sprejeto, bodo delavci, katerih 
firma je šla v stečaj februarja 
1994, dobili 18 tisoč tolarjev 
mesečne zajamčene plače, de
lavci, ki so šH v stečaj letos, pa 
40 tisoč tolarjev.« 

Marija: »19 let sem bila v 
celjski Metki. Dobivali smo sa
mo minimalne plače, pa še 
tistih ne vseh, dolgujejo nam 
regres za nekaj let, stroške za 
prevoz na delo in za malico. 
Prišla sem, da vidim, kaj sploh 
je mogoče doseči z Jamstve
nim skladom, papirjev zaen
krat nimam še nobenih. Papir
je moramo oddati v Metkini 
trgovini, tam naj bi jih prevzel 
stečajni upravitelj.« 

Na papirju je Jamstveni 
sklad lepa in pametna rešitev. 
A če upoštevamo čas, ki ga 
bodo ljudje porabili za pot do 
mesta, čakanje pred vrati 
Jamstvenega sklada, še bolj za 
iskanje stečajnih upraviteljev in 
čakanje na ta ali oni papir, bo 
marsikdo vrgel puško v koru
zo. Vsi papirji, pa seveda delo 
ljudi v Jamstvenem skladu, na 
sodiščih, stečajnih upraviteljev 
in drugih tudi ni zastonj. In ko 
bodo ljudje zbrali vse papirje, 
bo zajec še vedno tičal v enem 
grmu. Kje vzeti denar za izpla
čila in popravo krivic? Sredstva 
so v državnem proračuna 
predvidena, toda proračun še 
vedno ni ugledal luči sveta. Ka
ko bo s tistim za drugo leto, pa 
ve sam bog v nebesih, bi rekli 
starejši ljudje. 

IRENA JELEN BASA 
Foto: GREGOR KATIC 

Bernarda Keblič: »Veliko lju
di nima odločb o prenehanju 

delovnega razmerja.« 

Ladislav Kaluža:«V čem je 
razlika med stečajnikom 
pred in po 2. januarju 1994?« 

V prvem tednu se je v prostorih Jamstvenega sklada zglasilo preko 3000 delavcev. 

PO DRŽAVI 

Predsedniški umik 
LJUBLJANA, Z novem

bra - Predsedniški kandidat 
SKD in SDS dr. Jože Bernik 
se je za čas predvolilne kam
panje umaknil z mesta pred
sednika Svetovnega sloven
skega kongresa, to funkcijo 
pa prepustil prvemu pod
predsedniku SSK dr. Borisu 
Pleskoviču. Bernik je po
zval vse konference kongre
sa, naj ne podprejo nobene
ga od predsedniških kandi
datov in tudi sicer naj ne 
posegajo v volilno kampa
njo, članom pa priporočil, 
naj volijo kandidata po svoji 
vesti. 

Gospodarski 
kriminal 

LJUBLJANA, 6. novem
bra (Delo) - Ministrstvo za 
notranje zadeve je vladi da
lo pobudo, naj na državni 
ravni sprejme strategijo bo
ja zoper gospodarski krimi
nal, ki je v Sloveniji še ved
no v porastu. Od leta 1993 je 
policija podala 462 kazen
skih ovadb za okoli 2000 
kaznivih dejanj,*med kateri
mi jih je bilo največ poveza
nih s preoblikovanjem druž
bene lastnine. 

Proračunski 
primanjkljaj 

LJUBLJANA, 10. novem
bra (Delo) - Vlada je vložila 
v p a r l a m e n t a r n i p o s t o p e k 
dopolnjen predlog letošnje
ga državnega proračuna, ki 
ga bodo poslanci predvido
ma obravnavali 25. novem
bra. Dopolnjeni proračun 
predvideva 741,9 milijarde 
tolarjev odhodkov, kar je za 
5 milijard več od prvotnega 
predloga. Skoraj polovica 
od povečane vsote gre na 
račun povečanja sredstev 
ministrstva za šolstvo in 
šport, za 1,8 milijarde tolar
jev pa se je znižala postavka 
ministrstva za delo. Prihod
ki proračuna znašajo 710 
milijard tolarjev. 

Vlada odgovorila 
LJUBLJANA, 10. novem

bra (Delo) - Vlada je posla
la ljubljanski škofiji odgo
vor na njen predlog spora
zumne poravnave glede 
vračanje gozdov. Za zgor-
njesavinske gozdove pred
laga vrnitev prek odškodni
ne, določene v pogajanjih 
na osnovi zakona o dena
cionalizaciji, glede gorenj
skih gozdov pa meni, da 
cerkev glede na pravna in 
zgodovinska dejstva do 
njih ni upravičena. V zame
no ji ponuja financiranje 
njenih dejavnosti s pomoč
jo posebnega cerkvenega 
sklada. O finančnih vidikih 
naj bi se vlada in cerkev 
domenili v posebnih poga
janjih. 
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McDonalc l 's |e m o j e ž i v l j e n j e 
Tako pravi Ljubljančan Armando Cveibar, l<i je postal Celjan, da bi lahko prevzel restavracijo McDonald's v Celju 

Od 1. novembra vodi resta
vracijo McDonald's v Celju 
ljubljanski podjetnik Arman
do Cveibar. Z matično firmo 
je podpisal franšizno pogod
bo za dvajset let, odločitev za 
takšen korak, trdi, pa sploh ni 
bila pretežka. Vsi člani druži
ne Cveibar so namreč postali 
Celjani, gospod Armando pa 
se je vpisal med redke podjet
nike, ki so republiško središ
če zamenjali za »provinco«. 

Armando Cveibar ni novinec 
v mreži restavracij McDonald's. 
Bil je že zraven, ko se je pričelo 
izobraževanje kadrov za širitev 
te svetovne verige v Sloveniji, 
pomagal je odpreti restavracijo 
v Mariboru, ki jo je pol leta tudi 
vodil, delal je v Ljubljani in 
Domžalah, pol leta je bil celo na 
Hrvaškem, sodeloval pa je tudi 
pri odpiranju McDonald's v Ce
lju pred tremi led. Podpis fran-
šizne pogodbe, kakršne so za 
zdaj v Sloveniji le štiri, je bilo 

zato zanj le nadaljevanje dose
danjega dela. Pravi, da je po
nudbo sprejel z velikim zado
voljstvom, čeprav si je s tem 
zadal veliko odgovornost, sebi 
in svoji družini pa v temeljih 

spremenil način življenja. In za
kaj prav Celje? »Moram prizna
ti, da sem zaradi tega, ker sem 
prevzel restavracijo v drugem 
mestu, kar nekakšna izjema 
med franšizojemalci,« odgovar

ja gospod Cveibar. »Celje sem 
izbral zato, ker v njem vidim 
bodočnost tako za svojo druži
no kot za restavracijo, pa tudi 
sicer mi je Štajerska, kjer živijo 
prav posebni ljudje, že od nek
daj pri srcu.« Samo poslovanje 
McDonald's v Celju zanj sploh 
ni bilo odločujoče, saj so vse 
restavracije v Sloveniji uspešne. 

V restavraciji McDonald's 
v Celju je trenutno zaposle
nih 25 ljudi. Zaradi širitve 
dejavnosti, ki jo načrtuje no
vo vodstvo, bi se v prihod
njih letih število zaposlenih 
povzpelo na 30 ali celo 40. 

Zato se sedaj tudi ne obreme
njuje s vprašanjem, ali mu lah
ko pri vodenju restavracije 
spodleti. »Dokler imam ob sebi 
tako mogočnega partnerja kot 
je McDonald's z vsem njegovim 
znanjem in marketingom ter z 
vsemi dobavitelji hrane, pri po
slu ne morem biti drugega kot 
le uspešen,« pravi Armando 

Cveibar. Seveda bo moral pri 
tem upoštevati pravila igre, ki 
veljajo za McDonald*s po vsem 
svetu, to je spoštovanje strogih 
standardov o kakovosti hrane, 
ponudbe in čistoče. Ker bo torej 
imel glede marsičesa zavezane 
roke, vidi svoj prispevek pri raz
voju restavracije v Celju pred
vsem v čim večji povezanosti z 
mestom in njegovimi prebival
ci. Zato že razmišlja o tem, kako 
bi iz restavracije naredil prostor, 
kamor bi z veseljem zahajali 
mladi in stari, večji pečat McDo-
nald's pa bi z dobrodelnimi ak
cijami rad vtisnil tudi v vrtcih, 
šolah, bolnišnicah in tudi v špor
tu, saj želi podpirati mlade obe
tavne športnike. »Zelo bom ve
sel, če me bodo Celjani vzeli za 
svojega, saj sem svoje poslans
tvo v mestu vzel zares,« pravi 
Armando Cveibar in dodaja, da 
bi s svojimi idejami in deležem 
zelo rad sodeloval tudi pri oživ
ljanju zaspanega mestnega sre
dišča. 

JANJA INTIHAR 

Armando Cveibar: »McDonald's v Celju je zdaj družinsko 
podjetje. Rad bi, da bi postal tudi družinska restavracija, 

kjer bi se dobro počutili mladi in stari.« 

NOVO NA BORZI 

Potrošnik na borzi 
v sredo, 12. novembra, so 

na Ljubljanski borzi začele 
kotirati delnice trgovske 
družbe Potrošnik iz Celja. Os
novni kapital znaša 730 mili
jonov SIT. Nominalna vred
nost delnice je 1.000 SIT. 

Osnovna dejavnost družbe 
je trgovina na drobno. Delnice 
serije G (614.973 delnic) so 
prenosljive brez omejitev. 
Delnice serije F (115.522 del
nic) pa so tudi prenosljive, 
vendar ima izdajatelj pred
kupno pravico do nakupa v 
roku 45 dni po prejemu obve
stila o nameravani prodaji. 
Oznaka delnice na borzi je 
POCG. S kratkimi oznakami 
delnic v sredstvih javnega ob
veščanja (rezervirana so 4 me
sta, oznaka iz črk in številk) 
imajo delničarji in investitorji 
kar nekaj problemov. Marsik
je so namreč objavljene samo 
štirimestne skrajšane oznake 
in imetniki ne vedo, katere 
delnice imajo. V dnevniku Ve
čer so za boljšo obveščenost 
delničarjev poskrbeli tako, da 
so ob imenu delniške družbe 
tudi skra}šane oznake. Upam, 
da bodo za podobno rešitev 
poskrbeh tudi na Centralno 
klirinško depotni družbi. Na 
izpisih stanj na računih vred
nostnih papirjev v centralnem 
registru KDD ni poleg skrajša
ne oznake ime izdajatelja del
nice. Za boljšo informiranost 
delničarjev bi bilo dobro, če bi 
bili na izpiskih stanj vrednost
nih papirjev tudi izdajatelji. 

Sicer pa se kriza delniške
ga trga poglablja. Članek je 
pripravljen na podlagi trgova
nja v torek, 11. oktobra. Slo
venski borzni indeks je padel 
za 20 točk (1.4 odstotka) in 
pristal na nivoju 1389 točk. Na 
borzni kotaciji A in B je bilo 
prometa za 317 milijonov SIT. 
Tečaj je porasel pri osmih del-

Piše: BOJAN GRADIŠNIK 

nicah. pri štirinajstih pa je za
nihal navzdol. Tečaj delnice 
Kovinotehne prednostne se je 
zmanjšal za 8 odstotkov. Več 
kot za dva odstotka pa so padli 
tečaji delnic družb Lek, Krka, 
Petrol, Istrabenz,Terme Ča
tež. Na odprtem trgu OTC je 
bilo prometa za 131 milijonov 

Še vedno odkupujemo 
amortizacijske načrte, ki jih 
je izdala Pošta Celje, sedaj 
Telekom Slovenije. Cenjene 
stranke obveščamo, da ima
mo novo poslovalnico v Vele
nju, na Prešernovi 8, (nad 
Elektrotehno). Dobrodošli. 

SIT. Tečaj najbolj prometne 
delnice na tem trgu (Merca-
tor) se je znižal za 1,7 odstot
ka pri prometu 96 milijonov 
SIT. Dnevni padci delnic še 
niso tako veliki, problem pa je 
v tem, da tečaji delnic padajo 
že zelo dolgo. Samo v mesecu 
dni je tečaj delnice Mercatorja 
padel za 30 odstotkov, Krke za 
17 odstotkov. Leka za 15 od
stotkov, Petrola za 11 odstot
kov. Tudi pri drugih delnicah 
beležimo padce. Po »borzni 
logiki« se približuje čas, ki bo 
primeren za nakupe, seveda z 
določenimi predpostavkami 
(ne kupujte delnic s sposoje
nim denarjem, nikoli sredstev 
uporabiti za eno naložbo, raz
pršitev rizika) itd. 

Olcvir za naslednjiii pet let 
v petek so se na 1. skupščini 

delniške družbe Celjski sejem 
zbrali imetniki oziroma za
stopniki preko 95 odstotkov 
vseh družbinih delnic. Zveči
ne so o predlaganih točkah 
dnevnega reda skupščine od
ločali soglasno, 7-članski nad
zorni svet družbe pa potrdili s 
skoraj tričetrtinsko večino. 

Za nemoteno delovanje 
skupščine so delničarji, njihovi 
zastopniki in pooblaščenci so

glasno izvolili poslovnik o delu 
skupščine, sprejeli sklep o obli
kovanju sklada lastnih delnic 
ter imenovali revizorja družbe. 
Delničarji so se seznanili s po
ročilom o lastninskem preobli
kovanju družbe in poslovanju 
v obdobju od leta 1993 do 1995, 
soglasno pa so sprejeli tudi let
no poročilo uprave za poslov
no leto 1996 in predlog sklepa o 
delitvi dobička. Družba je za 
dividende delničarjem nameni
la nekaj več kot 21 milijonov 
tolarjev, ki jim jih bo izplačala v 
30 dneh. 

S skoraj tričetrtinsko večino 
so na skupščini potrdili 7-član
ski nadzorni svet v sestavi: 
Aleš Ilc, Stanislav Kramber-
ger, Roman Gracer, Jože 
Turnšek, Breda Obrez Pre-
skar, mag. Dušan Drofenik in 
mag. Tone Zimšek. Ti so na 

konstitutivni seji takoj po za
ključku skupščine delničarjev 
za predsednika nadzornega 

Celjski župan Jože Zimšek 
je v imenu največjega delni
čarja, občine Celje, ki pose
duje 37,35-odstotni lastniški 
delež Celjskega sejma, na 
skupščini opozoril na viso
ko stopnjo enotnosti delni
čarjev pri upravljanju druž
be, posebej pa poudaril po
men družbe za razvoj mesta 
in drugih dejavnosti v njem. 

sveta imenovali Aleša lica, za 
njegovega namestnika pa Sta
nislava Krambergerja. Nad
zorni svet je za mandatno ob
dobje petih let za direktorja 
družbe imenoval mag. Franca 
Pangerla, dosedanjega direk
torja Celjskega sejma. IS 

Izvozni 
certifikat za 

Alpos 
v ponedeljek so šentjur

ski delniški družbi Alpos po
delili certifikat o pridobitvi 
statusa pooblaščenega iz
voznika. Direktorju Alposo-
ve komerciale in marketin
ga Branetu Pecarskemu ga 
je podelil upravnik celjske 
Carinarnice Franc Turnšek. 

Šentjurski Alpos je dobil sta
tus pooblaščenega izvoznika 
za svoj program cevarstva, 
prihodnje leto pa ga želijo pri
dobiti tudi za program opre
me. V cevarni bodo letos izde
lali 76 tisoč ton cevi iz repro-
materiala, ki ga v celoti uvozi
jo, pri tem pa jih bodo izvozih 
59 tisoč ton. Slednje pomeni 
znesek 39 milijonov mark. 

V Sloveniji je bilo doslej po
deljenih že približno petdeset 
takšnih certifikatov. Certifikat 
pomeni za Alpos enostavnej
še carinske postopke, hitrejšo 
dostavo blaga tujemu naročni
ku ter povečan obseg odpre-
me, pri vsem skupaj pa bistve
no nižje odpremne stroške. 
Pridobitev statusa pooblašče
nega izvoznika pomeni po
sebno zaupanje podjetju, zato 
je prav tako pomembna za 
ugled pri tujih partnerjih. 

BRANE JERANKO, 

BAROMETEJ 
Brez plač od 

marca 
v celjskem podjetju 

mehanika je danes zapod 
nih še 5 delavcev, ki pa žg, 
od marca niso dobili 
podjetju jim ne izpla^ 
potnih stroškov, delavci 
jo samo bon za približaj 
tisoč tolarjev, ki ga la|j 
unovčijo v Mozirju, Še ved 
ni sprejet lastninski progrj 
Zaposleni tudi ne vedo, čej 
sploh teče delovna doba ali 
so zdravstveno zavarova 
Direktor Finomehanike > 
Drago Slakan, ki pa ima 
nekaj časa družinsko. zas{ 
no podjetje v Šentjurju. 

Prvič p r e k o . 
mili jarde |i 

v letošnjih devetih meŝ  
so v Gorenju prodali 1.346.4 
velikih gospodinjskih apai 
tov, kar predstavlja 87 odsti 
kov planirane prodaje za 
leto. Po sedanjih ocenah b« 
letošnji konsolidirani čisti p 
hodki znašali 950 milijon 
mark. V letu 1998 pričakuj( 
prodajo blizu 1.900.000 velil 
gospodinjskih aparatov in] 
vič čez milijardo mark čist( 
konsolidiranega prihodka, 
tem bi Gorenje tudi v prihi 
nje ostalo največje slovens 
neto izvozno podjetje. 

Davčna 
zakonodaja 

Društvo managerjev 
strokovnjakov Golding KI 
Žalec bo danes popoldne 
ganiziralo pogovor o pred 
gu zakona o davku na do( 
no vrednost. Srečanje se 
začelo ob 17. uri v Hot( 
Žalec, uvodno predstavitev 
aktualne teme pa bo priprai 
strokovnjak s tega podroi 
Andrej Šircelj iz Ljubljan 
Območna gospodarska zbof 
niča Celje in Združenje poč 
jetnikov pri GZS pa bosta 
tri, v petek, organizirala seiiii 
nar o slovenski davčni zako
nodaji ter pripravah na za
ključek davčnega leta 199" 
Seminar, začel se bo ob 9. uaj 
bo v Celjanki. I 

P o d j e t n i k o m v p o m o č 
Zgornjesavinjski podjetniški center se je prijavil na dva državna razpisa - Do konca 

leta brezplačno svetovanje 

Zgornjesavinjski podjetniš
ki center (ZSPC) je bil usta
novljen maja, vendar je zaradi 
raznih težav z delovanjem za
čel šele minuli mesec. Težave 
so povzročile zlasti številne 
nedorečenosti na državni rav
ni, ki so z razpisom večih pro
jektov končno odpravljene. 

mm 
Za začetek bodo v ZSPC do 

konca leta na sedežu združe
nja in tudi v posameznih obči
nah brezplačno nudili storitve 
svetovanja podjetnikom in iz
delali strategijo razvoja male
ga gospodarstva. Izhodišče za 
zahtevno nalogo bo celovita 
analiza stanja v Zgornji Savinj
ski dolini, ki jo želijo narediti 
še letos in se na osnovi argu

mentiranih spoznanj spoprije
ti z razvojnimi možnostmi. 

Zgornjesavinjčani so se prija
vili na dva razpisa ministrstva 
za ekonomske odnose in raz
voj ter pričakujejo, da bodo še 
letos dobili določena finančna 
sredstva. Z denarjem iz držav
nega proračuna naj bi vsaj po
lovično sodelovali pri kritju 
stroškov za splošno svetova
nje podjetnikov, za tekoče de
lovanje centra pa si obetajo 3 
milijone tolarjev. Obeta se tudi 
sodelovanje z republiškim za
vodom za zaposlovanje, pred
vsem z vidika različnih oblik 
podpore podjetnikom na lo
kalni ravni in projekta zagotav
ljanja novih delovnih mest. 

Z opravljanjem storitev in 
opravil v sklopu ministrstva za 

ekonomske odnose in razvoj 
Zgornjesavinjski podjetnici" 
center vključuje v republišk" 
pospeševalno mrežo. Podjetif 
kom bodo v skladu s pravic 
lahko pomagali le svetovalci, ^ 
bodo izpolnjevali pogoje in ^ 
tem pridobili ustrezne licenĉ  
Osnovna ideja je združiti vŝ  
zmogljivosti, ki lahko pozitivn" 
vplivajo na razvoj podjetnî t̂ ^ 
ter uskladiti različne poglede. 

Zgornjesavinjski podjetnî lj 
center je tudi eden ustanovni'' 
članov družbe za pospeševanja 
turizma v dolini. S tega vidil̂ ^ 
bo v prihodnje tvorno sodelov '̂ 
s podjetjem Zgornja Savinjsl̂ '̂ 
pri čemer odločno poudarjaj"' 
da ne gre za podvajanje dej3̂ ' 
nosti niti za konkurenco. ^ 
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Po Zlatarni Z latarna Aurodent 
V ponedeljek bodo predvidoma spet pognali stroje v celjski Zlatarni - Mesečno bodo zlatarji ponudili tržišču 10 do 12 kilogramov zlatega nakita 

jjonec oktobra sta stečajni upravitelj Zlatko 
jl,njec in direktor Aurodenta Andrej Cimer-
jn podpisala pogodbo o najemu Zlatarne, 
ijjaj (v sredo) naj bi odprli Zlatarnine 
jdajalne, v ponedeljek, 17. novembra, pa bo 
j^vidoma ponovno stekla proizvodnja v 
jfem Zlatarninem obratu. O tem smo se 
,govarjali z direktorjem Zlatarne Aurodent 
jjrejem Cimermanom. 

Lahko podrobneje poveste, kaj je zapisano v 
ijemni pogodbi? 
/aurodent najema poslovne prostore, tehnolo-
jo, orodja in ostale potrebne nepremičnine 
t̂arne. Dogovorili smo se za ugoden aranžma 

zvezi z zalogami gotovih izdelkov in pol 
delkov, podjetje jemljemo v najem za eno leto. 
ogovorjena je razmeroma ugodna najemnina, 
je skupaj pa je naravnano tako, da bi skupaj s 
ečajnim upraviteljem dosegli obratno pot od 
5te, kakršne so pogoste v stečajnih postopkih, 
inamen stečajnega upravitelja, da bi oblikoval 
;liko stečajno maso, temveč išče načine za 
živitev proizvodnje, ki lahko preživi v sloven-
im ter širšem prostoru. Podpisali smo tudi 
ogodbo o najemu blagovne znamke, kar nam 
agotavlja, da lahko vse izdelke, ki jih bomo 
roizvajali, deklariramo z blagovno znamko 
latarna Celje. Po naših analizah je ta blagovna 
namka še vedno živa, predvsem pa je pomem-
[10 to, da ji ljudje zaupajo. 
Kakšni so proizvodni načrti? 
Zlatarna Aurodent, kot se bo po novem 
aenovalo podjetje, naj bi na tržišču dosegala 8 
) 10-odstotni delež. Glede na to, da je imela 
atarna nekoč 60 do 80-odstotni tržni delež na 
Dvenskem tržišču, so naši načrti dokaj realni. V 
vi fazi bomo mesečno naredili 10 do 12 
iogramov zlatega nakita, letni obseg proizvod-
je naj bi bil 144 kilogramov zlatega nakita, 
ačunamo tudi na prodajo v tujini in v tem 
tenutku lahko povem, da imajo kupci Zlatarni-
lih izdelkov na Japonskem in v ZDA veliko 
azumevanja za sedanje razmere v podjetju ter 
ia bomo z njimi poslovali tudi v prihodnje. 
Zavedamo se, da Zlatarna vsaj na začetku ne bo 
tako velika kot, je bila v preteklosti, dejstvo pa je, 
Ja je koncentracija znanja in tehnologije še 
'edno zelo velika, pa čeprav je podjetje šlo v 
stečaj. 
Koliko delavcev nameravate zaposliti? 

V prvi fazi zaposlujemo 35 ljudi v proizvodnji 
in 6 delavcev v trgovinah. Skupno bo Zlatarna 
Aurodent zaposlovala 69 ljudi, vsa proizvodnja 
se bo odvijala v Starih prostorih Zlatarne, nič več 
pa v stolpnici, ki je v lasti Banke Celje. 

Kako boste zagotovili denar za zagon proi
zvodnje? 

Delno z lastnimi sredstvi Aurodenta. pričaku
jemo pomoč ministrstva za delo ter gospodar
skega ministrstva, dolgoročno pa bo treba zago
toviti tudi sredstva s pomočjo bank. 

Oživitev zlatarske proizvodnje je bila načr
tovana že v začetku novembra, kje se je 
zataknilo? 

Začetek proizvodnje smo načrtovali za 3. 
november, stvari so se zapletle zaradi pridobiva
nja uporabnih dovoljenj. S tem so povezani 
veliki stroški, delno se srečujemo tudi z nerazu
mevanjem pri pridobivanju številnih soglasij. 
Drugi razlog za zamik proizvodnje je ta, da smo 
v podjetju še vedno brez ogrevanja, ni bilo tople 
vode in plina. Načrtovali smo, da bi 15. oktobra 

proizvodnjo Aurodenta sehli iz 
Ljubljane v Celje, pa tega zaradi 
objektivnih težav nismo mogli 
uresničiti, kar nam je povzroči
lo veliko težav. Mi smo namreč 
v Ljubljani delavce Aurodenta 
proglasili za tehnološke viške, 
del opreme smo pripeljali v 
Celje, potem pa smo morali 
ljudi ponovno pogodbeno za
posliti in opremo voziti nazaj v 
Ljubljano. 

Za leto dni imate sklenjen 
najemni odnos, načrtujete 
potem tudi odkup Zlatarne? 

To je v pristojnosti stečajne
ga upravitelja, ki mora prodati 
vse premoženje Zlatarne Celje, 
v to premoženje pa spada tudi 
Aurodent. Zaradi nejasnega 
lastniškega razmerja smo v ze
lo težki situaciji. Kot najemniki 
zelo težko pridobivamo trajna 
obratna sredstva. Zato je čim
prej potrebno najti novega last
nika, ki bo podjetje dokapitali-
ziral. 

»Govorice O 
scenarijih so zgolj 

natolcevanja« 
Kakšen je bil v preteklosti 

odnos med Zlatarno Celje in 
Aurodentom? 

Aurodent je prva sloven
ska rafinerija plemenitih ko
vin, njeni začetki segajo v čas 

pred drugo svetovno vojno. V sedemdesetih 
letih je bil Aurodent združen z Zlatarno 
Celje, najprej kot tozd, potem je imel status 
obrata oziroma profitnega centra. Leta 1992 

Včeraj je bil na celjskem sodišču tudi prvi 
narok za preizkus terjatev Zlatarne v stečaju. 
Stečajni upravitelj Zlatko Hohnjec je pred 
narokom povedal, da se bo izjasnil glede 
večine terjatev. Preko 500 upnikov je prijavi
lo terjatve v višini 1,9 milijarde tolarjev, 
največji upniki pa so bivši delavci Zlatarne 
ter banke. 

je Aurodent postal samostojna organizacija, 
njen ustanovitelj je bila s 100-odstotnim vlož
kom Zlatarna Celje. V zadnjih letih smo 
potrojili tržni delež in uvedli nove programe. 
Aurodent je po uvedbi stečajnega postopka v 
Zlatarni del stečajne mase, vendar bi bilo 
popolnoma neproduktivno, da bi s stečajem 
Zlatarne šli v stečaj tudi dobri deli podjetja. 
Stečajni upravitelj se za ta korak ni odločil, 
temveč dal zeleno luč, da Aurodent nadaljuje 
tradicijo zlatarstva. 

V javnosti je bilo že ob uvedbi stečajnega 
postopka Zlatarne slišati, da ste v Aurodentu 
vseskozi načrtovali prevzem Zlatarne, da je 
skratka šlo za načrtovan scenarij? 

To so natolcevanja. Aurodent se nikoli ni 
nameraval ukvarjati z zlatim nakitom. Aurodent 
je želel biti lociran in zdfuževati proizvodnjo v 
okviru Zlatarne Celje kot samostojno podjetje, v 
Zlatarno Celje smo se morali potem preseliti po 
nalogu stečajnega upravitelja. Ko smo priprav
ljali ekonomske izračune stroškov, se je pokaza
lo, da bi stroški najema Zlatarne samo za 

program Aurodenta bili preveliki. Zato smo 
iskali tržno nišo, sorodno naši proizvodnji. In če 
se Aurodent kot edini slovenski proizvajalec 
zobotehničnih zlitin in ostalih stvari za zobno 
tehniko ukvarja s plemenitimi kovinami, potem 
je bilo najbolj logično, da nadaljujemo s progra
mom s področja plemenitih kovin, konkretno s 
proizvodnjo nakita. Prepričan sem, da bomo z 
dodatno proizvodnjo stroške na enoto proizvo
da dodatno znižah. 

Aurodent se torej dokončno seli iz Ljublja
ne v Celje? 

Skupščina Zlatarne Celje je najprej zahtevala, 
da je Aurodent sprejel hipoteko oziroma ga
rancijo za kredite pri Banki Celje, ki jih je 
najemala Zlatarna. Februarja letos je bil obrat v 
Ljubljani prodan. Zlatarna bi morala nadome-

Včeraj, v sredo, naj bi ponovno odprli Zla
tarnine prodajalne. Kupcem je na voljo nakit, 
ki je ostal v Zlatarni po uvedbi stečajnega 
postopka. 

stiti izgubo kapitalskega deleža, zato mi v 
stečajnem postopku uveljavljamo svoj regresni 
zahtevek do Zlatarne. Kako se bodo stvari 
razpletle, ne vem. Od marca do sedaj smo v 
Ljubljani morali objekt najeti, da smo lahko 
nadaljevali proizvodnjo, vse to pa seveda po
meni dodatne stroške. Aurodent je sicer vse
skozi posloval z dobičkom, ki pa se je v 
preteklosti prenašal v Zlatarno. 

Vi verjamete, da bo Celje ohranilo zlatarsko 
proizvodnjo? 

Stvari smo se lotili realno, skrbno in prepriča
ni smo, da bo projekt uspel. 

iiiMiiiiiiiMMiiiiiiiiiiciii I III irn r in n t b a š a 

Direktor Zlatarne Aurodent Andrej Cinterman 
je v Zlatarni zaposlen preko 20 let. Nikoli se ni 
ukvarjal s programi zlatega nakita, temveč s 
programi industrije; direktorsko mesto v Auro
dentu je prevzel leta 1992. Svojo delovno pot je 
sicer pričel v celjski Klimi, pred prihodom v 
Zlatarno je bil zaposlen še v eni izmed bank. 

Švedi na čakanju 
Za železarno Štore se zanimajo tudi Italijani, Nemci in Belgijci 

Prejšnji teden je bil v 
Ljubljani sestanek med 
predstavniki slovenskega 
ministrstva za ekonomske 
dejavnosti ter švedskega 
podjetja Inexa, ki je predsta
vilo svojo ponudbo za na
kup železarne Štore. 

Pri tem je švedska stran 
omenila tudi potrebo po vlaga
nju za vzpostavitev nove teh
nološke osnove in novih stan
dardov v proizvodnji, z novim 
proizvodnim programom. Kot 
je povedala tiskovna predstav

nica ministrstva za ekonom
ske dejavnosti Vera Vogrinčič, 
so se na sestanku dogovorili, 
da bodo predstavniki tega mi
nistrstva - skupaj s predstavni
ki Slovenskih železarn - šved
sko ponudbo preučili podrob
neje. V ministrstvu so švedske
mu interesentu povedali, da 
mu bodo odgovorili v skladu s 
postopki, povezanimi z določ
bami zakona o delni privatiza
ciji Slovenskih železarn, ki je 
še v parlamentarnem postop
ku. 

S švedskim ponudnikom za 
nakup Štor se je pogovarjal 

državni sekretar za industrijo 
dr. Boris Šuštar, skupaj s so
delavci. Sestanku je prisostvo
val direktor uprave Sloven
skih železarn Igor Umek. Si
cer pa v koncernu pravijo, da 
se za nakup Štor zanimajo 
preko posrednikov tudi mo
rebitni kupci iz Italije, Nemči
je in Belgije. Pri tem je treba 
povedati, da gre zaenkrat le 
za iskanje informacij po tele
fonu. Med Slovenci se za na
kup celotne železarne ne za
nima nihče, zanimajo pa jih 
posamezni deleži. 

BRANE JERANKO 
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Admira l in Icapilani 
Živaana sailing team iz Celja: od prijateljskih nasvetov do tečaja, regate, srečanja s kitom in licitacije pozabljenih stvari 

v portoroški marini so edi
ni celjski admiral Janez Kun-
tarič, sedem kapitanov in še 
mnogi pomorščaki »Kornati 
express«. Na Jadranu le redki 
poznajo njihova imena in za 
večino domačinov so »Živaa
na«, pred tedni so ob Palagru-
ži srečali kita, jadralno sezo
no pa z morsko pojedino in 
licitacijo končali v petek. 

Janez in Vesna Kuntarič sta 
z jadranjem začela sredi se
demdesetih let. V dvosedu fi-
reball sta bila štirikrat zapored 
slovenska podprvaka in nizala 
uspehe tudi s potovalnimi ja
drnicami. Ko so regate postale 
preteklost, se je Janez odločil 
za gradnjo lastne jadrnice in 
jo leta 1988 z imenom Živaana 
(po obeh hčerkah) splovil. 
Znancem in prijateljem je 
pred odhodom na njihove 
morske pustolovščine natresel 
vrsto napotkov, narisal števil
ne zemljevide pristanišč in se 

pred štirimi leti odločil, da bo 
zanje organiziral osnovni te
čaj iz mornarskih veščin. 

Iz tečaja je nastala Živaana 
sailing team. Janez Kuntarič je 
bil oklican za admirala, Mihela 
Jezernik, Simon Jezernik, 
Zdravko Konda, Bojan Kranjc 
in Vesna Kuntarič so postali 
kapitani, prav tako Andi Bresc-
han iz Avstrije in Peter Mišen-
ski iz Češke. Družba si je med 
prvomajskimi prazniki celo omi
slila štiridnevno regato v skupni 
dolžini 65 morskih milj (blizu 
1200 km), pet posadk je jadralo 
celo v burji šestih boforov in 
končalo se je z zmago Simona 
Jezernika, ki med vsemi slovi 
tudi kot najboljši kuhar. 

Kapitan mora za pridobitev 
prestižnega naslova prejadrati 
najmanj 2000 navtičnih milj, kar 
večini uspe v sedmih letih. Celj
ska peterica jih je v jadra ulovila 
v dveh sezonah in zato ni čudno, 
da se jih je prijelo ime Kornati 
express. Nemalokrat so v petek 
zvečer odrnili s portoroškega 

pomola, čez 24 ur neprekinjene
ga plova so bili na Komatih in 

naslednji dan spet na slovenski 
obali. Ko je bil med otoki ustav
ljen trajektni promet, je Živaana 
rezala visoke valove in izplula 
tudi iz poplavljenih Benetk. 

V Saliju na Dugem otoku je 
družina Raljevič izpraznila svo
jo dnevno sobo in v njej pogo
stila blizu 30 celjskih pomorš
čakov, župan Zatona pri Šibeni-

ku pa je v petek prišel 
ključno večerjo in ponudili 
plačni servis za organizacijo 
slednje prvomajske regate, 
ker mora biti tudi zabavno, 
po pojedini pripravili še licit| 
jo stvari, ki so jih morski voj 
vi pozabili na Živaani.Viries 
bili tudi očala, levi čevelj in d 
kavboj ke, ki jih eden kapitanr 
ni uspel povrniti. Po hudei 
boju je pridobil vsaj mošnjji: 
s kamenčki za srečo, ki jih 
imel privezane za pas. 

Edini celjski admiral Janez Kuntarič z zobatcem. 

Na licitaciji so najvišjo ceno dosegle kapitanove kavbojke. 

IZJAVA 
TEDNA 

Mag. Igor Karlovšek, oi; 
vetnik in pisatelj: i 

»Zakaj me država, gledeni 
to, da sem v romana Rodoiii i 
napovedal Depalo vas, ne ujn \ 
števa kot vrhunskega strom 
njaka za predvidevanje poM 
nih dogodkov v Sloveniji? M 
to, ker predsednika MilanM 
čan in dr. Janez Drnovšek i; 
bereta mojih romanov!« o 

OBRAZ 
Pol stoletja na 

Stanetovi 6 
»Družabno življenje se v Celju že od 

nekdaj vrti na Prešernovi in Stanetovi 
ulici, ki je bila svoje dni odprta za motor
ni promet in zato s širokim pločnikom,« 
se spominja urar Dušan Godnik, ki po
sluje v lokalu z eno najdaljših tradicij. 

Urarstvo Godnik je na Stanetovi 6 že 
od leta 1945 dalje. Družinsko tradicijo je 
začel Viktor, kateremu se je štiri leta 
pozneje pridružil sin Dušan (lokal je 
prevzel leta 1970), zdaj pa izročilo že v 
tretji rod prenaša njegova hči Brina. 
»Marsikaj se je spremenilo na Stanetovi. 
Rakuš, zdaj Železninar, in obe knjigarni 
vztrajajo že ves čas in imajo skupaj z 
nami najdaljšo tradicijo. Lokal smo tri
krat temeljito prenovili, v življenju pa 
sem imel pet ali šest ur, saj se ne vsako 
stvar zelo navežem. Kot urar se seveda 
nisem mogel izogniti zbiranju starih ur 
in dve sta kar muzejska primerka,« pravi 
Dušan Godnik (na shki s hčerko Brino). 

Beaujolais in Movina 
Tretji četrtek v novembru 

množice svetovljanov drvijo 
v Pariz in v bistrojih pokuša
jo imenitni beaujolais. Mla
do vino je pri nas nekaj po
sebnega postalo leta 1991, ko 
je Mirko Paj iz celjske deli-
katese Bacchus kot prvi v 
Sloveniji uvozil imenitno 
francosko rdeče vino in tra
dicijo bo nadaljeval tudi le
tos. 

»Prvo leto sem naročil pet 
kartonov beaujolaisa, a ni šel 
v promet in tri smo morali 
popiti kar sami. Naslednji če
trtek bom dobil sto kartonov 
in zanesljivo bom prodal vse 
steklenice,« pravi Mirko Paj, ki 
nima samo francoskega, mar
več tudi zapeljivo domače 
mlado vino; Ščurkovo in Kri-

stančičevo, ki je pri nas že 
prava redkost, saj polovico le
tine izvozijo, ostanek pa po
kupi država za protokol in di
plomatska predstavništva. 

Naslednji četrtek prihoda 
beaujolaisa ne bo mogoče 
spregledati. Linhartovo uli
co bodo spet preplavili pla
kati v francoščini, ki bodo v 
Bacchusu naznanjali mlado 
vino. 

Moda beaujolaisa se je na 
vse celine razširila iz Lyona. 
Francoski vinogradniki so v 
obdobju velike krize prodali le 
tretjino vina in se odločili za 
proizvodnjo zgodnejšega, 
mladega vina. Z zaslužkom so 
preživeli finančno najbolj ob

čutljivo zimsko sezono in sč 
soma je beaujolais posti 
modna zapoved. Francozi 
ga celo uzakonili: beaujolai 
je samo tisto vino, ki na 
pride natanko tretji četrtek i 
novembru, kot zadnji dan pJ 
je določeno silvestrovo, saj ji 
namenjen takojšnji uporabi. 

»Gre za sveža in lahka vinai 
nizko alkoholno stopnjo. Zna
čilni so izrazito sadni okusi is 
tudi naše mlado vino Movir 
se lahko primerja s francosk. 
mi. Nekaj poskusov pridela« 
zgodnjega vina je tudi na Šta 
jerskem, vendar na naših kon
cih vremenske razmere za to
vrstno pridelavo niso primef 
ne,« pravi Mirko Paj, ki se 
na širšem celjskem območi-
uveljavil tudi s party service. 

Mirko Paj v pričakovanju beaujolaisa. 
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Z v r h a je pogled 
najlepši 

Bili smo pri Ireni Polanec, slovenski slikarki, ki jo je Pariz povzdignil med zvezde 

Rdeče in črno, je rekel Stendhal, ona pa je 
lala prgišče zlata. Tako je bila rojena Irena 
lanec,« je ob neki njeni pariški razstavi 
pisal francoski umetnostni kritik Anatole 
tovsky, naš umetnostni zgodovinar prof. 
Mirko Juteršek pa je o slikarki povedal: 
lijcarstvo Irene Polanec je izrazito samos-
je, a hkrati v poljudnosti zelo splošno in 
0 ljudem. Njegova razvojna pot odraža 
ziskovalno ustvarjalni značaj od poeno-
ivljene ekspresivne stilizacije, prek reali-
čnega opisovanja stvarnosti do današnje 
ovno prefinjene znakovne podobe žen-
ega lika na isto temo, to je ciklus »večne 
e«. 

Eva sem lahko jaz, lahko si to ti, je lahko 
tera koli ženska na tem svetu. To je izho-
jčna točka v slikarstvu, posvečenemu žen-
i, kot ga je v sedemdesetih letih zasnovala in 
tem s svojevrstno likovno govorico ter 
trajnostjo dograjevala Mariborčanka Irena 
lanec. Njene Eve so bile rojene v Parizu, 
'Stu, kjer je vsakemu umetniku dovoljeno 
ijati, in kjer je tistih, ki zares uspejo, zelo 
ilo. Irena pa je uspela in se v petnajstih letih 
vzpela v same vrhove evropskega ženskega 
karstva. 
Priti na vrh in tam ostati. To je zgodba, k i 
im jo je po koščkih nizala umetnica, ko smo 
obiskali v njenem stanovanju in ateljeju v 
edišču mesta, kjer zdaj živi in ustvarja. Kadar 
Dpi na teraso, obdano z razkošnim cvetjem in 
Djnim zelenjem, se ji pred očmi razprostre 
obršen del njenega Maribora. »Od tod, z vrha, 
ier imam na dlani vse strehe tega mesta, je 
flgled najlepši,« reče hudomušno, ko na sim-
oličen način pove o uspehu, ki ga danes uživa 
'svetu slikarstva, in o svojem zasebnem kra-
fetvu, k i si ga ustvarila z možem Bojanom, 
udi Mariborčanom. Tam zgoraj je srečna in 
sdovoljna, kajti Irena Polanec prav dobro ve, 
k̂o je biti spodaj, čisto na dnu, v breznu, ki ga 

fskusila in spoznala, ko je pred davnimi leti 
'tvič stopila na pariška tla in na tamkajšnja 
3rnasa pota. 

Brezno 
l̂ a začetku sedemdesetih let je začutila, da 
-ora od doma, nekam ven, na tuje. Mlada 
'̂ na, k i je že od otroških let vedno nekaj 
^ala, poleg tega pa igrala na klavir, plesala 
% in pisala, se je nekega dne odločila, da 
<lpotuje v Pariz: da se tam preizkusi kot 
^vinarka, morda kot pisateljica. Pariz je ven-
r̂Meka umetnosti in mesto neizmernih mož-

osti! 
^ajprej se je v Parizu učila francoščine in se 
'̂ Žila s študenti, upajočimi in nadarjenimi 
^̂ ci, pisatelji, slikarji. In s pariškimi klošarji. 
fijeno dušo se je še posebej zapisal nek 

'^^ar, k i se ga je med študenti prijelo ime 
'% saj je bil na las podoben Rembrandtovim 
''rtretom starcev. Ta veteran vietnamske 
''ine, filozof in mož, ki je govoril več svetov-
IJ*̂  jezikov, živel pa bedno kot cerkvena miš, 
"Ireno navdahnil do te mere, da je začela 
;Podabljati pariške brezdomce. Večkrat lačna 
5 sita se je potem zaposlila v nekem Rotchil-
"̂ ^em ateljeju in se preživljala s poslikavami 

porcelanu, zraven pa slikala portrete in 
''dobe iz življenja pariških klošarjev. Tako je 
^̂ stal njen prvi umetniški cikel, ki ga je 
.'̂ imenovala klošarski. Nekega dne pa se je v 
ij'̂ enjenem Rotchildovem ateljeju pojavil nek 
,̂ ^ ĉoski galerist, ki je opazil Irenin talent in 

Povabil na razstavo. Tako se je začelo. In 

leta 1975 je strokovna žirija 
njena dela uvrstila na XVI. 
internacionalni likovni salon, 
kjer je, v sloviti pariški galeriji 
Mona Lisa, razstavljala sku
paj s slikarji iz 45 držav. »V 
Pariz se odpravijo tisti, ki bi 
radi uspeli, jaz pa sem vedno 
razmišljala in sanjala le o us
pehu. In potem sem ob priho
du v mesto mojih sanj spoz
nala, da je velik uspeh že to, 
da kot slikar preživiš. Pariz je 
res Meka umetnosti in mesto 
neštetih možnosti, a ko se 
enkrat tam znajdeš, spoznaš, 
da je pariška umetniška scena 
kot arena z levi, v katero si 
pahnjen in prisiljen, da se bo
riš, kot veš in znaš. In potem v 
njej zmagaš ali propadeš,« je 
Irena Polanec pripovedovala 
o svojih pariških začetkih. 

Klošarski cikel Irene Polanec, ki ga v marsi
čem primerja s črnim breznom, je bil zelo 
kratek. Nenadoma se je na njenem ustvarjal
nem svodu pojavila svedoba, ki je postajala vse 
bolj sVetla in ki se je postopoma spreminjala v 
zlato barvo. In prav ti dve barvi, črna in zlata, 
sta trajno zaznamovali Irenin likovni jezik, 
tako značilen za njen novi cikel, ki ga je 
posvetila ženski. 

V tistem času pa se je zgodilo še nekaj, kar je 
Ireno Polanec dokončno dvignilo iz brezna. V 
soavtorstvu z znanim francoskim pisateljem 
Louisom Pauwelsom je napisala (in s skicami 
opremila) razkošen leksikon o slikarjih z vsega 
sveta. Njeno publicistično delo se je nadaljevalo 
še potem, ko je sodelovala pri izboru razstavlje
nih del v muzeju lile de France v Parizu ter v 
muzeju Henri Rousseau v Lavalu, kot dopisnica 
iz Pariza pa je ves čas pisala za nekatere ugledne 
slovenske časnike in revije. 

Prva Eva 
»s tem, ko je Rijn v moji duši umrl in je bilo 

brezno za mano, so se pariške luči pričele vse 
bolj prižigati in moje slike so postajale vse bolj 
zlate, bleščeče,« pripoveduje o obdobju, ko je 
nastajal njen novi slikarski cikel. Njena prva Eva 
je nastala kot neke vrste avtoportret, bila je vsa. 
zlata, v rdečih in črnih odtenkih. Prvi Evi je 
sledila druga, tretja...Njene slike so takoj priteg
nile pozornost pariških likovnih kritikov in kar 
kmalu je bil na dlani tudi komercialni uspeh. 
»Kot zelo nekonvencialna slikarka sem v tistem 
času pogosto zahajala v Louvre in tam ure in ure 
zrla v stare slike, dela renesančnih mojstrov, ki 
so me navdihovala. Ne le v slikarstvu, ampak v 
življenju nasploh, so zame najbolj pomembne 
preverjene vrednote, pa ne zato, ker bi to hotela, 
ampak ker tako čutim. Zato imam za sabo 
množice občinstva, ki je danes preutrujeno od 
nekih sodobnih vrednot, ob katerih se ljudje 
počutimo vse bolj prazni,« pripoveduje o svo
jem notranjem vrelcu, iz katerega se dvigajo 
njene Eve. 

Simbolika v podobah in 
barvah 

In kako nastajajo njene Eve? »Ne morem 
reči, zakaj je vsaka nova Eva, ki nastane, 
takšna, kakršna je. V vsaki Evi je simbolika, ki 
se sproti spreminja glede na okvir, v katerem 
živim. Jabolko je lahko rdeče kot kri ali ljube
zen, lahko pa je tudi zeleno kot strup; vse to je 
prisotno v našem življenju.« Najpogostejši sim
bol, ki se pojavlja na njenih slikah, je prav 
jabolko, značilen simbol pa je tudi školjka. 
Zakaj? »Jabolko in školjka sta ženska prasim-
bola. Školjka naprimer je simbol rojstva in 
ponovnega jutra, je optimistični simbol. Venera 
je rojena iz školjke in morske pene,« pojasnju

je. In barve? »Tudi te so na slikah v funkciji 
simbolne govorice. Črna simbolizira temno 
podzavest, temne plati našega življenja, rdeča 
je simbol moči. Rdeča in črna sta moji najljubši 
barvi, posebno mesto pa zavzema barva zlata, 
vrhunec vseh barv. To je barva oltarjev, kraljev, 
moči, slavja. V Parizu sem se že na samem 
začetku odločila zanjo, sicer pa se vse moje 
življenje odvija v simboliki teh treh barv, kajti 
vzponi in padci so bili v mojem življenju nekaj 
vsakdanjega.« 

Na vrhu 
Letos so jo francoski hkovni kritiki ponovno 

uvrstili v izbor na največjem in najstarejšem 
likovnem salonu na svetu. Za mesto na Salonu se 
vsako leto poteguje okoli 5 tisoč slikarjev z vsega 
sveta in med temi prijavljenimi umetniki je žirija 
petdesetih najuglednejših kritikov tudi letos iz
brala 800 razstavljajočih. Irena 
Polanec je na letošnjem izboru 
prejela nagrado »Sodobni us
tvarjalec«. Ne pozabimo, da so 
bila na tem salonu, ki je bil po 
nalogu Ludvika XIV. ustanov
ljen leta 1663, rojena imena, kot 
so Cezanne, Renoir, Monet, 
Degas, Davide in mnoga druga. 
Po tej nagradi so jo povabili še 
na salon na Ažurni obali, kjer je 
prejela Grand pirx Ažurne oba
le, s tem pa možnost razstavlja
nja v sloviti Dantejevi cerkvi. »V 
tej cerkvi so prišle moje rajske 
Eve do polnega sijaja,« pripom
ni in doda, da ta razstava še 
traja. Sicer pa redno razstavlja 
na največjih francoskih salo
nih, pa v Londonu, New Yorku, 
Los Angelesu, Miinchenu, na 
Dunaju in v Innsrbucku. Tre
nutno razstavlja še v Holandiji, 
v Parizu in na naši Dobrni. V 
avli tamkajšnjega hotela Dobr
na je razstava na ogled do 20. 
novembra, ena naslednjih nje
nih razstav pa bo na Japon
skem. Vabila prihajajo z vsega 
sveta. 

Prva slovenska 
slikarka 

To leto je bilo za Ireno Pola
nec sploh zlato. V Franciji je 
januarja izšla razkošna knjiga 
z naslovom-Ženske slikarke 
včeraj in danes. Knjiga govori 
o 500 letih ženskega slikarstva 
v svetu in predstavlja 100 že 
umrlih umetnic, ki so zapusti

le sled v zgodovini likovne umetnosti in o 100 še 
živečih, ki naj bi ob izreku tisočletja zaznamo
vale novejšo zgodovino svetovne slikarske 
umetnosti. Med imeni, kot so Camille Claudet, 
Berthe Morisot, Mary Cassatt, Frida Kahlo, 
Suzanne Valadon, Viera da Silva, je tudi Irena 
Polanec, edina slovenska predstavnica in edina 
slikarka s tega konca Evrope. V besedilu ob 
njenih Evah med drugim piše, da si je sloves 
pridobila z resnim delom in z vsesplošno 
priznanim talentom. In kaj sama meni o tem 
izrednem priznanju? »To je priznanje za moje 
dolgoletno delo. Sodobne slikarke, ki so pred
stavljene v tej knjigi, so kritiki spremljali dvaj
set, petindvajset let. Sama sem se na pariški 
likovni sceni pojavila še kot zelo mlada, neuve
ljavljena slikarka in bila že dokaj zgodaj spreje
ta na pariški Salon. Že leta 1978 sem tam 
razstavljala skupaj z danes že legendarnim 
slovenskim slikarjem, živečim v Parizu, Zora
nom Mušičem.« 

Eve, ki prihajajo 
z Evami namerava nadaljevati, kajti Eve so 

večne, so zanjo neizčrpen vir in umetniški izziv. 
Se je najlepša Eva med Evami že rodila? »Ne, 
najlepša še pride. Pri vsakisUki, ki jo ustvarjam, 
verjamem, da bo naslednja še boljša. Zgodba o 
Evi ima vsekakor nadaljevanja, a ne vem še, v 
katero smer. Vem le to, da dajem najboljše, kar je 
v mojih močeh in trdno verjamem, da se dobro 
vedno vrača z dobrim. Zdaj sem v letih, ko so 
glavna razočaranja za mano, se pa zavedam, da 
so presenečenja še vedno možna. Ampak zdaj 
sem na vrhu in od tod je pogled res najlepši...« 
•••MHMHHMMK MARJELAAGREŽ 

teto 1998 bo v znamenju Merkurja, ki je bil po astromitološkem izročilu bog trgovcev in 
prevarantov. In ker se Slovenci radi ukvarjamo s trgovino, si pravočasno zagotovite Lunin| 
koledar Mete Malus. 
Poleg setvenega koledarja, ugodnega časa za klanje živine, sečnjo lesa, parjenje živali,^ 
hujšanje, dnevna opravila ter neugodnega časa za operacije vas bo letos koiedari 
razveselil še s horoskopom in najugodnejšim časom za ljubezen. 
Koledarju bo tudi tokrat priložen kupon, ki ga lahko izpolnite z osebnimi rojstnimi podatki; 
in pošljete na naš naslov, Meta Malus pa vam bo brezplačno izračunala, v katerem 
znamenju je bil Merkur, ko ste se rodili, in vam pojasnila, kaj to pomeni, kako vpliva n^ 
vaše življenje po delovni in čustveni plati, ter vam namignila, na kaj ne bi smeli {)ozabljati 
ali česa bi se bilo koristno odvaditi, da boste izrabili vse dobre vplive Merkurja in se' 
ogibali njegovim manj prijetnim pastem. 
Cena koledarja je 840 SIT, za stalne naročnike pa je 15% cenejši (v ceno nista všteta; 
20% prometni davek in poštnina). ] 
Če želite postati stalni naročnik, označite to na naročilnici. Koledar boste prejeli po poštii 
s priloženo položnico za plačilo. I 

Vse naročilnice sprejemamo do razprodaje koledarja na naslov: ČZD Kmečki glas, 
Železna c 14,1000 Ljubljana, (061) 173 53 60 ali 24 ur na dan po telefonu 061 /173 53 79. ^ 
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Veseli Martin v Centru interspar 
Dovolj za oči, ušesa in grla, v znamenju mladega vina iz Jeruzalema - Posebej navdušili folkloristi iz Ivanjkovcev, otroci iz vrtca Dramlje in ansambel Mlade frojle 

Celjskemu Centru Inters
par je minulo soboto spet 
nadvse uspelo združiti od
lično trgovsko ponudbo z 
vrsto prireditev in nasto
pov, seveda v znamenju 
Martina. 

Pravega, tistega s škofov
sko kapo na glavi; je v Celje 
pripeljala folklorna skupina iz 
Ivanjkovcev, ki je pod vods
tvom Marte Gregorc prikaza
la celoletno delo v goricah. 
Njihov Martin je bil dober ne 
samo z besedami, ampak 
predvsem z dejanji, saj je s 
sabo pripeljal kar direktorja 
podjetja Jeruzalem Ormož 
Zlatka Zadravca, ta pa velik 
sod mladega vina z Jeruzale
ma. Da se je okrog soda nato 
trlo Celjanov in okoličanov, 
sploh ni treba posebej pou
darjati. Edino to se ne ve, ali 
so bile vrste pred stojnico or
moške kleti daljše tudi zaradi 
promocijske Martinove cene 
oziroma Martinovega popu
sta. 

Nasploh je imel letošnji 
Martin veliko dela pri kršče-
nju mladega vina, saj ga je 
narava poklonila vinogradni
kom skoraj preobilno. Tako 
je tudi na območju ljutomer
sko ormoških goric, vendar 
so se Celjani kot največji kup
ci vin z Jeruzalema na Marti

novo soboto v Centru Inters
par le temu spet zaobljubili, 
vsaj do naslednjega Martina. 
Vinsko ponudbo sta dopol
njevala tudi Zlati grič iz Slo
venskih Konjic in Era Šmart
no ob Paki. 

Dobrote iz Dramelj 
Da pa se ne bi samo pilo in 

zabavalo, želodec pa bi bil 
prazen, so z gosjo postregli 
v restavraciji Interspara, še 
posebej pa so se s kmečkimi 
dobrotami izkazale članice 
Aktiva kmečkih žena iz 
Šentjurja oziroma natančne
je iz enote Dramlje pod 
vodstvom mentorice Dragi

ce Dobnik. Drameljčanke so 
sicer že navajene, da za svo
je zaklade iz krušne peči do
bivajo medalje, zlasti na vsa
koletni prireditvi Dobrote 
slovenskih kmetij na Ptuju. 
Tretjo zlato medaljo za svo
ja peciva ali kruh pričakuje
jo na belo nedeljo aprila pri
hodnje leto. Podpisani je nji
hove dobrote znatno posku
šal in je prepričan, da jim 
zlata medalja za njihove 
specialitete ne uide. Obisko
valci, ki so oblegali njihovg 
stojnice, so bili še posebej 
navdušeni nad poticami, po
gačami in različnimi vrstami 
kruha. 

Drameljčani pa so se minu
lo soboto še na poseben na
čin izkazali. Otroci iz njihove
ga vrtca, gre za male šolarje 
in nekaj prvošolčkov, so sku
paj s svojimi starši z doma 
narejenimi instrumenti iz slo
venske etno ljudske zakladni
ce in pod vodstvom vzgojite
ljice Milene Kajtna pripravili 
prisrčen nastop plesa z bre
zovo metlo. 

Mlade f raj le so temperatu
ro dvignile za dodatnih nekaj 
stopinj in zanesljivo prispeva
le, da se je sod Jeruzalemča-
na hitreje praznil. Mičnim na 
Izgled in glasbeno spretnim 
se je pridružil še fantovsko 

postaven s e K s t e t vigred, ia| 
da je humoristična skupi 
Alkotest razpoloženje s 
še zaokrožila. 

Najbrž ni težko uganiti 
je bil sicer izjemno velik j 
kirni prostor pred celjsl 
Centrom Interspar min 
soboto napolnjen do zad 
ga kotička. Baje so neka 
vrli zakonski možje, ki s( 
po nakupih z ženami 
otroci sami vračali k Ma 
nu, pogrešali prazne par 
ne prostore še v sobotni 
poldan. No, ja, greh se po 
grešnikov pa ne bomo izJ 
li. I 

MITJA UMI 

Prizadevne drameljske gospodinje so s svojimi doma pn' 
pravljenimi dobrotami iz krušne peči navdušile. 

In tako je mošt vino postal. 
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Kdaj boljša 
elektrika? 
petek je bil v Šentjurju 

(jnek v zvezi z boljšo 
!fl)0 z električno energi
ja področju krajevnih 
jpnosti Slivnica, Prevor-
jii Loka pri Žusmu. Na 
I območjih imajo upo-
,niki precej težav s pre-
^0 napetostjo. 

sestanku, ki je bil na 
îido šentjurskega župan 
ĵa Malovrha, so se z di-

[(orjem celjskega Elektra 
letom Bertalaničem in z 
javnim sekretarjem za 
^rgetiko Alojzem Kovše-
ji dogovorili, da bo šent-
k̂a občina podrobno spo
jila največje potrebe. Celj-
jElektro naj bi jih uvrstil v 
jje načrte, nekatere že za 
iliodnje leto. 
jja sestanku sta sodelova-
predsednik projektnega 
eta za sanacijo Slivniške-
jezera dr. Ivan Moser in 
rektor RTG Milan Štraus. 
ko so govorili tudi o boljši 
krbi z električno energijo 
najbližji okohci jezera, pa 
di o koncesiji za elektrar-
I, 

Državni sekretar Kovše je 
i reševanju problematike 
ljubil pomoč ministrstva. 

B. J. 

P r v i in ed in i 
Celjska urgenca uvedla novo metodo zdravljenja na terenu - Zdravstveni dom 

napoveduje nove naložbe v prihodnjem letu 

Služba nujne medicinske 
pomoči v Celju je pred kratkim 
uvedla nov način zdravljenja, 
pri katerem bolnikom z akut
nim srčnim infarktom že na 
terenu injicirajo posebno zdra
vilo, ki raztaplja krvni strdek. 
Nadaljnje zdravljenje je zaradi 
tega bolj uspešno, saj bolni
kom ni treba čakati na prepa
rat do prihoda v bolnišnico. 
Hidi okrevanje je hitrejše, vča
sih pa je mogoče preprečiti 
tudi klasični infarkt. 

Tovrstna metoda zdravlje
nja je v svetu znana že, nekaj 
časa, v Sloveniji pa jo za sedaj 
izvajajo edino v celjski urgen-
ci, ki tudi sicer že deset let orje 
ledino na področju nujne me
dicinske pomoči v naši državi. 
V zdravstvenem domu oce
njujejo, da bodo imeli na leto 
deset takšnih primerov, odkar 
so uvedli novo terapijo, pa so 
že rešili enega bolnika. »Fibri-
nalistična terapija srčnega in
farkta ni enostavna, saj zahte
va dobro utečeno in predvsem 

strokovno ekipo za diagnosti
ko,« pojasnjuje vodja celjske 
urgence dr. Andrej Žmavc. »V 
Celju jo imamo, poleg tega pa 
zelo dobro sodelujemo z inter-
nističnim intenzivnim oddel
kom celjske bolnišnice. Veliko 
nam pomaga tudi dodatna 
medicinska oprema v reševal
nih avtomobilih. Za uspešno 
zdravljenje pa je najbolj od 
vsega pomemben čas. Zato 
priporočamo, naj ljudje, ki jih 
nenadoma prične stiskati v pr
sih in postanejo bledi, pri tem 
pa jih sili tudi na bruhanje, 
takoj pokličejo našo službo in 
do prihoda ekipe mirujejo.« 

Zdravilo za raztapljanje krv
nega strdka ni poceni, saj stane 
ampula 33 tisočakov. Morda je 
prav to razlog, da so novo me
todo zdravljenja za zdaj uvedli 
le v Celju, kjer vodstvo zdravs
tvenega doma že ves čas pod
pira razvoj in uvajanje novosti 
v svoji urgentni službi. Država 
namreč za sedaj pokriva le 40 
odstotkov njenih stroškov. K 
sreči je poslovanje zdravstve
nega doma dovolj uspešno, da 

si lahko »privošči« tudi takšno, 
za življenje mnogih ljudi izred
no pomembno terapijo. Letos 
so v Celju vložili veliko denarja 
v nakup nove medicinske 
opreme in v uvajanje nove teh
nologije, s čimer so, je prepri
čan direktor zdravstvenega do
ma dr. Brane Mežnar, občut
no dvignili raven ponudbe in 
pripomogli k temu, da čakalne 
dobe ne bodo preveč dolge, 
oziroma, da jih sploh ne bo. 
»Izjema so le tiste storitve spe
cialističnega zdravljenja, ki jih 
zdravstvena zavarovalnica 
priznava v omejenem obsegu 
ali jih sploh še ne priznava, 
povpraševanje po njih pa je 
večje,« pojasnjuje dr. Mežnar. 
Zdravstveni dom jih zato po
nuja kot samoplačniške. Gre 
predvsem za limfno drenažo, 
ki jo potrebujejo starejši ljudje 
z motnjami v krvnem obtoku, 
za nenujne ultrazvočne prei
skave in za laboratorijske prei
skave, s katerimi ugotavljajo 
faktor tveganja pri nekaterih 
boleznih. 

V Zdravstvenem domu Celje 
bodo prihodnje leto praznova
li 70-letnico svojega delova
nja. Jubilej bodo obeležili 
predvsem delovno, saj bi radi 
posodobili prostore za rent
gen skupaj z dotrajanimi apa
rati, obnovili bi štiri ali pet 
splošnih ambulant ter pričeli 
z gradnjo dvigala, tako da bi 
celotna zgradba končno po
stala dostopna tudi invalidom 
in ljudem, ki se težje gibljejo. 

Javni zavod Zdravstveni 
dom Celje je pred dnevi podpi
sal pogodbo z republiškim za
vodom za zdravstveno zavaro
vanje za naslednje poslovno 
leto. Obseg in raven storitev 
bosta enaka kot doslej, v 
zdravstvenem domu pa priča
kujejo tudi enak finančni us
peh kot v letu 1997, saj načrtu
jejo še nekaj novosti in posodo
bitve, zaradi katerih bodo 
zdravstvene storitve ljudem še 
bolj dosegljive. 

JANJA INTIHAR 

Brez veter inar jev ne gre 
Kongres slovenskih veterinarjev v Rogaški Slatini 

/ Rogaški Slatini se danes, 
ctrtek, 13. novembra, zače-
j drugi kongres slovenskih 
terinarjev. Organizirajo ga 
počastitev 50-letnice obsto-

Slovenske veterinarske 
eze, ki je pripravila različ-
!referate in seminarje, kul-
trne prireditve ter oglede. 

Udeleženci kongresa bodo 
illi v obsoteljsko zdravilišče 
ines popoldan, ko bo slove
lo odprtje razstave del vete-
iiarjev likovnikov. Jutri, v 
«ek, bo uradno odprtje kon-
fesa, nato pa uvodni referati 
' slovenskem veterinarstvu 

kongresoma, o odnosu 
foke z Evropsko zvezo, vlogi 
•terinarskega zavoda v 
Ĵ dnem razvoju veterinar-
f stroke, slovenskem zaseb-

veterinarstvu in stanju 
terinarskega izobraževanja 
'raziskovanja. 
îcer pa bodo jutri in v sobo-

Po sekcijah obravnavali raz-
'le teme s področja bolezni 
zdravstvenega varstva živali, 
î asu kongresa so med dru

gim napovedali seminarja o 
Aujeszkyjevi bolezni in o alter
nativni veterinarski medicini, 
okroglo mizo o slovenski mre
ži javne veterinarske službe ter 
o pripravi zakona o zaščiti ži
vali, kjer se jim bodo pridružili 
nekateri poslanci. Prav tako 
bodo slovesno podelili nagrade 
in priznanja, posebej prikazali 
veterinarske posterje, vrteli fil
me, ki so jih ustvarili veterinar
ji, organizirali literarni popol
dan, nastopil pa bo celo veteri
narski oktet. 

Uradni zaključek kongresa 
bo v soboto zvečer po končani 
skupščini Slovenske veterinar
ske zveze, v nedeljo pa je še na 
vrsti izlet v Atomske toplice in 
Olimje. Slovenskim veterinar
jem bodo v petek ponudili še 
možnost organiziranega ogle
da Rogatca, Ptujske Gore in 
Ptuja, v soboto pa jim bodo 
odprli vrata Steklarne Rogaška. 

Kongres bo pod pokroviteljs
tvom ministrstva za kmetijs
tvo, gozdarstvo in prehrano. 
mm. BRANE JERANKO 

Danes sem ti in l i si jaz 
Takšen je naslov letošnjega občinskega otroškega parla

menta, ki se bo v ponedeljek, 17. novembra ob 11.00, pričel 
v veliki dvorani Narodnega doma v Celju. 

Mladi parlamentarci iž celjskih osnovnih in srednjih šol 
bodo letos razpravljali predvsem na temo odnosov med 
vrstniki in učenci, o strpnosti do drugačnih otrok, pa tudi o 
drugih negativnih pojavih med otroki. 

Ob učencih in dijakih se bodo parlamenta udeležili tudi 
pedagogi, ravnatelji ter predstavniki celjske mestne občine, ki 
bodo skušali odgovarjati in beležiti vprašanja in težave, ki vse 
bolj tarejo tudi najmlajše. Na parlamentu pa bodo izvoHli tudi 
dva predstavnika, ki se bosta udeležila državnega otroškega 
parlamenta, ki naj bi bil decembra v Ljubljani. NMS 

Rimljani podprli k ra jevno vodstvo 
^eč kot 180 prebivalcev Rimskih Toplic, ki 
I Se minuli petek udeležili zbora krajanov v 

"̂rani zdraviliške zgradbe, je soglasno 
Odprlo odločitev svojega krajevnega vods-

da ne razpiše referenduma za uvedbo 
l̂̂ ioprispevka. 

^ Rimskih Toplicah se, kot smo že poročali, 
f strinjajo s programom samoprispevka za 
,Sne naložbe v občini Laško, ki med drugim 
!'̂ t̂ videva tudi izgradnjo doma starejših obča-

v Debru. Rimljani so si namreč dolgo 
?j3devali, da bi občina takšen dom postavila v 
"''ovem kraju in nekaj časa je celo kazalo, da 

se bo to tudi res zgodilo. Zato morda niti ne čudi 
prepričanje krajevnega vodstva, da pri njih refe
rendum ne bi uspel, saj krajani v skupnem in 
krajevnem programu ne bi mogli najti nič tak
šnega, kar bi jim vlilo vero v skorajšnji razcvet 
Rimskih Toplic. V petek so se prepričali, da tako 
razmišljajo tudi drugi ljudje v kraju, ki si še 
vedno želijo dom starejših občanov, poleg tega 
pa pričakujejo, da jih bo občir^sko vodstvo bolj 
kot doslej vsestransko podprlo pri njihovih si
ceršnjih razvojnih težnjah. Pri tem mislijo pred
vsem na oživitev zdravilišča in na izgradnjo 
bencinskega servisa. JI 

V SPOMIN 

Jože Gaberšcelc 
18. oktobra je po kratki, 

hudi bolezni premimi inže
nir Jože Gaberšček, direk
tor Zavoda za požarno, re
ševalno in tehnično službo 
v Celju, pred tem dolgoletni 
direktor javnega podjetja 
Komunala Celje. 

Jože Gaberšček se je rodil 
15. aprila 1938 v Krajnčah 
pri Šentjurju. Osnovno šolo 
je obiskoval v Štorah, me
talurško pa v Štorah in na 
Jesenicah. Po končani sred
nji šoli se je kot metalurški 
tehnik zaposlil v Železarni 
Štore, kjer je opravljal vrsto 
zahtevnih in odgovornih 
nalog. Železarni je ostal 
zvest dobrih dvajset let in si 
v tem obdobju v Štorah us
tvaril družino, zgradil dom 
in ob delu končal višjo šolo 
za organizacijo dela. 

1. septembra 1978 je bil 
imenovan za direktorja Ko
munalnega podjetja v Ce
lju, ki je nastalo nekaj let 
pred tem z združitvijo do 
tedaj samostojnih komu
nalnih služb. Dolga leta, 
skoraj do konca leta 1995, 
je uspešno vodil celjsko Ko
munalo in v svoje delo vla
gal veliko energije in zna
nja. Skupaj s sodelavci si je 
prizadeval za čimboljšo or
ganiziranost podjetja in us
tvarjanje pogojev, za kvali
tetno opravljanje storitev 
na komunalnem področju. 
Celjska Komunala je bila 
pod njegovim vodstvom, 
kljub občasnim kritikam 
in nezadovoljstvu, ena naj
boljših v Sloveniji. 

V tem obdobju je vrsto let 
deloval tudi v splošnem 
združenju komunalnega in 
stanovanjskega gospodars
tva. S svojim delom v orga
nih združenja se je aktivno 
vključeval v razvoj in na
predek komunalnega gos
podarstva v Sloveniji. 

Njegovo .širino in večstra-
nost potrjuje dejstvo, da je 
vrsto let deloval v Štabu 
civilne zaščite občine Celje 
in bil tudi njegov poveljnik. 
Aktivno je sodeloval pri or

ganiziranju in razvoju ci
vilne zaščite in pri usposab
ljanju njenih pripadnikov, 
uspešnost te organizacije 
pa se je večkrat potrdila 
tudi pri odpravljanju posle
dic naravnih nesreč v Celju. 

Naključje je hotelo, da se 
je s spremembo zakonoda
je začela reorganizacija ko
munalnih dejavnosti, ki je 
bila drugače zasnovana od 
tiste, ki jo je sam dolga leta 
razvijal in utrjeval. S tak
šnimi spremembami se ni 
mogel sprijazniti in se je 
konec leta 1995 raje posve
til vodenju Zavoda za po
žarno, reševalno in tehnič
no službo v Celju. To je po
menilo zanj nov izziv in 
kmalu si je pridobil ugled 
in priznanje, ne le med po
klicnimi, ampak tudi pro
stovoljnimi gasilci. 

Kljub temu, da je vodil 
zavod le dobro leto in pol, 
je v tem času izvedel vrsto 
organizacijskih, strokov
nih in tržnih aktivnosti, ki 
so postavile poslovanje za
voda na nove temelje. Za 
njim je v zavodu ostala ve
lika vrzel. 

Ne glede na to, da je bil 
polno angažiran v delov
nem okolju, je vedno našel 
tudi čas, da je v krajevni 
skupnosti s sokrajani pris
peval k reševanju skupnih 
interesov. 

Jožeta Gabrščka bomo 
ohranili v spominu kot od
prtega in ustvarjalnega člo
veka, z neverjetno človeško 
voljo in močjo. Slednje je 
dokazal tudi med svojo bo
leznijo. 

J. V.. A. V. 

Z a romantične Lašcane 
Na levem bregu Savinje v Laškem, tik pod cerkvijo sv. Martina, je nedavno zrasel leseni črni 

most, prav takšen, kot je nekoč na tem prostoru že stal. Mestu je tako končno vrnjena ena 
njegovih vedut, marsikateremu starejšemu Laščanu pa se je milo storilo ob spominih na stari 
most in na prenekatero romantično urico pod njegovo streho. JI, Foto: GK 
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Biserna Marovtova iz Parižei j 
že ime visolcega jubileja, 

biserna poroka, ki pomeni 60 
let zakonske zveze, govori o 
žlahtnosti dogodka. Biser je 
prav gotovo žlahten, rojen iz 
trpljenja, ljubezni in dolgih 
let, je pa kljub temu ali pa 
prav zaradi tega tako zelo 
edinstven in dragocen. Ta ju
bilej sta dočakala tudi 86-
letni Jože in njegova 81-letna 
žena Antonija Marovt iz Pari
žei j pri Braslovčah. 

V krogu najdražjih, to so nju
ni trije sinovi, osem vnukov, 
devet pravnukov in drugih so
rodnikov, sta praznovala 8. no
vembra. Tudi njuni življenji sta, 
kot vse iz te generacije, zazna
movali kar dve svetovni vojni, 
ki nikogar nista pustili nepriza
detega in sta vsakemu vtisnili 
prav poseben pečat. Medtem 
ko je bila Antonija, ki se je 

Jožetu primožila iz Orle vasi, 
vsa leta gospodinja, je Jože so-
daril. Poklica se je izučil pri 
mojstru Golčarju v Celju, leta 
1934 pa je po opravljenem moj
strskem izpitu odprl svojo 
obrt. Bil je zelo priznan sodar-
ski mojster, opremil je mnoge 
kleti sirom Slovenije, niti sam 
ne ve, koliko sodov je izdelal, 
največji med njimi je bil dva
najst tisoč litrski. Upokojil se je 
leta 1971, seveda pa tudi potem 
tu in tam še napravil kak sod, 
katerega obnovil in popravil. 

Zadovoljna sta s svojo življenj
sko bero, saj sta vzgojila dobre 
sinove in jih tudi preskrbela, je
sen življenja pa jima dela prijetno 
tudi dokaj dobro zdravje. Obred 
biserne poroke je v župnijski 
cerkvi v Braslovčah opravil žup
nik Jože Zidanšek. 

T. TAVČAR Bisemoporočenca Jože in Antonija Marovt. 

Zdravi l išča 
slavi jo 

V Celju pripravljajo za 
danes, v četrtek, 13. no
vembra, slavnostno sejo 
skupščine Skupnosti slo
venskih naravnih zdravi
lišč, ki bo v počastitev 40-
letnice njihovega poslov
nega sodelovanja. 

Ob 9. uri bo okrogla miza 
o Razvojnih dilemah slo
venskih naravnih zdravilišč. 
Povezovala jo bo novinarka 
Darja Verbič, v Narodni 
dom pa so povabili direk
torje slovenskih naravnih 
zdravilišč. Med slavnostno 
skupščino, ki bo ob 13. uri, 
se nameravajo spomniti ti
stih, ki so prispevali k ugle
du naših zdravilišč z oseb
nim delom. 

Slavnostne seje se bo ude
ležil tudi predsednik države 
Milan Kučan. B.J. 

Petdeset zdravih in lepih let 
Pavla in Slavko Brglez iz 

Velenja, ki sta se poročila 31. 
oktobra 1947 na velenjskem 
Starem trgu, sta praznovala 
zlato poroko. Na družinskem 
slavju je bilo veselo pozno v 
noč, saj je čas ob obujanju 
spominov nenavadno hitro 
minil. 

Slavko, ki je letos napolnil 
sedeminsedemdeset let, se je 
rodil v Šaleku pri Velenju kot 
peti otrok v obrtniško kmeč
ki družini, pri Kolavtarju po 
domače, kjer so imeli mlin in 
žago, s tem pa tudi veliko 
dela. Njegova sedem let mlaj
ša žena Pavla se je rodila v 
kmečki družini s štirimi otro
ki v Radljah ob Dravi, tik ob 
slovensko-avstrijski meji. Po
ročila sta se kmalu po vojni, 
ko ni bilo dovolj ne hrane ne 
oblačil. Lačni pa niso bili, ker 
so imeli mlin in žago, pa tudi 
zemljo za obdelovanje. V za
konu sta se jima rodila dva 

sinova Janez in Slavko ter hči 
Zdenka (skupaj so na sliki ob 
praznovanju zlate poroke). 
Brglezova imata še pet vnu
kov in štiri pravnuke. 

Slavko je bil zaposlen kot 
uslužbenec na velenjski obči
ni, delal je na matičnem ura
du ter na uradu za notranje 

zadeve, in se je pred devetnaj
stimi leti upokojil. Bil je tudi 
matičar, vseskozi pa je zvest 
član lovske družine. Žena Pa
vla, trgovka po poklicu, je bila 
vrsto let zaposlena v Šoštanju 
v tedanji trgovski hiši Napro-
za. 

L. OJSTERŠEK 

OKOUEINMI 

Individualno 
odlaganje odpadkov 
Na komunalno deponijo 

Bukovžlak, ki je v upravlja
nju javnega podjetja Javne 
naprave d.o.o. Celje, je mo
goče individualno dovažati 
odpadke občanov z osebni
mi vozili ter brezplačno od
lagati odpadke v ustrezne 
kontejnerje, pod pogojem, 
da so vključeni v redni odvoz 
odpadkov. 

Ob dovozni cesti na odlaga
lišče je ob vratarnici utrjena 
ploščad, kjer so postavljeni 
kotalni prekucniki (kontej
nerji) za odlaganje odpadkov 
ob nadzoru čuvajske službe. 

Občani lahko odlagajo od
padke ločeno v ustrezne kon
tejnerje in sicer: kosovne od
padke, železo, belo tehniko 
in ostanke avtomobilov, gu
me, gradbene odpadke, papir 
(časopise, revije, ločeno kar

ton) steklo (barvno in belo) , 
les, plastiko (trdo in mehko), 
posebne odpadke iz gospo
dinjstev (stara zdravila, bate
rije) in posebej ostale odpad
ke. 

Uporabne sekundarne su
rovine za nadaljnjo predela
vo prevzame nato Dinos, os
tali odpadki pa ostanejo na 
odlagališču. 

Odlaganje odpadkov je 
mogoče vsak dan od 6. do 
20. ure. 

Z brezplačnim odlaganjem 
odpadkov za občane želijo v 
podjetju Javne naprave Celje 
preprečiti nastajanje novih 
divjih (črnih) odlagališč ozi
roma zmanjševati njihovo 
število ter tako prispevati k 
čistejšemu in prijaznejšemu 
okolju. Pri tem računajo na 
sodelovanje občanov. 

M l a d i p e s n i k i i n p r v o š o l c i 

V celjski OŠ Hudinja so 
minuli teden pripravili kar 
dve odmevni prireditvi, v šol
ski knjižnici pa je na ogled 
razstava »Drevo ima srce« 4.c 
razreda. 

Prvi popočitniški dan na ve
čer so v šolski knjižnici pripra
vili literarno srečanje z mladi
mi ustvarjalci šole. Svoje pesmi 
so v okviru literarnega večera, 
ki ga je vodila Saša Kampuš, 
predstaviU učenci Maja Gaber, 
Andreja Erjavec, Maja Herbaj 
in Urban Bolarič, kot gosta pa 
sta se predstavila tudi bivša 
hudinjska osnovnošolca Miha 
in Rok Lajlar. V OŠ Hudinja 
pripravljajo tudi akcijo »Želim, 

da spoznaš...«, minuU ponede
ljek pa so hudinjski šolarji 
spoznali uspešnega glasbenika 
Pranja Osetaiz 6.a razreda. 

V četrtek popoldne so v šol
sko skupnost učencev sprejeli 
prvošolčke. Zanje so pripravili 
priložnostno slovesnost, nji
hov sprejem v šolsko skupnost 
učencev pa so starejši učenci 
popestrili z nastopom pevske
ga zbora, lutkovnega krožka 
in skupine, ki igra flavtice. Pr-
vošolčkom so razredničarke 
pripravile presenečenje, daril
ca in slaščice, na njihov spre
jem v šolsko skupnost učen
cev pa so povabili tudi starše in 
sorodnike naj mlaj ših. IS 

NA DANAŠNJI DAN 
14. NOVEMBER 

1765 - Rodil se je ameriški 
izumitelj Robert Fulton, leta 
1798 je izdelal prvo podmorni
co (Nautilus). Njegov izum 
parnika (1807) pomeni prvo 
revolucijo v zgodovini promet
nih sredstev (umrl leta 1815). 

1840 - Rodil se je francoski 
impresionistični slikar Claude 
Monet. Po njegovi sliki Impre
sija, naslikani iz lepote svetlobe 
in trenutka, je dobila ime po
membna slikarska smer im
presionizem (umrl leta 1926). 

1909 - Rodila se je švedska 
pisateljica (Erazem in potepuh. 
Najboljši kljukec na svetu) As-
trid Lindgren, avtorica številnih 
priljubljenih del za otroke, med 
drugim vsem znane Pike Noga
vičke (v Velenju prirejajo že več 
let zapored Pikin festival). 

" " " I s . NOVEMBER 
1738 - Rodil se je nemški 

glasbenik, astronom amater, 
sir Friedrich Wilhelm Hersc-
hel, od leta 1757 v Angliji. Od
kril je planet Uran, raziskal 
gibanje sončnega sistema in si
stematično preučeval meglice, 
dvojne zvezde in zvezdne ko
pice (umdleta 1822). 

1862 - Rodil se je nemški 
književnik Gerhard Haupt-
mann, najpomembnejši dra
matik prve polovice 20. stoletja 
in Nobelov nagrajenec za lite
raturo leta 1912.*'Utrl je pot 
naturalizmu, pozneje rad 
obravnaval mitične, pravljične, fantastične snovi. Njegova pro-
letarska drama Tkalci je glavno 
delo nemškega naturalizma 
(umdleta 1946). 

1907 - Rodil se je nemški 
polkovnik grof Claus Schenk 
von Stauffenberg, načelnik šta
ba rezervne vojske, vodja zaro
te proti Hitlerju 20. julija 1944 
(usmrčen leta 1944). 

16. NOVEMBER 
1855 - Britanski misijonar in 

raziskovalec David Livingstone 
je v Zambiji odkril Viktorijine 
slapove. Reka Zambezi se na 
tem mestu v širini 1,7 kilometra 
zhva 106 metrov globoko. 

1878 - Umrl je slovenski pi
satelj, jezikoslovec in literarni 
kritik Fran Levstik. Njegovi 
najpomembnejši deli sta Popo
tovanje od Litije do Čateža z 
znamenitim literarno pro
gramskim vložkom in novela 
Martin Krpan (rojen leta 1831). 

1905 - Rodil se je slovenski 
pesnik in prevajalec Mile Klopčič, 
predstavnik slovenske socialne 
poezije (Plamteči okovi. Prepro
sti pesmi) (umrl leta 1984). 

17. NOVEMBER 
1889 - Rodil se je slovenski 

pesnik (Mysteria dolorosa. Pe
smi življenja), literarni in gleda-
hški kritik, esejist, prevajalec, 
urednik in publicist Fran Al
breht, urednik revije Svoboda 
v letih 1919-20 in Ljubljanskega 
zvona v letih 1922-32. Pisal je 
socialne pesmi in razkrival v 
njih družbena nasprotja (umrl 
leta 1963). 

18. NOVEMBER 
1789 - Rodil se je francoski 

slikar in izumitelj Louis-Jac-
ques-Mande Daguerre, eden 
od pionirjev fotografije - iznaj-
ditelj postopka dagerotipije 
(umri leta 1851). 

1836 - Rodil se je italjj 
zdravnik in antropolog ĉ !! 
Lombroso, eden od zsi^ 
kov kriminologije. Isl̂ ^ 
vzročnost med hudodelst̂  
in podedovanim telesniuj 
trojem, raziskoval je tudj 
nialnost in trdil, da je ĝ , 
nost sorodna z boleznijo^ 
(umri leta 1909). 

1860 - Rodil se je poj 
pianist in skladatelj Ignacy 
Paderevvski, ki je leta I919 
poljski premier podpisal 
sajski mir (umri leta 1941). 

1901 - Rodil se je amer 
sociolog statistik in pro{( 
novinarstva George Hoi 
Gallup, ustanovitelj prvegj 
štituta (1935) za raziskave 
nega mnenja (umrl leta 198 

19.N0VEMBER 
1711 - Rodil se je pesi 

jezikoslovec in učenjak Mil 
Vasiljevič Lomonosov, utei 
Ijitelj ruskega klasicizma, p 
zadeval si je osnovati znansti 
no kemijo na fizikalnih osi 
vah, zato velja v mnogih po 
dih za Lavoisierovega pi 
hodnika (umrl leta 1765). 

1807 - Rodil se je sloven 
časnikar, politik, zdravnik 
živinozdravnik Janez Bleiw( 
prvi politični voditelj slov 
skih kmetov. Kot tajnik Kmi 
ske družbe je leta 1843 osni 
Novice (dolgo edini slovet 
list), v letih 1861-80 bil poslal' 
kranjskega deželnega zbora* 
predsednik Slovenske mat 
(umri leta 1881). ^ 

1898 - Rodil se je sloveo.': 
filozof, alpinist in ideolog s | 
dobnega gorništva Klemei 
Jug, razvil je antropološko: 
etično problematiko (O vzro; 
nem poteku nagonskega življ j 
nja) (umri leta 1924). 

1900 - Rodila se je nemši 
pisateljica (roman Mrtvi os: 
nejo mladi) Anna Seghers 
pravim imenom Netty Radvc 
yi Reiling, ena najpomembnt 
ših predstavnic nemškega re 
lizma, zaslovela z romanoffii 
koncentracijskega taboriši 
Sedmi križ (umria leta 1983]. 

20. NOVEMBER 
1813 - Rodil se je slovenski: 

eden najpomembnejših si: 
vanskih (Primerjalna slovnii 
slovanskih jezikov I-IV) jezik 
slovcev Fran Miklošič, prof' 
sor dunajske univerze, akadf 
mik. S svojimi deli je mô n 
vplival na razvoj slovenskeg 
knjižnega jezika (predvsem^ 
Levstika) in ustalitev pravopis 
(umri leta 1891). 

1858 - Rodila se je švedsfc 
pisateljica Selma LagerioM 
povestih in romanih se je ra(« 
naslanjala na ljudske pripov 
ke (Gosta Berling, Nevidne 
zi, Čudovito potovanje N 
Holgersona go Šved>̂  
Lowenskoldska'trilogija), 1̂" 
1909 je dobila Nobelovo naf 
do za literaturo (umrla 1̂'' 
1940). 

1907 - Rodil se je franco |̂| 
filmski režiser (Plačilo za stra« 
Resnica, Umor v pariški četr« 
Henri-Georges Clouzot (ui™ 
leta 1977). 

1925 - Rodil se je amen-' 
demokratski politik Robj' 
Kennedy, leta 1968 kandî ^̂  
za predsednika ZDA, ^f. 
predsednika ZDA v letih 19°' 
63 Johna Fitzgeralda K̂ J 
nedyja (ubit v atentatu 1̂' 
1968). 
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t o i k o p i v o p o p l a v i l o presto ln ico 
Po Kovinofehni Savinjski Polzeli je skalp Unionu Olimpiji vzela še Pivovarna Laško 

grbi desetega kroga v A-1 slovenski košar-
jlti ligi je postregel z novim preseneče-
,̂ Potem ko so se košarkarji Uniona 

jjpije že v začetku sezone »izgubili med 
fljem« in klonili na Polzeli, so minulo 
oto še »utonili« v Laškem pivu. 

^̂ oboj dveh pivovarniških ekip so mnogi 
<)vedovali le kot formalnost, zmagovalec pa 
bi bil znan že vnaprej. Toda državni prvaki 
;e drugič v letošnji sezoni opekli in zaokrožili 
ga najbolj črnih tednov kluba v novejši zgo-
jni, saj so doživeli katastrofo v evropski ligi s 
ono, potem pa prepustili točki Laščanom v 
mi, ki je bila tudi v znamenju obeh pokrovite-
; Več kot 1000 gledalcev je z izjemo Green 
tlesov mirno spremljalo tekmo in zdelo se je 
a kljub izenačeni igri ne verjamejo v uspeh 
;tov. Tudi Zmago Sagadin je bil povsem mi-
1, podobno kot na Polzeli. Očitno tudi Ijubljan-
strateg ni pričakoval senzacije. Oboji so 

ieli živčno, tekma pa je bila precej pomem-
Ejša za »zmajčke« kot za »pivovarje«, kajti 
ilje v srečanju niso imeli česa izgubiti. Vseeno 
ičani niso bili mirni, v napadu je bilo preveč 
jak. Tovornik je bil dobro 
Icrit, priključek pa je držal 
leta Lisica, ki ga Kraljevič in 
ssov nikakor nista znala 
jstaviti. Izid 31:26 ob polča-

je nekako napovedoval 
;burljivo nadaljevanje, za-
lovo pa nihče ni predvidel 
lultanke kapetana Pivovar-
Laško Matjaža Tovornika, 

jj ne tako blesteče. V uvod-
1 štirih minutah 9 zapored-
I točk, v drugem polčasu 19, 
ipno 25. Zaustaviti ga je 
zkušal temnopolti John 
l̂or. Slednji si bo 37-letnega 

igla« dobro zapomnil. To

vornik mu je predstavn razno
vrsten repertoar preigravanj 
in prodorov, nekajkrat ga je 
poslal pod strop Tivolija in 
neusmiljeno polnil nasprotni
kov koš, na trenutke celo iz 
nemogočih položajev. Kape-
tan je bil najzaslužnejši za 
majhno prednost, ki so si jo 
Laščani prigarali pred zaključ
kom tekme. Sagadin je bil še 
naprej miren, njegov pomoč
nik Mahorič prav nasprotno, 
Pipan na drugi strani pa je 
tako ali tako ves čas stal ob 
igrišču, delil varovancem nas
vete in spodbudne besede. 31 

sekund pred Koncem je na 
semaforju pisalo 56:58, Haupt-
man je imel na voljo dva pro
sta meta, ki ju je izkoristil, 
potem pa so Ljubljančani hitro 
storili prekršek nad Sanijem 
Bečirovičem. Izbrali so si pač 
najmlajšega na igrišču, ki pa je 
prisebno zadel drugi prosti 
met za minimalno vodstvo 29 
sekund pred koncem. V dra
matičnih odločilnih trenutkih 
so gostje ohranili mirno kri, 
dovol i l i McDonaldu dolgo za 
drževanje Žoge in met s po-
Irazdalje. Žoga ni šla' skozi 
obroč, do nje se je dokopal 
Kraljevič in zgrešil, Tušek pa 

zadel a - prepozno. Slavje se je 
začelo! V mestu Uniona je bilo 
»ta glavno« laško pivo! Še bolj 
pitno je bilo kot sicer, a le za 
Štajerce, Ljubljančani se ga bo
do odslej zagotovo še bolj izo
gibali. Veliko slavje na parketu 
Tivolija bo šlo v anale. Zasluži
li so si ga prav vsi tvorci zgo
dovinske zmage z navijači 
vred. Green bottles so v Ljub
ljano prišU s »Heja, heja Cibo-
si«, odhajali pa s temnimi plo
čevinkami na ustih in glasnimi 
vzkliki »Laško, Laško!« Zele-
no-beli gigant, ki v soboto to ni 
bil, se je znašel na kolenih, 
veliki zmagovalci čvrsto na 
tleh. »Nobene evforije, nobe
nega pretiranega slavja ne 
bo,« je po srečanju pripovedo
val Aleš Pipan, ki je ukanil 
Zmaga Sagadina, in nadalje
val: »V Ljubljano smo prišli 
čim dražje prodat svojo kožo, 
o zmagi smo le sanjali. Z iz
jemno zrelo igro smo prese
netili absolutne favorite in do
kazali, da smo dobra ekipa, 
kar pa bo potrebno potrditi v 
prihodnjih tekmah z manj ug
lednimi nasprotniki, ki znajo 
igrati košarko in lahko prema
gajo vsakogar.« 

Laščani so velik uspeh znali 
proslaviti, še posebej, ker so 
presenetljivo edina neporaže-
na ekipa v elitni konkurenci, 
toda kolikor poznamo moštvo, 
igralci nc bodo živel i v oblakih. 
Zavedajo se, da bodo odslej vsi 
prvoligaši v tekmah proti Pivo
varni Laško silno motivirani. 
Kako dolgo še brez poraza? Do 

konca rednega dela prvenstva 
ne, ampak že deset krogov je 
ogromno, »ljubljanska noč laš
kega piva« pa je krasna deko
racija uspešnih predstav. Union 
Olimpija je zadaj, daleč za To-
vornikom&co. In kar nas še 
posebej veseli: Ljubljančanov 
ne more v Sloveniji premagati 
nihče razen obeh predstavni
kov s Celjskega! Kovinotehni 
Savinjski Polzeli je uspelo letos 
dvakrat. Pivovarni Laško en
krat. Za 1997 dovolj, v prihod
nje pa še kdaj. 
^ • i ^ ^ M TOMAŽ LUKAČ 

Kapetan Pivovarne Laško Matjaž Tovornik 
je v Tivoliju blestel 

Grk i vrni l i 
Polzelanom 

v nadaljevanju Evrop
skega košarkarskega po
kala je grški Apollon v 
Patrasu premagal KSP s 
84:59 (39:38) in se tako 
oddolžil za edini poraz v 
tem tekmovanju. 

Polzelani so v 8. minuti 
že vodili s 24:12, nato pa 
popustili in Grki so polčas 
odločih v svojo korist. V 
nadaljevanju je bila igra 
KSP vse slabša in prednost 
domačih je naraščala vse 
do konca tekme. Strelci za 
KSP: Jagodnik in Horvat 
16, JekUn 11, Cizej Z KSP 
ima 3 zmage in 4 poraze in 
za četrtfinale potrebuje 
vsaj še eno zmago. 

Kemoplast in Comet prvič 
Šentjurčani so z novim trenerjem Igorjem Puckom prvič 

zmagali, Konjičani pa so zabeležili prvi par prvenstvenih 
točk v B-ligi, odkar jih vodi Jure Zdovc. 

Slednji so se v Litiji izvlekli po podaljških 75:79 (66:66, 
40:29), ko so najprej spretno izkoristiU naklonjeno jim sodniš
ko odločitev, ob izteku podaljška zadeli za 3, Litijani pa so 
nespretno zapravili zadnja dva napada. Gostovanje v prihod
njem krogu pri sosedih na lestvici Gradbincu v Radovljici bo 
dalo odgovor na vprašanje, ali Comet sodi v zgornji dom 
drugega kakovostnga razreda. 

Kemoplast je prvo zmago nujno potreboval. Alarm v klub
skih vrstah je potihnil, poteza zamenjave trenerja je za zdaj 
upravičena. Slavje po zmagi v 6. krogu nad Ilirijo 93:84 (41:41) 
in briljantni predstavi Čopa pa ne bo trajalo dolgo, saj jih že v 
soboto v Škofji Loki pričakuje vodilna Loka Kava in porazu se 
bo težko izogniti. PŠ 

I n g r a d v Z D A 
Košarkarice celjskega Ingrada se od sobote mudijo na 

krajši turneji po ZDA. Poleg promocije slovenske košarke 
in nabiranja izkušenj nameravajo še navezati stike s poten
cialnimi okrepitvami za prihodnjo sezono. 

V prvi od petih tekem so se v ponedeljek pomerile s Fakulteto 
za družbene vede v Washingtonu in izgubile s 84:93 (46:54). 
Američanke so vodile celotno srečanje, toda nikoli več kot 10 
točk. Celjankam je obilo preglavic povzročalo ameriško pravilo 
v korakih, zato se jim kljub petim trojkam Grolegerjeve ob 
koncu ni uspelo približati na manj kot 5 točk zaostanka. PŠ 

ŠPORTNIK MESECA ZA 
^ Š P O R T N I K A LETA 

Toicrat Mariica Kardinar 
v prvem novembrskem glasovanju je najbolj prepričljivo 

zmagal Uroš Šerbec, saj ste mu namenili 18 glasov, vsi ostali pa 
so dobiU največ po 3. Med športnicami ste se tokrat odločili za 
Mariko Kardinar (10), najbhžje pa sta Katarina Srebotnik (9) in 
Tina Randl (7). Med ekipami je podobno kot Uroš Šerbec zelo 
prepričljivo zmagala Pivovarna Laško. Košarkarji so spet med 
nominiranci, med katerimi so se znašli tudi RK Celje Pivovarna 
Laško, Tina Randl, Rastko Stefanovič in Matjaž Tovornik. 

Ponovno bomo vaše dopisnice čakali do ponedeljka, glasu
jete lahko za športnice, športnike in ekipe s Celjskega, ki so 
nastopali minuli teden, v začetku prihodnjega meseca pa 
bomo izžrebancu podarih nagrado našega uredništva. 

ŠPORTNI KOLEDAR 
ČETRTEK, 13.11. 

Umetnostno drsanje 
Pokal Evrope 97: medna

rodno tekmovanje za evrop
ski kriterij (do nedelje). 

SOBOTA J 5.11. 

Nogomet 
2. SNL, 15. krog - Šentjur: 

Šentjur-Esotech Šmartno 
(13,30). 

Košarka 
l.A SKL (M), 11. krog-Pol

zela: KSP-Postojna (19.30), 
Laško: PIL-Krško (19). 

l.B SKL (M), 7. krog - Slo
venske Konjice: Comet-
Gradbinec Radovljica, Škofja 
Loka: Loka Kava-Kemoplast 
(obe ob 19). 

2. SKL (M) - vzhod, 6. krog: 
Šoštanj: Elektra-Celje, Pre
bold: Phma Prebold-Kamnik, 
Slivnica: Slivnica-Rogla 
Atras. 

Rokomet 
Evropska Liga prvakov, 2. 

krog - Celje: CPL-Pallamano 
Trieste Generali (18). 

Pokal EHF, povratna tek
ma - Žalec: Juteks-Kentro 
Neotitos (19). 

Odbojka 
l.A DOL (M), 9. krog - Šo

štanj: Šoštanj Topolšica-Gra-
dis 

l.B DOL (Ž) . 9^krog - Pre
bold: Gostišča Štorman-Ka-
juh Šoštanj. 

Hokej 
Jadranski pokal, 7. krog -

Celje: Inpos Celje-Medveščak 
(18). 

Kegljanje 
1. liga (M), 8. krog - Mari

bor: Konstruktor-CP Celje (16) 
1. liga (Ž) , 8. krog - Kam

nik: ETA-Miroteks (13) 
2. liga (Ž), 8. krog - Šoštanj: 

Šoštanj-MTT (13), Maribor: 
Miklavž-Komcel (14), Preva-
Ije: Korotan-Miroteks II (14) 

Plavanje 
Celje: Mednarodni miting 

za pokal mesta Celja (tudi v 
nedeljo). 

Nogomet 
1. SNL, 16. krog - Celje: 

Protonavto Publikum-Potro-
šnik, Maribor: Maribor Tea-
tanic-Rudar (obe ob 13,30). 

3. SNL, 13. krog - Sloven
ske Konjice: Dravinja-Unior, 
Pobrežje: Pobrežje-Usnjar 
(obe ob 13,30). 

Rokomet 
Evropski Pokal pokalnih 

zmagovalcev, 1/8 finala, po
vratna tekma: Velenje: Gore
nje Velenje-Poljot (18). 

SREDAJ9.il. 

Hokej 
Jadranski pokal, 8. krog -

Zagreb: Medveščak-Inpos 
Celje. 

http://SREDAJ9.il
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Konec tedna v 
vodo 

Plavalke in plavalci 
celjskega Neptuna res ni
majo sreče. Ob vseh teža
vah, s katerimi so se uba
dali v preteklosti, so letos 
ostali na suhem. Šele tik 
pred mitingom za Pokal 
mesta Celje so zimski ba
zen na Golovcu napolnili 
z vodo, nadarjeni športni
ki pa so v »suhih« dneh 
izgubili ogromno. 

Neptunovci so trenirali v 
Velenju in Mariboru, za te
den dni so odšli na priprave v 
Cerkno, domačega bazena 
pa seveda niso mogli upo
rabljati. Izgubili so precej tre
ningov, njihova kilometrina 
se nikakor ne more primer
jati s tistimi, ki so jih opravili 
vrstniki drugod po Sloveniji 
in Evropi. V soboto in nede
ljo pa v Celje prihaja okrog 
200 plavalk in plavalcev iz 
Jugoslavije, Makedonije, 
Češke, Slovaške, Madžar
ske, Italije, Avstrije, Hrvaške 
in Slovenije, ki se bodo ude
ležili 12. Pokala mesta Celje. 
Zaradi pomanjkanja trenaž-
nih dni od mladih celjskih 
plavalcev ne moremo priča
kovati sijajnih rezultatov, to
da Urška Roš, Maja Cunjak, 
Urška Bagari, Polona Jamni-
kar, Matjaž Kolčan, Rok Hu-
dohmet in ostali se bodo za
gotovo borili po svojih naj
boljših močeh. 

Upamo lahko, da bodo v 
bodoče imeli precej boljše 
pogoje za delo. Ob uspehih 
Roševe in kolegic ter kole
gov, se lahko samo vpraša
mo, kaj bi člani Neptuna 
dosegli, če bi normalno tre
nirali in bi bili rezultati odvi
sni od njih samih. T.L. 

Silovit f iniš? 
V15. krogu v I. SNL zmago Rudarja in Protonavto Publikuma - Ob koncu jesenskega 

dela v II. SNL Šentjur - Esotech Šmartno 

Končno sta oba predstavni
ka s Celjskega v elitni konku
renci dosegla visoki zmagi, ki 
jima vlivata optimizem pred 
zaključkom prvega dela dr
žavnega prvenstva. Do konca 
so še trije krogi v katerih bo 
potrebno osvojiti vsaj po 6 
točk za nadaljevanje, v kate
rem bi lahko pričakovali ure
sničitev visokih ciljev. 

Tako Rudar kot Protonavto 
Publikum sta štartala na Evro
po, oba pa sta trenutno precej 
oddaljena od vrha prvenstvene 
lestvice. To velja predvsem za 
Velenjčane, ki so še vedno naj
večje negativno presenečenje v 
elitni konkurenci, toda v zad
njih tekmah so vendarle napo
vedali boljše nadaljevanje. Nji
hova priložnost za vzpon na 
lestvici je morda prav tekma 
prihodnjo nedeljo v Ljudskem 
vrtu. Maribor Teatanic se ver
jetno ne bo pobral po hudem 
udarcu Mure, Mariborčane pa 
čakajo še kazni NZS, zaradi 
»balkanskih« vložkovna derbi-
ju 15. kroga. Rudar ima torej 
priložnost za zmago proti os
labljenim vijolicam. Tako bi 
vendarle do konca jesenskega 
dela popravil slab vtis z začet
ka sezone. 

V Celju se še vedno vse vrti 
okrog pokalnega tekmovanja, 
čeprav Protonavto Publikum ni 
več med udeleženci polfinala. 
Izpad z Elanom je marsikaj 

postavil na glavo. Na Skalni 
kleti resno razmišljajo o redče
nju igralskega kadra. »Tisti, ki 
ne bodo zadovoljili, odhajajo. 
Zagotovo,« pravi direktor Bra
ne Florjanič, ki je napovedal 
kazni za igralce, za trenerja 
Poklepoviča pa se še ne ve. 
»Špaco« je proti Elanu dobil, 
kar je iskal. Podcenjevalen od
nos do slovenskega in sploh 
»nehrvaškega« nogometa ga je 
pripeljal na rob obupa. Sedaj je 
verjetno spregledal. Zaveda se, 
da ga čaka ogromno dela. Na 
zimske počitnice pa bi rad od
šel s čim več točkami v žepu. 
»Pred zadnjimi tremi tekmami 
sanjam o 9 točkah. Vem, da bo 
še posebej težko prav ob kon
cu s HIT Gorico, dobiti pa mo
ramo tekmi s Potrošnikom do
ma in s Korotanom v gosteh,« 
pravi Stanko Poklepovič in ob
ljublja boljše čase celjskega no
gometa. Kljub manjši krizi se 
zdi, da bomo v prihodnje uži

vali v predstavah in zmagah. 
Potrpežljivost in zagnano delo 
se bosta izplačala. Morata se! 

Drugoligaši bodo že konec 
tedna za letos opravili svoje. 
Eni bolj, drugi manj uspešno. 
Esotech Šmartno je nedvomno 
razočaranje. Minulo nedeljo so 
imeli Šmarčani povrhu vsega 
še precej smole, saj so klonili 
proti Kopru prav v zadnjih mi
nutah. Šentjur se ubada s teža
vami drugačne vrste, trener 
Janko Bencina, športni direk
tor Stane Emeršič in igralci pa 
so cilje izpolnili. Ne glede na 
izid lokalnega derbija bodo z 
jesenskim delom lahko zado
voljni. Pravzaprav bodo na 
sotjotni tekmi Šentjur-Esotech 
Šmartno igrali predvsem živci. 
Domačini bodo sicer manj 
obremenjeni, kot Šmarčani, 
ampak derbi je derbi. Gostje pa 
točko(e) nujno potrebujejo. 
• • • • • • H TOMAŽ LUKAČ 

Celjski kapetan Matjaž Štancar s soigralci računa na ugoden 
razplet jesenskem dela prvenstva. 

Evropa na ledu 
Od četrtka do nedelje bo na drsališču v Mestnem parku v 

Celju že četrto tekmovanje umetnostnih drsalcev mlajših 
kategorij Evropa criterium 97. 
Organizatorji pričakujejo okoli 220 tekmovalcev iz 35 klubov 
in 11 držav. Tekmovanje, v katerem sodeluje 60 klubov iz 16 
držav, šteje za posamične in ekipne naslove in je prvo v seriji 
petih (finale bo v Italiji). Celjski drsalci so lani dosegli 4. mesto, 
edino zmago je pridrsala Anja Bratec. Med drugimi bodo v 
štirih mladinskih in pionirskih kategorijah nastopili tudi drsalci 
iz Izraela in ruskega Zauralja, tekmovanje pa bo sklenjeno v 
nedeljo z revijo najboljših. PŠ 

B o d o o d b o j k o r j i o b s t a l i ? 

Odbojkarji Šoštanja-To-
polšice so vse bližje izpadu 
iz najelitnejše konkurence, 
medtem ko sta si oba B-liga-
ša pri ženskah utrdila polo
žaj na lestvici. 

Šoštanjski odbojkarji so si s 
porazom v domači dvorani 
proti novomeški Krki z 2:3 naj
brž zapravili realne možnosti 
za obstanek v l.A ligi, pred 
sezono pa so načrtovali uvrsti
tev do 6. mesta. Že drugič 
zapovrstjo so v boju z nepo
srednimi konkurenti klonili v 
tie-breaku. V razporedu do 
konca prvega dela prvenstva 
lahko realno računajo le še na 
točki proti Kamniku, obe ekipi 
pa se bosta spomladi najver
jetneje preselili v nižji rang. 

Pri dekletih so se odbojka-
rice Gostišč Štormana in Kaju-
ha Šoštanja zasidrale v sredi
ni razpredelnice. Na prelomu 
prvega dela prvenstva so v 
nekaj boljšem položaju Šem-
petranke (5 zmag in delitev 3. 

mesta), medtem ko imajo Šo
štanj čanke polovični izkupi
ček in so z 8 točkami na var
nem 5. mestu. Obe ekipi sta si 
praktično že zagotovili obsta
nek v B-ligi, »gostinke« pa bi 
se z nekaj boljšo igro lahko 
vmešale celo v boj za 1. A ligo. 

PRIMOŽ ŠKERL 

PANORAMA 
NOGOMET 

1.SNL 
15. krog: SET Vevče-PA Pub

likum 1:3 (1:0) Sivko 48, Kam-
berovič 64, Somalija 75. Rudar-
Korotan 3:0 (2:0) Hribar 36, 
Brezič 37, Breznik 64/llm. 
Vrstni red: Mura 30, HIT Gori
ca 27, Primorje 26, Maribor 
Teataitic 25, Protonavto Publi
kum 22, SCT Olimpija 21, Ru
dar 19, Korotan 17, Potrošnik 
14, SET Vevče 8. 

2. SNL 
14. krog: Jadran Šepič-Šent-

jur 0:0. Esotech Šmartno-Ko-
per 0:1 (0:0). Vrstni red: Tri
glav TeleTV 37, Koper 33, Že
lezničar 26, BST Domžale 25, 
Elan 23, Šentjur 20, Dravograd, 
Aluminij in Nafta 18, Jadran 
Šepič 17, Rudar 15, Esotech 
Šmartno 13, Goriške opekarne 
in Zagorje 12, Drava 10, Factor 
Črnuče 8. 

3. SNL vzhod 
12. krog: Unior-Paloma Šega 

0:1 (0:0), Kungota-Dravinja 3:1 
(1:0), Usnjar-Bakovci 2:3 (1:0). 
Vrstni red: Pohorje 31, Bakovci 
in Črenšovci 25, Odranci in Go-
ričanka 21, Paloma Šega 19, 
Unior 17, Dravinja 16, Kungota 
14, Turnišče, Usnjar in Pobrežje 
10, Variš 8, Kovinar 7. 

Pokal Slovenije 
1/4 finale - povratna sreča

nja: Protonavto Publikum-Elan 
0:0, SET Vevče-Rudar 0:3 (0:1) 
Gajser 25,75, Vidojevič 63. 

KOŠARKA 

l.A liga (M) 
10. krog: Union Olimpija-PIL 

58:59 (31:26) Tovornik 25, Lisi
ca 16, Goljovič 7, Dragšič 5, 
Beširovič 4, Dončič 2. Maribor 
Ovni-KSP 71:79 (38j43) Jagod
nik 23, Cizej 16, Šamanič in 
Jeklin 12, Horvat 8, Rovšnik 5, 
Kobale 3. Vrstni red: Union 
Olimpija in PIL (-1) 18, KSP 17, 
Slovan 16, Krka in Helios 15, 
Maribor Branik in Idrija 14, Po
stojna (-1), Maribor Ovni in 
Kraški Zidar 13, Krško 11. 

I.Bliga (M) 
6. krog: Kemoplast-Ilirija 

93:84 (41:41) Čop 37, Madžarac 
23, Urbanija 11, Sušin 9, Gajšek 
8, Maček 3, Gostenčnik 2. Liti-
ja-Comet 75:79 (66:66, 40:29) 
Ravnihar 22, Novak 14, Želez-
nikar in Lušenc 11, Jesenek 9, 
Sivka 8, Keblič 4, Vrstni red: 
Loka Kava 12, Zagorje 11, 
Union Olimpija ml., Triglav in 
Hrastnik 10, Radenska, Comet 
in Radovljica 9, Ilirija 8, Kemo-
plast in Jezica 7, Litija 6. 

1.SKL (Ž) 
9. krog: Maribor-Ingrad Ce

lje 60:53 (30:34) Polutnik 14, 

Jurše in Grobelnik 11, Grok 
8, Germ 6, A. Vodopivg^ 
Vrstni red: Jezica 18. Marji 
17, Ingrad Celje 15, Ilirija 
Odeja Marmor 13, BTC Sežj 
12, Jezica ml. in Pomurje lo 

2. SKL (M)-vzho4 
5. krog: Elektra-Bistj 

99:76 (51:39), Celje-Sliv, 
105:84 (60:43), Rogla Atras-
ma Prebold 85:73 (47:36).\ 
ni red: Elektra 10, Rogla A 
9, Maribor in Celje 8, ^ 
Prebold in Kamnik 7, Slivnica 
Bistrica 5. 

Ameriška turneja (Ž| 
1. tekma: American Univ., 

sity Washington-Ingrad Ce 
93:84 (54:46) A. Vodopivec; 
Groleger 18, Jurše 15, Poluir̂ : 
12, Grobelnik 8, Potočnik ; 
Ramšak 2. 

ROKOMET 

Liga prvakov (M) [ 
1. krog: Ka Akiureyri-C i 

23:26 (12:13) Puc 8, Pungarti 
5, Stefanovič in Načinovič 
Šerbec 3, Jelčič in Vugrinec 1, 

PPZ (M) \ 
1/8 finala: Polyot Čelji; 

binsk-Gorenje Velenje 32;1 \ 
(15:7) Bedekovič 5, Cvetko [ 
Sovič 3, Tamše 2, Ojsteršekl,; 

Pokal EHF (Ž) 
1/8 finala: Kentro Neotitô  

Juteks Žalec 18:39 (3:19) Rani J 
in Raukovič 7, Dolar 6, Derč' 
4, Jager, V. Dolar in Kline in Ki 
3, Zidar 2, Volk 1. j 

1. DRL (M) 
7. krog: CPL-Delmar 57: L 

(19:7) Šerbec, Pungartnik inN 
činovič 6, Stefanovič 5, Vugrini i 
in Jelčič 4, Pajovič 3, Tomšič i j 
Šafarič 1. Andor-Gorenje 27:31 
(12:13) Bedekovič 11, Tomei, 
Saftescu 7, Sovič 3, Rozman , 
Krejan 1. Vrstni red: CPL li. 
Gorenje, Prevent in Krško I. 
Andor, Prule in Trebnje 8, Sla 
van 6, Škofljica in AFP Doboî i 
5, Sevnica 3, Delmar 2. 

ODBOJKA 

l.A liga (M) I 
8. krog: Šoštanj T o p o l « 

Krka2:3 (15:13,16:14,6:15,S| 
12:15). Vrstni red: Pomgrad« 
Fužinar (-1) in Salonit 12, (9 
dis (-1) in Olimpija 8, Krka 4 
Kamnik in Šoštanj-Topolšicai 

1. B liga (Ž) 
8. krog: Šentvid-Gostisč 

Štorman3:0 (15:12, 15:4, 15:4) 
KajuhŠoštanj-Meltal3:l (15:13 
14:16, 15:5, 15:9). Vrstni red: 
Marsel Ptuj 14, Šentvid 12, Ta 
bor in Gostišča Štorman 1"' 
Kajuh Šoštanj 8, Nova Goricâ  
Prevalje in Meltal 2. 

HOKEJ 

Jadranski pokal 
6. krog: Inpos Celje-Prot''; 

navto 5:7 (1:2, 2:4, 2:1) Roĵ '̂' 
3, Grabler2. 

KEGUANJE 

1. liga (M) I 
6. krog: Sinet Hrastnik-'' 

Celje 6:2 (5392:5392) Lešnik 
923, Vok 918, Vodeb 901, Sal̂  
bir 893, Sivka 864, Cene 847. , 

1. liga CŽJ I 
6. krog: Mehano Izola-Mif'; 

teks 1:7 (2317:2502) GrobelnJ 
445, Tkalč ič 429, Kardirar 42̂ ' 
Zupane 418, Šeško 396, Pet̂  
387 

objavlja prosto delovno mesto 
UPRAVE-DIREKTORJA D R U Ž B E 

Kandidat mora poleg splošnih pogojev imeti še: 
•V I I . stopnjo strokovne izobrazbe - poklic diplomirani ekonomist ali 

diplomirani inženir kmetijstva 
• 60 mesecev delovnih izkušenj na vodilnih delovnih mestih 

ter 
• da v postopku objave predloži program razvoja družbe z opredelitvijo 

lastne vloge pri tem. 
Prijave z dokazili o izpolnjevanju objavljenih pogojev pošljite v roku 

15 dni po objavi razpisa na naslov: 
Meja Šen t ju r , d .d . , C . L e o n a D o b r o t i n š k a 3, Šen t j u r . 

Kandidate bomo o izbiri obvestili v 8. dneh po opravljeni izbiri. 
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Islandska volna prešibka, 
prihajajo italijanski generali 

Po ne preveč prepričljivi igri so rokometoši CPL prišli do prve zmage v Ligi prvakov 

retiranega slavja potem, 
e je semafor v dvorani KA 
Jcureyriju zaustavil na 
16(12:13), v vrstah Celja
ni bilo. 

olj so se veselili domači na-
t\, ki so bučno pozdravljali 
(Zadetek svojih ljubljencev, 
/z zadnjim, ki so ga dosegh 
zteku igralnega časa, pa so 
im ti atraktivno oddolžili za 
no podporo. 

Napovedi 
izpolnjene 

A Akureyri je prav takšna 
pa, kakor so jo pričakovali 
ski rokometaši. Lahko pa 
lejali, da so še borbenejši 
Švedov, vztrajnejši od 

ncev in hitrejši od Ameri-
lov. Motiva jim nikoli ne 
anjka, v vsakem srečanju 
do na zmago in so večni 
imisti. V povprečju so gle-
na CPL precej nižje rasti, 
D pa veliko spretnejši. To so 
azovali s številnimi preboji 
Dsnovno črto, podajami na 
žne položaje in neulovljivi-
protinapadi. S streli iz žu
ljih položajev se niso trudili 
zen Alžirca Vale, ki je stre-
1 dvakrat), do potankosti pa 
preučili igro Celjanov. To so 
ibolj občutili Iztok Puc, 
oš Šerbec in vratar Dejan 
rič. 

loliansson je igral 
sam 

Moštvi sta se v prvem delu 
fcat izmenjali v vodstvu, z 
detkom prednosti pa so ga 
ibili gostje. To obdobje so 
iznamovale številne obram-
!vratarjev (oba po 9), Puc je 
iliko streljal, zadel pa »le« 4 
demmetrovke, racionalno je 
Jigral Stefanovič, Pungartnik 
'Ml v prvih minutah odrezan. 

Sodnika iz Litve nista bila kos 
dogodkom na igrišču, ki so 
jima večkrat uhajali iz rok na 
škodo obeh nasprotnikov. 

Celjani s o v n a d a l j e v a n j u 

nato nekajkrat ušli na +2, naj
večjo razhko pa jim je uspelo 
priigrati prav v zadnji minuti 
srečanja. Jonan G. Johansson 
je za islandskega prvaka v 2. 
polčasu zadel 6-krat, vse gole 
pa je dosegel v zadnjih 15. 
minutah in bil edini strelec za 
svoje. Pri izidu 22:26 se je 
oglasila sirena, KA je iz »bun
kerja« izvedel še prosti strel, 
Johansson pa je preko slabo 
postavljenega »4-članskega« 
celjskega živega zidu atrak
tivno in še zadnjič zatresel 
mrežo CPL. 

Razmerja 
Očitno je, da bo KA Akureyri 

trd oreh za vsako ekipo, ki se bo 
pojavila na njihovem parketu, 
predstavniki isladskih prvakov 

pa so jasno povedali, da bodo 
na vsakem gostovanju igrali na 
zmago. V prihodnjem krogu 
odhajajo v Zagreb, ki je tokrat v 
T I 5tu z 20.22 s l a v i l n a d G e n e r t e -
lom. V primeru poraza Hrvatov 
na domačih tleh bi »otočani« 
napravili medvedjo uslugo Ce
ljanom, ki bi 1. mesto v skupini 
takrat že imeli na dlani. 

Italijani ne slovijo 
...in so doma že izgubili 

uvodno srečanje v Ligi prva
kov. Tudi v lanski sezoni (pod 
imenom Principe Trieste) so v 
svoji skupini zabeležili 6 pora
zov (po dva z Badlom Zagre
bom, Szegedom in Sandefjor-
dom), na letošnjem pokalu 
Marrane pa 4, med drugim tudi 
s CPL 30:26, medtem ko so bili 
boljši od Astrakana 27:24 in 
Stockeraua 33:25. 

V svojih vrstah imajo 5 itali
janskih reprezentantov: Ales-
sando Fusina (levo krilo, 80 
nastopov, 26 let, 183 cm), Mic-
hele Guerazzi (levi zunanji, 85/ 
26/192), Sandro Tarafino 
(srednji, 78/26/193), Antonio 
Pastorelli (levi zunanji, 48/26/ 
193) in Marco Lo Duca (desno 
krilo, 7/26/183). Najodmevnej
še ime pri italijanskih prvakih 
sta gotovo 35-letni dvometraš 
in kar 149-kratni jugoslovanski 
reprezentant Slobodan Kuz-
manovski in 25-letni Argenti-
nec Martiniano Molina (krož
ni, igral tudi za Barcelono), 
imajo enega naj obetavnejših 

vratarjev 19-letnega Zorana 
Srebrniča in nevarnega zuna
njega napadalca Zorana Tomi-
ča, ki ga ni na uradnem dopisu 
I t a l i j a n o v , a b o z a g o t o v o i g r a l . 

Ob rob dogodkom 
na igrišču 

Dvorana KA, v kateri je bila 
tekma v Akureyriju, je podobna 
malo boljši šolski telovadnici pri 
nas. Podatki o kapaciteti se 
močno razlikujejo. Sprejela naj 
bi okoli 1500 gledalcev, domači 
rokometni delavci so zatrjevali, 
da blizu 1200, ko pa smo novi
narji na tekmi šteli po trubinah, 
jih je tam sedelo blizu 800. 

V Akureyriju smo srečali nek
danjega trenerja celjskih roko-
metašev Slavka Bambirja, ki je 
takratni RK Aero vodil sredi 80. 
let. Danes predava veterino na 
Univerzi v Akureyriju. Z roko
metom nima več opravka, pred 
časom je še vodil eno od žen
skih ekip, danes pa ga občasno 
še poprosijo za pomoč. 

Ko je letalo s približno 160 
potniki pristalo na letališču, sta 
dve islandski televiziji tja posla
li svoji ekipi, ki sta nato v večer
nih urah pripravili obširnejši 
prispevek. Zamudil pa je foto-
reporter tamkajšnjega osred
njega časopisa G V, ki je na 
stezo prišel šele takrat, ko so 
rokometaši že bili v letališki 
zgradbi. Ker ni poznal igralcev, 
je za poziranje pred objekti
vom nevede poprosil skupino 

navijačev iz podjetja Gastro, ki 
so bili enako oblečeni, misleč, 
da gre za rokometaše CPL. 
Naslednji dan je bila fotografija 
objavljena na prvi strani in spo
daj podpis: »Celjski rokometaši 
se veselijo prihoda v Akureyri.« 

Izida v skupini B: najboljši 
moštvi v skupini A, kjer igra 
CPL, se bosta v četrtfinalu LP 
pomerili z najboljšima iz 
skupine B. Izida 1. kroga: 
Drammen-Ademar Leon 
25:27 in Crvena Zvezda-Win-
terthur 29:2Z 

Zbegan sodniški par Guter-
man-Gedvilas iz Litve je s svoji
mi odločitvami povzročal vrelo 
kri na klopi in igrišču. Bolj raz
burjeni so bili domači, ki so 
menili, da jih sodnika nameno
ma onemogočata, saj so v pred-
krogu izločili prvaka Litve Gra-
nitas. V odmoru jim je domača 
uprava zagrozila: »Če bosta ta
ko sodila, bosta veslala domov v 
Litvo.« Žal nismo izvedeli, če so 
sicer miroljubni, toda dosledni 
Islandci, grožnje uresničili. 
^ ~ — P R I M O Ž Š K E R L 

Žalcanke in 
Velenjčani 
prepr ič l j iv i 

...toda vsak po svoje. Osmi
na pokala EHF je že pred po
vratnim srečanjem Juteksu 
prinesla uvrstitev v četrtina-
le, za kar pa Gorenje v PPZ po 
visokem porazu v Rusiji ni
ma več možnosti. 

Žalske rokometašice so v 
Larnaki na Cipru domačim od
čitale pravo rokometno lekcijo 
in slavile z 39:18 (3:19). Trener 
Bojan Požun je pričel z naj
močnejšo postavo in že kmalu 
uvidel, da je Kentro Neotitos 
bistveno slabša ekipa. Po pr
vem delu, ko je Juteks prejel 
vsega 3 zadetke, so Žalčanke 
nadaljevale z mlajšimi, ki so z 
uigranimi akcijami brez težav 
razbijale prešibko obrambo 
domačink. 

Za Gorenje se je rusko-ural-
ski marš na Čeljabinsk pričel 
že na moskovskem letališču, 
od koder letalo zaradi neu
godnih vremenskih razmer ni 
moglo poleteti. Velenjčani so 
zato tekmo odigrali šele v ne
deljo zgodaj zjutraj, kar je pu
stilo posledice na igralcih, ki 
jim nikakor ni uspelo parirati 
razpoloženi ekipi Poljota. Ta 
je razliko neprestano poviše
vala do končnih 32:15 (15:7) in 
domala že izločila Gorenje iz 
letošnjih evropskih tekmo
vanj. TT, PŠ 

Jani Likavec, motor igre Celjanov, bo v soboto pred novo preizkušnjo. 

^r Celjanov Zdravko Zovko se zaveda moči italijanskih 
prvakov. 

Najučinicovitejši je Koitipolšeic 
športna zveza Celje je sporočila končni letošnji vrstni red 

v vseh petih ligah v malem nogometu. 
Prvak je ŠRD Pelikani, ki je v prvi ligi prepričljivo osvojil 

naslov prvaka s 14 točkami naskoka. Napredovali so Skavti 
Policija in Coma (v 1. ligo). Otočki in Torcida Migo 5 (v 2. ligo), 
Alea in Splošna bolnišnica Celje (v 3. ligo), Kovinotehna pa je 
prvak v veteranski ligi. 

Izpadli so Viva la miftica in Avto Friggs (v 2. ligo), Selmar Bulls 
in KMN Risto (v 3. ligo) ter Fer promet in Losers (v 4. ligo). 

Največ zadetkov v vseh ligah je dosegel Kompolšek (Lopata, 
5. mesto v 3. ligi), ki je nasprotne vratarje v prvenstvu premagal 
61-krat. PŠ 

R e k l i s o p o 

z m a g i 

Atli Hilmarsson, trener 
KA: »Vem, da smo igrali z 
izvrstnim nasprotnikom iz 
Slovenije. Menim, da Celja
ni lahko postanejo evropski 
prvaki, mi pa smo v Ligi 
prvakov prvič. Med tekmo' 
smo že vodili z dvema za
detkoma in če bi povečali 
na 3, bi lahko zmagali. Videl 
sem, da so vaši igralci ner
vozni, toda tega nismo iz
koristili. Vseeno sem pono
sen na svoje rokometaše in 
menim, da je rezultat dober 
za islandski rokomet. Soje
nje je bilo grozno!« 

Zdravko Zovko, trener 
RK CPL: »Z rezultatom sem 
zadovoljen, z igro ne. Toda 
prihajajo že Tržačani, za 
katere nimamo posebnega 
orožja razen obrambe 3-2-
1, po potrebi tudi 6-0, če bo 
zaigral Aleš Pajovič. Zanj se 
je videlo, da po poškodbi 
okreva, toda proti Island
cem ga nisem postavil na 
parket. Zmagi v Goteborgu 
in Akreyriju smo si priigrali 
z večjim izborom igralcev 
na klopi. V Celju si želim 
več gledalcev na tribunah, 
kot vse kaže, pa celjska 
publika prihaja le na zvene
ča imena, kar je po svoje 
škoda za rokomet.« 

Vladimir Jelčič, RK CPL: 
»Širša klop je odločala o 
zmagovalcu v 1. krogu in 
pričakujem, da bo tako tudi 
proti Italijanom. Genertel 
v s e k a k o r s o d i v L i g o p r v a 

kov, vendar so po kvaliteti 
slabši od nas. Vem, da na 
gostovanjih igrajo slabše, 
Silvio Ivandija pa mi je po
vedal, da so kljub porazu 
Zagrebčane močno namu-
Čili.« 

Dejan Peric, vratar RK 
CPL: »Prvič v letošnji Ligi 
prvakov bomo nastopili 
pred domačimi gledalci. 
Motivacija je velika in želi
mo si nov par točk. Gener
tel je nesporno kvalitetno 
moštvo, kar posebej velja 
za Jugoslovana Kuzmanov-
skega in Tomiča. Ne poza
bimo pa, da so bili Italijani 
drugi na Sredozemskih 
igrah in da so se uvrstili na 
SP. Igrati bomo morali 
maksimalno in upam, da 
nas bodo pri tem podprli 
tudi gledalci.« 

Tone Turnšek, predsed
nik RK CPL: »Prvak Islan
dije je izvrstna ekipa. Poka
zalo pa se je, da smo tudi z 
relativno slabo igro spo
sobni zmagovati, kar je po 
svoje tudi kvaliteta. Važna 
je zmaga in čestitam vsem, 
ki so se zanjo borili. Vabim 
vse naše navijače, da nas 
pridejo bodriti tudi v sobo
to proti italijanskim prva
kom, kajti vemo, da sta Ge
nertel in celotni rokomet 
naših zahodnih sosedov v 
neprestanem vzponu.« 
Vlado Privšek, direktor 
RK CPL: »Upamo, da bo 
dvorana Golovec v soboto 
polna in štartamo na drugo 
zmago v ligi.« 
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Hiša i z icart n a o d r u S L G 
Poetična igra za vse večne čase ali komedija o strašnih rečeh 

zidal jo je Boris A. No-
'le pred desetimi leti. 
I, iz kart namreč, ki je 
,^ doživela dve sred-
jolski uprizoritvi, v so-
j ob 17. uri pa jo čaka 
jeni krst na poklicnem 
jjliškem odru Sloven
ca ljudskega gledališča 
•p Tam jo postavlja mla-
ivtorjev soimenjak Aleš 
jk, ki se mu zdi po reži-
nladinske igre Čarobni 
,oj srečanje s celjskim 
lainblom še posebej 
lemirljivo. 

vtor Boris A. Novak, pri-
jljeni pesnik, pripoved-
_ dramatik, literarni teo-
kin prevajalec prav tako 
itrpno pričakuje dvig za-
e. Na predstavitvi v Celju 
)Ovedal, da je zadovoljen, 
je novi umetniški vodja 
tija Logar to njegovo de-
za katerega je že izgubil 
jnje, da bo kdaj ugledališ-
10, uvrstil v repertoar za 
sezono za izvenabonmaj-
) občinstvo vseh starosti, 
i pa bo Hiša še posebej 
vabila tisto gledališču ne-
iko izgubljeno populaci-
ki bi ob sobotah zvečer 
rda raje zavila na kakšen 
e party,« slikovito opre-
i postavitev Hiše režiser, 
jra ima izrazito poetično 
into. Je na nek način ko-
dija o strašnih rečeh. So
bna moraliteta. Smešni 
tvaški ples. 
»Boris A. Novak, in zakaj 
mo karte?« 

Tomaž Gubenšek in Renato Jenček v predstavi Hiša iz kart. 

»Ker so, kot vemo, karte 
razdeljene po dveh princi
pih: po principu barve (boj 
med črnim in rdečim) in 
principu številk (as, kraljica, 
kralj...) v hierarhiji igre.« 

In pri vsem tem je igra 
edino bistvo. Matija Logar 
celo meni, da je Hiša iz kart 
pravi kalejdoskop mini slo
venske zgodovine. Hiša iz 
kart kaže, kako oblastniški 
prestol po svoji meri ukroji 

vsako rit, ki sede nanj... 
Ljudje se igrajo s kartami, z 
ljudmi se igrajo bogovi. 

Predpremiera bo jutri, v pe
tek, 14. novembra ob 15,30. 
Premiera dan potem ob IZ uri. 
V predstavi za mlade nastopa
jo: Tomaž Gubenšek, Stane 
Potisk, Miro Podjed (tudi ko-
repetitor), Nada Božič, Bojan 
Umek, Simon Dobravec, Ja
goda Vajt, Igor Žužek, Igor 
Sancin, Manca Ogorevc in 
Renato Jenček. Ob znanih in 
uveljavljenih imenih ansamb
la torej tudi nekaj novih, sve
žih imen. Režiserju Alešu No
vaku izdatno pomaga drama
turg Janez Vencelj, scenogra
fijo opravi Barbara Matul, ko
stume zasnuje Stanislava 
Vauda, glasbo prispeva Pri
mož Ahačič, lektor je bil 
ARKO, oblikovanje luči An
drej Koležnik. »In čas, ki nas 
drži v neznanski roki...« 

MATEJA PODJED 
I Foto: DAMJAN ŠVARC 

Gospa ministrica v Celju 
Stoletnico celjskega Narodnega doma so z uprizoritvijo | 
edstave Gospa ministrica minuli petek obeležili člani 
iurno umetniškega društva Zarja iz Trnovelj. 
Komedija Branislava Nušiča Gospa ministrica, ki so jo 
'emierno uprizorili januarja, je še posebej primerna za 
ânji, predvolilni čas, saj govori o tem, kaj se zgodi, ko 

fprestano spreminjajoča se oblast na hitro spremeni tudi 
Idi, ki »po sili razmer« postanejo oblastniki... 
Gospa ministrica, ki jo je enkratno uprizorila Branka Černe-

je polno dvorano Narodnega doma navdušila, poseben 
"men pa ima predstava, ki jo je na odrske deske postavil 
f̂an Žvižej, zato, ker je po več desetletjih to prva gledališka 
fdstava, zaigrana v veliki dvorani celjskega Narodnega 
N. NMS 

Godalci l a abonmajsko publiko 
v veliki dvorani Narodnega doma Celje je publika v 

okviru koncertnega abonmaja v torek zvečer prisluhnila 
Celjskemu godalnemu orkestru pod vodstvom Nenada 
F i rš ta . 

s Celjskim godalnim orkestrom, ki se je predstavil z deli 
Johanna Sebastiana Bacha, Josepha Haydna, Wolfganga 
Amadeusa Mozarta in Bele Bartoka, je nastopil tudi solist 
violončelist Igor Švarc. Pokrovitelj koncerta je bila Banka 
Celje. IS 

Zatišnost pod Cel jskim stropom 
Pod Celjskim stropom, v dvorani Pokrajinskega muzeja 

Celje, so v torek zvečer pripravili predstavitev pesniške 
zbirke Zatišnost pesnice, pisateljice in prevajalke dr. Barba
re Simoniti. 

Organizatorji so v goste povabili tudi enega najbolj znanih 
slovenskih publicistov dr. Petra Kovačiča-Peršina, ki je zbra
nim pod Celjskim stropom spregovoril o pesniški zbirki 
Zatišnost, večerno predstavitev pa je z renesančno glasbo 
obogatil mojster lutnje Boris Šinigoj. IS 

Klavirski 
koncert 

Jutri, v petek ob 18.30, 
bo v veliki dvorani Narod
nega doma v Celju klavir
ski koncert Gregorja Dele-
je in Simona Dvoršaka, di
jakov I. gimnazije v Celju. 

Gre za deveti tovrstni 
koncert, ki ga organizira 
kulturno umetniško druš
tvo Antona Aškerca, ki de
luje na I. gimnaziji. Gregor 
Deleja obiskuje 4. letnik I. 
gimnazije v Celju, Simon 
Dvoršak, maturant te gim
nazije, pa je danes študent 
2. letnika Pedagoške fakul
tete v Mariboru. Kot klavir
ski duo mlada pianista de
lujeta že četrto leto, letos 
pa sta na I. gimnaziji usta
novila tudi mladinski orke
ster, ki šteje 16 članov 

Gregor Deleja in Simon 
Dvoršak sta k sodelovanju 
na jutrišnjem koncertu po
vabila še sopranistko Nata
šo Kranjc, flavtistko Mišelo 
Mavric ter pianistko Saro 
Chuuya. NMS 

ZAPISOVANJA 

B i t i c a n a p l a t n u 

Piše: TADEJ ČATER 

Zabava se je pričela. Na 
malih zaslonih spremljamo 
predvolilno predsedniško bit
ko, ki postaja vedno bolj zani
miva in zabavna. Včasih že 
kar smešna. In, če verjamete 
ali ne, šport je menda ena 
najpomembnejših postran
skih reči na tem svetu, prenosi 
športnih dogodkov pa menda 
med najbolj gledanimi dogod
ki na televizijah vsega sveta. 
Še zlasti takrat, ko igra doma
če moštvo. In naključje je hote
lo, da smo prejšnji četrtek na 
enem kanalu lahko spremljali 
boj za predsedniško mesto, na 
drugem pa košarkarsko tek
mo med Union Olimpijo in 
Cibono. In med polčasom sem 
tudi sam preklopil na drug 
kanal. Da bi utopil razočara
nje nad košarkarji. In potem 
na tistem kanalu vztrajal do 
konca. Ob kandidatih za 
predsednika države sem se 
bolj zabaval kot ob prodorih 
Damirja Mulaomeroviča in 
fantastični igri mladega San-
dra Niceviča. Ko sem že mislil, 
da sem eden redkih, ki se mu 
je dogodil tak preklop, so me 
potolažili, da je podobno sto
rilo ogromno drugih gledal
cev. Tudi najbolj zvestih navi
jačev Olimpije. 

Kaj hočem povedati? Da je 
lahko tudi politični boj. Ne v 
smislu etičnega', ki se skriva 
za športom, marveč v smislu 
tekmovalnosti, konkretnega 
in odkritega boja za oblast: 
kdo bo koga premagal? Ker, 
kaj je zanimivo? Letošnja 
predsedniška bitka ni zasno
vana na temeljih komunizma 
in obračunavanja s preteklost
jo. In je zato gledljiva. In je 
zato zabavna. In včasih že 
tudi hudo smešna. Ker je zna
čilnost tistih bolj zrelih demo
kracij, kjer ne gre za ideološko 
tekmo, kjer je ideologija po
stranskega pomena. No ja, 
vsaj večini izmed kandidatov. 
Nekateri lahko doživijo tudi 
100 let, pa jim ne bo kapnilo, 
da mlajše generacije ne zani
ma, kdo je bil v začetku štiri
desetih v gozdu in kdo ni bil, 

da jim je popolnoma vseeno 
za tisto, kar se je po drugi 
svetovni vojni dogajalo, da 
hočejo zgolj živeti in se dobro 
zabavati. 

In mlajše generacije so tiste, 
na katerih se kujejo zmage in 
doživljajo porazi. In ideološka 
prepričevanja niso del pred
sedniškega predvolilnega sho-
wa, ki bi bil zabaven. Ja, 
politiki so se prebudili. So do
zoreli. In spregledali. Kot je 
spregledal tudi slovenski film, 
ki doživlja pravo pomlad. Po 
Outsiderju in Expresu, dveh 
filmih, ki sta zamajala slo
venski filmski svet, smo dobili 
še Stereotip, nov film Damja
na Kozoleta. Slovenski film, ki 
si ga nujno morate ogledati, 
če želite kdaj postati predsed
nik Slovenije. Ja, volilne točke 
se zbirajo tudi na tako na 
videz obskurnih vprašanjih, 
kakršno je tisto, ki vprašuje 
po filmu, ki ste si ga nazadnje 
ogledali. Recimo: gospod 
predsedniški kandidat, povej
te ime glavnega junaka v zad
njem slovenskem filmu! In, ko 
se enkrat začno postavljati 
kandidatu tudi tovrstna vpra
šanja, takrat nam je jasno, da 
gre, prvič, v volilni bitki za 
športno tekmovanje, kjer bo 
zmagal tisti, ki bo volivce 
omrežil (naj to pomeni karko
li pač že), ne pa tisti, ki bo 
skušal prepričati, da je bil 
zadnjih 50 let na pravi strani, 
in drugič, da gre za volilno 
bitko, ki je lastna zrelim de
mokracijam. Kar nas pri 
vsem skupaj še najbolj veseli. 
V zreli demokraciji pa je po
polnoma vseeno, kdo bo pred
sednik države. Mar res? 

Izvirnost v glini in keramiki 
Slikar in kipar Vlado Novak iz Zabukovice, ki največ ustvarja v glini in keramiki, 

razstavlja od prejšnjega četrtka v galerijskih prostorih podjetja Pagat v Slovenj Gradcu. 
Umetnik se predstavlja z novimi deU v žgani glini in keramiki, z barvami pa je vdihnil precej 

življenja skulpturam izvirnih oblik in stenskim rehefnim slikam. Alenka Viceljo, likovna 
kritičarka, je v katalogu razstave med drugim zapisala: »S suverenostjo in vehemenco brez 
pogostih predsodkov in zadržkov njegovih šolanih kolegov ustvarja tudi v železu, kamnu in 
drugih materialih. Pri pričujoči seriji reliefov so posebej zanimive njegove rahlo erotično 
obarvane figure.« Z naslednjo razstavo se bo Vlado Novak (na sliki ob odprtju razstave v 
Slovenj Gradcu) predstavil decembra v Celju. JOŽE MIKLAVC 
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Človek v potrošniškem svetu 
v Galeriji sodobne umet

nosti Celje bodo nocoj, v če
trtek, ob 19. uri, odprli pre
gledno razstavo celjskega 
slikarja Ratimirja Pušelje. 

Pušelja je eden tistih umet
nikov, ki zelo radi pripovedu
jejo, ki jih ne obseda toliko 
reševanje zgolj likovnih prob
lemov, ampak jih zanima 
predvsem likovna snov. Glav
na tema njegovega celotnega 
opusa je človek in njegov po
ložaj v sodobnem svetu, do
cela zaznamovanem s potro
šniško miselnostjo, ki ceni le 
gmotne dobrine in koristi, 
izriva pa človeka kot posa
meznika. Tako so njegove sli
ke že od vsega začetka pred
vsem družbeno angažirane 
izjave, nikoli romantične ali 
idealizirane. 

Pušelja se je rodil leta 1941 
v Poščenju pri Šavniku v Črni 
Gori. Diplomiral je na ljub
ljanski ALU, kjer je leta 1972 
končal tudi slikarsko special-

ko pri prof. Zoranu Didku. V 
slovenskem likovnem pro
storu se je opazneje pojavil 
že leta 1970, ko je v ljubljanski 

Moderni galeriji razstavljal 
skupaj z ekspresivnimi figu-
raliki. Edino v teh prvih, najz
godnejših shkah, ki so nastale 

še v času njegovega študija, je 
opazna vpetost v likovni 
trend. Le-te se je kmalu po
polnoma otresel in razvil sa
mosvoj, razpoznaven likovni 
izraz. Leta 1977 je sicer pristo
pil h grupi Junij, vendar ga je s 
skupino povezovala pred
vsem podobna idejna usmeri
tev, razmišljanje, da bistvo 
umetnosti ni zgolj v estetsko 
»lepem«, ampak da mora av
tor skozi svoja dela spregovo
riti o resničnosti, ki nas ob
kroža. Likovna poetika, s ka
tero je Pušelja ponazarjal re
sničnost, pa je bila vedno po
vsem njegova. 

Ratimir Pušelja, ki se od 
leta 1972 ukvarja tudi s peda
goškim delom, je imel doslej 
19 samostojnih in številne 
skupinske razstave. S pre
gledno razstavo bodo pred
stavili njegova dela od leta 
1970 pa do danes. Ob razstavi 
bo izšel katalog s spremnim 
tekstorn kustosinje razstave 
Irene Čerčnik. 

IČ 

Ratimir Pušelja, Kakor na nebu, tako na zemlji, 1996. 

Skulphirev 
Celjskem domu 

v Kavarni Celjskega do
ma so v petek zvečer odpr
li razstavo skulptur Ber
narda Sešla. 

Razstava bo na ogled do 
29. novembra, ob njenem 
odprtju pa je o avtorjevih 
delih in ustvarjanju sprego
vorila umetnostna kritičar-
ka Milena Koren-Božiček, 
nastopila pa je tudi flavtist
ka Alja Koren. Sešel je za
čel shkati v društvu Šaleš
kih likovnikov, kasneje je 
ob slikanju vse bolj tudi ki-
paril in prav v slednjem na
šel svojo ustvarjalno di
menzijo. V zadnjih desetih 
letih je Bernard Sešel, ki živi 
in dela v Velenju, ustvaril 
obsežen opus, izbrana dela 
pa so do konca meseca na 
ogled v Kavarni Celjskega 
doma. IS 

Narava V 
indijskem plesu 

Od jutri, 14., pa do 19. no
vembra bo v Harlekinovi 
plesni šoli, ki jo vodi Ana 
Vovk Pezdir, šestdnevni te
čaj indijskega plesa za otro
ke od 9. do 12. leta starosti, 
ki ga bo poučeval Ujwal 
Bhole, plesni učitelj iz Indi
je. 

Celjske otroke bo plesni 
učitelj in plesalec, h kateremu 
se po znanje in nasvete obra
čajo tudi številni znani plesal
ci, poučeval kot prve v Evro
pi. Svoje delo z otroki v Harle
kinovi plesni šoli bo Ujvval 
Bhole zaključil s solo nasto
pom v celjskem Narodnem 
domu, ki bo v sredo, 19. no
vembra ob 19. uri, na predsta
vo pa so vabljeni vsi, ki jih 
zanima govorica indijskega 
plesa. Simboliko slednje bo 
plesni učitelj iz Indije občins
tvu pokazal in razložil. 

Na tečaj, namenjen učen
cem Harlekinove baletne šo
le, se lahko prijavijo tudi 
učenci, ki v to šolo niso vklju
čeni, in sicer na številki (063) 
453-656. NMS 

Kiparsko privlačna zgodovina 
V Kulturnem domu v Šo

štanju bodo danes, v četrtek, 
odprli retrospektivno raz
stavo Ljubomirja Melanška, 
kiparja samouka iz Lokovice 
pri Šoštanju. 

V začetku ustvarjalnega de
lovanja se je Melanšek loteval 
bolj enostavnih plastik, ki jih 
je izpopolnjeval in sestavljal v 
kompozicije. Sedaj pa ustvar
ja vse bolj zahtevna dela. Svo
je zamisli neposredno likov
no oblikuje in jim z voljo du
ha ter znanjem da nujno po
trebne poudarke, s katerimi 

nam pokaže stran lastnega 
umetniškega jaza, na drugi 
strani pa se odpira brezmejni 
svet umetnikove domišljije in 
hotenja. 

Motive za svoje delo jemlje 
v glavnem iz narave in vsak
d a n j e g a ž i v l j e n j a - tako gre z a 

trenutno navdihnjene impro
vizacije kot tudi za premišlje
na in dalj časa dozorevajoča 
dela. Zadnje čase ga vse bolj 
pritegujejo tudi zgodovinske 
osebnosti in dogodki - Celjani 
se še spomnimo razstave v 
Likovnem salonu in Melanš-
kove skulpture, ki je prikazo
vala zadnje dejanje v zgodo

vini celjskih knezov, ko je k 
mrtvaškemu odru Ulrika II. 
pristopil cesarski glasnik in 
zlomil celjski grb. 

V tem stilu je umetnik nare
dil še eno zgodovinsko kom
pozicijo, ki bo predstavljena 
d a n e s , 13. n o v e m b r a , o b p o l 

Šestih v kulturnem domu v 
Šoštanju in prikazuje dogo
dek, ki je posledično vezan na 
smrt Ulrika Celjskega - ob-
glavljenje Ladislava Hunyadi-
ja. Navedeno delo predstavlja 
eno največjih Melanškovih 
skulptur in krono omenjene 
razstave, ki ima namen pred
staviti umetnika in njegovo 
ustvarjanje iz vseh zornih ko
tov. 

Veličina Melanška kot 
umetnika samouka je v tem, 
da njegove stvaritve, čeprav 
v kovini, ki je po naravi hla
den in mrtev material, »živi
jo« in zapolnjujejo prostor 
ravno prav, da se vklapljajo v 
okolje in ga ne obremenjuje
jo. 

IVANKA Z. CIZEU 

Nadanina poezija 
Pred tednom je bila v ka

varni Celjskega doma pred
stavitev nove pesniške zbir
ke Celjanke Nade Jelovšek -
Nadane. Pesniška zbirka no
si naslov V objemu spomina 
in jo je avtorica izdala v sa
mozaložbi, v njej pa so pred
stavljene njene lirične pe
smi zadnjega obdobja, ki jih 
odlikuje predvsem prepro
stost jezika, neposredna iz-
povednost in toplina srca, 
izpovedujejo pa avtoričin 
odnos in povezanost z nara
vo. 

Zbirka ima tudi svojstven in 
ličen izgled, saj je oblikovana 
tako, kot so oblikovane turi
stične foto zloženke in jo je 
moč brati na obeh straneh, 
povezana pa je z okrasno vr
vico. Grafično opremo je 
opravil Radovan Jenko, risbe 
pa sta narisali Ana in Ksenija 
Baraga. 

Pesniška zbirka V objemu 
spomina je njena že 20. zbir
ka, prva je izšla leta 1981 in jo 
je v celoti posvetila svoji ma
teri ob njenem 90. rojstnem 
dnevu, po živahnosti, vital
nosti in ustvarjalnem razmiš
ljanju pa je slutiti, da to še 
zdaleč ni njena zadnja pe
sniška zbirka. Predstavitev 

so pripravili člani gledališča 
Ipromit KUD Podn Art iz Ce
lja, v režiji Damjana Kobeta 
in Boštjana Dermola, v po
govoru pa je Nadana vodite
lju odgovarjala na zastavlje
na vprašanja kar s svojo poe
zijo, kar je še posebej navdu
šilo obiskovalce. Prireditev je 
z glasbo popestrila flavtistka 
Metka Marolt. 

ŽIVKO BEŠKOVNIK 

Odslej KUD Vladko Mohoric 
V Zrečah so se sestali predstavniki vseh desetih sekcij, 

ki delujejo v sklopu Delavskega posvetnega društva Svo
boda Zreče, ki ga bo tudi v prihodnje vodil Zdravko 
Ivačič. 

Razprava se je razživela šele ob informaciji, da se je 
največja sekcija, mešani pevski zbor, izločila in se registrira
la kot samostojno društvo z imenom pohorskega pesnika 
Jurija Vodovnika. Večino delegatov je novica presenetila, saj 
v dosedanjih odnosih ni bilo težav, odcepitev pa je bila 
izvedena brez vednosti organov društva in po mnenju 
večine razpravljavcev ne bo prinesla koristi ljubiteljski 
kulturni dejavnosti v Zrečah. 

Ker dosedanje ime društva ni v skladu z zakonom, so 
delegati izmed ponujenih možnosti za novo ime soglasno 
izbirali ime pokojnega zreškega družbenega in kulturnega 
delavca, zborovodje in organista, Vladka Mohoriča, ki je 
tesno povezan z začetki organiziranega zborovskega petja 
in druge kulturne dejavnosti v Zrečah in je zreški pevski 
zbor vodil vse do svoje prezgodnje smrti pred skoraj 
petindvajsetimi leti. O.Č. 

PRIREDITVE 

GLEDALIŠČE 
V Slovenskem ljudskem 

gledališču v Celju bodo ju
tri, v petek, ob 15.30 za 
abonma 1. šolski in izven 
predpremierno uprizorili 
predstavo za mlade Borisa 
A. Novaka Hiša iz kart. 
Predstava bo v soboto ob 17. 
uri imela tudi krstno uprizo
ritev za abonma premiera. 
Predstavo je režiral Aleš No
vak. V sredo jo bodo ob 11. 
uri uprizorili za Abonma 
Srednje frizerske, tekstilne 
in strojne šole I Celje in ob 
17. uri za Abonma 2. šolski 
in izven. 

V Kulturnem centru Laš
ko bo jutri, v petek, ob 19.30 
gostovalo Šentjakobsko gle
dališče iz Ljubljane s komedi
jo Kurbe. 

RAZSTAVE 
V galeriji v Velenju bodo 

jutri, v petek, ob 19. uri odpdi 
slikarsko razstavo del Veljka 
Tomana. 

V galeriji Riemer v Slo
venskih Konjicah je na og
led razstava likovnih del 
Tretje oko slikarja Jureta 
Godca. 

V Likovnem salonu do 
konca novembra razstavlja li
kovna dela Olaf Nicolaj. 

V galeriji AC v Žalcu je 
odprta stalna prodajna raz
stava slik - olj na platnu in 
oljnih pastelov slikarja Franca 
Markoviča-Aca in reprodukcij 
svetovno znanih slikarjev. 

V razstavišču Firšt v Lo
garski dolini si lahko ogleda
te otroško razstavo z naslo
vom Jaz pa grem na zeleno 
travco... 

V Hermanovem brlogu v 
Celju je na ogled razstava Hi
treje, višje, močneje in razsta
va otroške govorilnice in tele
fonskih kartic Telekoma Slo
venije. 

V Osrednji knjižnici Celje 
je do 10. decembra na ogled 
razstava starih razglednic in 
fotografij iz zbirke Marjana 
Marinška Pozdrav iz Kozjega 
na Štajerskem. 

V prostorih galerije Zavo
da za zdravstveno varstvo na 
Ipavčevi 18 v Celju je na og
led razstava likovnih del Dura 
Mlinarca. 

V galeriji Keleia je odprta 
pregledna razstava Celjskih 
mednarodnih slikarskih ted
nov od leta 1988-1997. 

V pritličju Stare grofije na 
Muzejskem trgu so na ogled 
dela arhitekta Aladarja Vladi
mira Baranyaia. 

V Muzeju novejše zgodo
vine v Celju je na ogled raz
stava Oj, ta vojaški boben, ki 
predstavlja vojaške uniforme 
iz zasebne zbirke. 

V Razstavnem salonu Piv
nice v Rogaški Slatini do 2. 
decembra razstavljata slikar
ska dela Vesna in Vlado Ren-
čelj iz Celja. 

V razstavišču Stara grofija 
Pokrajinskega muzeja je na 
ogled razstava Slovenskega 
etnografskega muzeja Udo
mačena svetloba, ki prikazuje 
etnološki pogled na svetila in 
pripomočke zanje. 

V razstavišču Lapidarij 
Pokrajinskega muzeja je do 
konca leta na ogled razstava 
Libojske kerainike. -

V avli hotela Dobrna? 
ogled razstava del s\\\^ 
Irene Polanec iz Maribor '̂' 

V menjalnici Ekopool (]q 
novembra razstavlja dela 
steklu Jaglenka Markulj-u 

V prostorih Telekoma, 
do jutri ob 14.45 odprli râ j I 
vo slikarja Vojka Volavšî j 
bo do 15. decembra na oj i 
tudi v salonih ford, ladj 
fiat podjetja Avto Celje i 

V gostišču Mihec od 15 
naprej razstavlja Terezija] 
taj, slike na platnu, na gi,, 
pošti slikarska dela Vlj 
Geršak in v zdravilišču' 
polšica Vesna Filipič. 

V hotelu Merx do U i 
novembra razstavlja likj 
dela Vlado RenčeIj-Ver, Ji 
varni Etol Maks M e n o n i J 
boutiqu Steklar pa A J 
Kolarič i n Vlado R e n č e l j J 

OSTALO 
V knjižnici v Šentjurju 

danes, v četrtek, ob 17.1 
predstavitev pesniške zbr 
Jerneja Borovnika-Bartola 
naslovom Pesmi, igrarijei 
sli III.V torek ob 20. uri 
pripravljajo uro pravljic. 

V Zdravilišču Laško 
drevi (četrtek) ob 20. urin 
klorni večer. 

V Knjižnici Rogaška Slati 
bo danes, v četrtek, ob V 
popotnik Brane Kobal i 
pozitivih predaval o življei,,.!' 
otoku Bali. Potopisno predj' 
nje je še posebej primerno" 
otroke do 12. leta starosti, e 

V gorci Jožeta Arzenšk, 
Krivici pri Prevorju bo v 
boto ob 18. uri priredit 
»Grozdje, vino, pesem«. 

V okviru Univerze za 1 
življenjsko obdobje bo v p 
nedeljek ob 17. uri v Levstit 
vi sobi knjižnice na Muzi 
skem trgu večer Antona fi 
vačana. SodelovaU bodo & 
ljubiteljskega gledališča 1 
harie in prof. Božena Orože 

|i K INO 
U n i o n 13., 14. in od 16. 

naprej ob 16. in 20.30 am« 
ki film Hitrost 2 in ob li 
Moj bivši se poroči. 15. U 
16. uri pa ameriški HitroS 
ob 18.30 Moj bivši se poroi 
ob 21. uri ameriški Georg 
džungle. 

Mali Union od 13. do U 
ob 20. uri ameriški film Vr 

Metropol 13., 14. in 16 
ob 16., 18. 20. in 22. uriaiB 
ki film George iz džungle 
11. ob 16., 18. in 23.30 Ge 
iz džungle, ob 21. uri D o | 
ga, od 17 11. pa Georg? 
džungle ob 17., 19. in 21. uri. 

Kino Žalec 14. in 15. ob20J 
16. 11. ob 18. in 20. uri amer 
film Moj bivši se poroči. 

Kino Dobrna 15. ob 19 
16. U. ob 17. uri ameriški fi" 
Stik. 
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V o b j e m u K a r l o v š k o v i h r o m a n o v 
[Celju so predstavili nov roman Igorja Karlovška V objemu lože - Prihodnje leto tudi film, posnet po njegovem 

romanu Rodoljub 

prja Karlovška, ki ga 
Ignska kulturna in tudi 
3 javnost pozna pred
aj kot pisatelja in scena-

Celjani pa tudi kot do-
odvetnika, uvrščajo 

jl(i med naše najbolj 
finirljive žanrske avtor-
jigar proza se približuje 
jjski kriminalki. Takšen 
udi njegov zadnji roman 
ibjemu lože, ki so ga te 
predstavili v Osrednji 

jžnici Celje. 

oinan V objemu lože, ki je 
.| pri DZS v zbirki Drzni 
jiilci sprememb, je nadalje-
ije romana Polnočna loža, 
je med bralce prišel pred 
iina letoma. Zgodba štirih 
]0V udbe, ki so v tujini skrili 
ie količine denarja, iz-
nljenega iz slovenskih 

podjetij, se nadaljuje v iskanje 
dragocenega kovčka, glede 
oseb, ki nastopajo v romanu, 
pa je Karlovšek tokrat segel do 
samega vrha državne politike. 
V objemu lože je tako kot vseh 
pet dosedanjih Karlovškovih 
romanov - Bazen, Rodoljub, 
Navzdol in naprej. Klan in Pol
nočna loža - kljub izredno za
pleteni zgodbi zelo berljiv Ne 
le zaradi nenavadne zgodbe, 
ampak tudi zaradi tako ime
novane filmičnosti pisanja, ki 
prisili bralca, da prebere ro
man v enem dahu. »Vedno 
sem želel, da bi bilo moje pisa
nje dostopno širši bralni publi
ki in menim, da mi je po šestih 
romanih to tudi uspelo,« pravi 
Igor Karlovšek. Njegove knji
ge je v knjižnicah res težko 
dobiti, v knjigarnah pa zaradi 
visoke cene, žal, ostajajo na 
policah. 

Igor Karlovšek ni le eden od 
žanrsko najbolj izrazitih slo
venskih avtorjev, ampak [e tudi 
izredno ploden pisatelj. Že pri
hodnje leto bo pri Mladinski 
knjigi izšel njegov nov roman z 
delovnim naslovom Modra 
vrtnica, kot scenarist pa je pod

pisan pod nov slovenski film 
Rodoljub, ki naj bi prišel do 
publike v začetku prihodnjega 
leta, in pod televizijsko nadalje
vanko Klan, za katero pa se še 
ne ve natančno, kdaj naj bi jo 
TV Slovenija pričela snemati. 
• • • • • • J A N J A INTIHAR 

P o l e ž a v a n j e v s e n c i 

Pred kratkim je ljubljan
ska založba Karantanija iz
dala nov literarni prvenec, 
kratkih zgodb celjslcega av
torja Roberta Hutinskega 
»Poležavanja v senci«. 

Prva predstavitev knjige je 
bila v prijetnem celjskem an-
tikvarijatu »Antika«, kjer je 
imel uvodno besedo urednik 
založbe Karantanija Dušan 
Cater, ki je omenil, da je sama 
vsebina knjige vezana na rod

no mesto, se pravi Celje. Ju
nak zgodb je največkrat, kot 
je predpostavljal Dušan Čater, 
avtor sam, nastopajoči v knji
gi pa so Celjani srednje - mlaj
še generacije. Tako urednik 
kot avtor sam sta na predsta
vitvi omenila tesno poveza
nost »Poležavanj« in ročk and 
roll glasbe, saj so že sami 
naslovi privzeti iz naslovov 
pesmi Rolhng Stonesov, Led 
Zeppelinov, z izjemo enega 
samega naslova, ki ga je Hu-
tinski povzel po Ernestu He-
mingwayu. Tudi same zgod
be so v izraznem smislu pre
cej podobne rock-titleovski 
formi, saj je izraz kratek, jedr
nat in odprt morebitni inter
pretaciji. 

Knjigo sestavlja 20 tekoče 
berljivih zgodb, ki pa so obča
sno precej inertne, zato sve
tujem postopno branje, ki 
bralca brez dvoma prepriča, 
da je z Robertom Hutinskim 
Celje dobilo obetajočega pis
ca in dober literarni prvenec. 

MOHOR HUDEJ 

I z s v e t a b a r v i n č u s t e v 
Četrt stoletja Kulturnega društva konjiških likovnikov 

soboto, 15. novembra, 
lo v Slovenskih Konjicah 
slavili 25-letnico Kultur-
;a društva konjiških li-
nikov. Osrednja slove-
|st se bo pričela ob 17. uri 
Ivorani Kulturnega doma, 
18. uri pa bodo v avli 

prli razstavo likovnih del. 
m 
M je v uvodni besedi v 
lalogu, ki so ga ob jubileju 
lali konjiški likovniki, zapi-
1 dolgoletni predsednik 
imci Ratej, so se štirje mla-
lentuziasti zbrali in prvič 
'no predstavili kot likovna 
kija pod okriljem ZSMS 
'venske Konjice maja leta 
'1. Pobudnik ustanovitve 

sekcije je bil Konrad Sodin, 
razstavljali pa so Jaroslav 
Germ, Andrej Gračner, Slavko 
Slapnik in Franci Ratej. Kmalu 
so se jim pridružili tudi drugi 
ljubitelji likovne umetnosti, v 
želji po likovnem napredku 
pa so pritegnili tudi mentorje 
- najprej akademskega slikar
ja Petra Krivca, kasneje pa kar 
člana njihove likovne sekcije, 
takrat študenta na Akademiji 
za hkovno umetnost, Milana 
Lamovca-Didija. 

Konjiški likovniki sodijo po 
številu skupinskih in samostoj
nih razstav ter organizaciji last
nih slikarskih kolonij med pri-
zadevnejše na širšem območ
ju. Kot sekcija so prejeli skupin
sko Prešernovo nagrado za 25-

letnico aktivnega dela. Za dol
goletno prizadevno delo na po
dročju likovnega ustvarjanja pa 
so prejeli Prešernove nagrade 
tudi posamezniki: Milan La-
movec-Didi, Slavko Slapnik-
Gadi in Franci Ratej. 

Danes sestavlja Kulturno 
društvo konjiških likovnikov 
pestra družba mojstrov 
svinčnika, čopiča, peresa, dle
ta in kladiva, ki prihajajo iz 
različnih slovenskih krajev -
od Slovenskih Konjic, Zreč in 
Vitanja do Celja, Vojnika, 
Šempetra in Oplotnice. Us
tvarjalna raznolikost in različ
ne ravni že doseženega umet
niškega izraza dajejo skupini 
samo še večji čar. 

mmmmmmmmmm m b p 

"̂ f kulturnega društva konjiških likovnikov: Dušan Amanovič. Metka-Nina Hren, Daniel 
> c , Edvard Kandut, Vojko Kumer, Milan Lamovec-Didi. Suzana Marovt. Zlatko Prah, Franc 
'̂̂ i. Helena Ribič, Franc Skerbinek. Slavko SlapnikGadi, Brigita Stmad, Arpad Šalamon. 

'̂ 'dar Ščurek, Silvija Škerget, Alojz Tomše, Hedviga Vidmar. Jelka Višnar in Jože Žlaus. 

MESTNA OBČINA CELJE, kot pokrovitelj in 
SLOVENSKO LJUDSKO GLEDALIŠČE CELJE, kot 

organizator 

razpisujeta 

JAVNI ANONIMNI NATEČAJ ZA IZVIRNO 
KOMEDIJO 

(ŽLAHTNO KOMEDIJSKO PERO) 

Nagrado v višini 800.000 SIT bo podelila žirija, ki jo bo 
imenovalo SLG Celje. 

Pogoji: 
- komedija mora biti napisana v slovenskem jeziku in ne sme 
biti objavljena ali uprizorjena 
- avtorji komedij naj upoštevajo možnost uprizoritve t.i. 
srednje velikih igralskih zasedb 
- avtorji morajo poslati tri izvide komedije, svoje avtorstvo 
bodo dokazali s četrtim izvodom 
- pravico do krstne uprizoritve nagrajene oziroma poslane 
komedije ima Slovensko ljudsko gledališče Celje 
- nagrada ne izključuje avtorskega honorarja. 

Avtorji morajo svoje komedije poslati do 1. februarja 1998 
' na naslov: 

Slovensko ljudsko gledališče, Gledališki trg 5, 3000 Celje, 
s pripisom "za natečaj". 

Odločitev žirije bo objavljena v javnih medijih. Nagrada bo 
podeljena na DNEVIH KOMEDIJE. 

IZ GUTENBERGOVE 
GALAKSIJE 

A l i t a š č e r e s p o z n a j o v s e 

o d g o v o r e ? 

Knjižna zbirka »Zenit« slo
venski knjižni trg že nekaj 
časa oskrbuje s prevodi kvali
tetnih del svetovno znanih pi
sateljskih imen (Penelope Li-
vely, Leonard Cohen, znan tu
di kot šansonjer, Amos Oz, 
Jane Austen...). Zadnji v tem 
nizu je Anglež Julian Barnes, 
ki je pred kratkim gostoval 
tudi pri nas, v Ljubljani. 

»Prerekanja«, ki so tokrat 
izšla v omenjeni zbirki, niso 
njegov prvi prevod v slovenšči
no; v prevodu že imamo »Flau-
bertovo papigo«, v kateri se 
spoprijema s francosko litera
turo, kar mu po njegovih bese
dah ni bilo težko, saj je doma 
živel v mešanem kulturnem 
prostoru. Njegova starša sta 
namreč profesorja francoščine. 

Model zgodbe »Prerekanj« 
je klasičen ljubezenski trikot
nik. Pisatelj zgodbo pripovedu
je skozi prvoosebne izpovedi 
treh junakov, ki nam tako vsak 
s svoje perspektive nanizajo 
svojo zgodbo, ki skupaj sestav
ljajo širši romaneskni siže, bra
lec pa se ob prebiranju ne more 
znebiti občutka, da je roman 
naravnost filmsko kadriran, s 
tem, da ji Barnes prireže klasič
no literarnost, njeno epskost, 
ustvari v pripovedi napetost. 

S tem načinom pripovedova
nja zgodbe Barnes siU bralca v 
vlogo razsodnika, saj bralcu 
njegova poistovetenja s tremi 

različnimi pripovedovalci niha
jo, kar je zasluga veščih preo
bratov zgodbe, ki jih ustvarja 
vešči stilist Julian Barnes. 

Slaba stran knjige je morda 
ne najbolje izdelana psihologi
ja ženskega hka. Njene največ
krat zgolj fragmentirano zabe
ležene izpovedi niso povsem 
izpeljane, tako da bralec ne 
dobi pravega občutka, kaj je 
vzrok njene odločitve za dru
gega moškega, glede na to, da 
avtor navrže, da razveze niso 
pogost pojav v Angliji, kjer se 
večina zgodbe tudi dogaja. 

Sicer pa Barnes razplet svo
jega romana postavi v Francijo 
(veliko temo njegovih preosta
lih del, kjer tudi redno pobira 
literarne nagrade). Odsotnost 
mestnega vrveža in idiličnost 
pokrajine, nam skušata omiliti 
prejšnje dogodke, ki se iztečejo 
prav tam v svoj konec, za ne
koga srečno, za drugega pač 
ne. Sam konec je zapisan v 
maniri angleške ironije, odprt 
in nedorečen. 

Za konec, tudi »Prerekanja« 
se ponašajo s francosko literar
no nagrado, kar bo za naše 
slovenstvo, ki na nagrade, pri
hajajoče iz tujine, nekaj da, 
upam zadosten razlog za bra
nje »Prerekanj«. 

Likovna 
razstava 

veterinarjev 
V razstavni dvorani 

zdravilišča v Rogaški Sla
tini je do ponedeljka na 
ogled razstava likovnih 
del, katerih avtorji so ve
terinarji. 

Razstavo so pripravili ob 
50-letnici delovanja Sloven
ske veterinarske zveze, raz
stavljajoči pa se z likovno 
dejavnostjo ukvarjajo ljubi
teljsko. Kljub temu, da se 
nihče od razstavljajočih ne 
ukvarja izključno z likovno 
dejavnostjo, so mnogi*med 
njimi imeli že več samostoj
nih razstav, oziroma so so
delovali na skupinskih raz
stavah, njihova dela pa so 
tudi v razhčnih zbirkah. So
delujoči avtorji se ukvarjajo z 
raznimi oblikami Hkovnega 
izražanja in tako so razstav
ljene slike, skulpture ter foto
grafije. Na razstavi si lahko 
ogledamo dela, ki so jih na
redili Mojca Plestenjak-Ba-
har, Franc Bučar, Damjan 
Gašperin, Vlasta Jenčič, 
Marko Kastelic, Janez Ke-
be, Milko Kotnjek, Janez 
Kozina, Anton Lavrič, Du
šan Lipovec, Rok Pečnik, 
Boris Vahtar ter Janez Zaje. 

BORIS GORUPIČ 

Piše: HUTINSKI ROBERT 
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T o p l a poste l ja n a m e s t o h l a d n e v e ž e 
Celjski klošarji bodo prihodnji teden lahko spali v toplih prostorih - Sredi decembra v centru mesta še razdelilnica hrane 

Lansko zimo, čeprav je glede mraza in količin snega 
veljala za povsem povprečno, so štirje celjski klošarji preži
veli v Mariboru. Le tako so namreč v Centru za socialno delo 
Celje lahko za tri do štiri mesece rešili štiri najbolj pereče 
stiske brezdomcev mesta ob Savinji. Ljudi, ki nimajo svoje
ga doma in svojcev oziroma so se jim že pred časom odrekli, 
ljudi, ki so se povsem po svoji volji odločili za klošarjenje 
kot način življenja ali pa ljudi, ki jih je na ulico pripeljal 
splet življenjskih okoliščin. Približno 25 jih srečujemo na 
celjskih ulicah. Letos, že z začetkom prihodnjega tedna, 
bodo toplo posteljo končno našli tudi v svojem mestu! 

Lanska zima je v Celju minila 
v dogovarjanju, kako poskrbe
ti za ljudi, ki živijo na ulici, kako 
v mestu ob Savinji urediti javno 
kuhinjo oziroma razdelilnico 
hrane, v kateri bi topel obrok 
vsak dan ponudili tudi vsem 
tistim, ki živijo na socialnem 
robu in s svojimi mesečnimi 
prihodki preprosto ne zmorejo 
povezati začetka s koncem 
meseca. Ob načelni odločitvi, 
da je za pomoč potrebno po
skrbeti, se je zatalaiilo v izved
bi, saj ustrezne občinske služ
be preprosto niso našle ustrez
nih prostorov. 

»Letos ne bo tako. V začetku 
prihodnjega tedna bo v središ
ču mesta zaživelo začasno za
vetišče za brezdomce, v 
skromnih, a toplih in urejenih 
prostorih bodo lahko piespali. 
Čez kakšen mesec, računam 
da najkasneje sredi decembra, 
pa bomo v Celju odprli tudi 
razdelilnico hrane,« je odločen 
župan Jože Zimšek. 

Zovefišce v 
Gosposki 

v Stanovanjskem skladu ob
čine Celje so pred tedni našU 
ustrezne prostore v stari zgrad
bi na dvoriščni strani Gosposke 
11, kjer naj bi začasno, preko 
letošnje zime, uredili zavetišče 
za brezdomce. 

V tem tednu delavci še ureja
jo prostore - da bi zavetišče čim 

manj motilo okoliške stanoval
ce, bodo namreč vanj uredili 
dostop z vezne uličice, ki pove
zuje Gosposko ulico z Muzej
skim trgom - v oddelku za 
družbene dejavnosti Mestne 
občine Celje pa so se povezali s 
Centrom za socialno delo Ce
lje, Rdečim križem in Karitas. 
»Skupaj s centrom bomo po
skrbeli, da bo v zavetišču pre
ko programa javnih del zapo
slen stalni dežurni delavec, z 
Rdečim križem in Karitas pa 
smo se dogovorih, da bodo 
poskrbeli za opremo zavetišča, 
posteljnino in podobno,« pravi 
Bojana Mazil. Za začetek bo v 
zavetišču 10 postelj, kar naj bi 
po ocenah Centra za socialno 
delo Celje, kjer mestne klošarje 
verjetno najbolje poznajo, mo
ralo zadoščati. V začasnem za
vetišču pa prostorske možno
sti dopuščajo, da bi v njem 
hkrati lahko prespalo 15 ljudi. 

Čez mesec 
razdelilnica hrane 
v Stanovanjskem skladu ob

čine Celje so ustreznim služ
bam ponudiU tudi ustrezne 
prostore, v katerih naj bi čez 
kakšen mesec odprli vrata raz-
deUlnice hrane. 

Dovolj veliki, z ustreznimi 
instalacijami že opremljeni 
prostori za bodočo razdelilnico 
hrane, so na dvorišču stano
vanjske zgradbe Glavni trg 18, 
v bivšem skladišču Borova. 

»Vseeno pa je ureditev razdeUl-
nice hrane zahtevnejši poseg 
kot ureditev nočnega zavetiš
ča,« pravi župan Zimšek in do
daja, da v občinskih službah 
trenutno iščejo primernega go
stinskega ponudnika, ki bi skr
bel za pripravo dnevnih obro
kov. »Izbrali bomo tistega, ki 
bo najbolj konkurenčen, vse
kakor pa je treba upoštevati, 
da lahko zbiramo med gostin
ci, ki imajo ustrezno posodo za 
razvoz in lahko poskrbijo tudi 
za prevoz,« dodaja Bojana Ma
zil, ki opozarja, da tudi razdeUl-
nica hrane v mestu ob Savinji 
ne bo mogla zaživeti brez us
trezne pomoči humanitarnih 
organizacij. »Trenutno pa se 
ubadamo še s tem, kje dobiti 
ustrezno pohištvo in opremo 
za te prostore.« 

»V razdelilnici bomo dnevno 
ponudili topel obrok hrane 
vsem brezdomcem ter našim 
občanom, ki živijo na social
nem robu. Oceniujena, da bi 

sprva dnevno razdelili 50 do 70 
obrokov, povpraševanje pa bo 
verjetno kasneje naraslo. V 
mestu smo vsi, ki delamo na 
socialno-varstvenem področju, 
enotni v stališču, da bomo lju
dem, ki bodo jedli v mestni 
razdelilnici hrane, za topel 
obrok zaračunavali simboličen 
prispevek. O višini je še težko 
govoriti, resnično pa bo le sim
boličen,« zagotavlja direktor 
Centra za socialno delo Brane 
But. 

Skrb vseh nas 
Brezdomci živijo med nami. 

To je dejstvo, s katerim smo se 
morali najbrž kar vsi po vrsti 
sprijazniti, še več, pričakovati 
je, da bo njihovo število prej 
naraščalo kot upadalo. 

Njihove usode so razUčne, 
dejstvo pa je, da v ljudem pri
jaznih državah znajo poskrbeti 
zanje. S toplo posteljo preko 
zime, z dnevnim obrokom hra
ne, z oblačili, obutvijo in denar

no pomočjo. V Sloveniji sm 
tej skrbi bolj kot ne šel«̂  
začetku. Celje kot tretje naj\ 
je mesto v državi vse do 
nima zavetišča zanje. Zai 
hodnji teden se obeta odp 
prvega, začasnega. In šg, 
den bodo odprli njegova vt 
je treba opozoriti, da bo 
hodnjo jesen spet treba t 
rešitev za mestne klošarje. 

Po uradnih podatkih žj, 
Celju približno 25 brezdoiiK 
Imajo svoja dokaj stalna 
lišča, družijo se v skupini 
med pomladjo in jesenjo 
meščani skorajda ne opazi 
Le kdaj pa kdaj, v trgovini 
pred njo, zvečine takrat, ko 
zmanjka kakšen desetak ii 
na svojstven način »nažic 
od mimoidočih. 

Živijo v središču mesta,! 
je prav, da v tem predelu l 
preko zime dobijo zavetišč 
stari zgradbi ob Gosposki v 
okolica katere je mestnimbi 
domcem dobro poznana,* 
zavetišče nadzorovano - odni 
le od zgodnjih večernih dm 
tranjih ur, v njem pa bodo : 
varnost ob dežumem delavcu i 
občasnimi obhodi skrbeli tu a 
varnostniki. Slednje bi morju 
potolažiti tudi skrb vseh tist l 
ki se v Celju že oglašajo [ 
opozarjajo, da zavetišče ne so,; 
v mestno središče. Če naj z ni j 
pomagamo mestnim kloî  
jem, potem sodi samo v m{\ 
no središče - na obrobju rae^ 
daleč od naših dvorišč, bi bilo 
samo sebi namen. 

IVANA STAMEIČ;' 
Foto: SHERI 

»Gospod župan, če ne dobim strehe, bom crknu, pozabljen tu! Lačen in popolnoma sam,« je še 
prejšnji teden na Glavnem trgu sredi Celja opozarjal eden mestnih klošarjev. V petek so zanj 
poskrbeli v celjski bolnišnici, od začetka prihodnjega tedna pa bo imel preko noči streho nad 
glavo v Gosposki ulici. In potem, upajmo da res že sredi decembra, bo vsaj delno lakoto 

pregnal dnevni obrok tople hrane v razdelilnici na Glavnem trgu. 

I z v r s t n a l e t i n a z a 

k o n j i š k a v i n a 

z letošnjim pridelkom so 
v Zlatem griču nadvse za
dovoljni. Iz sedemsto ton 
grozdja so dobili 500 tisoč 
litrov vina, za katerega di
rektor Janez Lešnik oce
njuje, da bo eden boljših 
letnikov v zadnjem deset
letju. 

Izredno visoke stopnje 
^sladkorja (večino vina letos 

ne bo potrebno dosladkati, 
saj posamezne sorte dosega
jo celo 22,5-odstotno sladkor
no stopnjo) in ugodno raz
merje kislin in sladkorja na
poveduje eno boljših letin po 
kakovosti. Tudi količinsko 
dobra letina pa je povzročila 
nekaj težav: klet je postala za 
ves pridelek kar pretesna in 
eno od velikih, 60 tisoč litr
skih cistern morajo hraniti 
zunaj, pred kletjo. 

Zlati grič ima trenutno 70 
hektarov vinogradov, od teh 
je 72 vinogradov rodnih, 
preostalo pa so eno, dvo ali 
triletni nasadi. Tudi letos so s 
tri in pol hektarov velikim no

vim nasadom zaključili obno
vo sicer strnjenih vinograd
niških nasadov v Škalcah. 

Pridelali so tudi milijon ki
logramov jabolk. Večina je že 
prodanih nemškim, avstrij
skim pa tudi bosanskim in 
domačim kupcem. B.Z. 

Pod zelo ugodnimi pogoji 
oddamo v podnajem lokal 
slaščičarne v skupni izmeri 
42 m̂  in lokal bifeja, vse s 
pripadajočo opremo, v 
»Športnem centru« Polzela. 
Informacije po tel. 063/715-733 
med 7. in 15. uro. 

vabi k sodelovanju 

P R O D A J A L K E 
n a o b m o č j u C e l j a 

O d k a n d i d a t k p r i č a k u j e m o : 
-IV. stopnjo strokovne izobrazbe - prodajalec 
- poznavanje osnov računalništva 
- eno leto delovnih izkušenj 

Delovno razmerje bomo sklenili za določen čas, z možnostjo 
zaposlitve za nedoločen čas. Kandidatke naj pisne vloge z 
dokazili o izpolnjevanju pogojev pošljejo v osmih dneh po 
objavi na naslov: 
O N A O N d . o . p . j L j u b l j a n a , P r o l e t a r s k a 4. 

Nic vec požiranja prahu 
V krajevni skupnosti Jur-

klošter so prejšnji mesec z 
velikim zadovoljstvom odpr
li dva na novo asfaltirana 
cestna odseka. Gre za 700 
metrov ceste od Blatnega vr
ha do meje s šentjursko kra
jevno skupnostjo Dobje in 
za tisoč metrov dolg odsek 
od Lahovega grabna do Jepi-
lovca. 

Modernizacija obeh cest, ki 
sta bili prej makadamski, je 
stala 10 milijonov tolarjev. Ve
čino denarja sta dali občina 

Laško iz sredstev za obnovo 
po elementarnih nesrečah in 
krajevna skupnost Jurklošter, 
precejšen pa je bil tudi delež 
krajanov, ki so s svojim denar
jem ter z gradbeni deli prispe
vali za skoraj tretjino cele na
ložbe. Z obnovljenima odse
koma so v Jurkloštru rešili le 
majhen delček svoje cestne 
problematike, zato upajo, da 
bo referendum za samopris
pevek, ki ga bodo tako kot v 
drugih laških krajevnih skup
nostih izvedli 23. novembra. 

uspel. Upajo tudi, da se jih 
kmalu »usmilila« še država, 
že predolgo načrtuje mod-
nizacijo regionalne ceste Ju 
klošter-Dežno-Loke. Cesta 
makadamska in ljudje, kiži? 
jo ob njej, so se že navelifi 
stalnega požiranja prahu. Pt 
časom je država sicer dala 3 
milijona tolarjev za sanac 
ceste, vendar je bilo vse s| 
paj, kot pravi predsednik k 
jevne skupnosti JurkloS 
Janko Cesar, le »blažev i 
gen«. \ 

Cesto od naselja Blatni vrh do meje s šentjursko občino so odprli predsednik KS Jurklošt> 
Janko Cesar, laški župan Peter Hrastelj in najstarejši krajan Blatnega vrha Milan Šnii^ 
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ODMEVI 

)eli in v lada j 
/prispevku Deli in vladaj je 
^ Vojko Zupane za 10 LDS 
|gc napisal kup neresnic. Ve-
, jja je slaba volja posledica 
jnje seje občinskega sveta, 
,fSO svetniki strank že dru-
1 izglasovali, da se podpre 
î na služba in državni zbor, 
i nadaljujeta postopek za 
i,fno ustanovitev novih ob-
itudi v Spodnji Savinjski do-

pri prvi reformi lokalne 
jiouprave leta 1994 je ob 
moči vaše stranke LDS, v 
pčiji z združeno listo, bil 
jlasovan amandma o pred
ani izločitvi KS Vinska Gora 
celovite občine Žalec. Ko je 
ona vrsti glasovanje o razde-
/i občine Žalec na nove obči-
Polzela, Prebold, Braslovče, 
ansko in Žalec, pa predlog ni 
izglasovan. Nagrada za tak-
oglasovanje ZLSD je priklju-
ev Vinske Gore k Velenju, 
kratni vaš poslanec Zupane 
pozneje zapisal, da je najbolj 
nosen na to, kako je uspel 
čino Žalec ohraniti celovito. 

I pa čisto ne drži - pozabil je 
mreč dodati, kako je »zaba-
ital« Vinsko Goro. 
â zadnji sveta ste vsi svetni-
LDS, Desusa in ZLSD pri 
:pravi o novih občinah zapu-
II sejo, namesto da bi kon-
uktivno razpravljali o mož-
1 novih območjih. Z vašo 
strukcijo ste pokazali, kako 
; državotvorni, kajti ustavni 

zakon o lokalni samoupravi so 
pretežno pripravile prav stran
ke kontinuitete. Zato bi upravi
čeno pričakovali, da bi svetniki 
iz krajev, kjer se pripravljajo 
nove občine, morali sodelovati 
v omenjeni razpravi, ne glede 
na strankarsko pripadnost. Us
tanovitev novih občin je bis
tven pogoj za uveljavitev lokal
ne samouprave. Obstoj preve
like občine Žalec (komune), v 
katero so vključena tudi raz
vojno ogrožena obrobna ob
močja, je v sistemskem nas
protju z zakonito strategijo 
razvoja podeželja. 

Tistim, ki ste uspeli pred tre
mi leti preprečiti razdelitev ob
čine Žalec in to še danes posku
šate, moramo povedati, da ste 
napravili ogromno škodo pri 
nadaljnjem razvoju obrobja 
naše doline, kajti država bi mo
rala ob nastanku novih občin 
dodatno investirati precejšna 
finančna sredstva v to regijo. 
Tako pa so ta sredstva odtekla 
drugam. 

Nadalje smo občani Spodnje 
Savinjske doline onemogočeni, 
da bi se regijsko povezovaU, 
kot se že povezujejo zgornjesa-
vinjske občine z občinami Ša
leške doline. Vse omenjeno po
tegne pod vprašaj delovanje 
žalske upravne enote, kajti tudi 
državna uprava se bo morala 
reformirati in verjetno ena 
upravna enota ne bo mogla biti 
servis samo za eno občino. 
Zato nas ne bi čudilo, če boste v 
bodoče morali tudi Žalčani po 
opravkih državnih zadev k so
sedom v Velenje in Celje. 

Nazadnje pa še o županskih 
foteljih: v žalskem LDS menda 
veste, da bodo o tem odločali 
volivci po večinskem sistemu 
in da nobeden dober župan ne 

pade iz neba. To ste doživeli na 
lokalnih volitvah 1. 1994, ko je 
vaš kandidat izpadel že v pr
vem krogu, pa tudi na lanskih 
volitvah v svete KS se vam ni 
godilo nič boljše. Po vsem tem 
vemo, zakaj se tako vztrajno 
zavzemate za ohranitev velike 
občine Žalec: edino v takšni 
občini še vidite koristi za stran
ke kontinuitete, veliko vaših 
ljudi pa še živi posredno ali 
neposredno od proračunskih 
sredstev, bodisi kot zaposleni v 
raznih občinskih zavodih aU pa 
kot podjetniki in podobno. 

ALOJZ CILENŠEK, 
Prebold 

Groz i lno pismo 
Stormanu 

Pred dobrimi desetimi leti 
smo v Vinski Gori izročili v 
uporabo novozgrajen večna
menski dom. Zgrajen je bil s 
sredstvi takratne VIO Žalec, 
kuhurne in telesnokulturne 
skupnosti Žalec ter samopris
pevka krajanov Vinske Gore. 

Namen izgradnje je bil, da bi 
imeh otroci telovadbo v telo
vadnici, kulturniki svoje kul
turne prireditve na primernem 
odru, športniki rekreacijo in 
tekmovanja v primerno 
opremljeni telovadnici. Ker z 
omenjenimi dejavnostmi ni 
mogoče pokrivati vseh stroš
kov vzdrževanja, smo od vsega 
začetka poskušali zapolniti 
čim več vikendov z različnimi 
prireditvami v domu, saj se z 
najemnino pridobi kar nekaj 
finančnih sredstev. Skoraj vsi 
Slovenci vemo, da so v tej dvo
rani gostovale različne televi
zijske in radijske oddaje, v več

namenskem domu so bili tudi 
raziskovalni tabori in še mno
go drugih dejavnosti. Torej so 
vrata večnamenskega doma 
odprta vsaki organizirani sku
pini ljudi, ki zna čuvati tuje 
imetje, ki sklene z najemoda
jalcem pogodbo o dogovorje
nih obojestranskih obvezno
stih, ki za svojo prireditev v 
večnamenskem domu pridobi 
od Upravne enote Žalec po
trebno dovoljenje in pravoča
sno, še pred prireditvijo, po
ravna svojo finančno obvez
nost do upravljavca doma. 

Ob prireditvi »Izpit iz znanja 
verouka«, ki je bila v večna
menskem domu v nedeljo, 2. 
novembra, na pohvalno visoki 
kulturni ravni, kar zagotavljajo 
očividci, je prišlo v večini slo
venskih medijev, tudi v članku 
Grozilno pismo Štormanu, do 
dveh hudo lažnih trditev. Ne
kateri slovenski mediji so na
mreč posredovali lažni trditvi 
gospoda Štormana, da se je v 
Vinski Gori vršil obred obrezo
vanja, za katerega si prireditelji 
niso pridobili ustreznega dovo
ljenja. 

Zato slovenski javnosti poši
ljamo fotokopijo ustreznega 
dovoljenja Upravne enote Ža
lec, iz katere je razvidno, da 
hoče gospod Štorman s svojimi 
lažmi rušiti delovanje večna
menskega doma, ki je s svojimi 
kvalitetnimi prireditvami vse
stransko priznan. 

Vodstvo KS Vinska Gora in 
OŠ Gorica ostro obsojata v me
dijih posredovani lažni izjavi 
gospoda Štormana, še naprej 
pa si prizadevata, da bo večna
menski dom s svojimi priredi
tvami še ostal v lepi luči pri 
vseh Slovencih, ki ste ga radi 
obiskovali, ogledali aU poslušali 

prireditve v njem. Objavam teh 
dveh lažnih trditev nismo mo
gli nasprotovati, saj smo zanju 
zvedeli, ko sta že bili objavljeni. 

Vodstvo KS Vinska gora 
in OŠ Gorica 

Dopolni lo 
v zadnji številki NT je v 

pismu Šolski primer iskanja 
ponesrečenega prišlo do na
pake v naslovu, kamor lah
ko pošljete svoja razmišlja
nja o iskanju. Naslov se pra
vilno glasi: p.p. 63, s pripi
som »Javno mnenje«, 3310 
Žalec. 

PREJELI 
SMO 

Komu zaupat i 
Pred nami so predsedniške 

volitve. Po zadnjem štetju in 
popisu prebivalstva se 74 od
stotkov prebivalstva prišteva 
katoliški veroizpovedi. Bilo bi 
samoumevno in logično, da bi 
večinsko katoUško ljudstvo 
predlagalo in izvolilo predsed
nika države iz svoje sredine -
torej človeka z moralnimi kva
litetami, značajskimi odlikami, 
vodilnimi sposobnostmi in vrli
nami; človeka, ki ne bo držav
ljane delil na prave in »nepra
ve«, na naše in »nenaše«, am
pak bo zastopal vse Slovence in 
vse državljane brez razlike; ki 
ne bo govoril eno, delal pa 
drugo in da bomo pred zako
nom resnično vsi enaki - brez 
uporabe dvojnih meril; ki bo 

varuh pravnega reda, zaščitnik 
resnice in branitelj pravice in 
bo zastavil ves svoj vpUv, da ne 
bo v naši državi izkoriščanih, 
brezpravnih, odrinjenih, dru
gorazrednih, zatiranih in da 
bodo poravnane krivice, ki jih 
je totalitarni in zločinski komu
nizem povzročil - tako na last
nini, kakor na dobrem imenu 
našim državljanom in roja
kom; in končno, da kot moral
na in politična avtoriteta dose
že, da preneha lažna in huj
skaška komunistična propa
ganda v nekaterih naših tiska
nih in elektronskih medijih, s 
katero naš narod načrtno raz
vajajo, da ne bi prišlo do narod
ne sprave, ki je pogoj za naš 
obstoj. 

Tu so naštete le nekatere 
vrline in odlike predsednika, 
kakršnega, upam si trditi, veči
na državljanov žeh. 

Če bi imeli v zgodovini in tudi 
v nedavni preteklosti zatirani 
narodi možnost svobodne iz
bire na vohtvah, bi zagotovo 
vsak zase in vsi skupaj trezno 
premislili in pravilno izbraU. 
Kaj pa mi? Naša brezbrižnost, 
apatičnost in otopelost nam ne 
more biti v korist. 

Prepričan sem, da kljub te
mu, da leži vehko slovenske 
inteligence pobite na komuni
stičnih, nacističnih in fašistič
nih moriščih, še Slovenija pre
more kakšnega Gorazda ah 
Hotimirja, kakšnega Venčesla-
va ali Havla, pa tudi kakšna 
Jadvika bi se našla, skratka 
osebo z naštetimi pozitivnimi 
lastnostmi, ki bi vse Slovence -
ne glede na nazorske in druge 
razlike združeval in ne raz
dvajal. 

IVAN GLUŠIČ, 
Mozirje 
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P o n i k v a s k o z i čas 
Odprli so turistično pisarno in muzej 

Na Ponikvi pri Grobelnem 
je bil v soboto pomemben 
dan. V kraju, ki ga je letos 
obiskalo nad 130 avtob)USov z 
izletniki ter tudi številni posa
mezniki, so odprli turistično 
pisarno ter stalno razstavi o 
Ponikvi skozi čas. 

Gre za dva prostora v stavbi 
nekdanje občine, pri župnijski 
cerkvi sv. Martina. Prostori so 
občinska last. Turistično olep
ševalno društvo pa je njihov 
najemnik. V manjšem prosto
ru so uredili turistično pisarno, 
ki bo služila vsem, ki jih na 
Ponikvi zanimajo Slomškove 
sledi, velikonočnice ter številne 
druge zanimivosti. Trenutno je 
tam telefonski avtomatski od
zivnik (792-065), od spomladi, 
pred cvetenjem velikonočnice, 
pa bo odprta dve uri dnevno. V 
turistični pisarni so že na voljo 
turistični spominki, vodniki, 
zemljevidi in razglednice. Pred 
vhodom je posebna tabla, kjer 
so označene ponkovske zna
menitosti ter krajevna gostin
ska ponudba. 

Sobotno odprtje turistične 
pisarne in stalne muzejske 
razstave je bilo v okviru pon-
kovskih Martinovih dni. Le
tos so bili že četrto leto, začelo 
pa se je s petkovim odprtjem 
razstave krajevne gostinske 
in slaščičarske ponudbe. Raz
stava pod velikim orehom je 
bila na ogled vse tri dni. 

V drugem prostoru so v so
boto odprli stakio razstavo o 
ponkovški preteklosti. Tam so 
predstavljeni tudi nekateri 
predmeti, ki so bili shranjeni v 

celjskem muzeju, med njimi 
najdbe z rimske ceste. Zgodovi
na je predstavljena vse od prvih 
zapisov v letu 1043, v sliki in 
besedi. Del prostora je name
njen velikim Ponkovljanom, 
med njimi Slomšku, avtorju pr
vega atlasa v Srednji Evropi Bla
žu Kocenu ter Mihi Žagaj šku, ki 
je opozoril na Kalobški rokopis. 
Opozorili so prav tako na prve
ga ponkovskega župana Pranja 
Komarja ter zaslužnega šolnika 
Boleta. Posebni del je posvečen 
naravnim znamenitostim Po
nikve, rastišču velikonočnice, 
ponikalnici pri Perišah ter bio
loški čistilni napravi. V večjem 
prostoru je tudi kotiček za 
društvene sestanke. 

Na sobotni slovesni otvoritvi 
je prerezala trak Slava Kova-
čič, ki je veliko prispevala k 
stalni razstavi. Dolgoletna uči
teljica v domači šoh je bila pred 
štirimi leti tudi med ustanovni
mi člani Turističnega olepševal
nega društva. Predsednik 
društva Slavko Špur je opozo
ril na uresničitev večletne želje 
ter pomen turistične pisarne, 
župnik Miha Herman pa je 

prostor blagoslovil ter zaželel 
uspešno delo. V kulturnem 
programu je nastopila folklor
na skupina Trta iz Dolge Gore. 

2^dnji dan, v nedeljo, so 
pripravili na stojnicah Marti
nov sejem, župnik pa »likof«. 
Po letošnji obnovi zunanjšči-
ne cerkve sv. Martina ter nje
ne strehe so se tako spomnili 
tistih, ki so pomagali z last
nim delom. 

Sredstva za opremo pon
kovske pridobitve so prispevali 
občina, KS, ministrstvo za gos
podarske dejavnosti, Telekom 
in ICB. 

BRANE JERANKO 
V a j a K o z j a l c u s p e l a 

v mesecu varstva pred požari so v PGD Šalek skupaj z gasilskimi društvi Dolič, DobrnaJ 
Šalek izvedli obsežno gasilsko intervencijo Kozjak '97. 

Zagorelo naj bi na Paškem Kozjaku na perutninski farmi Ažman, več kot trinajst kilomj 
oddaljeni od najbližje gasilske enote. Potrebno je bilo dovažati večje količine vode, kar j 
višinsko lokacijo požarišča predstavljalo težko nalogo in veliko izgubo časa. Gasilska interven 
je stekla po načrtu in prioriteti reševanja ter gašenja. Dodatno vodo so dovažali še gasilci P 
Bevče in Velenje, kar je po dobri uri zagotovilo omejitev požara in kasneje popolno pogasitev 
sliki je ekipa specialnih gasilskih reševalcev po hitrem posredovanju). Predsednik PGD Š; 
Franc Jošt je ocenil, da je akcija dobro uspela, predvsem pa je gasilcem, ki še ne poznajo do 
višinskih kmetij, prinesla še eno dragoceno izkušnjo več. JOŽE MIKLi 

Sefemslc i z a k l j u č e k l e t a 
Na razstaviščih Celjskega 

sejma d.d. so letošnjo sezono 
specializiranih in poslovnih 
sejmov zaključili v drugi po
lovici oktobra, do konca leta 
pa pripravljajo še dva sejma. 

Čez štirinajst dni, v četrtek, 27 
novembra, bodo skupaj s Smu
čarskim društvom Snežak kot 
soorganizatorjem v dvorani D 
Celjskega sejma odprli Zimski 

sejem v Celju. Sejem bo dnevno 
odprt med 11. in 19. uro, zaklju
čil pa se bo v nedeljo, 30. no
vembra. Zimski sejem v Celju 
bo v prvi vrsti namenjen po
nudbi nove in rabljene smučar
ske opreme ter opreme za osta
le zimske športe, organizatorji 
pa bodo v goste povabili tudi 
demonstratorsko vrsto sloven
skih smučarjev, smučarsko 
akrobatski klub Mont iz Celja 
ter vrsto znanih smučarskih 
tekmovalcev. Na sejmu se bodo 
predstavili tudi proizvajalci zim
sko športne konfekcije ter iz
delkov in daril za praznični de
cembrski čas. Za obiskovalce 
bo vstop na Zimski sejem v 
Celju brezplačen. 

Vse do začetka decembra 
pa so še odprti roki za prijavo 
razstavljavcev oziroma pro
dajalcev na Božično-novolet-
ni sejem, ki bo na mestnih 
ulicah med 17. in 30. decem
brom. Organizatorja tega sej
ma, ki naj bi letos dobil pre
novljeno, privlačnejšo podo
bo, sta Celjski sejem d.d. in 
Mestna občina Celje. Ob pe
stri ponudbi izdelkov, name

njenih božično-novoletnemu 
praznovanju, želita organiza
torja s programom spremlja
jočih prireditev popestrid 
praznično dogajanje v mestu, 
trenutno pa se še dogovarjajo 
z mestnimi gostinci in trgovci, 
kako ta program oblikovati. 
Novost letošnjega Božično-
novoletnega sejma pa bo pe
stra ponudba izdelkov doma
če in umetne obrti, kulinarič
nih izdelkov in seveda tudi 
novoletnih okraskov ter daril
nega programa. 

I. STAMEJČIČ 

Predavanja za 
diabetike 

nebo 
v Društvu diabetikov 

Celje obveščajo vse svoje 
člane, da za danes napove
dano predavanje »Vpliv 
sladkorne bolezni na im-
potenco« odpade. Preda
vanje je odpovedano zara
di odsotnosti predavatelja. 

Kako so nekdaj uporabljali pranger, so v soboto slikovito 
prikazali v Pilštanju. 

Prangerski kraji 
Na pobudo Šentjurčana Edvarda Kolarja so se minulo 

soboto sestali člani turističnih društev Pilštanj in Rečica ob 
Savinji, ki so razpravljali o ideji, da bi se med seboj povezala 
društva in kraji, ki se ponašajo s prangerjem. 

Pobudo o druženju krajev s prangerjem bodo ponudili 
Ptuju, Kamniku, Podsredi, Piranu, Motniku, Lembergu pri 
Šmarju ter seveda Rečici in Pilštanju. Za sodelovanje bodo 
podpisali pismo o dobri nameri, v krajih pa naj bi sodelovali 
predvsem pri izvajanju spominskih in turističnih prireditev. 

Ob prvem pogovoru med krajema, ki že gojita tradicijo, saj na 
Rečici med drugim pripravljajo turistično prireditev Od lipe do 
prangerja in Lenartov sejem, v Pilštanju pa Miholov sejem, so 
prikazali uporabo sramotilnega stebra, na katerem je bil privezana 
»zlikovec«, trški stražnik pa mu je bral levite. JOŽE MIKLAVC 

L I C I T A C I J A O P R E i V l E 
objavljamo licitacijo, ki bo dne 17. 11. 1997 ob 12. uri, 
navedene opreme po izklicnih cenah: 

1. trgovinski regali s stranicami, stenami 
in košarami 56m 950.000,00 SIT 

2. neonske luči - komplet 
z žarnico 360 kos. 475.000,00 SIT 

3. nosilne letve 90 kos. 190.000,00 SIT 
4. trgovinska hladilna 

skrinja dolžine 6 m 1 kos. 285.000,00 SIT 
5. živosrebrni reflektorji 250 W 100 kos. 28.500,00 SIT/kos 

Blago je rab l jeno. B lago pod postavkami 1-3 se prodaja v komple tu . 
Nakup po teka po nače lu v ideno-kup l jeno . 
P.D. v cen i ni vštet in se ob računa v sk ladu z z a k o n o m . 
Dražifelji si zagotovi jo pravico sodelovanja z nakazi lom 10% varšč ine na žiro račun proda
jalca pri A P P Cel je št. 50700-601-81760. V pr imeru, da se posel ne sk lene, se dražitelju 
varšč ina v rne v roku 8 dni , b r e z obres t i . Vs i uspešn i dražitel j i so dolžn i kupl jeno b lago v 
celoti plačati v roku 8 dni po licitaciji in predložit i potrdi lo o plači lu. N a podlagi le- tega b o 
m o ž n o b lago p revze t i v roku 2 dni po pred lož i tv i . 
B lago je na og led na p roda ja l čevem sk lad išču na dan licitacije od 8. ure napre j . T o č n e 
napotke dobite po telefonu 063/452-237,471-046, pri g. Rupniku. 
BUSINESSMENS CLUB d.o.o., Medlog 18,3000 CEUE. 

D a z a n o v o 
o b č i n o P o l z e l a 

Na zadnji seji občinskega sveta občine Žalec so svetniki! 
večino glasov sprejeli pozitivno mnenje k predlogu z 
ustanovitev občine Polzela, ki naj bi poleg dosedanje K 
Polzela vključila v svoje meje še KS Andraž. 

In kaj o tem menijo nekateri krajani? 

Andrej Završnik: »Sem za 
to, da bi bila Polzela samo
stojna občina, seveda pa bi se 
morala za to odločiri večina 
krajanov. Če bi bilo v novi 
občini tako, kot se govori, bi 
bilo v redu,« . . 

Stane Grobelšek: »Misli! 
da bi bilo to dobro za Polže 
saj bi veliko stvari lahko u 
dili v domačem kraju. To 
bilo dobro, pa tudi drUr 
stvari v zvezi z novo občino i' 
bile pozitivne.« 

Ivo Serdoner: »To bi bilo za 
Polzelo zelo dobro, saj bi, kot 
govorijo predstavniki krajev
ne skupnosti, s tem pridobili 
več sredstev za razvoj kraja in 
jaz tudi verjamem, da je res 
tako. Torej naj bo Polzela ob
čina.« 

Bojan Pustinek: »Prepri^^ 
sem, da vodstvu krajevne skiT 
nosti lahko povsem zaupal" 
da bodo zadeve okrog noj'̂  
občine odločno izpeljali in, ^ 
bo to v korist vsem Polzelano"̂  
in drugim občanom naše nô* 
občine.« T TAVČA^^ 
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Step b y step n o 7 
Tri tedne po svetovni premieri v Londonu Toni&Guy na slovenski frizerski sceni 

v ponedeljek so v žalski kulturni dom prihaja
le urejene dame. No, da ne bo krivice, tudi nekaj 
lepo urejenih gospodov je bilo vmes. Še bolj kot 
obleke so pritegnile pozornost modno urejene 
pričeske. Nič čudnega, v savinjski prestolnici se 
je zbralo približno 300 slovenskih frizerjev. •••••••nMK/ MMM 

Vse poti so vodile v Žalec zaradi strokovnega 
seminarja s prikazom različnih tehnik striženja 
in stylinga ter predstavitve novih modnih tren
dov. Domača predstavitev je sodila v sklop 
turneje znamenite Toni&Guy Academy Stutt-
gart, ki jo je najprej na Ptuju in dan kasneje v 
Žalcu pripravilo mariborsko podjetje Hair Pro-
motion. Prvi mož podjetja je Roman Hlep, ki je 
obenem tudi urednik odlične slovenske frizer
ske revije Hair Fashion Alpe Adria. 

»V Žalcu je že sedmi zaporedni Toni&Guy 
seminar, začeli smo marca lani v Portorožu. To 
niso zabavne prireditve, ampak strokovno izobra
ževanje, za katero med slovenskimi frizerji vlada 
izjemno zanimanje. Frizer mora znati frizuro 
prodati in tisti, ki jih veliko proda, je dober in 
uspešen frizer. Seveda se mora najprej naučiti, 
kako oblikovati trendovske frizure. Toni&Guy je 
vodilni, 35 let star svetovni frizerski koncem. 
Centrala je v Londonu in so svojevrsten fenomen, 
ki združuje italijanski občutek za dizajn z angleško 
natančnostjo. Njihove frizure so posrečen kom
promis frizur za vsak dan, uporabnih, prilagodlji
vih in spremenljivih,« pravi Hlep 

Različne tehnike striženja, s pomočjo katerih 
so Toni&Guy ustvarili svoji zadnji kolekciji, 
imenovani The raw collection in The impressio-
nists collection, sta predstavila mojstra Nico 
Puliain Gianni D'Asserc. Preko 300 slovenskih 
frizerjev je tako med prvimi v svetu doživelo 

Organizator Toni&Guy izobraževanja v 
Sloveniji Roman Hlep. 

odrsko prezentacijo toniandguy mode za pri
hodnjo sezono. 

Seminar je izvrstno vodil in v slovenski frizerski 
jezik prevajal Kristijan Petek, vedno bolj znani in 
uveljavljeni lastnik celjskega frizerskega salona 
Kristijan Styling. In to kljub temu, da se dan zanj ni 
začel najbolj srečno, saj je v jutranjih urah doživel 
prometno nesrečno. Ker ga je že naslednji dan 
čakalo delo v Ljubljani, so mu na pomoč ljubezni
vo priskočili v Avto Seat Drev in mu posodili 
avtomobil, za kar jim je seveda iz srca hvaležen. 1̂ ^̂ ^̂ ^ IRENA JELEN BAŠA, Foto: GK 

Frizerska mojstra svetovnega slovesa Gianni D'Assero in Nico Pulia med prikazom različnih 
tehnikstriženja. 

Kristijan Petek frizira tudi znana imena slovenske estrade. Na sliki je v družbi dveh dekle^ 
skupine Power Dancers. 

Z a t u r i z e m n a p o d e ž e l j u 

Na pobudo iniciativnega 
odbora so se predstavniki 
139 slovenskih turističnih 
kmetij minuli teden v Zrečah 
odločili za ustanovitev Zdru
ženja slovenskih turističnih 
kmetij. Sedež združenja je v 
Celju, za predsednico pa so 
izvolili Vilmo Topolšek s tu
ristične kmetije Urška v Kri-
ževcu pri Stranicah. 

V Sloveniji je pribUžno 400 
kmetij, kjer se ukvarjajo s sta
cionarnim ali izletniškim turiz
mom na domačiji, še približno 
300 pa se jih na tovrstno dejav
nost pripravlja. Ker je šla konec 
lanskega leta Turistična agenci
ja Vas, ki je skrbela za skupno 
promocijo oziroma trženje po
nudbe turističnih kmetij, v ste

čaj - so letošnjo pomlad pred
stavniki turističnih kmetij s 
Celjskega dah pobudo za usta
novitev interesnega združenja. 

Najpomembnejši nalogi 
združenja, ki so ju potrdili tudi 
na ustanovnem zboru, bosta 
povezovanje slovenskih turi
stičnih kmetij ter skupna pro
mocija turizma na kmetijah ter 
podeželju sploh za domači in 
tuje trge. V kar najkrajšem času 
pa bi v združenju skupaj s Cen
trom za promocijo turizma radi 
pripravili promocijski katalog 
slovenskih turističnih kmetij, za 
svoje člane pa bodo oblikovali 
tudi lastno blagovno znamko, 
skozi katero bo mogoča takojš
nja prepoznavnost slovenskih 
turističnih kmetij. IS 

Od srca do srt. 
V Sloveniji deluje 48 d 

štev z imenom Sožitje. 1 
izmed njih je tudi na 
njiškem in povezuje 
oseb z zmerno, težjo in | 
ko motnjo v duševnem i 
voju ter njihove svojce 
občin Slovenske Konji 
Zreče in Vitanje. 

Sožitju v Konjicah že vr 
let predseduje Marija Oprai|l 
ki pravi, da si močno že 
urediti varstveno delovni c 
ter za odrasle prizadete osel 
Center naj bi bil urejen v p 
zidku k osnovni šoli V park 
vanj pa bi se lahko vkljuž 
vse odrasle prizadete osebe 
sedaj živijo doma pri svoji 
starših ali rejnikih. Po podat
kih centra za socialno delo je 
teh oseb petindvajset. »Iz mi
nistrstva za delo, družino in 
socialne zadeve smo septem
bra le dobili pismeno zagoto
vilo, da se naš predlog za iz 
gradnjo centra upošteva 1̂  
prednostni. In če bo do 
gradnje v prihodnjem letu 
prišlo, bomo morali nekaj i 
narja prispevati tudi sami.* 
Sožitju računajo predvsem 
sredstva od izkupička dobi 
delnega koncerta, ki ga prii 
jajo prihodnji teden. To bo; 
njihov sedmi tradicional 
koncert Od srca do src, ki | 
prirejajo vsako leto. Tokrat bo 
potekal v Športni dvorani \ 
Slovenskih Konjicah in sicer\ 
petek, 21. novembra. B. 2 

G i m n a z i j c i n o č e j o b i t i 

» p i f l e r j i « 

v veliki dvorani Narodnega 
doma v Celju pripravlja dijaška 
skupnost I. Gimnazije v Celju 
prihodnjo sredo posvet vseh 
slovenskih gimnazijcev. Raz
log, da so se odločili za vseslo
venski posvet, pa je v predlogih 
novih učnih načrtov. 

»Nočemo ostajati piflerji, ki 
vemo veliko podrobnosti, o 
njihovi uporabnosti pa je bolje, 
da ne govorimo,« so med dru
gim zapisali v vabilu na posvet, 
v I. Gimnaziji v Celju pa dijaki 
opozarjajo predvsem na to, da 
so ob pripravah na izdelavo 
novih učnih načrtov pričako
vali, da bodo snovalci upošte
vali zdajšnje izkušnje in na njih 

gradili boljšo šolo, takšno gim
nazijo, ki ne bo imela prenatr-
panih in neusklajenih učnih na
črtov v programu. Za sredin 
posvet so pripravili uvodna 
razmišljanja o predlogih učnih 
načrtov z jezikovnega, naravo
slovnega in družboslovnega 
področja ter obveznih izbirnih 
vsebinah, po splošni razpravi 
pa bodo obhkovali in sprejeli 
tudi nekaj zaklj učkov. IS 

Od Mart ina 
do Nude 

v celjskem Teatru so na 
martinovo, v torek U . no
vembra, pripravili prilož
nostno prireditev Veseli Mar
tin, goste pa skladno z Marti
novim sloganom »ko mošt 
vino postane« pogostili z do
bro domačo kapljico. Nocoj, 
v četrtek, pa se bo v Teatru 
predstavila znana celjska 
glasbena skupina Nude, ki s 
koncerti promovira svojo 
zgoščenko. IS 

r PLANINSKI KOTIČEK 
NaRafitovecinLubnik 

Planinsko društvo Celje vabi v nedeljo, 16. novembra, na poi-
nad Selško dolino in na rob Jelovice. j 

Odhod bo ob 6. uri na parkirišču na Glaziji, od koder bo posfl'-
avtobus odpeljal do lovske koče na Suši. Od tam je za slabo 
vzpona na Lubnik. Popoldan se boste skozi Železnike pripeljal 
Prtovč, od koder bo za poldrugo uro hoje skozi Razor, da prisr 
do oskrbovane Krekove koče na Ratitovcu. Čez Poden, sliko' 
polico pod južnimi čermi Ratitovca, se boste vrnili na Prtovč ii^-
od tam podali nazaj proti Celju. 

Glede na letni čas je priporočljivo, da se toplo oblečete in obujê '̂ 
Prijave sprejemajo v pisarni Planinskega društva na Stanetovi 1-

Novembra na tri pohode 
Planinsko društvo Zlatarne Celje vabi, da se jim pridružite* 

nedeljo, 23. novembra, ko se bodo odpravili na pohod 
Čemšeniško planino. Odhod bo ob 6. uri z nove avtobusi 
postaje v Celju. 29. novembra pa se bodo odpravili po MoravsJÎ  
planinski poti. Obiskali bodo Murovico, Cicelj, Sv. Miklavž' 
Grmače. Tudi takrat se bodo odpravili na pot z železniške postaj 
vCeljuob6.23uri. M. M A R ^ ' 
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{nragavCelie 
g novembra, na Marti-

L o soboto, je bil v orga-
i^ciji Društva ljubiteljev 
^žabnih iger Kaval iz 
š̂kega v gostišču Janez 

^ Ponikvi II. zaporedni 
Ijnir v taroku za sezono 
9̂7/98. 

\led 57 igralkami in igralci 
•igerske. Gorenjske, Do-
Wfk in Ljubljane je zma-
pFranjo Bogadi iz Celja, 
^gi je bil Luka Sever, prav 
|o iz Celja, tretji pa Matjaž 
lijljavec iz Ljubljane. 
fekinovanje so sponzori-

lli gostišče Janez Ponikva, 
|eledi's Celje, Riss trade Pri-
,jož (T i Šentjurju, Phantom 
jD. Store, Tekstudio Celje, 
;ada Slovenske Konjice in 
[jskarna Koštomaj Celje. 
Naslednje tekmovanje bo 

ffedvidoma 6. decembra v 
(ostilni Jaklič v Šentrupertu 
la Dolenjskem. Informacije 
w telefonu 068/40-030. TO 

Razmislek na 30* dan 
Torek, 30. dan gladovne 

stavke, si je celjski črkosli-
kar Ladislav Perčič vzel za 
razmislek o morebitni pre
kinitvi svojega gladovanja. 
Pa ne zaradi tega, ker bi 
bile izpolnjene njegove 
zahteve, pač pa vidi motiv 
za morebitno prekinitev v 
podpori, ki jo dobiva v jav
nosti. 

V petek in ponovno spet v 
torek se je v Celju mudil 
sodno zapriseženi cenilec 
Pavle Okoren iz Škofje Lo
ke, ki po naročilu Mestne 
občine Celje pripravlja po
novno cenitev poslovno-sta-
novanjske stavbe Linharto
va 18. V torek se je srečal 
tudi s Perčičem, ki pa po
novne cenitve ne smatra kot 
zadosten razlog za prekini
tev gladovne stavke. 

»Obiskal sem svojo zdrav
nico, prav danes grem iskat 

rezultate krvnih preiskav, si
cer pa lahko rečem, da resnej
ših zdravstvenih težav ni
mam,« nam je v torek dejal 
Perčič. »Počutje se spreminja, 
vse bolj oslabelega se poču
tim,« pravi in dodaja, da je v 
30. dneh shujšal za 12 kilogra
mov. »Močno spodbudo v 
prepričanju, da se borim za 
pravo stvar, sem dobil v sobo
to, ko sem v Delovi Sobotni 
prilogi prebral članek novi
narke in publicistke Alenke 
Puhar Avtogol za dobro vago. 
Upam, da so ga prebrali in se 
ob njem zamislili, kaj je konč
no treba ukreniti, tudi vsi od
govorni.« 

I. STAMEJČIČ 

Anja izgubila bitko 
iste Anje iz Andraža nad Polzelo, s katero smo se 17. 

'ktobra skupaj z njenimi najdražjimi, sošolci, sošolkami, 
ffijatelji, njeno zdravnico, veselili ob zaključku nadvse 
•spešne dobrodelne akcije, v kateri je sodelovalo več kot 
'"O dobrih ljudi, ni več med nami. 
Veselili smo se zato, ker so se ji takrat izpolnile tri želje: 

["bila je svoje dvigalo, roza barve, ki jo je s pritiskom na gumb 
invalidskim vozičkom vred popeljalo do njene sobice. Potem 
' 'je vrsto let z zvrhano mero volje, optimizma in vztrajnosti 
femagovala vse bolezenske težave, je minulo nedeljo njeno 
"'no srce nenadoma obstalo. Tokrat je bila bolezen močnej-
1. 
f̂ a sliki: Anja Hudobreznik z mamo ob njenem dvigalu pred 
%im mesecem dni. T TAVČAR 

KARITAS CELJE 
7. dobrodelni l<oncert 

KLIC DOBROTE Celje '97 
sreda, 26.11.1997 ob 19.45 
v dvorani Celjskega sejma 

^stopnice v prodaji: Žup. urad Sv. Duha v Celju, Kompas 
Celje, Blagajna bazena Golovec, Modina prodajalna Zlati 

čeveljček na celjski tržnici. 

Šmartno praznuje 
Sveti Martin, iz njegovega 

imena izvira ime kraja in obči
ne Šmartno ob Paki, je pove
zovalec niza dejanj in dogod
kov, ki so v zadnjem času zaz
namovali kraj blizu sotočja 
Savinje in Pake. 

V okolici Šmartna ne manjka 
vinskih trsov, ki jih v zadnjem 
času lastniki bolje negujejo kot 
pred leti. Vino Šmartno ob Paki 
je le še eden od vzrokov, da je 
dan sv. Martina od lani praznik 
občine Šmartno ob Paki. Ob 
letošnjem prazniku so v občini 
pripravili obsežen program 
praznovanja, vezan na vinsko 
stroko, tradicijo in ne nazadnje 

na kulturo, ki preveva šmarški 
konec že več desetletij. 

Tako so pretekli petek pri
pravili že 21. strokovno pos
vetovanje vinogradnikov, so
bota pa je minila v znamenju 
vinskega krsta, Martinovega 
sejma in Martinovega trič-tra-
ča. Če je bil sejem bolj skro
men kot pred letom, so utrip 
popestrili izvajalci kuhurnega 
in zabavnega programa, med 
njimi otroci z Romano Kranj
čan, ansambel Nagelj in Boris 
Kopitar, prijetno vzdušje so 
ustvarili godbeniki Zarje iz 
Šoštanja in prikupne mažo-
retke. Šaleški likovniki so us

tvarjali jesenske pejsaže in ri
sali krajevne motive, kasneje 
pa pripravili razstavo izbra
nih del. 

Koncert družine Galič v farni 
cerkvi je popestril praznično ne
deljo, osrednja prireditev ob ob
činskem prazniku pa je bila v 
torek zvečer, ko so pripravili 
slavnostno sejo sveta občine 
Šmartno ob Paki. Praznovanje 
šmarskega občinskega prazni
ka bodo zaključili v soboto, 15. 
novembra, ko bodo ob 15. uri 
odprli cesto v Podgori, ob 18. uri 
pa se bodo v kulturnem domu 
srečali ljudski godci in pevci. 

JOŽE MIKLAVC 
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RADIO CELJE 
OD 13. DO 19.11.1997 

Četrtek, 13.11.:5.00Zglasbov 
novo jutro, 6.00 Poročilo OKC 
Celje, 6.10 Halo, AMZS, 6.15 Do
mača melodija tedna, 6.20 Pre
gled dnevnega tiska, 6.45 Horo
skop, 7.00 Novice, 715 Zimzelen, 
730 Tečajnica, 8.00 Poročila, 8.25 
Poročilo OKC Celje, 8.40 Kam 
danes, 9.00 Pričetek dopoldan
skega programa, 10.00 Novice, 
11.00,12.00 Novice, 13.00 Poroči
la, 14.00 Pričetek popoldanskega 
sporeda, 14.15 Jack pot, 14.20 
Greš v kino?, 15.00 Novice, 15.15 
Podalpski biser, 15.30 Bingo-
Bango, 1700 Kronika, 18.00 20 
vročih, 20.00 Ročk blok, 22.00 
Zaključek sporeda in priključi
tev RaSlo. 

Petek, 14.11.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 6.00 Poročilo OKC 
Celje, 6.10 Halo, AMZS, 6.15 Do
mača melodija tedna, 6.20 Pre
gled dnevnega tiska, 6.45 Horo
skop, 700 Novice, 715 Zimzelen, 
730 Tečajnica, 8.00 Poročila, 8.25 
Poročilo OKC Celje, 8.40 Kam 
danes, 9.00 Pričetek dopoldan
skega sporeda, 9.10 Halo, Atom
ske Toplice, 9.30 Črna pika, 
10.00,11.00 Novice, 11.10 Vedeže
vanje, 11.45 Halo, Toplice Dobr
na, 12.00 Novice, 13.00 Poročila, 
13.20 Halo, Terme Laško, 13.40 S 
knjižnega trga, 14.00 Pričetek po
poldanskega sporeda, 14.15 Jack 
pot, 14.20 Greš v kino?, 15.00 
Novice, 15.15 Podalpski biser, 
15.30 Bingo bango, 1700 Kroni
ka, 18.30 V petek zvečer - štu
dentska oddaja, 20.00 Izi kvizi 
bizi, 21.00 DJ time, 22.00 Zaklju
ček programa in priključitev Ra
Slo. 

Sobota, 15.11.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 6.00 Poročilo OKC 
Celje, 6.10 Halo, AMZS, 6.15 Do
mača melodija tedna, 6.20 Pre
gled dnevnega tiska, 6.45 Horo
skop, 700 Novice, 715 Zimzelen, 
720 Minutke za srečo, 730 Tečaj
nica, 8.00 Poročila, 8.25 Poročilo 
OKC Celje, 8.40 Kam danes, 9.00 
Pričetek dopoldanskega spore
da - dopoldne z Zvonetom Le-
barjem - Nikoli nisi sam (Klub 
osamljenih src), 10.00, 11.00 , 
12.00, 13.00 Novice, 13.15 Štu
dentski servis, 14.00 Pričetek po
poldanskega sporeda, 14.15 Jack 
pot, 15.00 Novice, 15.15 Podalp
ski biser, 15.30 Čestitke in poz
dravi, 1700 Kronika, 18.00 Šport
ni večer na Radiu Celje - prenos 
rokometnega srečanja med Ce
ljem Pivovarno Laško in Genera-
lijem iz Trsta, 20.00 Izpolnjujemo 
glasbene želje poslušalcev, 22.00 
Zaključek programa in priključi
tev RaSlo. 

Nedelja, 16.11.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 6.10 Halo, AMZS, 6.15 
Domača melodija tedna, 6.45 
Horoskop, 700 Novice, 715 Zim
zelen, 720 Minutke za srečo, 8.00 
Poročila, 8.25 Poročilo OKC Ce

lje, 9.00 Pričetek dopoldanskega 
sporeda, 9.15 Luč sveti v temi, 
10.00,11.00 Novice, 11.10 Domače 
4,12.00 Novice, 12.30 Iz domačih 
logov - oddaja Jureta Krašovca, 
13.00 Čestitke in pozdravi, 19.30 
Glasba je življenje, 20.00 Pod 
domačo lipo, 22.00 Zaključek 
programa in priključitev RaSlo. 

Ponedeljek, 1711.: 5.00 Z glas
bo v novo jutro, 6.00 Poročilo 
OKC Celje, 6.10 Halo, AMZS, 6.15 
Domača melodija tedna, 6.20 
Pregled dnevnega tiska, 6.45 Ho
roskop, 700 Novice, 7.15 Zimze
len, Z30 Tečajnica, 8.00 Poročila, 
8.25 Poročilo OKC Celje, 8.40 
Kam danes, 9.00 Pričetek dopol
danskega programa, 10.00 Novi
ce, 10.15 Športno dopoldne, 
11.00,12.00 Novice, 13.00 Poroči
la, 14.00 Pričetek popoldanskega 
sporeda, 14.15 Jack pot, 14.20 
Greš v kino?, 15.00 Novice, 15.15 
Podalpski biser, 15.30 Bingo ban
go, IZOO Kronika, 18.00 Podalp
ski pop ročk, 20.00 Vrtiljak polk 
in valčkov, 22.00 Zaključek pro
grama in priključitev RaSlo. 

Torek, 18.11.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 6.00 Poročilo OKC 
Celje, 6.10 Halo, AMZS, 6.15 Do
mača melodija tedna, 6.20 Pre
gled dnevnega tiska, 6.45 Horo
skop, 700 Novice, 715 Zimzelen, 
730 Tečajnica, 8.00 Poročila, 8.25 
Poročilo OKC Celje, 8.40 Kam 
danes, 9.00 Pričetek dopoldan
skega sporeda, 10.00 Novice, 
10.10 Radio Celje v Podčetrtku, 
11.00,12.00 Novice, 13.00 Poroči
la, 14.00 Pričetek popoldanskega 
sporeda, 14.15 Jack pot, 14.20 
Grešvkino?, 15.00 Novice, 15.15 
Podalpski biser, 15.30 Bingo ban
go, IZOO Kronika, 18.00 BBC top 
pop, 19.00 Zimzelen, 19.30 Radi 
ste jih poslušali, 20.30 Rezervira
no za vedeževanje, 21.30 Notra
nja pot, 22.00 Zaključek progra
ma in priključitev RaSlo. 

Sreda, 19.11.: 5.00 Z glasbo v 
novo jutro, 6.00 Poročilo OKC 
Celje, 6.10 Halo, AMZS, 6.15 Do
mača melodija tedna, 6.20 Pre
gled dnevnega tiska, 6.45 Horo
skop, ZOO Novice, 715 Zimzelen, 
730 Tečajnica, 8.00 Poročila, 8.25 
Poročilo OKC Celje, 8.40 Kam 
danes, 9.00 Pričetek dopoldan
skega sporeda - dopoldne z Ivico 
Burnik, 10.00,11.00,12.00 Novi
ce, 13.00 Poročila, 13.15 Mah O, 
14.00 Pričetek popoldanskega 
sporeda, 14.15 Jack pot, 14.20 
Greš v kino?, 15.00 Novice, 15.15 
Podalpski biser, 15.30 Bingo ban
go, 16.15 Pop loto, IZOO Kronika, 
18.00 Puli cool, 21.00 Glasbeni ex-
press, 22.00 Zaključek programa 
in priključitev RaSlo. 

P r a z n i k i n a R a d i u C e l j e 
Ker je december pred vrati, 

celjski radijci že razmišlja
mo, kako jih bomo polepšali 
tudi našim poslušalcem. 

Kar dosti dobrih domislic se 
je že nabralo, sklenili pa smo 
tudi, da bomo letos prvič pri
pravili silvestrski program do 
zgodnjih jutranjih ur. Torej do 
polnoči, čez njo in vse do jutra. 

Mateja Podjed, Nataša Ger-
keš, Bojan Pišek, Robi Tajnik 
in Simon Šketa, smo se zanj že 
ogreli, drugi, pričakujemo, se še 
bodo. Seveda bomo pripravili 
mobilno silvestrsko ekipo, ki bo 
merila silvestrski utrip na tere
nu, tudi ponoči se bomo oglašali 
iz Glavnega trga, kjer bo tudi 
letos silvestrovanje na prostem, 
poleg tega pa bomo... Hja, vsega 
ne izdamo. Saj veste, konkuren
ce ne gre podcenjevati! 

Tudi za božič pripravljamo 
prijeten praznični program in že 
te dni razmišljamo, kaj vse bo
mo zanj pripravili, koga bomo 

obiskali, kakšno glasbo vam bo
mo vrteli. Če še niste pogledali 
na koledar, naj zapišem, da bo
do letos prazniki dolgi. Tako za 
božič kot iiovo leto bomo (bo
ste) doma od četrtka do nedelje, 
kar pomeni, da se bomo za vas 
morali še posebej potruditi, da 
bomo vaši prijetni praznični 
spremljevalci. O podrobnostih 

vas bomo obveščali z najavnimi 
spoti in še s kakšnim zapisom na 
tej strani. Za prvič le to: bodite 
pripravljeni, da boste silvestro-
vali z nami. Verjemite, prijetno 
in predvsem zabavno bo! Ne 
bomo težili, izpolnjevali bomo 
vaše glasbene želje, kramljali z 
vami, delili nagrade... 

NATAŠA GERKEŠ LEDNIK 

TRŽNICA 

IZBOR IZ SPOREDA 
Petek, 14. novembra ob 9.30: Črna pika 

Oddaja Črna pika, v kateri Sergeja Mitič in Nataša Gerkeš za vas 
iščeta odgovore na vprašanja, ki jih sami ne zmorete razrešiti, se vam 
je očitno priljubila, saj vsak teden obema naložite dovolj dela do 
prihodnjega petka. Tokrat bosta poiskali odgovor za poslušalko, ki jo 
zanima, kdaj bo, če sploh kdaj, asfaltirana cesta na Stari grad od hišne 
številke 128, pozanimali se bosta, zakaj kazi križišče v Petrovčah 
podrtija na levi strani ceste, poklicali bosta na Vodovod kanalizacije in 
vprašali, zakaj v Brezovi že dobro leto voda spodžira zemljo na 
posestvu enega od tamkajšnjih stanovalcev ter poklicali na stanovanj
sko skupnost Atrij, da bi vprašali, čemu pri montaži domofonov 
zaračunavajo ceno zanj po kvadraturi stanovanjske površine? 

Sobota, 15. novembra ob 9.00: 
Nikoli nisi sam - Klub osamljenih src 

Oddajo vodi Zvone Lebar, namen oddaje pa je pomagati 
osamljenim, da najdejo sebi sorodne duše. Prva oddaja se je 
obetavno začela, čeprav Zvone tudi sam priznava, da bo moral biti 
v pogovorih s poslušalkami krajši. Vsako soboto bo skušal »skupaj« 
spraviti vsaj en par, ki si bo nato privoščil skupno večerjo v gostišču 
Medved v Škofji vasi, ki se je prijazno odzvalo, da pogosti par ali dva 
ob petkih zvečer. 

ROJSTVA 
V celjski porodnišnici so ro

dile: 
24. 10.: Monika LESJAK iz 

Žalca - dečka. Barbara FUR
MAN iz Slovenskih Konjic - de
klico in Jerica ŠKOBERNE iz 
Zabukovice - dečka; 

25.10.: Stanka PEČNIK iz Mo
zirja - deklico, Nevenka ŠKO
BERNE iz Laškega - dečka, An
dreja MAROLT iz Mozirja - de
klico, Verica GMAJNER iz Celja 
- dečka in Gordana BASIČ iz 
Velenja - dečka; 

26.10.: Andreja SAJKO iz Ro
gaške Slatine - dečka, Darja 
REČNIK iz Vojnika - deklico, 
Mojca JEVŠENAK iz Slovenskih 
Konjice - dečka, Alenka KOLAR 
iz Smartna ob Paki - dečka, 
Alenka GRUŠOVNIK iz Griž -
deklico in Milena ŠKORJANC iz 
Slovenskih Konjic - dečka; 

2Z 10.: Marija HRNČIČ iz Ce
lja - deklico in Renata BRLOŽ-
NIK iz Nove Cerkve - dečka; 

28.10.:JanjaJAKOVUEVIČiz 
Nazarij - deklico, Blanka BO
KAL s Trojan - deklico in Zdenka 
SABADŽIJA s Teharja - dečka; 

29. IOj Vesna HAJNŠEK s 
Polzele - deklico, Brigita MAJ-
GER GERL iz Vojnika - deklico, 
Irena RATEJ iz Škofje vasi -
deklico in Jožica VOVK iz Sevni
ce - deklico; 

30.10.: Zvonka POLENŠEK iz 
Nove Cerkve - deklico, Maksi-
miljana KOBULA iz Šmarjaj)ri 
Jelšah - dečka, Lucija KRIŽA
NEC iz Rogaške Slatine - dečka, 
Andreja KOVAČIČ iz Šentjurja -
dečka, Mirica REBERŠAK iz Pre
bolda - deklico in Marija 
KOVAČIČ sp Ponikve - dečka; 

31.10.: Sabina ČRNČIČ iz Bu
kovja - dečka, Silva HRIBERNIK 
iz Braslovč - deklico in Ljubica 
VRHOVŠEK iz Pristave - dečka; 

1.11.: Brigita POVH s Ponikve 
dečka in Jelka KUMPREJ iz 

Žalca - dečka; 
2.11.: Katja KOČEVAR iz Šo

štanja - deklico, Danica FLUKS 
iz Celja - dečka in Mateja SMRE-
ČNIK iz Dobrave - deklico; 

3.11.: Mojca TERŠEK iz Rim
skih Toplic - dečka, Jelka KNEZ 

iz Radeč - dečka, Simona KO
LENO iz Celja - deklico, Natalija 
VAŠL s Polzele - dečka, Anica 
KOREN iz Loč - dečka, Bernard-
ka ŠKORC iz Pristave pri Mesti-
nju - dečka, Matejka VIDIC iz 
Jurkloštra - dečka in Vera 
GRAŠIČ s Frankolovega - dekli
co; 

4. 11.: Marija REMIC z Vran
skega - dečka, Karolina LOV-
RENČIČ iz Loč - deklico, Dragi
ca HRIBERŠEK iz Laškega - deč: 
ka in Nataša KOLMAN iz Sevni
ce - deklico; 

5. 11.: Janja KOČAR z Rečice 
ob Savinji - deklico in Zorka 
SEMERNIK iz Prebolda - deklico; 

6.11.: Silvestra ŽIVIČNJAK iz 
Rogaške Slatine - dečka, Marja
na PUŠNIK iz Šentjurja - deklico, 
Marija OGRIZEK iz Podplata -
deklico, Anita HROVAT iz Slo
venskih Konjic - deklico, Natali
ja KOZMUS iz Šmartna ob Paki -
deklico in Ešefa EJUP iz Celja -
dečka. 

POROKE 
Celje 
Poročila sta se Andrej RE-

HAR in Janja JUDEŽ, oba iz Celja. 
Šentjur pri Celju 
Poročila sta se Roman V O -

DUŠEK i-z Jarmovca in Klavdija 
BERGLEZ iz Šentjurja ter Bošt
jan ČOKL iz Zibike in Mira 
V R E Č K O s P o m k v e . ^ 

SMRTI 
Celje 
Umrli so: Gabrijel MEJAČ iz 

Rimskih Toplic, 58 let, Branko 
VIDAKOVIC iz Celja, 48 let, Mar
jan PERC iz Lopace, 46 let, Franc 
PERME iz Celja, 64 let. Avgust 
DREV iz Topolšice, 63 let, Eliza
beta PRIMOŽIČ iz Paske vasi, 78 
let, Jožefa SENICA iz Vodruža -
75 let, Marija MLINAR iz Celja, 
68 let, Jožef SENIČAR iz Lokovi-
ne, 70 let, Alojz GRAŠIČ z Lopa
te, 58 let, Maksimiljan KOTNIK 
iz Gorenja pri Zrečah, 70 let, 
Cecilija HROVAT z Brega pri 
Polzeh, 70 let, Julijana SLEMEN-
ŠEK iz Šmatevža, 74 let. Angela 

KOREN iz Hrastja ob Bistrici« 
let, Ana SAJOVIC iz GrajskeJ^ 
87 let, Katarina VERK iz Tr?' 
velj, 78 let, Stanislav JELEt̂  
Gotovelj, 69 let, Branka rt? 
TNIK iz Prebolda. 37 let, ^ 
LANDEKAR iz Selc, 71 let 
ja RAKOVNIK iz Straže pri £ 
Cerkvi, 86 let iz Maksimi];' 
ŽUREJ iz Nove Cerkve, 61 igf 

Šentjur pri Celju 
Umrli so: Janko ŠULiGo j , ' 

Šentjurja, 73 let, Adolf ČADEk ' 
Šentjurja, 55 let, Terezija ZUi'' 
NC iz Rifnika, 86 let, Terez,: 
OBREZ iz Dobrine, 60 let i 
Jožef GROBIN iz Krivice, 83 i I 

Šmarje pri Jelšah , 
Umrli so: Alojzij NUNČlCj i 

Sotenskega, 66 let, Amalija Ro; \ 
iz Rogaške Slatine, 71 let, Fra 
SAJKO iz VeUkih Roden, 781. 
Jožefa BEDENIK iz Cerovij 
pod Bočem, 83 let, Marija l„ 
ANC iz Vrenske Gorce, 74 le 
Janez IVEKOVIČ iz Zač priB 
čah, 75 let, Antonija STERGAR^ 
Lesična, 80 let in Stjepan ZORi 
NIČ iz Hrvaške, 41 let. 

Žalec 
Umrli so: Martin POLANE( 

iz Ločice pri Vranskem, 58 Ig 
Pavla SEDOVŠEK iz Rakovelj.s 
let, Janez CVENK s Polzele, 2 
let, Anja HUDOBREZNIK izAj 
draža nad Polzelo, 9 let in Juri 
SMOLE iz Tojpovelj, 82 l e t ^ 
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Priči QČital, da laže 
p okrožnem sodišču v Celju se je 
jjšnji teden nadaljevalo sojenje Mat-
ĵ  Podmiljšaku, ki je obtožen hudo-
Ijkega združevanja in ponovitvenih 
Yin, Ivanu Hvizdaku in Sebastjanu 
fcu, ki sta obtožena velikih tatvin, 
Ifoslavu Slatinšku, ki ga obtožnica 
jmeni velikih tatvin, nedovoljenega 
gedovanja orožja in povzročitve 
lošne nevarnosti ter Žigi Grebenšku, 
je obtožen pomoči pri veliki tatvini. 

Čre za tatvine osebnih avtomobilov, ki 
j bi jih izvrševali obtoženi. Na zadnji 
ravna vi je sodišče zaslišalo vrsto prič 
;d katerimi je bilo nekaj oškodovancev, 
pa neposrednih stikov z obtoženimi 

;o imeli. Več pa je imel povedati priča 

Branko Krašovec, ki naj bi mu lani poleti 
ukradli dva avtomobila iz višjega cenov
nega razreda, nato pa od njega zahtevali 
odkupnino za obe vozili. Ko so mu 
ukradli prvi avtomobil (bmw), naj bi ga 
pokUcal neznan moški in za mesto se
stanka določil diskoteko Saša v Imenem. 
Ko je opolnoči prispel tja, se je pripeljal 
neznanec in mu povedal, da mu bodo 
vozilo vrnili, za odkup lastnega avtomo
bila pa je imel pri sebi 12.500 nemških 
mark. Na kasnejšem policijskem zasliša
nju naj bi Krašovec neznanca prepoznal 
kot Matjaža Podmiljšaka, na glavni 
obravnavi pa je to zanikal, češ da je bila 
takrat tema in da je močno deževalo. Ko 
pa so mu kasneje ukradli še vozilo mer-
cedes 200 D, naj bi ga prav tako poklical 
nek moški in mu zagotovil, da bo dobil 

vozilo nazaj, če Tomažu Račiču zanj pla
ča 7.500 mark. Ta mu je čez čas povedal, 
da njegovega avtomobila ni več. 

Pričal je tudi Andrej Pečnik in zatrdil, 
da so mu na policiji sporne dokumente 
(seznam avtomobilov, prometno dovo
ljenje) podtaknili in ga v izjave, ki jih je 
dal, prisilili, ko so ga pretepali, ni pa znal 
odgovoriti na vprašanje, ali so mu polici
sti zaukazali, kako naj priča na sodišču. 

Priča Matjaž Pavčič je na obravnavi s 
prstom pokazal na prvoobtoženega in s 
tem potrdil, da je bil Matjaž Podmiljšak v 
osebnem avtomobilu, s katerim so ga 
peljali do parkirišča v Novi vasi, kjer je 
bilo njegovo vozilo, ki so mu ga dan prej 
ukradli. Priči je Podmiljšak ugovarjal z 
očitkom, da laže. 

^mmmmm m . a . 

MINI KRIMIČI 
Odložil torbo 

Neznana oseba se je v to-
i, 4. novembra popoldne, 
likala po stanovanjski 
)lpnici na Miklošičevi ulici. 
I je ugotovila, da je eno od 
inovanj odklenjeno, je 
topila v predsobo in pobra-
ter odnesla usnjeno moško 
bo. Na poti po stopnicah 
vzdol je torbo v stopnišču 
ložila, še prej pa iz nje po-
ila etui, v katerem so bih 
no osebni dokumenti last-
ca. 

Po cigarete 
/ noči na 5. november je 
kdo vlomil v trgovino Igriš-
V Štorah. Nabral si je prib-
:no 100 zavitkov različnih 
st cigaret, s tem pa lastnika 
dreja Š. iz Kompol oškodo-
ilza okoli 200 tisoč tolarjev. 

Z a prvo silo 
Celjanka Karmen K. je 
rejšnji četrtek okrog petih 
Jšačila mimo gostinske šole 
a Kosovelovi ulici v Celju, 
ikrat pa jo je presenetil nez-
an moški, ki jo je grobo us-
ivil, vanjo nameril pištolo in 
ilnje zahteval denar. Ženska 
luje izročila 1.500 tolarjev, ta 
5ota pa je roparja očitno za-
ovoljila. Storilec je star od 25 
'o 27 let, visok je okoli 170 
K je kratko pristriženih las, 
hsu ropa pa je bil oblečen v 
fninejša oblačila. 

Iz bolnišnične 
pisarne 

[V noči na 6. november je 
rkdo vlomil v pisarno vzdr

ževalcev v kletnih prostorih 
celjske bolnišnice. Tam je 
ukradel radijsko postajo 
znamke Yaesu s polnilcem, s 
tem pa bolnišnici povzročil 
za okoli 60 tisoč tolarjev ško
de. 

Kradel v bloku I. 
Minuli četrtek je neznani 

storilec vlomil v stanovanje 
Franca R. v stanovanjskem 
bloku na Polzeli. Ukradel je 
torbo z video kamero znam
ke Samsung ter zapestnico iz 
zlata. Lastnika je oškodoval 
za okoli 70 tisoč tolarjev. 

Istega dne je bilo v istem 
bloku vlomljeno v še eno sta
novanje. Storilec je vse pro
store dodobra preiskal, ukra
del pa nekaj malega deviz in 
lastnine. Lastnik Dragoljub T. 
je oškodovan ta pribUžno 50 
tisoč tolarjev. 

Kradel v bloku I I . 
V petek, 7 novembra do

poldne, je neznani storilec 
vlomil v stanovanje Nadje R. 
v stanovanjski soseski Pod li
pami v Celju. Ukradel je več 
primerkov zlatega nakita, s 
tem pa lastnico oškodoval za 
okoli 200 tisoč tolarjev. 

Isti storilec je istega dne na 
istem naslovu vlomil tudi v 
stanovanje Cvetke Š. Zadovo
ljil se je z dvema paroma uha
nov, lastnico pa oškodoval za 
približno 30 tisoč tolarjev. 

Z vlomom do 
orodja 

v času od 4. do 7. novembra 
je nekdo vlomil v nedograje

no gospodarsko poslopje v 
Arnačah, last Edvarda B. Sto
rilec je iz notranjostf objekta 
odnesel Iskrin vrtalni stroj, 
kotni brusilni stroj 
Black&Decker, z oken pa je 
pobral okenska krila. Lastnik 
je oškodovan za okoli 50 tisoč 
tolarjev. 

Tat na licitaciji 
v prostoru za hcitacije pod

jetja Avto Celje v Medlogu, se 
je minulo soboto dopoldne 
mudil tudi nekdo, ki je izkori
stil krajšo odsotnost Andreja 
K. in z lesene klopi pobral 
njegovo ročno torbico. V tor
bici so bih dokumenti, bančne 
kartice in čeki ter 10.600 
nemških mark gotovine. 
Lastnik je oškodovan za prib
ližno 1 milijon tolarjev. 

Ukradel audija 
Minulo soboto zvečer je 

nekdo ukradel osebno vozilo 
audi 80, modrozelene barve, 
z registrsko oznako LJ D7-
37E. Vozilo, ki je last Milana 
M. iz Zagorja ob Savi, je bilo 
parkirano na Dečkovi cesti v 
Celju, vredno pa je 1 milijon 
200 tisoč tolarjev. 

Vlom v vikend 
V času od 26. oktobra do 8. 

novembra je bilo vlomljeno v 
vikend hišo v Gračiču v Slo
venskih Konjicah. Storilec je 
iz vikenda odnesel barvni te
levizijski sprejemnik, radio-
kasetofon in še nekaj drugih 
uporabnih predmetov. Last
nico Alenko P. iz Kamnika je 
oškodoval za približno 100 ti
soč tolarjev. 

Ure, uhani 
v dneh minulega vikenda je 

neznani storilec razbil izlož
beno okno urarstva Sotošek 
na Kocenovi ulici v Celju. 
Ukradel je 7 ročnih ur in pale
to z medicinskimi uhani. 
Lastnik je oškodovan za okoli 
120 tisoč tolarjev. 

Odpeljal cevi 
v dneh od petka do pone

deljka je neznani storilec 
ukradel večje število pvc cevi 
različnih dimenzij, ki jih je 
lastnik Sebastjan P. hranil na 
Vrtnarski uhci v Nazarju. 
Lastnik je oškodovan za okoli 
60 tisoč tolarjev. 

Vlomi v 
avtomobile 

v petek, 7. novembra po
poldne, je nekdo vlomil v 

osebni avtomobil Zastava ju-
go, ki je stal na parkirišču 
pred Merkurjem v Levcu. Sto
rilec je iz vozila ukradel črn 
nahrbtnik, v katerem je bila 
flavta znamke Vamaha. Last
nica Rozalija B. je oškodova
na za 117 tisoč tolarjev. 

V soboto,.8. novembra po
poldne, je neznani storilec 
vlomil v osebni avtomobil, ki 
je stal na parkirišču Centra 
Interspar v Celju. Iz vozila je 
odnesel usnjeno jakno, v ka
teri je bila denarnica, lastnika 
Roka N. iz Ložnice pri Žalcu 
pa oškodoval za okoli 50 tisoč 
tolarjev. 

Minulo nedeljo ponoči je 
bilo vlomljeno v osebni av
tomobil VW golf, ki je bil 
parkiran na Cankarjevi ulici 
v Celju. Storilec je ukradel 
avtoradio znamke Sony, s 
tem pa lastnika Janeza S. 
oškodoval za okoli 95 tisoč 
tolarjev. 

Na Kidričevi uUci v Celju je 
bilo v ponedeljek, 10. novem
bra zvečer, vlomljeno v dva 
osebna avtomobila, ki sta last 
Martina T. in Branke Ž. Oba 
oškodovanca pogrešata vsak 
svoj avtoradio. M.A. 

P E T E K d.o.o. 
Rogaška Slatina 

Razpisuje prosto delovno mesto 
S e r v i s n e g a T E H N I K A 

K sodelovanju vabimo kandidate, ki jih zanima delo pri servisi
ranju opreme na področju živilske industrije. 

I Delo bo potekalo na terenu, in sicer po Sloveniji ter v tujini, pred-
f vsem v naslednjih državah: Hrvaška, BiH, ZRJ in Makedonija. 

Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas, s 3-me-
sečnim poskusnim delom. 

Pogoji: 
-izobrazba: IV. ali V. stopnja elektrotehnične šole - smer elektronika 
-opravljeno pripravništvo 
-ustrezno znanje angleškega jezika na splošni ravni 
-samostojnost pri delu 
-opravljen vozniški izpit. 

Ĵ rididate vabimo, da pošljejo prijave z življenjepisom, opisom doseda-
Ĥh delovnih izkušenj in dokazili o izpolnjevanju razpisnih pogojev v 15. 
"''̂eh na naslov: Petek d.o.o., Celjska o. 6,3240 Šmarje pri Jelšah. 

Cisterna ga je zbila po tleh 
Na območju Cinkarne na Kidričevi cesti v Celju se je 

prejšnji petek dopoldne pripetila delovna nezgoda. 
Franc L. (51) iz Gorice pri Slivnici je stal ob svojem vozilu na 

tovarniškem parkirišču, takrat pa je mimo njega pripeljal 
voznik vlačilca Milan M., na vozilo pa je bil pripet priklopnik-
cisterna. Pri zavoju je prišlo do loma priklopnika, ki se je odpel 
in po nekaj metrih nenadzorovane vožnje silovito zadel 
Franca L. in ga zbil po tleh. Hudo telesno poškodovanega 
delavca so prepeljali v celjsko bolnišnico. M.A. 

Padel z balkona 
Denis Š. (19) iz Celja je bil v soboto na domači zabavi pri 

prijatelju na Trdinovi ulici v Celju. Okoli 22.20 ure je stal na 
balkonu, se nesrečno nagnil čez ograjo in padel v globino štirih 
metrov. Pri padcu se je Denis hudo poškodoval. M.A. 

Požar v kuhinji 
v ponedeljek, 10. novembra je izbruhnil požar v kuhinji 

Jožeta Borisa K. v stanovanjskem objektu v Spodnjih Nego-
njah pri Rogaški Slatini. 

Oškodovanec je na plinskem štedilniku topil goveji loj, ko pa 
je za krajši čas kuhinjo zapustil, se je maščoba vnela, ogenj pa 
je zajel kuhinjske elemente in lesen strop. Gmotna škoda, ki je 
nastala, znaša okoli pol milijona tolarjev. M.A. 

Radarji bodo. . . 
• v petek, 14. novembra dopoldne na območju Mozirja, 
popoldne pa na območju Šentjurja in Žalca; 
• v ponedeljek, 17 novembra dopoldne na območju Žalca in 
Šentjurja, v popoldanskem času pa na območju Mozirja in 
Laškega; 
• v torek, 18. novembra dopoldne na območju Rogaške Slatine 
in Celja, popoldne pa na območju Velenja in Slovenskih Konjic; 
• v sredo, 19. novembra dopoldne na območju Šentjurja in 
Laškega, v popoldanskem času pa na območju Celja in Rogaške 
Slatine in 
• v četrtek, 20. novembra dopoldne na območju Mozirja in 
Velenja, popoldne pa na območju Žalca. 

Trinajsta generacija pomožnih policistov. 

Sprejem za novo generacijo 
Načelnik UNZ Celje Dušan Mohorko je prejšnji teden pripravil sprejem za trinajsto 

generacijo pomožnih policistov. 
Poleg enajsterice nove generacije pomožnih policistov so se sprejema udeležili tudi njihovi starši 

in starešine policijskih enot, kjer so se ti fantje usposabljali. Ob tej priložnosti je načelnik celjske 
uprave ocenil potek usposabljanja in petim udeležencem izročil pisne pohvale. Za nadpovprečno 
prizadevnost in motiviranost na usposabljanju so pohvale prejeli: Mirko Korošec, Sebastijan 
Groznik, Janez Pavlic, Matjaž Juteršek in Janez Dobnik. O dosedanjih izkušnjah, pomenu in ciljih 
opravljanja državljanske dolžnosti v organih za notranje zadeve, je na sprejemu, poleg načelnika 
UNZ Celje, govoril tudi šef urada načelnika Drago Vornšek. M.A; Fotografija: UNZ Celje 
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NOČNE 1 
CEETKEJ 

• Ivanka S. iz Maistrove 
ulice je 5. novembra popold
ne klicala na policijo in po
vedala, da jo sosed zmerja 
in ji grozi ter da se je morala 
pred njim skriti. Ženska pa 
je, milo rečeno, pretiravala. 
Med pogovorom s sprtima 
stranema so policisti ugoto
vili, da sosed K. sploh ni bil 
žaljiv in da Ivanke sploh ni 
ogrožal. To so potrdile tudi 
priče. 
• V Šmartnem v Rožni do
lini s*e je 5. novembra po
poldne tresla Julijana. Njen 
soprog Drago R. jo je kar 
dvakrat »opozoril«, da jo bo 
s sveta spravil. 
• Marjetka z Nušičeve je v 
četrtek ponoči prijavila, da 
jo je v njenem stanovanju 
pretepel njen bivši sostano
valec Franc V. Zaradi ran je 
morala Marjetka k zdravni
ku. 
• V petek popoldne je bil 
Martin B. z Mariborske ce
ste spet nezadovoljen s svo
jo soprogo. Tako zelo jo je 
pretepel, da se je morala za
teči k zdravniku. Grobijana 
čaka sodnik za prekrške, pa 
še na sodišče bo moral. 
• Na Martinovo soboto 
popoldne je Vojko T. s Ceste 
na Dobrovo pretepal svojo 
ženo Marijo, istega dne pa je 
Stane P. z Oblakove ulice 
pretepal Darka A. 
• Na Martinovo soboto 
zvečer je bila tepena tudi 
Zorica s Kidričeve. Po njej je 
udarjal in jo ranil njen izven
zakonski Mirko Š. Tudi Zori
ca je morala po pomoč k 
zdravniku. 
• V bistroju Lev sta se v 
nedeljo okrog dveh izživlja
la Marko J. in Jusuf Dž. Po 
tleh in ob stene sta metala 
kozarce in drugo steklovi
no. 
• Na Martinovo nedeljo 
zvečer pa so morali pohcisti 
intervenirati v Vojniku. Du
šan L. se je primajal domov, 
se začel dreti na ženo, na 
koncu pa si ni mogel kaj, da 
je ne bi še prebutal. 
• V prejšnjih cvetkah se 
nam je zapisalo, da se je 
Janko U. znašal nad poštni
mi nabiralniki v hiši na Sta
netovi ulici. Ker to ni bil Jan
ko, se mu za napako opravi
čujemo. M.A. 

Arnesova smrt za zaprtimi vrat 
Na tožilcev predlog, ki mu je sledila tudi obramba obtoženih, so morali novinarji sodno dvorano zapustiti 

Pred petčlanskim senatom 
okrožnega sodišča v Celju se 
je 10. novembra pričelo soje
nje 35-Ietnemu Milanu Obra-
doviču in 24-Ietni Ifeti Obra-
dovič iz Velenja, ki ju obtož
nica bremeni posebno hude 
telesne poškodbe, ki se je 
končala s smrtjo, ter zane
marjanja mladoletne osebe 
in grdega ravnanja z njo. 

Okrožni državni tožilec Mi
lan Birsa je na začetku sojenja 
senatu predlagal izključitev 
javnosti za ves čas obravnave. 
Ta svoj predlog je utemeljil z 
navedbo, da je treba zavaro
vati osebno ozirorna družin
sko življenje obtožencev. Ob
tožena naj bi bila v času, ko je 
Arnesov primer odjeknil v jav
nosti, deležna groženj, ki pa bi 
se zdaj lahko ponovile. Po ne
kajminutnem posvetu se je se
nat, ki mu predseduje sodnica 
Ingrid Lečnik, odločil, da to
žilcev predlog upošteva in jav
nost izključi. Tako je sodišče 

za zaprtimi vrati zaslišalo naj
prej oba obdolženca, za tem 
pa še priče. 

Javnost pa le ni toliko po-
zabljiva, da bi se ne spominja
la dogodka, ki je februarja 
leta 1995 pretresel vso Slove
nijo in najbrž odjeknil tudi 
zunaj njenih meja. Takrat je 
javnost izvedela, da je moral, 
zaradi krutosti svojih »star
šev«, umreti bosanski begun-
ček Arnes, ki bi bil 1. maja 
istega leta dopolnil peto leto 
starosti. Pa tega rojstnega dne 
ni učakal. Ni ga učakal zaradi 
14. februarja, ko sta ga očim 
Milan in mama Ifeta ves dan 
pretepala. Med pretepanjem 
ga je očim tako močno brcnil, 
da je otrok padel po tleh, za 
tem pa je dobil še udarec v 
hrbet, na koncu pa je nezave
sten obležal na tleh. Ker pa je 
Arnes v naslednjih dneh vse 
bolj hiral, sta ga bila starša 
primorana prepeljati k zdrav
niku. V celjski bolnišnici, ka
mor so ga prepeljali, je izdih
nil dobro uro po prihodu. 

Njegovo srce se je ustaviij 
odpovedala so pljuča, ledvĵ  
po vsem telesu je imel 
pludbe. Otrokova mati Ifetji 
zdravnikom dejala, da sg: 
otrok poškodoval pet ^ 
pred tem, ko je padel po sto 
nicah. Seveda ji zdravniki) 
so mogh verjeti. Sicer paj 
kriminalistična preiskava 
kazala, da je bil mali Artie 
(zlasti) v zadnjem letu svojj 
ga kratkega življenja deleže 
hudih psihičnih in fizični 
maltretiranj, ki pri otrok 
puščajo trajne posledice. 

Nekaj mesecev po Arnes( 
vi smrti je Ifeta Fikič rodi 
drugega otroka, ki je sin Mil; 
na Obradoviča, delavca v vi 
lenjskem rudniku. Ifeta Fikj 
je na začetku obravnave pi 
vedala, da se zdaj piše Obr; 
dovič, ker se je medtem pori 
čila, njen mož pa je tisti, 1 
preživlja njo in njunej 
dveinpolletnega otroka. 

V torek so obravnavo pn 
ložili na 25. november. Arnes, kakršen je bil leta 1992, ko se je kot bosanski begunec 

znašel v Velenju. 

PROMETNE NEZGODE 
Dvojno trčenje 

Na magistralni cesti zunaj 
naselja Obrežje se je v sredo, 
5. novembra popoldne, pri
petila nezgoda, v kateri sta 
bili ranjeni dve osebi. Gmot
na škoda, ki je nastala, znaša 
okoli 1 milijon 600 tisoč to
larjev. 

Konrad S. (46) iz Vitanja je 
vozil osebni avtomobil iz 
smeri Zidanega Mosta proti 
Radečam. Ko je pripeljal v kri
žišče z regionalno cesto, je 
zapeljal na levi vozni pas. Ta
krat je iz nasprotne smeri pri
peljal voznik osebnega avto
mobila, 27-letni Viktor I. iz 
Loga pri Hrastniku in vozili 
sta trčili. Pri tem je vozilo 
Viktorja I. odbilo desno z vo
zišča, vozilo Konrada S. pa je 
drselo po levem voznem pa
su in čelno trčilo še v osebni 
avtomobil 35-letnega Antona 
I. iz Radeč. V nesreči se je 
voznik Anton I. hudo telesno 
poškodoval, voznik Viktor I. 
pa je bil lažje ranjen. 

Trčil v drevo in 
umrl 

Na magistralni cesti Celje -
Laško se je v sredo, 5. no
vembra popoldne, pripetila 
nezgoda, v kateri je ena ose
ba izgubila življenje. 

Vincenc Z. (34) iz Celja je 
vozil osebni avtomobil po 
magistralni cesti iz Laškega 
proti Celju. Ko je zunaj nase
lja Polule pripeljal v levi ovi
nek, je izgubil oblast nad vo
zilom in zapeljal levo preko 
vozišča, tam pa trčil v jarek. 
Po nekaj metrih vožnje po 
grmovju je trčil še v drevo. 
Trčenje je bilo tako silovito, 
da je voznik poškodbam pod
legel. 

Zadel kolesarja 
Na lokalni cesti Šoštanj -

Ravne se je v četrtek, 6. no
vembra zgodaj zjutraj, pri
petila nezgoda, v kateri je 
hude telesne poškodbe utr
pel kolesar. 

Mladoletni Roman S. iz Ra
ven je vozil osebni avtomobil 
po lokalni cesti. Ko je pripe
ljal iz naselja Šoštanj, je s 
sprednjim delom vozila za
del kolesarja, otroka Sama K. 
iz Raven, ki je na vozišču 
nameraval polkrožno obrni
ti. Otrok je padel na pokrov 
motorja, od tam pa ga je od
bilo na vozišče, kjer je oble
žal s hudimi telesnimi poš
kodbami. 

Presekal ji je pot 
Na Cesti na Ostrožno v Ce

lju se je v četrtek, 6. novem
bra popoldne, pripetila nez
goda, v kateri se je ena ogeba 
hudo telesno poškodovala, 
gmotna škoda na vozilih pa 
znaša približno 110 tisoč to
larjev. 

Rudolf Š. (58) iz Celja je 
vozil kolo po Cesti na Ostrož
no. Ko je pripeljal do križišča 

s Pucovo ulico, je nenadoma 
zavil v levo ter s tem presekal 
pot voznici osebnega avto
mobila, 46-letni Ireni K. iz 
Spodnjih Grušovelj, ki trčenja 
ni mogla preprečiti. S spred
njim delom vozila je podrla 
kolesarja, ki je padel po vo
zišču in se hudo poškodoval. 

Otrok na cesto 
Na magistralni cesti v Ve

lenju se je v petek, 7. novem
bra zvečer, pripetila nezgo
da, v kateri je bila ena oseba 
huje ranjena, gmotna škoda 
pa znaša okoli 70 tisoč tolar
jev. 

Martin V. (50) iz Velenja je 
vozil osebni avtomobil po 
magistralni cesti iz smeri sre
dišča mesta proti Celju. Ko je 
pripeljal v bližino bencinske
ga servisa, je z njegove leve 
strani na cesto pritekel devet
letni Benjamin iz Velenja. 
Voznik je s sprednjim delom 
vozila trčil v otroka in ga zbil 
po vozišču. 

Dva mrtva 
Na regionalni cesti zunaj 

naselja Klenovo se je v pe
tek, 7, novembra popoldne, 
pripetila nezgoda, v kateri 
sta dve osebi izgubili življe
nje. 

Gabrijela S. (33) iz Ljublja
ne je vozila osebni avtomobil 
po regionalni cesti iz smeri 
Belovega proti Šmarjeti. Ko 
je zunaj naselja Klenovo pri
peljala v oster desni ovinek, 
je na mokrem vozišču zape
ljala na nasprotni vozni pas, 
po katerem se je takrat pri
peljal voznik tovornjaka, 53-
letni Edvard-Franc G. iz Tr
bovelj. Vozili sta tako silovito 
trčili, da sta na kraju nesreče 
umrla voznica Gabrijela S. in 
sopotnik v njenem vozilu, 
šestletni Simon, tudi iz Ljub
ljane. 

V betonski steber 
Na Trnoveljski cesti v Ce

lju se je v soboto, 8. novem
bra okrog polnoči, pripetila 

nezgoda, v kateri sta . dve 
osebi utrpeli hude telesne 
poškodbe. 

Marko B. (25) iz Celja je 
vozil osebni avtomobil po Tr
noveljski cesti iz smeri Lju-
bečne proti Mariborski cesti. 
Ko je zapeljal v desni ovinek, 
je na mokrem vozišču zape
ljal v levo in s sprednjim de
lom vozila trčil v betonski ste
ber električne napeljave. V 
nesreči sta se hudo telesno 
poškodovala voznik Marko 
B. in sopotnica, 17-letna Silva 
D. iz Landeka. Druga sopotni
ca, 18-letna Tadeja B. iz Nove
ga Doma pri Hrastniku, je bila 
lažje ranjena. 

Ukleščena 
med 

pločevino 
Na lokalni cesti v kraju 

Slatina se je v soboto, 8. no
vembra zvečer, pripetila 
nezgoda, v kateri sta se dve 
osebi hudo telesno poškodo
vali. Gmotna škoda, ki je na
stala, znaša okoli 200 tisoč 
tolarjev. 

Ivan Š. (42) iz Pongraca je 
vozil osebni avtomobil po lo
kalni cesti iz smeri Gorice pri 
Šmartnem proti Ločam. V kri
žišču lokalne in dovozne ce
ste k stanovanjskim hišam je 
zapeljal v ustje dovozne ce
ste, nato močno zaviral, za 
tem pa trčil v drevo ob cesti. 
Po trčenju sta voznik in so
potnik, 45-letni Silvo N. iz Go
rice pri Šmartnem, ostala uk
leščena v vozilu, iz pločevine 
pa so ju rešili poklicni gasilci 
iz Celja. 

Prehitro na 
prednostno cesto 
Na Partizanski cesti v na

selju Velenje se je v nedeljo, 
9. novembra popoldne, pri
petila nezgoda, v kateri sta 
dva udeleženca utrpela hu
de telesne poškodbe. Gmot
na škoda na vozilih znaša 
približno 900 tisoč tolarjev. 

Franjo Š. (71) iz Velenja si 
je kot voznik osebnega avto 
mobila vključeval (pri gostiš 
ču Štorman) na prednostn 
Partizansko cesto. To je pi 
skušal v času, ko se je po nj( ^ 
iz smeri Šoštanja, pripelji 
voznik osebnega avtomobila 
46-letni Bogdan P. iz Velenja 
Vozili sta trčili, hude telesn« 
poškodbe pa sta utrpela voz 
nik Franjo Š. in sopotnica.' 
njegovem vozilu, 59-letri 
Marija S. iz Velenja. Lažje ra
njena sta bila voznik Bogdaa 
P. in sopotnik v vozilu Frania 
Š., 18-letni Velenjčan Andre 
H.. 

Povozi l peški 
v Laškem se je v ponede 

Ijek, 10. novembra popold 
ne, pripetila nezgoda, v ka 
teri sta bili ranjeni dve peš 
ki. 

Franc P. (25) iz Lo kavča p" 
Laškem je vozil osebni avto
mobil iz smeri Jagoč proti sre
dišču Laškega. V križišču s 
Celjsko cesto je zavijal v levo, 
takrat pa sta to cesto prečkali 
peški, 78-letna Elfride E. in45-
letna Terezija E., obe držav
ljanki Avstrije. Pri trčenju 
Elfride E. utrpela hude telesne 
poškodbe, Terezija E. pa 
bila lažje ranjena. 

Po nesreči 
peljala dalje 

Na regionalni cesti zun̂ l 
naselja Radmirje se je v P"̂  
nedeljek, 10. novembra P" 
poldne, pripetila nezgoda.^ 
kateri je bil huje ranjen P̂  
šec. 

Rozalija T. (57) iz Nazarjaf 
vozila osebni avtomobil 
smeri Ljubnega proti Nazafl 
ju. Zunaj naselja je trčila 
pešca, 40-letnega Stanislâ '̂  
B. iz Šokata, ki je pri tej 
utrpel hude telesne poskok 
be. Po nesreči je voznica 
Ijala dalje in se v večern̂ '̂ ^ 
času javila na mozirski polî Jl 
ski postaji. 

Pod Martinovim vpl ivom 
V noči s sobote na nedeljo so policisti UNZ Celje 

opravili cestnoprometni nadzor, v katerem jih je najbolj 
zanimalo, koliko se je martinovanje odražalo na psihofo-
zičnem počutju voznikov. 

V poostrenem nadzoru na območju regije so ustavili in 
preverili 869 voznikov in ugotovili 269 prekrškov. V 163 
primerih kršitev so napisali predloge za uvedbo postopka 
pri sodniku za prekrške, 36 kršiteljev so na kraju prekrška 
denarno kaznovali, 21 kršiteljev pa bo kazen plačalo s 
položnico. 

V akciji je moralo 314 sumljivih voznikov pihati. Pri 
preizkusih z alkotesti so policisti ugotovili, da je kar 273 
voznikov (31 % ) pred vožnjo zaužilo alkoholno pijačo, pod 
vplivom alkohola (nad 0,5 g/kg) pa je vozil vsak šesti 
ustavljeni voznik ali 112 voznikov. Če k temu številu 
dodamo še 22 voznikov, ki so preizkus z alkotestom 
odklonili, dobimo podatek, da je bilo v minulem Martino
vem vikendu na cestah več kot 15 odstotkov takšnih, ki so 
bolj ah manj, pa tudi krepko prekoračili še dovoljeno 
stopnjo alkoholiziranosti. Med ustavljenimi vozniki je bil 
rekorder tisti, ki je na območju Slovenskih Konjic vozil s 3,1 
g/kg alkohola v organizmu. M.A. 



z glasbo v srcu, 
z nožem v hrbtu 

Naša znanka: 
Alenka Godec 

Plašč z 
volumnom 

Na prizorišču 
zločina 

p Sadje-naš 
vsakodnevni obrok 

Skrivnostne glave na Nemmtu. 

S Kurdi na Nemrut dagi 
S prijaznimi domačini v svetišču kamnitih kipov 

Jugovzhodni del Turčije je eden od najlep
ši v tej državi, obenem pa tudi med najmanj 
tekanimi. Razlog za to nelogično nasprotje 
či v strahu pred Kurdi in še posebej pred 
glasno Kurdsko delavsko stranko, bolj zna
lo s kratico PKK. Popotnik pa kmalu spozna, 
ijso to zelo prijazni in prijateljski ljudje in da 
n̂jegovo potovanje povsem varno. 

\ 
Sami smo bili namenjeni v Adiyaman, ki je 
sodišče za obisk starodavnega, dva tisoč let 
êga svetišča Nemmt dagija, ki je bil naš glavni cilj. 

vožnjo po visoki anatolski planoti bi bilo kljub 
Nenosti škoda spati. Neskončna ozka cesta se 
'î  skozi hribovito pokrajino. Avtobus se dviga in 
Pušča, občasno se peljemo skozi osamljene vasice, 
ŝih prehitimo v dolga oblačila zavito Kurdinjo na 

\ ki gre z otroki ob strani počasi svojo pot. 
l̂̂ rajina je rjava, s^ poleti tu ne dežuje. Obdelova

la Polj je vteh že tako odmaknjenih in revnih krajih 
"o še toliko težje opravilo. Kmetje skoraj ne 

poznajo mehanizacije, vse poteka še ročno. Svet se 
spremeni, ko pridemo nižje v dolino, kjer teče tudi 
reka. Okrog nas se sedaj menjavata rumena in 
zelena barva. Rumeno je pšenica; zeleno tobak. To 
sta dva najpomembnejša pridelka. Pred leti se je 
temu pridružilo še odkritje nafte, zaradi česar je v 
zadnjem času na ta pozabljena območja vendarle 
priteklo tudi nekaj državnega denarja. 

Where are you f rom? 
Kot smo bili v Turčiji že navajeni, je tudi tu takoj 

po izstopu iz avtobusa okrog nas nastala velika 
gneča. Svoj zaslužek so zavohali tako razni 
sobodajalci, agenti različnih avtobusnih agencij in 
tipi, ki so nam ponujah izlet na Nemrut. Odločih 
smo se za Apota, ki nam je ponujal vse hkrati: 
poceni prenočišča v hotelu agencije, turo na 
Nemrut in nadaljnji prevoz v Kapadokijo. 

Ko smo se z njim pogovarjali kasneje, nam je 
povedal veliko zanimivih in koristnih stvari o Kurdih 
in njihovih odnosih s Turki. Sicer pa so ljudje v 
Adiyamanu nasploh zelo prijazni. Ko smo hodili po 

mestu, se je za nami vedno nabrala cela gruča otrok, 
katerih prvo vprašanje je bilo obvezno: »Where are 
you from?« in »What's your name?« Počutili smo se 
skoraj kot kakšne filmske zvezde. Še zdaj ne vem, ali 
so bili bolj zanimivi oni nam ali mi njim. 

Popoldne smo se z manjšim avtobusom - dolmu-
šem odpeljali na popoldanski izlet v kurdsko naselje 
Kahto. Na postaji sta k nam takoj prišla dva možakar
ja, pri katerih smo prvič videli, da moški obuvajo svoje 
čevlje kar kot natikače in preprosto pohodijo peto. 
Eden od njiju je takoj začel: »Vi ste pa iz Slovenije, ne?« 
Samo začudeno smo se spogledali. »Kje pa imate še 
enega člana, saj vas je pet?« Primož je namreč zaradi 
slabega počutja ostal v Adiyamanu. Nismo vedeli, kaj 
naj si mislimo. »In čez dva dni greste naprej proti 
Kapadokiji,« je še dodal. Ej, to je pa res »tu mač«. Saj ti 
vejo o nas skoraj več kot mi sami. Še danes mi ni jasno, 
kako je vse to izvedel. Verjetno od kakšnega svojega 
kolega s postaje v Adiyamanu. Povabila sta nas na 
pijačo na ladjico na bližnjem ježem, tako da nam je za 
temeljitejši ogled Kahte kasneje zmanjkalo časa. Ni pa 
bilo težko opaziti, da se je tu čas po naših merilih 

ustavil pred nekaj stoletji. Glavno prevozno sredstvo 
so še vedno konjske vprege. Za ljudi, ki so oblečeni 
zelo preprosto, v glavnem v čmo, smo bili še vedno 
glavna tema pogovora. 

V kraljestvu bogov 
Naslednji dan smo se s kombijem odpeljaU 

proti Nemrutu, kjer smo želeli biti ob sončnem 
zahodu. Takrat, ob žareče rdečem nebu, je 
namreč obisk tega skrivnostnega starodavnega 
svetišča visoko v'gorah še prav posebno doživet
je. Valovita puščavska stepa je vse bolj prehajala v 
skalnato visokogorsko pokrajino. Prišli smo na 
področje nekdanjega komagenskega kraljestva, 
ki se je pred okrog dva risoč leti stiskalo med 
mogočnima rimskim in pariškim imperijem, pa 
kljub temu bilo dolgo neodvisno. Višek je doseglo 
z Antiohom L, ki se je kmalu imel za enakega 
bogovom in dal na vrhu 2150 metrov visoke gore 
Nemrut postaviti velikanske kamnite kipe »v 
spomin na mojo slavo in slavo bogov«. 

Tako je nastalo nenavadno svetišče, ki ga je 
gradilo ogromno število sužnjev. Ti so se morali več 
let mučiti, da so ogromne skalnate gmote spravili na 
vrh gore. V dolgih stoletjih so kipe sicer poškodovali 
zob časa, potresi in erozija, še vedno pa človek ob 
pogledu na dvometrske glave bogov Apolona, 
Hermesa, Fortune in Zeusa ter Antioha 1. kar 
obnemi in se ne more načuditi samoljubju kralja, ki 
je hotel na prestolu zamenjati kar samega Zeusa. 

ALEN BRAJNIK 
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Obarvana lica in 
razgreta srca 

Martinovo v Laškem - Moštijada v Gastužu - Veselo tudi v Virštanju 

v preteklih dneh skorajda 
ni bilo kraja v Sloveniji, kjer 
ne bi na takšen ali drugačen 
način počastili vinskega za
vetnika, svetega Martina. Naj
več praznovanj, ki so bila tudi 
najbolj glasna, je bilo seveda 
na Štajerskem, na Celjskem 
pa so ponovno pripravili bo
gat program v Laškem, čeprav 
gre šele za drugi poskus po
novne oživitve nekdanjega 
farnega praznika. 

Martinovo v laškem je pri
čel mariborski škof dr. Jože 
Smej s predavanj ern o svetem 
Martinu in Laškem, ki je bilo v 
petek zvečer v prostorih Laš
kega dvorca. Poslušalcev je bi
lo toliko, da so nekateri morali 
celo stati, po koncu predavanja 
pa se nikomur ni mudilo do
mov, saj se je v kozarcih zai-
skrila dobra kapljica laškega 
dekana Jožeta Horvata, iz grl 
pa se je izvilo prepevarije zna
nih slovenskih napevov. 

Prepevanje se je razlegalo 
tudi naslednjega dne v kultur
nem centru, kjer so organiza
torji martinovega. Turistično 
društvo Laško in neumorni 
člani Odbora za obujanje, ohra
njanje in prikazovanje starih 
ljudskih šeg in delovnih opra
vil, pripravili večer vinskih pe
smi, napitnic in zdravičk. Sode
lovale so skupine ljudskih pevk 
in pevcev iz laške ter nekaterih 
sosednjih Martinovih far. Ka
sneje v laških gostilnah ni bilo 
mogoče dobiti prostega sede
ža. Martinovanje z mladim vi
nom, pečenimi goskami in 
drugimi dobrotami je privabilo 
v Laško več ljudi, kot so si upaU 
napovedovati tudi največji op
timisti. 

Osrednji dogodek tridnevne
ga praznovanja, ki ni bilo na
menjeno le zabavi, ampak tudi 
učenju o preteklosti (v soboto 
so v Laškem dvorcu odprU raz
stavo »Laško skozi stoletja«, na 

kateri je prvič na ogled celotna 
zbirka privilegijev mesta), je bil 
Martinov sejem s prazničnima 
svetima mašama v farni cerkvi 
sv. Martina ter z velikim slav
jem ob farnem prazniku, ime
novanem »Lepa nedelja v Laš
kem«. Stojničarji so že zjutraj 
obkrožili Aškerčev in Orožnov 
trg, ko se je ura bližala poldne
vu, pa so prostor pred cerkvijo 
do zadnjega kotička napolnili 
obiskovalci. 

Svetinska godba, ansambel 
Dori, kulturni društvi Anton 
Tanc in Lipa, pevci iz Šentru-
perta, etno skupini iz Trobnega 
dola in Šmiklavža ter člani Turi
stičnega društva iz Velike Pola-
ne so s prikazom nekaterih šeg 
ter s pesmimi in plesi ustvarili 
tako prijetno domače vzdušje, 
da se nikomur ni mudilo do
mov. Domači fantje in gostje iz 
Velike Polane so naredili tak
šno »štimungo«, da bi »zagoto

vo podrh Laško, če bi jih pustili 
še dva dni skupaj,« kot je dejala 
ena od članic organizacijskega 
odbora. 

Mošlijada v 
Gastužu 

Deževna sobota je k vinoto-
ču Zlatega griča v Škalcah zva
bila vinogradnike in številne 
goste. Martinovanje so pripra
vili člani Vinogradniško-vinar-
skega društva, podjetje Zlati 
grič in konjiška kmetijsko sve
tovalna služba. Po priložnost
nem kulturnem programu, v 
katerem sta prisotnim sprego
vorila Jože Tominšek in Jaka 
Zidanšek, ter po blagoslovu 
mošta, ki ga je opravil konjiški 
arhidiakon Ivan Pajk, so se 
obiskovalci zbrali v kletnih 
prostorih vinotoča, kjer seveda 
ni šlo brez poskušnje mladega 
vina. 

Mnogi častilci svetega Marti
na so se zbrali tudi na moštija-
di, ki jo je pripravilo Turistično 
društvo Špitalič v Gastužu. V 
Gastužu, eni najstarejših 
evropskih gostiln, so že staro
davni kartuzijanci in njihovi 
obiskovalci pokušali vinski pri
delek, zato je kar prava zami
sel članov TD, da počastijo 
rojstvo novega vina v tej gostil
ni. K sodelovanju so pritegniU 
vinogradnike z vsega konjiške
ga območja, sodelovalo je 13 
vinogradnikov s 17 sortami vin. 
Predsednik društva Jože Zor-
ko je omenil, da''so bih v druš
tvu kar presenečeni nad odzi
vom. Prisotni so poskusili vse 
vzorce, vendar ni šlo za tekmo
vanje. Vsi sodelujoči vinograd

niki so prejeli spominska priz
nanja, ob dobri hrani in pijači 
pa se je moštijada zavlekla 
pozno v večer. 

Virštanjski vinski 
krst 

Med dvema oblačnima, de
ževnima dnevoma se je sonce 
v soboto nasmejalo vsem, ki 
so pohiteli s krstom letošnje
ga vina. Čeprav so mošt bla
goslavljali v skoraj vseh krajih 
Kozjanskega, je bil Virštanj v 
znamenju posebno lepega 
dogodka. 

Pri gostišču Banovina se je 
zbralo precej pridelovalcev 
vina in turistov. Pater Gav-
dencij iz Olimja je opravil bla
goslov mošta in dodal nekaj 
svojih domislic ter citatov 
Slomškovih pesmi, že kar na 
začetku pa je »zapela« har
monika. 

Martinov cestni vlak, znan 
kot Atomček, je nato popeljal 
goste od ene do druge vinske 
kleti in do turističnih kmetij. 
Po slikoviti vožnji se je naj
prej ustavil pri Janezu Volavš-
ku-Škorcu, kjer so se obisko
valci veselili dozorevajočega 
vina, našlo pa se je tudi kaj za 

v usta. In že je vlak odp« 
čez vinske griče do nasled 
postaje, turistične kmetije 
plovšek v Virštanju. »Dvaj 
tisoč litrov smo ga pridel 
dober je. Veselimo se, pozi 
li smo na točo in trdo delo, 
dejala gospodinja ob s( 
zrelega mošta. Vino ni t« 
ravno v potokih, saj go 
vse bolj razmišljajo, kaj 
dan potem. 

Železna kača se je vila 
prej mimo Štrausovega 1 
potca, ki je za dobrega 
leta utihnil, vse do Pilštaj 
kjer je bila kulturna posti 
Mladi Pilštanjčani so pripri 
li krajšo predstavitev kraj 
nega dogajanja. Pri tem 
omenjali pranger iz leta 14 
nanj pa so ob tej priložno 
priklenili zlikovca, ki je na 
dil okoličanom precej hu( 
ga. Levite mu je napel tn 
glasnik, naložili pa so mu 
tudi nekaj čez zadnjo plat. t : 
druge znamenitosti ni bi 
dovolj časa, saj je bila n 
prehitra. V kleteh pa so se' 
zaslišale pesmi o vinu in pri 
teljstvu. 

JANJA INTIHA 

• r ^ F o t o : GREGOR KAT 

V Laškem imajo za vrnitev nekdanjega farnega praznika ob martinovem kar tri razloge. Že 
prvi krščanski božji hram v mestu je nosil ime sv. Martina, Laški trg je imel pravico do sejma 
na martinovo že od babenberških časov, v laški fari pa je bilo ob prelomu stoletja več 
vinogradov kot njiv. Današnji Laščani so zopet pokazali, da so vredni svojih prednikov. 

Včasih je bil običaj, da je imel na lepi nedelji poleg župn 
glavno besedo tudi župan, ki je najboljši gospodinji pojfê  
zidano ruto. Laški župan Peter Hrastelj se je v nedeljo p 
farno cerkvijo zavrtel s Pavlo Ulaga iz Velikih Gorele, kije 
letošnji razstavi slovenskih jedi rm Ptuju dobila znak kaka 

sti za navadne rogljiče. 

Ko so ob dolgo mizo, polno jesenskih dobrot, predvsem pa zvrhanih kozarcev mladega vina, sedli 
člani laških etno in folklornih skupin, je prijetno vzdušje napolnilo vse kotičke Aškerčevega trga. 
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Na glavo obrnjen svet 
Predstavljamo pevko Alenko Godec, ki je izdala kaseto in CD Čas celi rane 

petju Alenke Godec je težko zbrati toliko 
besed, kot si jih zasluži, pa tudi druga-

jj prijetno spoznavati vedno nasmejano 
jiiko. Pevka in umetnica je pred kratkim 
jjla novo kaseto in CD z naslovom Čas celi 
i' „ , 

jj(;er je skladbo Čas zaceli rane prepevala na 
|njih Melodijah morja in sonca, odstopil pa 
I Janez Bončina Benč. »Do sodelovanja z 
liiem je prišlo zelo spontano. Ko smo sne-
i rnaterial za novo ploščo, je ponudil to 
eni. Sicer še ni imel teksta, vendarie sem 
ejela ponudbo. Ko smo že delali skladbo, 
p rekla, da bi mogoče sodelovali tudi na 
lodijah morja in sonca, kar je dobro za 
pmocijo. Izkazalo se je, da smo se prav 
ločili. Skladba je dobila tretjo nagrado ob-
jstva, kar se mi zdi^ da je za glasbo takšnega 
ofila, ki ga izvajam, lep uspeh,« je pojasnila 
enka. 
Benču je bilo po melodijah menda žal, da ti 
odstopil skladbo? 
Žal rečemo v narekovajih, kajti bil je zelo 
sel, da se je ta tandem tako uspešno predsta-
na Melodijah morja in sonca; je pa res v 

icu rekel nekaj v smislu, da mu je žal, ker 
ora dati skladbo tako na hitro. Pogovarjali 
10 se celo, da bi nastopila v duetu, vendar se 
potem Janez odločil, ker je že tolikokrat 
deloval na MMS-u, da bo enkrat sodeloval 
mo kot avtor. 
Kdo ti je še pomagal pri ustvarjanju nove-
projekta? 
(aseta in CD sta četrta po vrsti in prinašata 
set novih, za uho prijetnih skladb. Poleg 
nča so sodelovali še Matĵ až Zupan, ki je zelo 
an dance ustvarjalec, Igor Potočnik je prispe-
L lep duet, ki s e m ga zapela z Damjano 
Ilavšek; tu sta še Jani Hace in Primož Grašič, 
ije bil tudi producent plošče... Pestra ekipa, 
iratka. 
Kar sedem skladbic si napisala sama... 
Rekla sem si: »Alenka, zdaj pa naredi nekaj!« 
btem sem vzela svinčnik in pisala... Zavedala 
em se, da če ne bi šlo, bi pač najela profesio-
lalce, vendade se mi zdi, da so teksti dobri. Ta 
lošča je nekako zaključena celota in zdelo se 
i je dobro, da enkrat nastopim tudi kot 
'torica teksta, ker tisto, kar sam napišeš, tudi 
!žje zapoješ. " 

Alenka kot pevka 
Koliko časa se že ukvarjaš z glasbo? 
Drugo leto bo minilo 10 let, kot začetek pa 

ilfjem prvo zmago na Pop delavnici s skupino 
fiffe na Vrhniki. Zelo rada sem pela. Tako kot 
'frjetno vsak, ampak vedno sem v sebi čutila 
'»fkaj«. Že od malega sem želela postati pev-
y vendar se je to uresničilo dosti kasneje, 
"les sem študirala jezike, končala študij, in 

potem se je začelo zares. 
f̂ aj je bila tista usodna prelomnica? 
Prihajam iz glasbene družine, saj je bil oče 
Ĵ sbenik dolga leta, čeprav se sedaj ne ukvarja 

z glasbo. Najprej sem rada poslušala skupi-
'° Abba, na pamet sem znala vse njihove 
*smi, potem m e je navdušila Whitney Hou-
'»n s skladbo Saving ali my love to you, ki mi 
'bila zelo všeč. Skladbo sem enkrat odpela 
'̂ t̂u, v tistem času je Nada Žgur odprla šolo 
'pop in jazz pevce, pa še Primož Peterca je 

pevko, ki bi zapela pesem Tvoja. Žgurjeva 
'predlagala mene in fantje so bili »paf«, ko so 

slišaH. Meni je sicer postalo vroče, toda 
•̂ fati se mi je odprlo tisto, o čemer sem vedno 
'sijala. V nekaj mesecih se mi je svet obrnil na 
p\'o. Kot popoln anonimnež sem prišla na 
°P delavnico, dobili smo tri nagrade in vsi so 

čudno gledali. Potem je šlo zelo hitro 
V e j . . . 

^kladba Tvoja je bila potem naslovna 
l̂ dba tvojega debitantskega albuma... 

, ' \ 'o ja je album, ki je izšel leta 1992, se pravi 
j"'' leta po zmagi na Pop delavnici. Skladba je 
^ Vedno moj evergreen in je zaznamovala 
°)o glasbeno pot. Sicer ljudje potem veliko 
'̂̂ akujejo, vendar j e težko ponoviti takšen 

uspeh. Tudi z Marto Zore in skladbo Še si tu je 
bilo v bistvu tako, z Aniko Horvat... Res je, da 
sem vseskozi prisotna na glasbenem prizoriš
ču, vendar bom vedela, kdaj moram nehati. 
Kakorkoli že, ena uspešnica je ponavadi čisto 
dovolj. Pri meni je bila to Tvoja. 

Bila si najboljša učenka Nade Žgur; kaj pa 
prej, si hodila v glasbeno šolo? 

Začela sem v mladih letih s klavirjem, am
pak nikoli me ni nobei^ inštrument tako priva
bil kakor petje. Hotela sem samo peti, pe
ti...To je bila mogoče moja napaka, čeprav 
sem pristaš tega, da je najbolj pomemben 
talent in tisto, kar nosiš v sebi. Vsekakor je 
izredno dobro, če poznaš tudi teorijo in tukaj 
sem malce kratka. Sicer se z leti zelo veliko 
naučiš. Ko smo delali z New Svving Quartetom 
ali še prej kot Vokal Art sem si morala poma
gati z notami, ker drugače ni šlo. Nekako sem 
se navadila, da sem poznala notne skoke, 
čeprav nisem imela blazne teoretične osnove. 
Dejansko, ko sem gledala v notni papir in v 
črne note, sem vedela, za kaj gre. Veliko ti 
pomaga tudi večglasno petje, samo disciplini
ran moraš biti. 

Sodeluješ oziroma si sodelovala s skupino 
New Svving Quartet, Caffe, s skupino Capuc-
cino. Še kje? 

Izpeljanka iz Caffe-ja z malo drugačno za
sedbo ni nikoli prav zares zaživela. Drugače pa 
bi po številu nastopov lahko omenila Big Bend 
RTV Slovenija ali Green town jazz band, dosti 
nastopam s celjskimi Žabami in še nekaj je 
takšnih bendov, ki me povabijo k sodelovanju. 
Imam pa tudi svoje prijatelje instrumentaliste, 
ki me spremljajo na nastopih. 

Alenka doma 
Kaže sinček Luka že kakšne znake, da bo 

tudi on glasbenik? 
Ko grem ven, pa čeprav učit, me kar naprej 

sprašuje, če me bo lahko videl na televiziji. 
Sicer se je zelo lepo sprijaznil z mojim delom. 
»Mami mora it pojčkat, mami mora učit, mora 
dinarčke služit«, mu rečem, pa gre. 

Se tudi mož Primož ukvarja z glasbo? 
V mladih časih je igral kitaro, vendar se z 

glasbo ni ukvarjal profesionalno. Imava pa 
enak okus, kar se tiče poslušanja glasbe. Na 
njem zelo cenim tolerantnost, saj me pri m o T 
jem delu zelo podpira, poleg tega pa izredno 
dobro sliši, tudi takšne napake, ki jih slišim 
sama ali pa glasbeniki. Zelo dobro uho ima in 
njegova ocena se mi zdi pomembna. 

Kakšen pa je tvoj odnos do kritik? 
Kritike so mi bile v vseh teh letih zelo 

naklonjene, sicer pa jih po glasbeni plati 
skoraj nisem bila deležna. Sicer obstojajo tudi 
drugačne kritike, vendar se kaj groznega ni 
pripetilo. Sem pa sama zelo samokritična in 
vedno pometem najprej pred svojim pragom. 

Poleg glasbe tudi poučuješ... 

Sem diplomirani germanist in honorarno 
poučujem nemščino v Ljubljani na zasebni 
jezikovni šoli. Nekaj tako, da je »zazihrano«, 
pravim. Sicer -je to grda beseda, ampak zelo 
rada imam redne prihodke, glede na to, da smo 
družina in da je treba preživljati otroka. Petje 
je zelo ljubiteljsko, čeprav trenutno zelo, zelo 
profesionalno, in večina dohodkov prihaja od 
njega. Ampak nikoli ne veš, kaj te kje čaka. 

Kaj počneš v zasebnem življenju? 
Vse delam sama, čeprav sem že stokrat rekla, 

da bom najela gospo, ki bi mi malo pomagala. 
Delam vse, to imam po mami, ki zelo rada 
pospravlja, vendar pa sem se v zadnjem času 
nekoliko odvadila. Ko dobiš otroka, vidiš, da ni 
nobene potrebe, da kar najprej pospravljaš 
igrače, ker je to noro. Včasih imamo v stanova
nju tako, kot bi padla bomba. Sicer sama 

kuham, pospravljam in likam, kar mi je zelo 
zoprno. Zaenkrat delam dopoldne, saj Luka 
obiskuje vrtec. 

Ob koncu tedna, če ste vsi prosti; kam se 
radi podate? 

Zelo radi gremo na nforje. Moj mož je velik 
ljubitelj morskega zraka, tako da se včasih kar 
na hitro odločimo in se odpravimo v Portorož. 
Zelo radi gremo na Bled, nič pa me ne moti, če 
smo kar doma, še posebej, kadar je veliko 
nastopov. 

Nastopi? 
V bližnji prihodnosti bom s celjskimi Žabami v 

Portorožu, drugače pa imam veliko nastopov za 
zaključene družbe. Tudi z New Svving Quartetom 
imam nekaj nastopov, 26. novembra pa bom 
nastopila tudi na koncertu Klic dobrote v Celju. 

Si v življenju dobila vse, kar si hotela, ali 
imaš še veliko neuresničenih želja? 

Nekako znam oceniti, kaj lahko dosežem in 
kaj ne, tako da sem potem vesela, ko to dose
žem. Kakšnih res nedosegljivih ciljev doslej še 
nisem imela, čeprav je tudi petje na začetku 
izgledalo nedosegljivo. Še dobro, da je tako, kot 
je: ustvarila sem si dom, učim nemščino, ukvar
jam se s petjem... Upam, da bo še dolgo tako! 

SIMONA BRGLEZ 
'« , Foto: FRANCI VIRANT 

Alenka Godec 

STRANKA ŠALJIVCEV 
Prihodnji teden bomo v reportaži izvedeli, 

kako so se imeli naši nagrajenci na martinova-
nju, veselem izletu, ki smo ga poklonili nagra
jencem Stranke šaljivcev iz zadnjega obdobja. 
Decembra bodo skupaj s turistično agencijo za 
en dan potovali na Dunaj tisti, ki se bodo 
»izkazali« ta mesec. Prva dva. Ljuba Srnovr-
šnika iz Velenja za šalo tedna in Eda Vranjeka 
iz Celja kot nagrajenca med kuponi, že priprav
ljamo na to predbožično potovanje. Pošljite 
nam tudi vi »svojo« šalo, ki kroži med ljudmi. 

Današnji sodelavci so Ivan Smole iz Celja, 
Srečko Kojc iz Roj, Marička Mavec iz Kranja, 
Justina Gostečnik iz Braslovč in Leja Jankovič 
iz Celja. 

Govor i 
Da se hoče v hiši sploh kdo pogovarjati s 

Slavcem, si je le-ta kupil papigo. Zadnjič jo je 
ponosno nesel celo v gostilno, kjer jo je obču
doval Lojz. 

»Glej, glej, kako lepa papiga. A govori tudi?« 
»Tudi - vendar samo v prisotnosti svojega 

odvetnika...« se pohvali Slave. 

Na cesti 
Lojz je naglo zavil. Na cesti je namreč 

ugledal lepotico, ki je stopala. 
»Oprostite, avto se mi je pokvaril. Ne mo

rem naprej. Ali vas je kaj v hlačah...« reče 
lepotica. 

»A mislite, če znam popraviti avto?« 
» Ja... No.. .« 
»Imate srečo - tu sem pa strokovnjak...« in 

Lojz vtakne glavo v kable in hitro vžge avto
mobil. 

»Saj ..ne vem, kako naj se vam zahvalim. A 
hočete 'jurčka', a... dam hlačke dol?« 

Šaljivec pomisli in reče: »Kar denar mi dajte, 
vaše hlačke mi tako niso prav!« 

norišnici 
Perota so za praznike spustili iz Vojnika. 

Lepo se je zrihtal in dohtar ga je premeril od 
nog do glave ter ga pohvalil: 

»Lepo, lepo. Posebno, če vas pogledam v 
nove čevlje. Eden je rjav, eden črn.« 

»Aha. Nova moda. Veste, v sobi imam še en 
tak par...« 

Po nasvet 
Tudi ko je Lojz doma, žena ni ničkaj zado

voljna z njim. Vsaj v postelji ne. Zato mu je kar 
naravnost povedala, da če že ima čas za 
popivanje s prijatelji v mestu, naj stopi do 
zdravnika po nasvet za aktivnejše spolno 
življenje. 

Lojz je na vse skupaj pozabil, vendar pa se 
mu je ravno v gostilni ponudila priložnost za 
posvet z dohtarjem, saj je eden izmed njih, 
tudi član stranke šaljivcev, ravno naletel na 
nesrečnika. Svetoval mu je na dolgo in široko 
oziroma v dveh besedicah - svetoval mu je 
jaguarjev skok. 

»Danes te bom pa malce razveselil. Mici, 
pripravi se, boš videla, kako bova uživala v 

mojih novih prijemih. Najbolje, da se kar 
razkomotiš in uležeš na hrbet, jaz pa bom 
medtem zlezel na stol in se pripravil na jaguar
jev skok.« 

Mici se pripravi in čaka. Lojz okleva in se 
končno okorajži. Zverinsko se zadere in sko
či. Mimo postelje. Stoka. Skok ponovi še 
enkrat, pa spet ne »zadene« cilja. Pade mimo 
postelje in stoka. Mici je počasi dovolj. 

»Lojz , to ni noben seks. Samo ti uživaš - kaj 
pa jaz?« 

Brezposeln 
Lojz je prišel na zavod za zaposlovanje. 
»Čujte, dajte mi no eno podporo. Saj tudi jaz 

nič ne delam oz. sem brezposeln!« 
»Še eden brezposeln. S čim se pa sicer 

ukvarjate?« 
»S čim? Lovec na morske pse sem.« 
»Lovec na morske pse? Kje pa jih lovite?« 
»Po Savinji, na Slivniškem jezeru...« 
»Saj tam sploh ni morskih psov!« 
»No - zato pa sem brezposeln...« 

Zaposlen 
Miro je imel več sreče v življenju, saj je pred 

»babo« dobil službo. In to na carini. 
Ko je prišel prvi potnik mimo, je strogo 

uradno rekel: 
»Kaj za prijavit?« • 
»No, nič kaj posebnega. Tole v vrečki...« je 

jecljal ubogi potnik. 
»Kaj pa v kovčku?« je še strog Miro. 
»Kovček - saj ga sploh nimam!« 
»Me ne zanima. Predpis je predpis...« 

Š A U TEDNA 
Med mamilaši 

Slaba družba je pokvarila Perota, ki so ga 
poslali na zdravljenje v Vojnik. Že prvi dan je 
za vogalom opazil dva »kamarata,« ki sta se 
tolkla po glavi s kamenjem. 

»Kaj pa počneta?« ga je zanimalo. 
»Prijateljček - drogirava se.« 
No, lepa reč. Še manj mu je bilo jasno, ko 

je prišel naprej do bolnika, ki je imel pred 
sabo velik kup kamenja. 

»Se tudi ti drogiraš?« 
»Ne, jaz samo drogo prodajam. Kupiš?« 
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Z g l a s b o v srcu , z n o ž e m v h r b t u 
Aleš Uranjek je moral po 15 letih zapustiti skupino Sank ročk - Je vzrok glasba ali denar? 

Novica nikakor ni več nova. 
Da je iz navadne novice, da 
pritiaja do »kadrovskih« 
sprememb še v eni znani slo
venski glasbeni skupini pre
rasla v skorajda afero, ki ver
jetno ne bo kar tako potihni
la, je »krivo« obvestilo za jav
nost, ki ga je na medije naslo
vil očitno razočarani »odpuš
čeni« bobnar skupine Šank 
ročk Aleš Uranjek, ki je sku
pino »zapustil« pred slabim 
mesecem dni., ^ 

V pismu razkriva ozadja za 
svoj odhod in pri tem ne sko
pari z obtožbami. Poglejmo 
zgodbo iz obeh plati - Aleševe, 
ki med drugim trdi, da z njim 
skupino zapušča še zadnji us
tanovni član, in z Matjaževe, ki 
pravi, da to ni res. Da je med 
ustanovnimi člani še vedno tu
di on. 

Aleš nam najprej zaupa, da 
skupine ni zapustil prosto
voljno, ampak sta se tako od
ločila Matjaž Jelen in Bor Zu-
Ijan. Ostala dva člana, Davor 
Klarič in Inko Brus pa se tudi 
nista »potegnila« zanj. »Pred 
petnajstimi leti sem skupino 
osnoval in ji tudi nadel ime 
Šank ročk. Nikoli nisem mi-
shl, da je moj obstoj v skupini 
vprašljiv, saj sem vsa ta leta 
posvetil razvoju skupine in 
dobrobiti vseh. Moj cilj je bil 
vedno le napredek. Ustvarja
nje in kreativnost že dolgo 
nista več prioriteta v skupini. 
Dovolj zgovoren je podatek, 
da smo v zadnjih dveh letih 
imeli le dvakrat skupne vaje,« 
pravi Aleš, ki na vprašanje, 
zakaj je moral oditi, in to le 
dan po uspešnem koncertu 
skupine v klubu BlaBla, ki ga 
vodi in je postal zelo priljub

ljeno zbirališče mladih iz Ve
lenja in okolice, pravi: 

»Pojavila se je vrsta nepravil
nosti in nejasnosti na poslov
nem področju. Skupina je po
stala 'finančna institucija', v 
kateri nekateri grabijo več, 
drugi manj. Velike vsote de
narja že nekaj časa odtekajo 
neznano kam. Zahteval sem 
pojasnila in dokumentacijo o 
številnih finančnih zlorabah v 
zadnjih dveh letih in naletel na 
gluha ušesa. Spraševal sem 
preveč, zato sem postal odve
čen.« 

Pri tem je imel Aleš v mislih 
predvsem precejšnje zneske, 
ki so jih fantje zbrali od spon
zorjev, ko so odhajali na sne
manje albuma v Ameriko. Od 
tega dogodka so si v trenut
ku, ko se je zdelo, da je skupi
na doma naredila skoraj vse 
in je pričela očitno stagnirati, 
člani skupine veliko obetali. 
Ameriška zgodba o uspehu 
pa se je klavrno končala -
tako obljubljenega odličnega 
založnika jim tisti, ki so jih 
povabili v ZDA, niso nikoli 
našli. Projekt seveda ni bil 
poceni... 

Aleš nam je v nadaljevanju 
zaupal: »Najnovejša tržna po
litika dveh članov je koncerti-
ranje v duetu, ker stroškov 
skorajda ni, zato je to bolj 
enostavno in bolj donosno. 
Šank ročk skratka že dolgo ni 
več tisto, kar je bil. Vsi usta
novni oziroma originalni člani 
smo že odšh, zato je pojavlja
nje pod tem imenom in v tre
nutni zasedbi res že vprašlji
vo .« Povedal nam je še, da 
glasbeno kariero trenutno na
daljuje v skupini Funk You, da 
pa bo morda razmislil tudi o 
ustanovitvi nove, bolj rocker-
sko usmerjene skupine. Kljub 

hudim obtožbam, ki jih izre
ka, ne misli vložiti tožbe proti 
skupini, ker pravi, da nima na 
voljo dovolj pisnih dokazov, 
da bi lahko uspel. 

»Mislim in upam, 
da nismo naredili 

napake« 
Tako pravi z Aleševe strani 

za odhod »obtoženi« Matjaž 
Jelen, ki sploh ni želel slišati, 
česa ga obtožuje Aleš. Na vpra
šanje, zakaj so se Alešu zahvali
li za sodelovanje, pa odgovarja: 
»Kot pri vseh stvareh v življenju 
je tudi v naši skupini žal prišlo 
do situacije, ko je bilo treba 

določenim stvarem narediti 
konec. Do konca sodelovanja z 
Alešem ni prišlo preko noči, 
ampak je to posledica dogajanj 
daljšega časovnega obdobja in 
določenega nerazumevanja, 
sploh v pogledih na samo glas
bo. Mislim in upam, da nismo 
naredili napake.« 

Povedal je še, da si želi, da 
bodo še naprej ostali dobri 
glasbeni kolegi, kar se, glede 
na potek dogodkov, zdi bolj 
malo verjetno. Skupina zaen
krat ostaja kvartet. Novo ploš
čo, ki naj bi jo dokončali še 
pred koncem leta, bodo kon
čali enkrat spomladi, v skupini 
pa imajo trenutno bobnarja iz 

Italije. Alešev očitek, da v sku
pini ni več originalnih članov 
in da je zato uporaba imena 
vprašljiva, pa pravi: »V skupini 
smo se že pred časom dogo
vorili, da nekako točkujemo 
članstvo. To je bilo odvisno od 
posnetih plošč, pri katerih si 
sodeloval in še česa. Že zdav
naj smo se dogovorih, da v 
primeru, da pride do razpada 
skupine, lahko tisti, ki ima 
največ točk, ime uporablja še 
naprej. Uporaba imena tako 
ni sporna, kot tudi ni res, da v 
skupini ni več ustanovnih čla
nov. To sem še vedno jaz.« 

STANE ŠPEGEL 
Foto: GREGOR KATIC 

Se je Matjaž Jelen že pred časom z viskijem 
poslavljal od Aleša? 

Še na letošnjih Zlatih petelinih se je za 
nagrado zahvalil Aleš Uranjek. 

N a p r i z o r i š č u z l o č i n a 
Koncert kalifornijske funk-metal atrakcije, Faith No More, v Ljubljani 

Po petkovem nastopu teh-
nokratskih razbijačev The 
Prodigy, ki je bil kljub šibke
mu ozvočenju in standardno 
slabi obkoncertni ponudbi 
(pijača, WC, vstop v dvora
no...), koncert leta, se nam 
prihodnji teden, v sredo, 19. 
novembra, v Hali Tivoli spet 
obeta velik koncertni dogo
dek. Po zaslugi ŠKUCove sek
cije R.O.P.O.T. bodo v Ljublja
ni rogovilili ameriški funk 
metalci Faith No More, ki na 
evropski turneji predstavlja
jo svoj pred nedavnim objav
ljeni LP »Album Of The 
Year«. 

Zgodba O uspehu 
Leta 1982 so trije jezni mlade

niči, naveličani dolgočasja ulic 
San Francisca, sestavili bend 
Faith No More. Njihova glasba 
in filozofija je temeljila na so
vraštvu do hippyev in staršev, 
še najbolj pa so sovražili sami 
sebe. Dve leti so po kalifornij
skih klubih igrali umazano 
glasbo za umazane ljudi, njihov 

prvi pevec pa je bil baje tako 
grd, da si do danes nihče ni 
zapomnil niti njegovega vzdev
ka. Leta 1985 sta se bobnarju 
Mikeu Brodinu, klaviaturistu 
Roddyu Bottumu in basistu 
Billyu Gouldu pridružila še ki
tarist Jim Martin in pevec 
Chuck Mosley. 

V tej postavi so pri neodvisni 
založbi Mordam Records še 
isto leto izdali prvi album »We 
Care A Lot«, ki sicer ni požel 
pretiranega uspeha, vendar je 
bil le dovolj odmeven, da so 
leto dni kasneje odšli na vsea-
meriško klubsko turnejo. Tam 
jih je opazil lovec na talente iz 
založbe Slash Records, za kate
ro so leta 1987 tudi posneh 
drugi album »Introduce Yur-
self« in ga promovirali na veliki 
ameriški turneji s skupino Red 
Hot Chili Peppers. Jezni mlade
niči, zelo različni tudi po ima-
geu, so zatem leta 1988 s pre
cejšnim uspehom naskočili tu
di Evropo. 

Januarja 1989 pride še do ene 
he nepomembne spremembe 
v bendu; pevca Cucka Mosleya 
je zamenjal odlični Mike Pat-

ton, prej pevec pri californij-
skem bendu Eureka. Končna 
postava je tako narejena, še 
istega leta pa so fantje posneli 
tretji album »The Real Thing«, 
ki se je na lestvicah zadrževal 
skoraj dve leti. Album je naj
prej postal »zlat«, nekoliko ka
sneje še »platinast«, single Epic 
s tega albuma pa je prilezel do 
petega mesta na Billboardovi 
»Hot 100 singles«. 

Leta 1990 so Faith No More 
veliko nastopali; v Ameriki sku
paj s Soundgarden in Voivod, po 
Evropi z Billyem Idolom in ka
sneje z Robertom Plantom, bili 
pa so tudi ena izmed glavnih 
atrakcij na Reading Festivalu in 
na turneji »Monsters of Ročk«. 
Konec leta jih je večina glasbe
nih časopisov proglasila za ročk 
bend leta '90. Januarja '91 so bili 
med boljšimi na velikem ročk 
spektaklu »Ročk In Rio«, sep
tembra pa so se odpravili na 
veliko turnejo po Ameriki in 
Japonski, kjer so navdušili po-
ševnooke ljubitelje ostrega, 
vendar sofisticiranega ročka. 

Leta 1992 je končno le izšel 
dolgo pričakovani album »An-

gle Dust«, ki je bil še uspešnejši 
od prejšnjega, njihovi komadi 
Middleage Crises, R.V., A 
Small Vicory in seveda prired
ba balade Easy, pa so navdušili 
tako mlade kratkohlačne me
talce kot stare rockerje. Po 
spet zelo odmevni svetovni 
turneji, v okviru katere so na
stopili tudi v nabito polni Hali 
Tivoli v Ljubljani, je bend za
pustil kitarist Jim Martin, nje

govo mesto pa je zasedel Trey 
Spuance iz skupine Mr. Bun-
gle. Faith No More so leta 1995 
posneli ne preveč posrečen 
album »King For A Day...Fool 
For A Lifetime«, temu pa je 
letos sledil nonšalantno na
slovljen LP »Album Of The 
Vear«, ki ga bodo Faith No 
More v celoti predstavili tudi v 
Ljubljani. 

x-S. STANE ŠPEGEL 

Faith No More leta 1992. 

Pred 
Klicem 

dobrote 
Letošnji koncert Klic 

brote bo 26. novembra, v 
do zvečer, v dvorani Celj 
ga sejma. Vstopnice zapj 
ditev z več kot sto nastop 
čimi so že v predprodaji. 

Dobrodelni Klic dobrot; 
ga pripravlja Karitas Slove 
bo letos sedmič. Namen 
certa je zbrati čimveč fii 
nih sredstev. Karitasu je 
uspelo lani s pomočjo koij 
ta zbrati približno 23 milijq 
tolarjev, s katerimi so la 
pomagali družinam ter p 
meznikom v stiski. Gre 
sredstva od prodanih vstopi 
pokroviteljski delež ter ak 
med televizijskimi gledale 
radijskimi poslušalci. 

Na letošnjem koncertu b 
nastopili' Ljubljanski god 
kvartet, zbor Carmina Slovi 
ca, harfistka Mojca Zlob; 
Jerca Mrzel, Irena Vrčkovnj 
Oto Pestner, Damjana Gola; 
šek, Ivan Hudnik, Alenka C 
dec. Alfi Nipič, Branka Krar,: 
Tadej Sadar, Vita Mavric, V 
Resnik, Nataša Mihelič, Ale • 
sander Mežek, vokalna skfl 
na Gloria, New Swing Quar!«' 
Joži Kališnik, Stanka Kovač 
Ivanka Kraševec-Prešei; 
Zdovčeve dečve, citrar M: 
Dovžan, ansambel Nagelj, č 
sambel Franca Miheliča, To. 
Kuntner, Nataša Dolenc, m 
jan Šneberger, Ida Baš, Ji" 
Sesek, Danica Godec in Jai 
Dolinar. 

Vstopnice prodajajo v Žu; 
nijskem uradu Sv. Duha v C 
lju. Kompasu Celje, na blagap 
bazena Golovec ter v Modii 
prodajalni Zlati čeveljček: 
celjski tržnici. B, 
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GLASBENI EX-PRESS 

f̂ ovica tega tedna je zagotovo odhod bobnarja Billa Berryja iz 
,gzdnišl<e ročk zasedbe R.E.M. (na sliki). Berry je svoje 
jlgoletne prijatelje, Michaela Stipea, Petra Bučka in Mikea 
jllasa, zapustil po sedemnajstih letih skupnega dela sredi 
p̂rav za snemanje novega albuma. Založba Warner Bros je 

ifjznala«, da se je 39-letni Bili od Removcev poslavljal že dve 
li,saj je že leta 1995. ko je moral sredi svetovne turneje prestati 
ožgansko operacijo, čutil, da ni več sposoben »tezgariti« na 
)|gih in skoraj nečloveško napornih turnejah. Stipe. Mills in 
jck bodo kariero nadaljevali kot trio, pri snemanju pa naj bi 
imesto Billa vskočil Berret Martin iz skupine Screaming Trees. 

17, novembra bo izšel sed-
i studijski izdelek »Reload« 
neriških ročk velikanov 
ETALLICA. V skladbi The 
emory Remains bo moč sil
iti tudi pevko Marianne 
lithfull, bivšo ljubico mno-
h ročk zvezdnikov (Mick 
gger, David Bovvie...) in 
lano popevkarico iz šestde-
tih. -i 

Konec oktobra pa je končno 
izšla tudi dolgo pričakovana 
plošča skupine JANE'S 
ADDICTION. Ponovno delujo
ča kultna californijska zasedba 
je na ploščo »Kettle Whistle« 
uvrshla petnajst skladb, izmed 
teh pa se le dve novi, ostalih 
trinajst pa je še iz časov, ko so 
Jane's Addiction krojili ameriš
ko alter ročk sceno. 

Na najnovejšem nosilcu zvoka in slike, znanem pod ime
nom DVD (digital versatile disk), bodo v kratkem ponovno 
izšli trije legendarni filmi, ki so nastali v produkciji skupine 
THE BEATLES. Gre seveda za filme »A Hard Days Night«, 
»Help« in »Magical Mystery Tour«, ki bodo tokrat »podkreplje
ni« še z nekaterimi dosedaj neobjavljenimi fotografijami te 
slavne liverpoolske četverice. 

R. Kelly (na sliki), A Tribe 
Called Quest, Shaquille 0'Neil 
in še nekateri znani raperji, ki 
delujejo pod okriljem založbe 
JIVE, bodo prispevali nekaj 
svojih dosedaj še neobjavlje
nih skladb za kompilacijsko 
ploščo »Jive's Unrealised Ma-
sters For The Children's 
Healt«. katere dobiček bo, kot 
nakazuje že ime tega glasbe
nega izdelka, namenjen za 
zdravljenje otrok - brezdom
cev. 

Založba River North se je 
takoj po tragični smrti 
JOHNA DENVERJA odločila, 
da bo še pred božičem na trg 
lansirala LP »A Celebration Of 

Life«, na katerem bodo poleg 
nekaterih novih skladb uvrš
čene tudi dve njegovi lani po
novno posneti klasiki Rocky 
Mountain High in Take Me 
Home Country Roads ter bo
žična Christmas For Cow-
boys, ki bo seveda izšla tudi 
na single plošči. 

MELITA OSOJNIK te dni v 
ljubljanskem studiu Kan 
končuje snemanje svoje dru
ge avtorske CD plošče. Sku
paj z aranžerjem, klaviaturi-
stom in snemalcem Artur-
jem Azarkecichem ter pešči
co gostov (Veno Dolenc, Sašo 
Olenjuk, Pavle Rakar. Reo 
bard) je Melita posnela 10 
pesmi poetične glasbe na be
sedila znanih slovenskih pe
snic in pesnikov. 

Danes bo v Hali Golovec ob 
19. uri pravi podalpski glasbe
ni coctail, na katerem bodo 
pod taktirko Aleksandra Ježa 
in Betke Šuhel nastopih sko
raj vsi predstavniki t.i. slo-
holzer-popa ( Ptujskih 5, Ko-
rado Buzeti, Irena Vrčkovnik, 
Vesele Štajerke, Hajdi, Anita 
Vodišek, Zlatko Dobrič, Wer-
ner. Vili Resnik...). 

V soboto, 15. novembra, bo 
v ljubljanskem KUD France 

Prešeren recital priznane 
newyorške underground 
umetnice LVDIE LUNCH, ki je 
pri nas bolj znana kot pevka 
in ena izmed vodilnih oseb
nosti ameriškega »no wave« 
odgovora na evropski post 
punk in new-wave. 

JASON BONHAM, sin leta 
1980 umrlega bobnarja skupi
ne Led Zeppelin Johna Bon-
hama, je konec prejšnjega 
meseca objavil svoj novi al
bum »When You See The 
Sun«. To je po LP-ju »In The 
Name Of My Father« že drugi 
solo izdelek tega 30-letnega 
bobnarja. 

Prejšnji torek je izšel novi 
album najpopularnejše de

kliške zasedbe na svetu. Go
vorimo seveda o London-
čankah SPICE GIRLS, ki so 
prodale več kot 18 milijonov 
kopij svoje prvenca »Spice«, 
z njega pa nanizale kar pet 
No.l uspešnic. Poznavalci iz 
sveta show-businessa napo
vedujejo podoben uspeh tu
di njihovemu najnovejšemu 
glasbenemu izdelku »Spice-
World«, s katerega se je na 
prvo mesto večine evrop
skih lestvic že zavihtela 
skladba Spice Uo Vour Life, 
za njo pa se bodo kmalu na 
single formatu znašle še 
skladbi Stop in Never Give 
Up. 

STANE SPEGEL 

Kvazi-reggae dance skupina KINGSTON je na domači glas
beni trg lansirala že peti hit z njihove letošnje plošče »Daj 
povej, daj povej«. Po uspešnicah Ona sanja. Ko bo padal dež. 
Daj povej, daj povej in Mene luna nosi idrijska četverica tokrat 
stavi na skladbo Kingston Twist, ki bo v kratkem v omejeni 
nakladi (100 izvodov) izšla tudi na vinilni promocijski ploščL 

SmrkcivBarfl€iyu 
Smrkci s svojo skladbo O tvojih očeh orjejo po radijskih 

postajah. Pesem je narejena v dokaj drugačnem stilu, kot je 
prevladoval do sedaj, sicer pa raznolikost avtorske glasbe 
pri Smrkcih ni nobena skrivnost. To dokazuje kaseta Smrk
ci v gozdu, ki se še vedno uspešno prodaja v trgovinah z 
avdio opremo. Smrkci so za nastope v živo vse pesmi 
prearanžirali v funky groovie zvok sedemdesetih let. 

To bodo Smrkci pokazah tudi v celjskem klubu Barfly, 
kjer bodo orah v petek, 14. novembra. Fantje obljubljajo žur 
do jutranjih ur, upajo pa tudi, da bosta njihova naslednja 
kaseta in zgoščenka kmalu ugledah sončen dan. S.B. 

20 VROČIH RC 

VRTILJAK POLK IN 
VALČKOV 

TUJE LESTVICE 
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Nasmejani obrazi v celjski bolnišnici. . 

I g r a č e z a s r e č o 
Pravijo, da je sreča edina 

stvar, ki se pomnoži, če jo 
delimo. Sreča je nekaj, kar 
lahko ima več obrazov, a je 
vsak po svoje lep in se vanj 
radi zazremo. Kdor zna sre
čo deliti, ustvarja v sebi neiz
merno bogastvo, ki mu pre
prosto rečemo zadovoljstvo. 

V mesecu oktobru so otroke 
v celjski bolnišnici obiskali nji
hovi vrstniki iz OŠ Šmarje pri 
Jelšah. Prišli so zato, da bi z 
njimi podelili svojo srečo. 
Učenci omenjene šole so na
mreč s posebnim veseljem pri
čakovali pričetek šolskega leta. 
Vedeli so, da bodo potem, ko 

jih bo jesenski dež pregnal z 
zunanjih igrišč, prestopili prag 
nove in sodobno opremljene 
športne dvorane. Ko so se pri
pravljali na otvoritev tega po
membnega in priljubljenega 
objekta, se je gospe Tamari 
Maleševič, psihologinji na tej 
šoli, porodila misel, da bi ob tej 
priložnosti še nekoga razvese
lili. Spomnila se je na vse tiste 
otroke, ki so bili prav v tem 
času zaradi bolezni in poškodb 
prikrajšani za mnoge radosti, 
ki jih lahko nudi nova telovad
nica. 

Da so igrače vedno dobra to
lažba za otroke, se je spomnila 
učiteljica Boža Gojtan in že so 
jih učenci začeli pridno prinaša
ti v šolo. Tudi tisti, ki obiskujejo 
vseh šest podružničnih šol, so 
se odločili, da bodo v akciji 
sodelovali. Zbrali so toliko pli
šastih ljubljencev in drugih za
nimivih igrač, da so bolni otroci 
ob pogledu na tako veliko dari
lo od začudenja kar onemeU. 

Srečanje v bolnišnici je bilo 
prijetno. Gostje iz Šmarja so 
obiskali skoraj vse oddelke, na 
katerih se zdravijo otroci. Z bol
nimi vrstniki so poklepetali o 
težavah, ki jih tarejo, s svojo 
navzočnostjo pa so jih želeli 
predvsem razvedriti in opogu
miti na poti, ki vodi do ozdravi
tve. Nekateri izmed njih so gla
sno razmišljali o dnevih, ki so 
jih nekoč tudi sami preživeli v 
bolnišnici. Zanimivo je bilo pri
sluhniti tem pripovedim, saj so 
bili vanje vtkani tudi spomini 
na mnoge vesele trenutke. 

Bil je to iskren in vsem drag 
obisk, ki ga je s svojo navzoč
nostjo počastila tudi predstoj
nica Otroškega oddelka dr. 
Ana Meštrovič. Morda bo ide
ja, ki je vzklila na OŠ Šmarje 
pri Jelšah, z velikim navduše
njem pa jo je podprl tudi rav
natelj Stanko Šket, tudi drug
je pognala svoje cvetove. 

ALENKA LAPTOŠ 
Foto: TAMARA MALEŠEVIČ 

H u g o z b u š k o 
Hugo se sanka in 
govori s prijatelji, 
pa se naenkrat zaleti 
in reče: »Ajsa, kako to boli!« 
Hngolina glavo mu obveže 

• in lepo mu streže. 
Hugolinci pa se čudijo: 
»Kako to, da očka pade, 
če nam vedno govori, 
pazite se na sankah vsi?« 

ANITA ČAUŠEVIČ 
4. a OŠ Štore 

V m u z e j u n a p r o s t e m 

v okviru našega drugega 
naravoslovnega dne smo si v 
Rogatcu ogledali muzej na 
prostem. Vodička gospa Mija 
nam je najprej pokazala ko
zolec. Pod njim je stal voz -
lojtrnik. Mija nam je poveda
la, da je bogat kmet imel po 
dva velika voza. 

Pot smo nadaljevali do šta-
luncev. Ko so gospodarji odprii 
štalunce, jih je bilo zelo strah, 
da ne bi prašič ušel ven ali pa 
ugriznil gospodarja. Potem 
smo šli gledat gospodarjevo 
imetje, ki pa so ga delavci ob
navljali. Pred kletjo je stala veli
ka preša. V klet so vodila majh
na vrata. Šli smo tudi v hišo, 
kjer smo si ogledali malo hišo 
in posebno črno kuhinjo. V ve
liki hiši sta spala gospodar in 
gospodarica, v mali hiši pa 
otroci. Ponekod jih je na poste
lji spalo več in ti so se potem 
tiščali in brcah. Če je gospodar 
slišal nemir, jih je utišal. Na 
hišo so bila okna majhna, stre
he pa so prekrivali s slamo. 
Včasih so jedli za veliko mizo 
in to vsi iz ene sklede. Hrano so 
zajemali z lesenimi žlicami. 

Odpravili smo se tudi v ko-
vačnico. Vsak izmed nas je 

udaril enkrat po nakovalu in 
si takrat nekaj zaželel. Napo
tili smo se tudi v trgovino, 
kjer smo videli tudi"bblačila in 
obuvala, ki so jih nosili nekoč. 

Kmalu smo se odpravili do 
avtobusa in se odpeljali do 
kraja Imeno. Tam je bilo prav 
tako zelo zanimivo,' saj smo 
jezdili konja, kar je bilo zares 
pravo doživetje. Postali smo 
lačni, zato smo malicali. Ne
kaj časa smo še bili tam, razi
grani in tudi malo nagajivi. 

Počasi pa se le odpravili pro
ti avtobusu in sedli vsak na 
svoj sedež. Polni lepih vtisov 
in spominov smo se peljali 
proti domu. Bil je lep izlet. 

STAŠ HRASTNIK 
4. a OŠ Štore 

Kaj bi bilo, če bi 
bila učiteljica 

če bi bila učiteljica, bi na
mesto reševanja kontrolk ri
sali. Namesto matematike bi 
igrali monopoli, pri slovenšči
ni pa bi poslušali pravljice in. 
pesmice na kasetah. 

Pri spoznavanju narave in 
družbe bi vsak pripeljal svo
jega hišnega ljubljenčka in ce
lo uro bi se igrali z njimi. 

Ko pa bi bila glasbena vzgo
ja, bi se fantje igrali z avtomo
bilčki in lego kockami, dekle
ta pa z Barbikami in punčka
mi. 

In da ne pozabim na likov
no in športno vzgojo. Pri teh 
dveh priljubljenih urah bi iz
delovali iz plastelina in gline. 
Pri športni vzgoji pa bi vsak 
lahko delal, kar bi želel: igre z 
žogo, razgibavanje, gumitvist 
in tako dalje. 

Če bi bila učiteljica, bi bilo v 
šoli res zabavno. 

Anja Ivakič, 3.b 
OŠ Petrovče 

Zaključni nastop zborov iz Jirkova, Chomutova in Vojnika. 

O b i s k č e š k i h p e v c e v v V o j n i k u 

Proti koncu oktobra je v 
Vojnik pripeljal težko pričako
vani avtobus iz Češke, s kate
rim so pripotovali mladi pevci 
iz Jirhova in Chomutova. 

Prišli so v goste učencem 
osnovne šole Vojnik, ki so jih z 
veseljem sprejeli in jim nudili 
tridnevni dom. Po večerji so 
jih odpeljali na svoje domove. 
V soboto zjutraj so obiskali 
jamo Pekel, po kosilu v šoli pa 
so odšli na ogled Vojnika, nato 
pa še Sorževe turistične kmeti
je v Polžah, kjer so spoznali 

zgodovino kmetije, postregli 
pa so jim z njihovimi dobrota
mi. Zvečer so imeli v kultur
nem domu skupni koncert z 
domačim mladinskim zbo
rom, ki ga vodi Emilija Kladnik 
Sorčan, ki je bila v minuli sezo
ni tudi »glavni krivec«, da je do 
srečanja zborov sploh prišlo. 

Češki zbor se je naučil slo
vensko, domači pa češko pe
sem, obe so za zaključek za
peli skupaj. Prisotne so poz
dravili ravnateljica šole Majda 
Roje, češki predstavnik in žu

pan občine Vojnik Beno Po-
dergajs. Kot gost je nastopil 
ansambel Ostržek z Dobrne. 
Po koncertu so pevci obeh 
zborov zaplesali v šolski avli. 

Nedeljsko dopoldne so češ
ki otroci preživeli pri svojih 
gostiteljih. Popoldan so se ko
pali v Termah Zreče, po večer
ji pa so se kar težko poslovili 
in odšli proti domu. V treh 
dneh so se stkale niti prija
teljstva, saj še vedno velja, da 
pesem ne pozna meja. 

MILENA JURGEC 

Sprejem pri 
županu 

Oktobra smo Majda Oblak, 
mentorica prometnega krož
ka, Tadej Felicijan in jaz, Kar
men Sedeljšak, bih v Žalcu na 
sprejemu pri županu profe
sorju Milanu Dobniku. Tam so 
bili tudi učenci iz drugih šol. 
Pogovarjali smo se o prometu. 

Vsaka osnovna šola je pove
dala o stvareh, ki ogrožajo var
nost njihovih šolarjev. Tudi mi 
smo opozorili na nevarnosti, 
ki pretijo našim učencem na 
poti v šolo in iz nje. Povedali 
smo, da nekateri učenci hodijo 
čez gradbišče avtoceste. To je 
še posebej nevarno, saj se ne
sreča lahko zgodi vsak trenu
tek. Dodali smo še, da nam je 
bilo obljubljeno obračališče 
šolskih avtobusov, a to še ved
no ni urejeno. Avtobusi na
mreč ustavljajo kar na cesti. 
Povedah smo tudi, da ceste v 
Zajasovnik, Zahomce in na Te-
šovo nimajo urejenih bankin, 
zato je ob poledici nevarnost 
zdrsa s ceste. Pri šoli pa bi bila 
potrebna še kakšna ležeča 
cestna ovira. 

Gospod župan je poskušal 
najti rešitve za vse naše prob
leme. Za našo šolo smo spre
jeli sklepe, da se naredi se še 
ena ležeča cestna ovira; da je 
treba učence, ki hodijo čez 
gradbišče avtoceste, prepelja
ti čez cesto; da se ceste, po 
katerih vozi šolski kombi, po
zimi plužijo in posipajo s pe
skom; da šola skupno s kra
jevno skupnostjo pridobi 
zemljišče za ureditev obrača
lišča šolskih avtobusov. 

Policist s Policijske postaje 
Žalec pa je opozoril nas učen
ce na to, kako bi lahko tudi 
sami bolj poskrbeli za večjo 
prometno varnost. 

Karmen Sedeljšak, 4.a 
OŠ Vransko 

ZANIMIV08 

Ukradli Clintonom 
portret 

v arkansansaškem gĵ ,̂ > 
nem mestu je skrivnostno i, 
ginila slika ameriškega 
sednika Billa Clintona, ĵj 
gov portret bi morali obesiti 
prihodnji predsednî gi 
knjižnici v Little Rocku. Za{j 
sno so jo obesili v preddverj 
tamkajšnjih upravnih prosto, 
rov in to tako visoko, da |; 
brez lestve ni bilo mogô ; 
Sneti. Pa je čez noč vseen-
izginila. Varnostniki trdijo, j-
tisto noč niso opazili nikogj; 
ki bi po hiši nosil lestev. Nih;, 
tudi ne ve, zakaj bi kdo odne, 
sel predsednikovo podobo 
saj je slika tako znana, da^ 
jo takoj prepoznali, če bi); 
kdorkoli hotel kje razstaviti. 

J e z za Gibraltar? 
Ali najkasneje v sto leti? 

letih severni polobli groz 
nova ledena doba? Da, meoi 
ameriški geolog Roben 
Johnson iz Minnesote. 

Razlog za to naj bi bil 
asuanski jez v Egiptu, ki zadi-
žuje vodo iz Nila in povzroče 
da se v Sredozemskem mc: 
ju nabira preveč soli. Gostejj; 
voda upada in v globini steč 
skozi gibraltarsko ožino v At
lantik, v katerem je manj sr' 
Posledica: morski tokovi 
preusmerjajo, ledeniške k; 
pe pa rastejo. Johnson prec 
laga načrt reševanja, za kate 
rega pa niso vsi navdušen: 
ogromen jez, ki bi pri Gibrai 
tarju zadrževal atlantske vo( 
ne gmote. 

Spielberg je 
najbogatejši 

Ameriški filmski režiser ir. 
producent Steven Spielbers 
je najbogatejši človek v anie 
riškem svetu zabave. Na prv. 
mesto so ga uvrstili v znanen 
finančnem časopisu Forbe; 
Tam so prepričani, da je Spie. 
berg »težek« kakšnih 313 mil 
Jonov dolarjev. Sledi m' dr. 
žabnik George Lucas, 
ma pa sta televizijska v 
ca Oprah Winfrey in i 
nik Michael Chricton i 
ca - ER), avtor scenai 
Spielbergove filme. Zn . 
zvezdnik popa Michae. -
son je šele triindvajseti. 

Nova bolezen se 
imenuje 

internetmanija 
Cincinattijska policija 

odpeljala za rešetke štiriind-
vajsetletno Sandro Hacher. 
ker je povsem zanemarijo 
svoje tri otroke. Zatožili so)" 
sosedje, ker so se jim smili'' 
otroci, ki so nenehno jokali 
Bili so lačni, umazani in neu
rejeni. Policisti so prišli ^ 
Hacherjevi na dom in v sobi 
našli tri povsem zanemarja 
ne otroke, stare 5, 3 in 2 le'"' 
v sosednji sobi pa je njihovi 
mati neusmiljeno deskala p" 
Internetu. Menda je že nek̂ l 
mesecev vso svojo pozof' 
nost posvečala zgolj tej elel̂ ' 
tronski igrački, na otroke f 
pozabila. Pred sodnikom 
je zagovarjala, da si ne mof̂  
pomagati, da sama ni nič kri' 
va, ker je zbolela za noV 
boleznijo internetmanijo. 
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O k t o b e r je b i l z m e r n o u s p e š e n 
Sloveniji je bilo oktobra 
prvič registriranih in s 

tudi prodanih 4571 avto-
ubilov, kar je bilo za 3,4 od-
jtka manj kot oktobra lani, 
vendarle precej več kot sep-
ujljra, ko so pri nas prodali 
l45 osebnih avtomobilov. 
Skupaj bilo letos v Slove-
j prodanih 55.020 osebnih 
lornobilov, kar je za 1,4 od-
ptl(a več kot lani v tem času. 
pem realno je ob tem pred-
jevanje, da bo letos na slo-
,,iskem trgu prodanih nekaj 
^ kot 60 tisoč avtomobilov 
jjroma toliko kot lani. 
Oktobra je največ vozil po 
ičakovanju prodal Renault, 
[ sicer 959, kar pa je bilo za 
)3 odstotka manj kot okto-
ra lani. Na drugem mestu je 
emški Volkswagen s skupno 
fodajo 499 avtomobilov ozi-
)ina z a 21 odstotkov manj kot 
lanskem oktobru. Na tretjem 
lestu je italijanski Fiat, ki se 
lu je oktobra posrečilo proda-

Ugodna predaja 
alfe 156 

Vse kaže, da bo letošnja 
irodaja osebnih avtomobi-
ov v Evropi oziroma v 
ivropski uniji ugodnejša kot 
o najprej računali. Pred-
sem p a je očitno, da je n a v -
lušenje nad nekaterimi no-
imi avtomobili že ob njiho-
em tržnem rojstvu skoraj 
sjemno veliko. Nekaj tak-
nega se utegne zgoditi novi 
Ifi 156, kajti milanska tovar-
la sporoča, da je že prvi dan 
Mčetka prodaje v nekaterih 
iržavah dobila kar 16 tisoč 
naročil. Do konca leta naj bi 
na naslov Alfa Romeo prišlo 
še 34 ali 35 tisoč naročil za to 
novo vozilo, s tem pa bi bil 
letošnji načrt več kot prese
žen. Sicer pa Alfa Romeo ra
čuna, da se ji bo v polnem 
letu posrečilo prodati kak
šnih 110 tisoč alf 156. 

ti 366 avtomobilov ali za dva 
odstotka manj kot v enakem 
lanskem mesecu. 

Med japonskimi avtomobil
skimi tovarnami je v ospredju 
Honda, ki je oktobra prodala 
96 avtomobilov, na drugem 
mestu pa je Suzuki s prodajo 
79 avtomobilov. Upoštevaje ce
loletno prodajo sta tovarni me
sti zamenjali: spredaj je Suzuki, 
ki se mu je letos posrečilo najti 
za svoje avtomobile 1244 kup
cev, pri Hondi pa 1099 avtomo
bilov. Med južnokorejskimi av
tomobilskimi tovarnami je bil 

oktobra prvi Daevvoo (284), 
Kia pa na drugem mestu (158 
avtomobilov). Omeniti je treba 
še položaj uglednih avtomobil
skih tovarn. Oktobra je Merce
des Benz prodal 49, BMW pa 
48 avtomobilov. Na lestvici naj
bolje prodajanih vozil že mese
ce res ni nobenih bistvenih 
sprememb. Renault clio je bolj 
aU manj nesporno prvi (okto
bra 342, skupaj 5088), sledi mu 
VW polo (oktobra 250, sicer pa 
3421), na tretjem mestu pa je 
renault megane (280, 3350). Na 
sliki: VW polo classic. 

BORZA CEN 
Na sejmu rabljenih vozil pred dvorano Golovec je bilo na prodaj 235 
avtomobilov. Prodanih je bilo 9 vozil. Organizatorji so izdali 26 
kompletov kupoprodajnih pogodb. Na sejmu je bilo 1500 obiskovalcev. 

Mercedes razreda A 

Nesrečno »rojstvo« mercedesa A 
Nemški Mercedes Benz s svojim najnovejšim 

avtomobilom razreda A nima pretirane sreče. 
Vozilo je v trgovine pripeljalo pred mese

cem dni, pri čemer je treba povedati, da gre za 
prvi mercedes (med osebnimi avtomobili) s 
pogonom na prednji kolesni par, najmanjše 
vozilo te tovarne in hkrati projekt, ki je za 
stuttgartsko tovarno izjemnega pomena. Zgo
dilo pa se je, da se je mercedes A med 
preskušanjem povsem običajnega vozniškega 
manevra izogibanja nenavadni oviri, ki se 
pojavi na cesti, prevrnil. 

To je sprožilo val domnev in posrednih doka
zov o tem, da mercedes A ni varen in podobno. 
Mercedes Benz je hitro reagiral in ob pomoči 

znanega prometnega in varnostnega inštituta 
TUV v Nemčiji dokazal, da je avtomobil v 
običajnih voznih razmerah povsem varen. To pa 
očitno ni bilo dovolj in da se bi se tovarna 
izognila nadaljnjim sumničenjem, so se odločili, 
da bodo pri vseh (tudi že prodanih) mercedesih 
zamenjali gume, hkrati pa vozilo opremili z 
elektronskim sistemom ESP. To preprečuje boč
no drsenje avtomobila. Ali bo vse skupaj zado
stovalo za to, da bo tovarna popravila močno 
omajan ugled tega avtomobila, ki ga je med 
nastajanjem spremljala izjemno obširna rekla
ma kampanja, pa je seveda že drugo vprašanje. 
Kot tudi to, koliko bo to Mercedes Benz stalo in 
kdo bo moral zaradi tega odgovarjati. 
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Sanje so se uresničile 
Začelo se je s popoldansko obrtjo - V Avtohiši MLA-CAR je že 22 zaposlenih - V soboto so položili temeljni kamen za 

podvojene prodajne površine ter za novo lakirnico 

v Stopčah pri Grobelnem 
je bil v soboto velik praznik. 
V Avtohiši MLA-CAR, ki je 
pomemben pooblaščeni pro
dajalec in serviser avtomo
bilov Hyundai in Mitsubishi 
(ter serviser avtomobilov 
KIA in Marutti), se je zbralo 
zelo veliko ljudi. 

Tam so jih pritegnili dan 
odprtih vrat, izvedeli so za 
ugodnosti njihove Kartice 
zaupanja, višek MLA-CARje-
vega dne pa je bilo polaganje 
temeljnega kamna novega 
avtomobilskega salona in la
kirnice avtomobilov. Obisko
valci so lahko izvedeli tudi 
vse o novem, revolucionar
nem avtomobilskem motorju 
GDI (Gasoline Direct Injec-
tion), vgrajenem v avtomobil 
Mitsubishi carisma. Treba je 
povedati, da omenjeni motor 
združuje performanse ben
cinskega agregata ter ekono
mičnost porabe goriva diesel-
skega agregata (za omenjeni 
motor zagotavlja Mitsubishi, 
da porabi do 35 odstotkov 
manj goriva, pri tem pa ima 
za petino večjo moč!). Skrat
ka, v Stopčah pri Grobelnem, 
za katere je pred leti redko 
kdo vedel, je bil velik dan. 

Temeljni kamen sta slove
sno položila direktor Avtohi-
še Mirko Mlakar in šentjur

ski podžupan Oto Pungart
nik. Nazdravili so s šampanj
cem, sHšati je bilo ploskanje 
in številne čestitke (med ug
lednimi gosti sta osebno če
stitala direktorja slovenske
ga Hyundaia Ludvik S vol j -
šak in Japan Motors Interna
tional Aleš Plečko), zapela 
in zavriskala je skupina Raj
ske strune... Veliko dobre 
volje je bilo, za kar je dodat
no poskrbel Ansambel Mira 
Klinca. Obiskovalce so tudi 
pogostih. 

Naložbe v 
zaupanje 

Bil je pomemben dan za 
vse, ki cenijo številne ugod
nosti avtohiše iz kraja med 
Šentjurjem in Grobelnim. 
Prav tako pomemben dan za 
najširšo okolico ter za družin
sko podjetje Mirka in Tanje 
Mlakar. 

V Avtohiši MLA-CAR, ki je 
nastala iz skromne avtome-
hanične delavnice pri Mlakar
jevi domačiji, je danes 22 za

poslenih. Tu so med drugim 
velik prodajni salon, meha
nična delavnica, kleparska 
delavnica, motorni oddelek, 
skladišče avtomobilov, pisar
ne ter parkirišča. Med po
membnejšo tehnično opremo 
so optična naprava za nasta
vitev podvozja, centrirni stroj 
za gume, več avtodvigal in 
specialni testerji. Tu je celo 
bistro, kjer se je,v času servi
siranja ali izbiranja vozila mo
goče odžejati in poklepetati. 

Avtohiša MLA-CAR je v 
Stopčah pri Grobelnem, tik 
ob magistralni cesti med 
Šentjurjem in Grobelnim, le 
deset minut vožnje iz Celja. 
Njihovi telefonski številki 
sta 794-300 in 794-310 (faks 
794-320). Od ponedeljka do 
petka je odprta od 8. do 12. 
ter od 13. do 17. ure, ob sobo
tah od 8. do 12. ure. 

Tako vas lahko v Stopčah 
pri Grobelnem, le-deset minut 
vožnje iz Celja, rešijo mnogih 
skrbi. Pri novem ali rablje
nem avtomobilu poskrbijo za 
vse v zvezi z registracijo, za
varovanjem in tehničnim pre
gledom. Še veliko več nudijo, 
med drugim lastno avtovle-
ko, v času večjega popravila 
pa vam priskrbijo nadomest
no vozilo. Med ugodnostmi je 
treba poudariti MLA-CARje-
vo novost. Kartico zaupanja. 

Imajo več testnih vozil, pro
dajajo po sistemu »rabljeno 
za novo« in »rabljeno za rab
ljeno«, v sodelovanju z ban
kami poskrbijo za ugodne 
kreditne pogoje... 

Da v avtohiši pri Grobel
nem delajo dobro, potrjuje 
zanimanje ljudi za njihove 
storitve ter hitra rast podjet
ja. Pri vsem skupaj omenja 
direktor Mirko Mlakar po
sebno skrb za dobre, šolane 
sodetavce. Zaposleni so iz 
Celja, Šentjurja, Šmarja pri 
Jelšah, Dobrne, Rogaške Sla
tine, Podčetrtka, Laškega, 
Velenja, Vitanja... Prav tako 
skrbijo za 8 svojih učencev. 
MLA-CARjevi sodelavci so 
vsaj po dvakrat na leto na 
specializaciji za vsak nov tip 
vozil iz tovarn Hyundai, Mit
subishi in KIA. Na področju 
prodaje delajo z novimi vozi
li trije, z rabljenimi dva sode
lavca. Vodja prodaje je Petra 
Slamnik, vodja servisnih de
lavnic Jože Goleč. Od letos 
dajejo posebni poudarek 
marketinški dejavnosti, kjer 
so ponosni na izkušnje Jane
za Bombeka, ki je dolgo de
lal na Švedskem, Danskem, v 
ZDA ter Avstraliji. 

Direktor Mirko Mlakar je 
imel veliko ustvarjalnih 
idej že v desetletju in pol, 
ko je pridobival izkušnje v 
podjetju Avto Celje. L. 1988 
je začel s popoldansko obrt
jo, 1. 1991 je s pomočnikom 
v avtomehanični delavnici 
Petrom Kristanom sprejel 
nov, podjetniški izziv. Pri 
MLA-CARjevih sodelavcih 
so ponosni, da je bila firma 
med prvimi serviserji 
Hyundaia, ko se je ta pojavil 
v Sloveniji, Mitsubishijev 
servis pa je postala le dva 
meseca pozneje. Leta 1993 
je bilo v Avtohiši MLA-CAR 
že 15 zaposlenih! 

V Avtohiši MLA-CAR so v 
koraku s časom. Časi, ko so 
se ljudje borili, da so lahko 
vplačali nov avtomobil, so pri 
nas preteklost. Kupci ter tisti, 
ki pripeljejo jeklenega konjič
ka v servis, so lahko upravi
čeno zahtevni. V Avtohišo 
MLA-CAR, ki daje izjemen 
poudarek kakovosti ter zato 
lahko ustreže strankinim po
trebam, se radi vračajo. Zato 
se podjetje, ki je nastalo iz 
Mlakarjeve popoldanske obr
ti, širi in širi. Do konca leta bo 
odprlo tudi svoja prodajna sa
lona za avtomobile Mitsubis
hi v Celju ter Velenju, posto
poma bodo odprli nova pro
dajna in servisna mesta... 

Ludvik Svoljšak, direktc 
družbe Hyundai Avto Trad-
iz Ljubljane: »V Sloveniji se^ 
začela prodaja avtomobilo 
Hyundai leta 1990. Ž e prv: 
leto delovanja se je serv is ih 
nju, kmalu pa tudi prodaj, 
pridružila Avtohiša M U 
CAR. V Sloveniji, kjer imam 
6-odstotni tržni delež, sm 
doslej prodali nad 20 tis« 
avtomobilov. Firma MLA-
CAR se zaradi kvalitetnega 
dela nepretrgoma razvija tei 
je med 35 servisno-prodajni-
mi mesti med najprodornej-
širni. Postaja serviser in pro
dajalec na resnično visoki 
evropski ravni.« 

Aleš Plečko, direktor Ĵ ' 
pan Motors International ^ 
Ljubljane: »Avtohiša MLA-
CAR prodaja in servisira avto
mobile Mitsubishi že od 
1991. Ves čas po osamosvoji
tvi je najuspešnejši prodajale*̂  
Mitsubishijevih avtomobil"* 
v Sloveniji. Naš namen ni pr"" 
daja velikih količin avtomob'' 
lov, dajemo poudarek kvali' 
tetnim servisnim uslugan"' 
sami prodaji ter uvozu. 
današnji dan bomo z MLA' 
CARjem podpisali pogodbo-
ki mu bo nudila možnost pt*̂ ' 
daje tudi izven celjske regiji' 
Danes je v Stopčah prav tak̂  
predpremiera predstavita^ 
čudežnega motorja GDI, pr̂ ^ 
vseslovensko predstavitvijo-
ki bo 19. novembra v PortorOJ 
žu.« m 

Avtohiša MLA-CAR je prodorno družinsko podjetje Mirka Mlakarja. 

Direktor Mirko Mlakar in podžupan Oto Pungartnik sta v soboto položila temeljni kamen za 
podvojene prodajne površine ter novo lakirnico. 

Ljudje jim zaupajo, zato se Avtohiša iz Stopč pri Grobelnem širi in širi. 

»Kartica zaupanja« Avtohiše MLA-CAR, ki je med 
mi podobnimi v Sloveniji, nudi izjemne ugodnosti: 

1. Pri nakupu novega vozila v Avtohiši MLA-CAR brezpl̂ ^ 
no poln rezervoar goriva pri OMV-Istrabenz v Šentjurja 

2. 10 % popust pri servisnih in ličarskih storitvah. 
3. Nagrado pri nakupu novega vozila. 
4. Brezplačno pranje vozila po opravljenem servisu ali 

popravilu v Avtohiši MLA-CAR. 
5. Brezplačni prevoz vozila do Avtohiše MLA-CAR, če je 

vozilo v nevoznem stanju na področju celjske regije. 
6. Nadomestno vozilo za čas daljšega popravila. 
7 Brezplačno ureditev dokumentacije pri prepisu. 
8. Brezplačni tehnični pregled za nova vozila. 
9. Brezplačno cenitev rabljenega vozila. 

10. Brezplačna montaža in centriranje novih gum, optika. 
11. Prednost pri rezervaciji servisa in popravil. 
12. Garancija za kupljeno rabljeno vozilo v Avtohiši MLA-

CAR. 
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Japonci bodo lahko prodali vec 
l̂ ponska in Evropska unija doslej 
ta bili v položaju, ko bi si napovedali 

imenovano avtomobilsko vojno, 
Jge morda utegne zgoditi med ZDA in 
pnsko. Evropska unija in Japonska 

I namreč leta 1991 sklenili poseben 
prazum, ki ureja način oziroma dolo-
l(oliko japonskih avtomobilov smejo 
Jonske avtomobilske tovarne vsako 
P prodati znotraj unije. 
[•3 sporazum temelji na presoji prihod-
,ga povpraševanja po avtomobilih, poleg 
,3 pa je mogoče dogovorjeno številko 

proti koncu leta spremeniti - povečati ali 
zmanjšati. Ta sporazum velja do leta 2000, 
tedaj pa naj bi bil trg Evropske unije 
povsem odprt za japonsko avtomobilsko 
konkurenco. Prav zaradi večjega povpra
ševanja po avtomobilih znotraj EU so pred 
nedavnim nekoliko spremenili številko o 
letošnji prodaji japonskih avtomobilov. Ta
ko naj bi letos japonske avtomobilske 
tovarne v EU prodale 1,114 milijona avto
mobilov, kar je nekaj več kot prej (1,092 
milijona). V EU namreč menijo, da se bo 
letos prodaja avtomobilov povečala za 3,9 

odstotka in sicer naj bi prodali nekako 14,2 
in ne le 13,9 milijona avtomobilov, kot so 
sprva domnevali. Po tem novem oziroma 
popravljenem sporazumu bodo lahko ja
ponske avtomobilske tovarne tako v Italiji 
prodale 102 tisoč, v Španiji 56, na Portugal
skem 34 in v Veliki Britaniji 188 tisoč 
avtomobilov, medtem ko bodo morale v 
Franciji letošnjo prodajo s prejšnjih 102 
zmanjšati na novo določenih 94 tisoč avto
mobilov. Seveda pa ta prodaja ne zajema 
tistih avtomobilov, ki nastajajo v japonskih 
tovarnah v državah Evropske unije. 

Že 20 tisoč 
naročil z a 
sitiarta? 

fjemški Mercedes Benz in 
flcarski urarski koncem 
ivatch se pospešeno pri
javljata na začetek prodaje 
marta, komaj 2,5 metra 
olgega dvosedežnika. 
Pred nedavnim so v franco-

l(em obmejnem mestu (na 
leji z Nemčijo) Hambach 
dprli tovarno, v kateri je 
lekla serijska izdelava smar-
),pri čemer naj bi 1500 de-
ivcev v letu dni izdelalo do 
00 tisoč smartov. Prodaja bo 
;kla mimo sedanje Merce-
esove trgovske mreže in si-
er na 108 posebej izbranih 
ikacijah po vsej Evropi. Pri 
lercedes Benzu ob tem pra-
ijo, da so donedavnega pod-
isali kar 100 pogodb s trgov-
, kar naj bi pomenilo, da je 
mimanje veliko, napovedi o 
žni primernosti smarta pa 
lietavne oziroma optimi-
ične. Poleg tega so sporočiU, 
la so že pred začetkom serij-
ike izdelave dobili kar 20 ti
soč naročil. To pa naj bi bil po 
nnenju ljudi pri Mercedes 
Benzu razlog za optimizem, 
feprav nekateri poznavalci-
menijo, da smarta ne čaka 
tako blesteča tržna kariera 
kot upajo pri nemški avto
mobilski tovarni. i 

Novi menjalnik treh francoskih avtomobilskih tovarn. 

S k u p n i a v t o m a t s k i m e n j a l n i k 

Avtomatski menjalniki na 
evropskih trgih nimajo po
sebne veljave, čeprav je res, 
da v zadnjih letih postajajo 
vse popularnejši. Vendar dr
ži, da je trenutno z njimi 
opremljenih le kakšnih osem 
odstotkov avtomobilov, med
tem ko ima avtomatske me
njalnike na Japonskem 80, v 
ZDA pa celo 90 odstotkov 
vseh avtomobilov. 

Tudi to je razlog, da so tri 
francoske avtomobilske tovar
ne Renault, Peugeot in Citroen, 
skupaj razvile novi avtomatski 
menjalnik. Projekt je stal 2,8 
milijarde frankov, za začetek 

pa bodo menjalnik namenjali 
renauUu megane, citroenu 
xantii in peugeotu 406. Avto
matski menjalnik je torej na
menjen predvsem srednjemu 
razredu, torej motorjem, ki ne 
premorejo več kot 210 Nm na
vora. Najpomembnejša pred
nost ali prednosti novega me
njalnika s štirimi prestavami 
naj bi bil po mnenju tovarn 

predvsem nizka teža (tehta le 
70 kilogramov) in kompaktna 
zgradba, kar omogoča eno
stavno vgraditev. Zanimivo je 
tudi, da ob pravilnem vzdrže
vanju olja v menjalniku ne bo 
treba nikoli zamenjati. Pri nas 
naj bi bil ta avtomatski menjal
nik najprej na voljo v megane 
scenicu z 2,0-litrskim bencin
skim motorjem. 

Zračna varnostna blazina za glavo pri BMW. 

U g o d n i r e z u l t a t i z a B M W 

s e r i j e 5 

Preskusna trčenja so seve
da del avtomobilske vsakda
njosti, kajti prav tako imeno
vana pasivna varnost postaja 
pomembna marketinška in 
siceršnja prednost. Nemški 
beemveji tako ali tako slovijo 
po svoji varnosti, pred nedav
nim pa je ameriški Inštitut za 
varnost na hitrih cestah obja
vi svojo študijo o preizku
snih trčenjih, ki so jih opra
vili z BMW serije 5 in še 
petimi drugimi konkurenti v 
tem razredu. 

Opravili so tako imenovano 
frontalno trčenje in trčenje od 
strani in sicer s hitrostjo 65 km/ 
h. V obeh primerih je BMW 
serije 5 dobil oceno dobro, kar 
pa je bilo bolje od vseh drugih 
konkurentov. Te ugotovitve so 

za tovarno pomembne, pri če
mer pa drži, da v seriji 5 poleg 
dveh zračnih varnostnih blazin 
ponujajo še posebni zračni var
nostni blazini za glavo. Blazina 
je vgrajena v zgornji rob strehe 
in se sproži v drugačnih okoliš
činah kot pa obe prednji zračni 
varnostni blazini. 

Preveč 
»kanibalizit ia« 

znotraj 
koncema V W ? 

Nemški Audi zanje veliko 
uspeha s svojim audijem 
A3. Kljub temu, da je pov
praševanje večje od tistega, 
kar zmore narediti tovarna, 
v Ingolstadtu ne razmišljajo 
o povečanju obsega izdela
ve. 

Takšen je bil menda načrt 
še prej, preden so avto začeli 
izdelovati. Zakaj so se odločili 
tako, ni znano. Pač pa je zna
no, da bodo prihodnjo pom
lad postavili na cesto petvrat-
no izvedenko tega avtomobi
la, saj za sedaj ponujajo audija 
A3 samo v trivratni karoserij-
ski varianti. Prav za ta avto
mobil nekateri menijo, da se 
mu ne bo pisalo posebej do
bro, kajti koncern Volksvva-
gen, ki je tudi lastnik Audija, 
bo kmalu začel ponujati golfa 
IV, ki je narejen na enaki 
osnovi kot audi A3, poleg tega 
pa namerava Audi kmalu 
predstaviti svojega malčka z 
oznako A/2 . Strokovnjaki 
menijo, da gre v teh primerih 
za notranjo in nepotrebno 
konkurenco oziroma kani-
balizem. Zakaj pa naj bi bil 
problematičen prav audi A3 s 
petimi vrati, pa ni jasno. 
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GREMO PO GOBE 

Gobje jedi za 
jesensice dni 

Gozdni in kmetijski inšpek
torji naj bi poostrili kontrolo 
nad količinskim nabiranjem 
gob. Pri svoji kontroli ne bodo 
kaj prida uspešni, ker je za 
količinsko omejitev poskrbela 
narava kar sama. V povprečju 
je letošnje gobje leto za nekaj 
deset let nazaj najslabše. 

Jeseni se povprečje vedno 
nekoliko popravi, ker če že ni 
dežja, gobe požene na površ
je vsaj tradicionalna jesenska 
megla. Res pa je, da tisti go
bar, ki pozna vsaj nekaj deset 
vrst gob, ne bo nikoli prinesel 
domov prazne košare. 

Danes predstavljamo me-
snatovce, ki rastejo ravno v 
tem času. Razlika med ježki 
(po domače maveljčki) in me-
snatovci je ta, da slednji pod 
klobučkom nimajo iglic. Zara
di bolj trdega mesa so prav 
primerni za vlaganje in za go
laževi jedi z mesom ali brez. 
Po navadi jih zrase več skupaj 
v skupinah predvsem v boro
vih gozdovih. Zaradi svojih 
posebnih obhk in barv ga ni
kakor ne moremo zamenjati 
z nobeno drugo gobo razen 
seveda z ježki, če ne upošte
vamo iglic pod klobukom. 

Od poznojesenskih gob velja 
omeniti še štorovke ali mrazni-
ce in zimske kolobarnice. Ne
kateri jih imenujejo tudi sivke. 
Rastejo pozno v jeseni in tudi 
po prvih. Njena glavna značil
nost je sivi klobuk in rumeneči 
bet. Klobuk zimske kolobarni
ce je zvonasto izbočen, včasih 
lepljiv in rahlo črtast. Njen bet 
je gladek, vlaknat in z rumeni
mi odtenki. Meso gobe je belo, 
prijetnega okusa in z vonjem 
po moki. 

Zimska kolobarnica oziroma 
sivka je vsestransko uporabna 
goba. Lahko je pripravljena na 
najrazličnejše načine. Posebej 
okusna je skupaj s polento. 

Mesnatovec z 
ješprenjem 

Potrebujemo: 20 dag ješ-
prenja, 1/4 kg stročjega fižo
la, 5 korenčkov, čebulo, lovo
rov hst, jušno kocko, 35 dag 
mesnatovca (možka), 2 rdeči 
papriki, 2 paradižnika, 2 
kranjski klobasi, zelen peter-
šilj, sol, po potrebi poper. 

Priprava: ješprenj opere-
mo, fižol in korenček očistimo 
in narežemo. Vse pristavimo z 
vodo, sesekljano čebulo, lovo-

rovim listom in jušno kocko. 
Kuhamo 1 uro. Očiščene gobe, 
papriko in olupljen paradižnik 
narežemo na kocke ter doda
mo ješprenju. Jed izboljšamo 
s klobasami, ki naj vro v ješ
prenju pribhžno 15 minut. Pre
den damo na mizo, narežemo-
klobase na koleščke in jih do
damo jedi, ki jo potresemo s 
sesekljanim peteršiljem. Jed 
naj bo gosta, da jo lahko jemo 
z vilicami. Serviramo z zeleno 
solato ali radičem. 

Kislo zelje z jurcki 
Potrebujemo: pol kg kisle

ga zelja, nekaj zamrznjenih 
ali suhih jurčkov, 4 stroke če
sna, 10 dag msti, lovor, zelen 
peteršilj, sol, smetano. 

Priprava: najprej skuhamo 
kislo zelje. Nato zamrznjene 
gobe prepražimo na česnu. Su
he gobe prej namočimo v 
mlačno vodo. Gobam nato do
damo kuhano in odcejeno ze
lje in še vse skupaj nekoliko 
zdušimo. Posolimo, popopra-
mo in prelijemo s smetano. Jed 
posujemo še z na drobno nare
zanim zelenim peteršiljem. 

Šampinjoni s 
hrenom in 
smetano 

Potrebujemo: gojene šam-
pinjone, hren, oljčno olje, ki
slo smetano, poper, sol. 

Priprava: očiščene klobuke 
šampinjonov posolimo in po-
popramo. Večjo ponev nama-
žemo z oljem in v njej pečemo 
gobje klobuke okoli 10 minut. 
Posebej nastrgamo hren in ga 
vmešamo v kislo smetano. S 
to mešanico nato prelijemo 
gobe. Serviramo toplo. 

•Toast z gobami 
shii4ake 

Za 4 toaste potrebujemo: 
40 g masla, 25 dag gob shii-
take, 10 dag naribanega sira, 2 
beljaka, sol, poper, peteršilj 
(ali baziliko). 

Priprava: toaste namažemo 
z maslom in nanje nadevamo 
klobuke gob shii-take. Iz belja
kov napravimo trd sneg, ga 
pomešamo z naribanim sirom 
in začinimo s soljo in poprom. 
Omenjeno mešanico polijemo 
po toastu, na katerem so gobe, 
in damo peči v toplo pečico. 
Pečemo približno 20 minut. Na 
koncu jed posujemo še z zele
nim peteršiljem ali baziliko. 

Polenta z gobami 
Potrebujemo: 300 g zimskih 

kolobarnic ali gojenih šampi
njonov ali štorovk in 25 g suhih 
jurčkov, malo čebule, nekaj žlic 
oljčnega ali sojinega olja, sol, 
peteršilj, baziliko, poper; za po
lento liter osoljene vode, 300 g 
koruznega zdroba ali zavitek 
instant polente (za zabelo po
lente se priporoča nekaj večjih 
domačih ocvirkov). 

Priprava: na olivnem ali so
jinem olju prepražimo čebulo 
in dodamo poznojesenske 
oziroma zimske ali gojene go
be. Če dodajamo suhe gobe, 
jih je potrebno prej 10 minut 
namakati v topli vodi. Gobe 
dušimo 10 do 15 minut, na 
koncu dodamo začimbe. Za 
polento zavremo osoljeno vo
do in vmešamo koruzni zdrob 
ah instant polento. Ko je po
lenta skuhana, jo serviramo v 
kmečko skledo, na vrh polen
te na sredino pa nadevamo 
prepražene gobe. Polento za
belimo še z domačimi ocvirki. 

Krompirjeva 
solata z gobami 
Potrebujemo: pol kg 

krompirja, četrt kg gob shii-
take, čebulo, sol, poper, me
šanico koruznega in bučnega 
olja, jabolčni ali vinski kis. 

Priprava: krompir skuha
mo in narežemo. Prav tako 
narežemo na tanke rezine še 
gobe shii-take, jih blanširamo 
in primešamo krompirju. 

Na krompir in gobe nareže
mo čebulo, posolimo, popo-
pramo, prelijemo z mešanico 
olja in kisa in vse skupaj do
bro premešamo. 

AMADEO DOLENC 
BOJAN SEŠEL 

Kozjenogi mesnatovec ali možek. 

KULTURA BIVANJA 

Cas, umetnost in svoboda 
Dunaj je čudovito mesto 

in med sprehodom po njem 
lahko opazujemo izjemne 
zgradbe, ki so vsaka zase po-
klon različnim arhitektur
nim stilom. Te nam ponuja
jo čudovite občutke ob vsa
kem ponovnem opazovanju. 
Danes se bom ustavila le pri 
eni, pri zgradbi »Secesija«, 
ki stoji na Friedrichstr. 12, v 
bližini najsijajnejše baročne 
cerkve Dunaja, Karlove 
cerkve. 

Dunaj je bil eden izmed 
treh večjih središč, ki so bili 
pobudniki preobrata, imeno
vanega secesija. Secesijo na
jenostavneje opišemo kot 
različne umetniške skupine, 
ki so se proti koncu 19. stol. 
ločile od tradicionalnih in 
uradno priznanih umetniških 
združenj in si prizadevale za 
nove revolucionarne cilje v 
umetnosti. Cilj kontroverzne-
ga mišljenja je bil približati 
kulturo, ki je nekoč živela sa
mo med zidovi palač, dostop
no vsem. Veliko zaslug pri 
tetn je imel tudi znani Otto 
Wagner. 

Wagner je leta 1894 postal 
profesor na Arhitekturnem 
oddelku Akademije lepih 
umetnosti, leta 1896 objavil 
svoje prvo teoretično delo 
Moderna arhitektura in leta 
1898 publikacijo z deli svojih 

študentov pod naslovom »Iz 
Wagnerjeve šole«. To leto je 
kot najboljši diplomant kon
čal šolanje pri njem tudi priz
nan in cenjen arhitekt Jože 
Plečnik. Zahvaljujoč svoji teh
nični izobrazbi (končal je Vi
soko tehnično šolo na Dunaju 
ter Gradbeno akademijo v 
Berhnu), se je Wagner zave
dal tehničnih prednosd svoje
ga časa, istočasno pa so ga 

navduševala romantičt 
stremljenja njegovih najbo 
nadarjenih učencev- antial i 
demijska umetniška skupin 
ki sta jo skupaj zasnovala nji! 
gov asistent Joseph MariaOi 
brich in njegov učenec Jos, 
Hoffman. i 

Na te pobudnike sta vpliv 
la tudi dva mlada dunajsi 
slikarja, ki sta bila polna c 
sotične vizije, Gustav Klimt i 
Koloman Moser. Tako %QA 
pod Klimtovim vodst^ 
,;fcdružili Olbrich, Hoffmai« 
•Moser ter leta 1897 z Wagii 
jevim blagoslovom ustanoi 
dunajsko secesijo. Nasledi 
leto Wagner svojo nakloniš 
nost gibanju izkaže z deloi 
cvetne abstrakcije v fajansiz 
fasado hiše Majolica v ulii 
Linke Wienzeile, leta 1899 p 
požanje glasno neodobravj 
nje vladajočih krogov z svo 
jim pristopom k gibanju. Lei 
1898 je Olbrich zgradil svoi 
secesijsko zgradbo, opažu-
po Klimtovih predlogah, ki i* 
še naprej glasni pobudnil 
preobrata. 

Klimt je avtor polnih zido( 
simetrije, posebno pa motiv 
lovorjevega lista, posvečene^ 
Apolonu. Apolonu Olbrich 
kaže čast z perforirano kovin 
sko kupolo, ki lebdi na štiri* 
nizkih stebrih, postavljenih 
ravne ploščne mase, kateril 
stroge linije spominjajo na df 
la britanskih arhitektov Voysf 
ya in C.H. Tovvnshenda. Zai" 
mivi so različni detajli, kot 
primer lonec za rože, ki § 
nosijo želve ali Meduzine g'̂  
ve nad vhodom... Zgradba'' 
bila zgrajena v šestih mesedti 
Bila je njihova galerija in I* 
gostila razstave enako mis'̂  
čih umetnikov, kot sta bi'' 
Beardsley (1899) in C.R.M^̂  
kintosh (1900) iz GlasBOV/̂  
Lepo pa je tudi posvetilo, ki& 
nosi pročelje: Der Zeit ib'' 
Kunst, der Kunst ihre Freiĥ  
oziroma Času njegovo um̂ ' 
nost, umetnosti njeno svoW 
do. 

Torej veselo na ogled 
naja in kakor pravijo: ̂ ^̂̂  
greš na Dunaj, pusti treb̂ " 
zunaj....« . 

KLAVDIJA SITA' 
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NEDEUSKO KOSILO 

Piše: sestra VENDELINA 

,^lerabice v kremni juhi 
,jjiilna pizza. krompirje

vi lističi - chips. 
stročji fižol s sirom, 

^^cena paprika v solati 
0i iz maslenokvašene-
ga testa, korenjeva 

osvežilna pijača 

Kolerabice v 
kremni juhi 

potrebujemo: 1/2 i<g kole-
jiic, sol, narezan drobnjak, 
1/21 mesne juhe ali juhe iz 
ijne kocke, 4 dag pudingo-
,ga praška ali majcene, na-
2an drobnjak. 
priprava: kolerabice olupi-
,0, operemo, narežemo na 
)cke, rezance ali lističe in jih 
[ohamo v enem litru mesne 
jie do mehkega. V ostali ju-
izmešamo pudingov prašek 
Iga vlivamo k kolerabi. Ko 
iha zavre, dodamo drobnjak 
I postrežemo. 

Čebulna pizza 
Potrebujemo: testo: 4 jajca, 
)1,2 dl mleka, 1 dl olja, 1 dl 
iribanega sira, 1 1/2 dl mo-
f, 1 žlička pecilnega praška; 
idev: 3 srednje debele čebu-
, 7 paradižnikov, 3 jajca, 16 
Ig moke, sol, 1/2 žličke pe-
Inega praška. 
Priprava: jajca, sol, mleko, 
je, sir, moko in pecilni pra-
k gladko zmešamo in polo-
20 testa vlijemo v namazan 
|Z moko potresen pekač. Na 
jito porazdelimo nadev in 
b nadevu damo ostalo polo-
ico testa. Pečemo pri 180 sto-
injah Celzija 40 minut. Po-
trežemo toplo ali hladno. 
Kadev: paradižnike opere-
Do, olupimo, narežemo na 
locke in jih pomešamo s se-
lekljano čebulo, soljo, rume-
Ijaki, moko pomešano s pe-

P" im praškom in nazadnje 
amo trd sneg beljakov. 

Krompirjevi lističi-
chips 

Potrebujemo: 6 enako de-
f̂lih krompirjev, sol, maščo-

'oza cvrenje. 
Priprava: krompir olupi-
Ho, narežemo ali naribamo 
'3 lističe, jih na hitro splakne-
lo v vodi, odcedimo, osuši
jo na krpi in po malem v 
'fočem olju ocvremo. Ocvrte-

poberemo na cedilo in z 
'fobno soljo osolimo. 

Pečena paprika v 
solati 

Potrebujemo: 1 do 2 kg pa-
'fik, solatno marinado iz soli, 

kisa, malo sladkorja, po-
in strtega česna, 

'̂ riprava: mesnatim, glad-
'•̂ i podolgovatim rdečim in 
^̂ lenim- paprikam odrežemo 
''̂ celj, jih operemo, osušimo 
'"opečemo na 2 načina. Zloži-
"1° jih na ogreto štedilnikovo 
N č o ah jih damo na pekač 
"̂ iih pri 200 stopinjah Celzija 
P f̂emo okrog in okrog. Ope-
.̂ •̂ e paprike zlagamo v lonec 

sproti pokrivamo. Ko so vse 
Pečene, jih še nekaj časa pu-
l"^o pokrite v loncu, da se v 
sini vročini mehčajo, nato 
olupimo in zložimo v skle

do. Polijemo jih z marinado, 
ki naj bo primerno kisla in 
slana. Tako jih pustimo vsaj 
nekaj ur in jih občasno preme
šamo. 

Opomba: opečene paprike 
ohladimo, jih zložimo v vreč
ke in do uporabe hranimo v 
zamrzovalniku. 

Strocji f ižol s sirom 
Potrebujemo: 80 dag stroč-

jega fižola, sol, 2 žlici olja, 2 
žlici sesekljane čebule, 2 stro
ka strtega česna, sesekljan pe-
teršilj, 3 žlice naribanega sira. 

Priprava: fižol operemo, 
obrežemo in narežemo na 
koščke. Kuhamo ga v vreli vo
di, osolimo ga proti koncu ku
hanja in stresemo na cedilo. 
Na olju steklasto spražimo če
bulo, dodamo česen in odce-
jen fižol. Premešamo in še ne
kaj trenutkov dušimo in pre
den ga postrežemo, potrese-
mo s peteršiljem in sirom ter 
pomešamo. 

Krapi iz 
maslenokvašenega 

testa 
Potrebujemo: 1 kg kvašene

ga testa, 20 dag masla, mar
melado, stepeno jajce. 

Priprava: zamesimo kvaše
no testo kot za potice. Vzhaja
no testo zvrnemo na pomokan 
prt in ga zvaljamo v obliki 
dolgega pravokotnika, za prst 
debelo. Maslo penasto umeša-
mo in srednjo tretjino testa 
namažemo z maslom, porabi
mo ga samo polovico. Na ma
slo prepognemo drugo tretji
no testa in jo namažemo z 
ostalim maslom. Pokrijemo s 
tretjo tretjino testa in zvalja
mo. V začetku z valjarjem bolj 
tolčemo po testu, da se maslo 
boljše spoji s testom. Testo 
zložimo in pokritega pustimo 
vzhajati 30 minut, nato ga po
novno zvaljamo in zložimo. 
Vzhajano testo zvaljamo, na
režemo na kvadrate s stranico 
12 cm. Na sredino vsakega 
kvadrata damo marmelado in 
diagonalno prepognemo. Kra
pe zložimo na namazan pe
kač, vzhajane namažemo z 
jajcem in v začetku pečemo 
pri 220 stopinjah Celzija. Ko 
malo porumenijo, zmanjšamo 
temperaturo na 170 stopinj 
Celzija. 

Korenjeva 
osvežilna pijača 
Potrebujemo: 1 kg korenja, 

1,5 kg jabolk, 2 do 3 citronke. 
1 kg sladkorja, 6 1 vode. 

Priprava: korenček in jabol
ka očistimo, do mehkega zdu-
šimo, nato zmiksamo. Prilije-
mo vodo in kuhamo 5 minut. 
Proti koncu kuhanja dodamo 
citronke, še vroč sok nalijemp 
v steklenice in jih takoj zama
šimo, če sok hranimo za dalj
šo uporabo. 

ZDRAVILNE RASTLINE 

Netresk 

Piše: BORIS JAGODIC 

Netresk spada v družino 
tolstičnic in vanjo spadajo 
večletne zelnate rastline z 
debelimi listi, ki so pogosto 
nameščeni v rozetah, včasih 
pa tudi po steblih. Čeprav 
rastejo tolstičnice po vsem 
svetu, jih le redkokdaj naj
demo v Avstraliji, Južni 
Ameriki in na otokih v Ti
hem oceanu. Družina zaje
ma približno 30 rodov. Med 
njimi je tudi rod netreskov, 
ki prav tako zajema okoli 30 
vrst s številnimi divje rasto
čimi križanci. 

Navadni netresk (Sempervi-
vum tectorum L.) je trajnica z 
mesnatimi listi, ki tvorijo list
no rozeto. Iz njene sredine 
požene do 30 cm visoko cvet
no steblo z luskastimi listi. Na 
vrhu so združeni v pakobula-
stemu socvetju rdečkasti, 
zvezdasti cvetovi. Listi so brez 
vonja, a so sluzastega, nekoli
ko trpkega okusa. Cveti poleti 
od julija do avgusta. 

Raste po strehah, zidovih in 
skalah, pa tudi po vrtovih. 

Včasih so ga presajali na stre
he za varstvo proti streli. Ker 
je netresk zelo skromna rastli
na, se lahko prilagodi revnim 
in suhim tlem na strehah. Listi 
vsebujejo čreslovine, sluzi, 
smole, mravljično in jabolčno 
kislino, v cvetovih pa so našli 
tudi flavonoide. Navadni ne
tresk uporablja danes le še 
ljudsko zdravilstvo. O tem tu
di pričajo številna imena za to 
rastlino in je poznana kot glu-
šec, možic, perinovo cvetje, 
tresk, uhelnik, ušesnik, 
uhec... 

Uporabljamo le sveže me
snate lističe. Ljudsko zdravils
tvo priporoča čaj iz lističev kot 
domače zdravilo proti driski in 
pri bolečinah v želodcu. Za to 
vzamemo 10 do 15 hstičev, jih 
zmečkamo in prelijemo s sko
delico mrzle vode in pustimo 
stati uro ali dve. Nato precedi-

• mo in popijemo do tri skodeli
ce tekočine pol ure pred jedjo. 
Tako pripravljen čaj hladi in 
bolniku z visoko vročino gasi 
žejo. Isto količino listov prelije
mo s pol litra vrel^ vode in 
pustimo, da se ohladi. Nato 
precedimo in čaj pijemo po 
požirkih pri bolnem mehurju, 
pri revmi. Čaj čisti kri, blaži 
bolečine pri čirih na želodcu, 
žene na vodo in spodbuja pre
snovo, zaustavlja krvavitve in 
pomirja krče. Izlužene čreslo

vine pa zapirajo in olajšajo ne
prijetne težave pri driskah. 

Ljudsko zdravilstvo priporo
ča na vinu kuhane netreskove 
liste za odpravljanje črevesnih 
zajedavcev. 100 g narezanih 
netreskovih listov prelijemo z 
enim litrom belega vina in pre
kuhamo. Nato pustimo, da se 
tekočina ohladi in precedimo. 
To pijemo večkrat na dan pri 
vročičnih boleznih in zasluze-
nju pljuč. Enakemu utežnemu 
delu soka dodamo enako koli
čino cvetličnega medu, dobro 
premešamo in razredčimo s to
plim ognjičevim čajem. S to 

tekočino grgramo pri 
boleznih ust in grla ter 
pijemo v večjih količi
nah pri bronhitisu. 

Zunanje uporablja
mo netreskov sok za 
zdravilo pri opeklinah, 
kurjih očesih, bradavi
cah, razpokani koži, 
krvavečih ranah in tu
di pri golenskih razje
dah. Košček netresko-
vega lista položimo na 
kurje oko in ga s povo
jem privežemo. To pu
stimo pri miru nekaj 
ur. Nato noge namoči
mo v vročo vodo in 
poskusimo odluščiti 
kurje oko. 

Pripravimo si meša
nico iz enakih delov 
olivnega olja in netre-
skovega soka. Dobro 

pretresemo in dobimo emulzi
jo, s katero blažimo bolečine 
pri opeklinah in ranah, ki se 
slabo celijo. Če pa narezane 
netreskove liste prepražimo na 
olivnem olju ali na svinjski ma
sti in dodamo žhčko medu, 
dobimo domače zdravilo za 
razpokano kožo na podplatih. 
Tako pripravljeno zdravilno ol
je priporoča ljudsko zdravils
tvo za obkladke pri golenskih 
razjedah. Zmanjšajo se boleči
ne in rane se počasi celijo. S 
svežim sokom odpravljamo 
sončne pege. 

Iz svežih listov pripravljamo 
tudi tinkturo. Enak utežni del 
drobno narezanih listov namo
čimo v enakem utežnem delu 
90% alkohola. V dobro zaprti 
steklenici namakamo osem do 
štirinajst dni. Nato precedimo 
in tinkturo spravimo v temno 
steklenico. En del tinkture raz
redčimo s štirimi deli ohlajene
ga kamiličnega čaja. To upo
rabljamo kot tonik za čiščenje 
mastne kože ter za obkladke 
po pikih os in drugih žuželk ter 
pri manjših ranah in vrezlinah. 
Netreskov sok priporoča ljud
sko zdravilstvo kot kapljice za 
uho pri strjenemu ušesnemu 
maslu, pri bolečinah v ušesih 
in če teče iz ušesa. Vendar tega 
danes ne uporabljamo več in 
zdravljenje bolnih ušes prepu
stimo zdravniku. 

ZDRAVA PREHRANA 
I 

Sadje - nas 
vsakodnevni obrok 

Piramida zdrave prehrane 
nazorno prikazuje medseboj
ne količinske odnose med po
sameznimi živili za zdrav, 
pravilen način prehranjeva
nja. Osnova dnevni prehrani 
so žita (ržen, črn kruh, teste
nine, kosmiči, riž, različne vr
ste kaš...). Ta so bogata s pre-
hranskimi vlakninami in 
imajo malo ali nič maščob in 
dodanega sladkorja. Sadje in 
zelenjava sta na drugem me
stu in sta priporočena v precej 
večjih količinah kot živila, ki 
so še bolj količinsko omejena. 

V kuhinji hrano pripravlja
mo tako, da kar najbolj ohra
nimo hranilno in biološko 
vrednost živil. Med pripravo 
hrane izgubimo največ vitami
nov in rudnin, zato je pomem
bno, da uživamo zelenjavo su
rovo in sadje presno (oba na
mreč sodita med vitaminsko-
mineralna živila). Sadje vse
buje 1 do 10 odstotkov balast
nih snovi, med njimi tudi zelo 
pomembne pektine. Balastne 
snovi v sadju imajo varovalni 
vpliv, vplivajo na regulacijo 
telesne teže, znižujejo pla-
zemski holesterol... Vsebuje 
veliko vode (70 do 95 odstot
kov), malo beljakovin, slad
korja (10 odstotkov) in malo 
maščob. Več maščob vsebuje 
le lupinasto sadje,na primer 
avokado ali olive. Med prevla
dujoče hranilne snovi pa spa
dajo ogljikovi hidrati. 

Za zdravje bi bilo potrebno 
čim več sadnih obrokov. Lahko 
ga ponudimo za zajtrk s kosmi
či, kot jabolčno ali češpljevo 
kašo, za malico pa poobedek 
pa samo ali v sadnih solatah, 
kupah, napitkih z mlekom ali 
jogurtom; ponudimo ga lahko 
s sirom (hruške) ali kruhom 
(orehi). Za kosilo ga lahko 
zmešamo s stročnicami - fižol 
z jabolki, leča z orehi... Vsi 
poznamo sadne zvitke, sadne 
cmoke in druge sadne jedi, 
vendar je pomembno zaužiti 
čim več surovega sadja. ^ 

Sadje, ki ga spravljamo za 
zimo, mora biti skrbno obra
no, zrelo in prebrano. Važen 
sadni dodatek pa je tudi suho 
sadje. Sušimo le dobro, zdra
vo in zrelo sadje. Sadje pa ni le 
bistven dodatek prehrani z 
zdravstvenega vidika, temveč 
ima (po izsledkih strokovnja
kov) vpliv na njegov emocio
nalni in intelektualni poten

cial. Tako avokado velja za 
specialista za kratkoročni spo
min in bliskovito mišljenje, ja
gode olajšajo premagovanje 
stresa ter z veliko vsebnostjo 
balastnih snovi sprožajo ob
čutek lahkotnosti in dobrega 
razpoloženja, limone (agru-
mi) z zavidljivo zalogo askor-
binske kisline človeku poma
gajo, da postane in ostane 
svež, vitalen in sprejemljiv za 
informacije... 

Torej: na zalogi imejte ved
no različne vrste sadja - sveže,' 
zamrznjeno, vloženo, suho; 
odvisno od letnega časa naj bo 
na mizi, v hladilniku, zamrzo
valniku ali shrambi. Njegov 
učinek je preveč pozitiven, da 
bi se mu lahko odrekli! 

SIMONA RUČIGAJ, 
dipl. ing. živ. tehn. 

BIO 
KOLEDAR 

Sejte, presajajte, sadite, zalivajte, 
negujte rastline; rahljajte in 

prezračujle tla, pobirajte in predelujte 
pridelke v času, ki je najugodnejši za 

posamezne tipe rastlin in ki je 
razviden iz koledarja. 

RECEPT TEDNA 

J u h a t e t e I v a n k e 
Eden izmed receptov, ki jih 

poslušalke Radia Celje pripo
vedujejo ob sredah dopoldan, 
je tudi juha tete Ivanke, ki 
smo jo izbrali za recept tedna. 

Potrebujemo: na kocke na
rezan krompir (po enega na 
osebo), prebrano ajdovo kašo 
(po žlico na osebo), podmet iz 
kisle smetane in ostre moke, 
sol, lovorov list, poper. 

Priprava: na kocke narezan 
krompir in prebrano in 
oprano ajdovo kašo kuhamo 

skupaj v osoljeni vodi, ki smo 
ji dodali še lovorov list. Ko je 
jed skoraj kuhana, jo podme-
temo s podmetom, ki smo ga 
pripravili iz kisle smetane in 
ostre moke. Za štiri osebe 
potrebujemo pol lončka kisle 
smetane in žlico moke. Juha 
je tako pripravljena, le moški 
jo ponavadi še malo popop-
rajo. Lahko je uvod v kosilo ali 
pa kar samostojna lahka 
večerja. 

IVICA BURNIK 
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v avtu je bil en sedež prazen, 
zato smo lahko tu in tam pre
peljali kakšnega štoparja do 
bolj odročnega kraja. Mladi po
potniki so Irsko dobesedno 
okupirali. Gnetli so se v dolo
čenih kampih, katerih popular
nost je bila med njimi tisti čas 
na vrelišču. Dva kraja med nji
mi, ki sem ju spoznal, sta bila 
Dingle na istoimenskem polo
toku in Doolin, iztočnica za 
obisk otokov Aran. Večina štu
dentov je potovala z železnico, 
ki pa na žalost ne vodi po zelo 
razčlenjeni irski obali. 

Med obiski posameznih 
večjih znamenitosti smo opa
zovali črede turistov, ki so jih 
pripeljali z avtobusi in nagnali 
gledat zadevo. Sledilo je š-
kljocanje fotoaparatov, kupo
vanje spominkov, potem pa 
marš nazaj v avtobus in na
prej na ogled novega mesta -
da bo dnevni plan izpolnjen. 

Pri vstopu v deželo Galway 
nas je vročinski val zapustil, 
pa tudi sreča nam je delno 
obrnila hrbet. Tonka je dobi
vala vedno več vlažnih mo-
zoljčkov. Za njih število z Zla
to nisva mogla več kriviti ko
marjev. Bile so vodene koze. 
Misliti je bilo potrebno na po-
vratek, čeprav smo imeli v 
načrtu še ovinek po Škotski. 
No, vožnje skozi divjino po
krajine Galway, natančneje 
polotoka Connemara, si ni
smo hoteli odščipniti. 

Milimeter na leto 
Neprehodna močvirja in je

zera ter morski zalivi dajejo 
tej pokrajini svojstveno podo
bo in osupnejo vsakega, še 
takšnih raznolikosti navaje
nega obiskovalca. S svojo ro-
batostjo so si ohranila prvobit
nost in v zgodovini ščitila nje
ne prebivalce pred asimilacijo 

in iztrebljenjem. Dajala so tu
di vir energije, ki ga predstav
lja šota. Le-ta zraste samo en 
milimeter na leto, se pravi en 
meter v tisoč letih in je zelo 
počasi obnovljiv vir energije. 

Ne samo pri nas, tudi na 
Irskem obstajajo glave, ki 
razmišljajo samo o tem, kako 
bi na hitro obogatele in pose
gajo v ta edinstven in hkrati 
zelo občutljiv ekosistem na 
neprimeren način. Stroji za 
kopanje šote so pospešili nje
no izkoriščanje, na velikih po
vršinah pa poskušajo tudi s 
strnjenimi smrekovimi nasa
di, ki ne prepuščajo svetlobe 
in siromašijo živalsko in rast
linsko raznolikost. Na Irskem 
si sicer na moč prizadevajo za 
ohranitev naravnega okolja. 
Znanstveniki so si tudi edini, 
da so močvirja nastala zaradi 
požiganja prvobitnih gozdov, 
že pred začetkom našega 
štetja. Plast pepela, ki je pri 
požiganju nastala, zadržuje 
vodo in kljub relativno majhni 
količini padavin ustvarja po
polnoma nov biotop. Vseka
kor je po svoje to ironija, da se 
človek zavzema za ohranitev 
nečesa, kar je sam nekoč dose
gel z uničenjem ali spreminja
njem nečesa drugega. 

Na Connemari smo prespali 
dve noči v družinskem kam-
pu. Lilo je kot iz škafa, kamp 
pa je bil vseeno poln. Neko 
popoldne je med šotore zašel 

ogromen bikec. Ni se znašel 
med raznobarvnimi platni in 
je podivjal. Tla so se pod nje
govimi kopiti zaradi šotaste 
zemlje strašansko tresla in 
nam vsem nagnala strah v ko
sti, le lastnik je navidezno 
mirno opazoval prizor. Zaspa
no deževno vreme pa nam je 
bikec poživil, večerna zabava 
je minila ob pogovoru, kaj bi 
bilo, če bi bikec... 

Izumrlo mesto 
Skozi pokrajine Mayo, Sli-

go, Leitrim smo se počasi pre
bili do pokrajine Fermanagh 
in formalno stopili na tla Bri

tanskega imperija. Med potjo 
smo že cel mesec na televiziji 
pazljivo spremljali dogajanja 
v Belfastu in Londonderryju. 
Poročila niso govorila nič 
vzpodbudnega, strasti v Belfa
stu so se razvnemale. A vsee
no sem mislil, da bomo v me
stu našli kaj dobre glasbe, 
morda koncertov, ki jih na de
želi skorajda ni. Toda mesto je 
bilo kakor izumrlo. Nikjer no
benega avta, na sredi ceste bi 
si lahko postavil šotor, vse tr
govine za železnimi roletami, 
odprt je bil le Kentucky Chic-
ken, kjer smo si za silo potešili 
lakoto. V neki drugi odprti 

gostilni sem vprašal t o č a j t 
zakaj je vse zaprto, ali je pra; 
nik. Postregla mi je s stekler, 
mi očmi, kakršnih še nise: 
spoznal, odgovorila pa, d a ; 
normalen delovni dan. Pozr, 
je sem se šele zavedel, ka-
butasto vprašanje sem ji zast 
vil. Depresivne razmere, kiji; 
je bilo potrebno čimprej zapii 
stiti, smo menili. Še isti dai 
smo se vkrcali na trajekt-glise 
in jo pobrisali na drugo strat 
na Škotsko v Stranraer. V nekč 
dneh smo nato pripeketali dt 
mov, sicer prej, kot je bilo nač 
tovano. Bili pa smo zadovoli: 

KONEC 

Zapuščen center Belfasta sredi delovnega dne, tišina pred nevihto. 

Vstala je in ne da bi me pogledala, odšla po kamnitih 
stopnicah na potko in izginila za vogalom hiše. Zaprepadeno 
sem gledal za njo. 

Nič bi me ne moglo bolj prizadeti, kot me je prizadela njena 
ravnodušnost, njen osuplo hladen odziv. Njeno vedenje, se mi je 
zdelo takšno, kot bi hotela reči, kar je, je. Da ji je malo mar kdaj 
in kam grem, se bova še videla ali ne. Takšno mnenje o njej pa 
sem takoj ovrgel, saj je vse njeno žitje in bitje povsem v nasprotju 
z njenim današnjim vedenjem. Vstal sem in odšel pred hišo - ni 
je bilo tam. Dvakrat sem jo poklical, a se ni odzvala. Odrinil sem 
priprta kletna vrata, od koder je prhnila velika bela kokoš in me 
pošteno preplašila. Ko sem odprl nizka vrata kozjega hlevca, je 
večerno sonce posijalo naravnost nanjo in kožico. Kleče jo je 
držala okoli vratu in jo prižemala k sebi. Nudil se mi je skoraj 
prav tak prizor kot prejšnje leto ob tistem strašnem treskanju, le 
da ji je takrat iz oči zrla groza, tokrat pa žalost. Pristopil sem k 
njej in jo dvignil k sebi. Pogledala me je z orošenimi očmi. Zdaj 
sem vedel vse. Sramoval sem se samega sebe, ker sem jo tako 
hitro napačno sodil. V grlu me je stiskalo in zelo sem se moral 
premagovati, da me ni posilil jok. 

»Draga Ivanka, ne joči. Ob nedeljah bom, kolikokrat bom le 
mogel, prišel v Sedražje. Če boš želela, te bom po maši spremljal 
domov. Ivanka! Ne pozabi, da te imam rad.« 

Zahlipala je. 
»Jutri ne bova mogla v kolibo, zato zdajle sprejmi spomin 

name in me nikar ne pozabi.« 
Segel sem v žep po ogrlico in ji jo pripel okoli vratu. Potipala 

jo je in stopila iz hleva, jo bežno pogledala in pridušeno 
vzkliknila: 

»Mirko, ne upam je sprejeti!« 
»Zakaj ne? Pošteno je kupljena.« 
»Ne zameri mi vprašanje, toda od kod si dobil toliko denarja?« 
»Že dolgo varčujem. Vsak dinar, ki ga dobim, hranim.« 
Najbrž sem se prvič v življenju tako grdo zlagal, pa še njej, ki 

bi ji tako rad povedal resnico, a ji prav tako nisem smel. Pa ne 
zaradi nezaupanja v njeno molčečnost, ampak zaradi predsod
ka, ki bi ga gotovo imela do ogrlice. Ob vsakokratnem pogledu 
na ogrlico bi videla tudi početje zakonolomke. Zastudila bi se ji. 

»Nositi pa je kljub temu ne bom smela. Mati mi ne bo dovolila 
zaradi opravljivosti ljudi. Tudi jaz se bojim, da bi me sošolke in 
sosede, ki bi me ob nedeljah in praznikih videvale z njo okoli 
vratu, zmerjale z domišljavo kočarsko nečimrnico, ali pa še s 
čim hujšim. To ti omenjam zato, da ne boš užaljen in ti ne bo 
hudo, ko me boš videval brez nje. Hranila jo bom in nosila v 
srcu, če je ne smem na srcu in naskrivaj hodila gledat, kajti 
poleg očetove pužeje ta ogrlica najdragocenejše darilo.« 

Najprej me je njena navidezna odklonitev darila zabolela, a 
sem jo hitro dojel in bil ganjen. Sonce je zahajalo, ko me je 
povabila, naj grem z njo v hišo. Obstal sem pri klopi ob peči. 
Segla je pod prtič male poličke pod križanem v kotu, se obrnila k 
meni in rekla: 

»Mirko! Sprejmi to skromno darilo skupaj z mojo srčno željo, 
da bova postala mož in žena. Če pa je nama usoda drugače 
namenila, naj ti bo v spomin name. Jaz te ne bom pozabila, naj 
se zgodi karkoli. Imam te rada!« 

Izročila mi je zelo tanek, za mezinec širok trak. Bil je voljno 
mehak in skoraj breztežen. Nehote sem jo vprašujoče pogledal. 

»Zapestnica je, spletena iz mojih las. Poklepova Majda mi jo je 
pomagala splesti. Danes sva jo dokončali, zato sem prišla tako 
pozno.« 

Bila je čudovito spletena in videti skoraj kot tovarniško 
izdelan svilen trak. Vzela mi jo je iz roke in mi jo pripela na levo 
zapestje: 

»Vidiš, pritiskač ima, s katerim jo lahko zapneš, da je ne 
izgubiš« 

»Kaj lepšega mi ne bi mogla dati. Prisrčna hvala zanjo,« sem 
rekel, jo prijel za rami in jo rahlo poljubil. Ni se branila. Zdelo se 
mi je celo, da je glavo rahlo nagnila nazaj in ustnice komaj 
zaznavno odprla. To je bil moj prvi poljub dekleta - nežen, ko 
nadih pomladi. Nisem še nameraval oditi, rad bi še nekaj časa 
ostal pri njej, toda vedno močneje se je v meni porajala želja po 
poljubih, po tako čvrstem objemu, da bi prešla en v drugega, da 
bi postala eno. Ostalo mi je še toliko razsodnosti, da sem se 
ustrašil samega sebe in se spomnil lanskega opozorila njene 
matere. Spoznal sem, da moram takoj oditi, čeprav zelo nerad. 

»Pobledel si in treseš se. Kaj ti je?« meje tiho vprašala. 

»Pravkar sem spoznal, da čustvena navezanost ne raste le: 
telesne všečnosti.« 

Nikoli ne bom vedet, ali je slutila vzrok moje razburjenosti.^ 
enkrat sem jo objel in poljubil, ne da bi jo pogledal, kajti obk 
me je sram zaradi bujne domišljije, da nisem izpolnil njem^i 
pričakovanja, sem naglo odšel. Bil sem že za dober lučaj od hik 
ko me je z okna zroč poklicala: 

»Mirko, Mirko! Počakaj malo!« 
Obstal sem, boječ se, da seje kaj zgodilo. Zasopla je pritekkii 

dejala: »Skoraj bi ti bila pozabila vrniti denar, ki si mi ga dab 
V roki je stiskala kovance. 
»Obdrži ga vendar,« sem rekel. 
»Ne morem,« je odvrnila. 
»Le daj. Porabi ga za karkoli. Saj res - tudi pisala mi boš lahU 

Kajne, jutri se vidiva. Adijo!« Najina zadnja pot v šolo in iz M' 
je bila. 

Odhitel sem domov. Ko sem prišel v kuhinjo, kjer je bilo že W' 
pripravljeno za selitev, me je mati oštela: 

»Kod le hodiš? Bolj, ko bi te potrebovala, manj verjetno tej' 
najti. Kje si le bil toliko časa?« 

»Nazadnje pri Blajevih.« 
»Sem si kar mislila. Ampak reci rajši, da si bil pri Ivanki, i"" 

bolj prav. Zdi se mi, da bi tam korenine pognal, če bi bili 
nekaj časa tu. Premlad si, da bi že opletal za frkljami.« 

Pripomba mi ni dobro dela, rekel pa sem: 
»Mama! Ivanka je pametno in resno dekle.« 
»Saj nisem rekla, da ni,« je godrnjanje omilila. 
»Kaj bi rada, da napravim?« 
»Nič. Je že vse postorjeno. Pač! Pojdi k Matičerju, tam je oti^ 

Reci mu, naj stopi k Cokalu po ponjavo; jutri bo deževalo • oso^ 
se je čisto zaprl.« 

Mračilo se je že, ko sem šel proti Matičerju. Bil sem td^^ 
globoko zatopljen v nevesele misli, da nisem ne videl in ne sl&-
prihajati Ivankine matere, ki se je vračala s tabrha domo^' 
Menda bi sploh ne opazil, da sem koga srečal, če bi me 
ogovorila: 

»Kam pa tako zamišljen in noč bo kmalu?« 
»K Matičerju. Teta, jutri se selimo!« 
»Ja, pri Pusarju sem slišala. » 
»Teta, ostanite zdravi in ne zamerite mi, če sem storil M 

napak. Če vam je prav, bi se rad, kadar bom le mogel, oglasilp^' 
vas.« 

»Le oglasi se, Ivanka bo vesela. Si se že poslovil od nj^'' 
»Bil sem pri njej. Poslovila pa se še nisva, saj se še jutri vidiv^'^ 

Segla sva si v roke. Zaželela je srečno pot. 
Ko sem očetu sporočil materino željo, je menil, da ne boJ^^ 

potrebovali ponjave. Skupaj sva odšla domov. 
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Plašč z volumnom 
|rez dvoma je naš vsakdanjik, poln 
f̂ivanja po avtobusih in voženj v 

^oinobilih, bolj naklonjen funkcio-
ilpejšim oblačilom. In čeprav zimske 
IFLC in jope smelo izrivajo funkcijo 
§̂ča, pa je plašč kljub temu s strani 

pde še vedno najbolj cenjeno zimsko 
jjačilo. 

IJIORDA prav te dni premlevate vpraša
ja kupiti ali ne kupiti nov zimski plašč, 
ijnam prerokujejo mrzlo in dolgo zimo? 
f glede na to, v katero smer se obrača 
ĵ a odločitev, ne bo odveč le en modni 
[finek s tega področja. Plašč z volum-
0 bi ga lahko imenovali, saj njegove-
111 videzu res ne grozi nevarnost, da bi 
.[mimo nas neopazno. Zaradi več zna-
ilnosti, med katerimi so »pometajoča« 
ojžina - torej skoraj do tal, mnogo bolj 
lilapna linija in toplo sijoče, prav nič po 
imsko zamorjene barve, le tri izmed 
jih. 

Ker pa je letošnje mode plaščev ena 
sama liberalnost, dovoljuje tudi izlet v 
šestdeseta leta s škatlasto in trapezasto 
krojenimi plašči z manjšimi okroglimi 
ovratniki in znova modnimi reglan ukro
jenimi rokavi. Skupna lastnost vseh teh 
novomodnih predlogov je seveda - volu
men, prostornina, ki ga nudi takšen mo
del, saj omogoča ne le udobnost in vabi, 
da spodaj navlečemo še kakšen topel 
pulover, temveč je tudi skrito zavetje za 
morebitne nepravilnosti na postavi... Ne
dopustno bi bilo ob tem pozabiti na 
ovratnike kot krznene obrobe, v katere se 
boste lahko ovile vse do nosu, ko bo 
zimski veter še bolj strupeno žvižgal 
okrog ušes. 

No, krzno - tisto pravo, ki velja za 
mnoge ženske še vedno kot največji 

»predmet poželenja« ali njegove bolj ali 
manj posrečene sintetične izpeljanke, pa 
je seveda modna tema, ki si zaradi izjem
ne priljubljenosti zasluži svoj in poseben 
prostor. 

Prihodnjič torej vse o krznu, pravem 
in umetnem, krznenih dodatkih in detaj
lih, s katerimi lahko efektno predelamo 
oziroma popestrimo staro zimsko obla
čilo. 

Pripravila: VLASTA 
CAH-ŽEROVNIK 

Znani Slovenci o modi in oblačenju: 
Stojan Auer, gost kontaktne oddaji V mod-

lem vrtincu na Radiu Celje, 25.oktobra 
'997, odgovarja na vprašanje, ali se z nostal-
Sijo spominja tistih kontroverznih barvastih 
suknjičev in pisanih kravat iz televizijskih 
»ddaj Poglej in Zadeni: 

»Dejstvo je, da sem pred leti v slovenskem 
"Medijskem prostoru s tistimi suknjiči povzročil 
'̂ s prvi in temeljit prepih na oblačilnem področ-

pa čeprav so mi ti suknjiči 'prislužili' slabo 
Jvrstitev na lestvici najbolje oblečenih znanih 
Slovenk in Slovencev.Vendar, čas gre svojo pot 
"̂ prej, zamenjal sem stil oblačenja . . . « 

• ki vam je v preteklem letu prinesel uvr
stitev pod sam vrh pozitivne lestvice... 

»Ja, še sedaj komaj verja
mem, da sem se znašel med 
najbolje oblečenimi Slovenci.« 

Kaj pa manekenske izkuš
nje? 

»Ha, ha, res sem enkrat poži
ral za nek modni časopis, bilo je 
prav zabavno biti nekaj ur v 
vlogi manekena, oblečen v mo
do vrhunskih kreatorskih imen. 
Sicer pa tudi v zasebnem življe
nju dajem prednost kvaliteti. 
Trdim, da človek z nakupom 
dobrih in zato seveda dražjih 
oblačil le pridobi. Kakšno vese
lje bi imel s poceni srajco, ki že 
po drugem pranju razpade?« 

Priljubljeni kreatorji, pri
ljubljene barve? 

»Nosim perilo znamke Kal-
vin Clein, sicer pa obožujem 
črno barvo. Tako presenetlji
va, tako nedorečena in istoča
sno tako popolna je. . .« 

Foto: JANE ŠTRAUS 

Stojan Auer kot maneken. 

Toplih nog naokrog 
Modna velevest tole seve

da ni. Je pa spoštovanja 
vredna prav zaradi tega, ker 
že tretjo sezono zapored 
kljubuje neštetim viharjem 
novih trendov. Pravzaprav je 
še bolj kot lani trdno zasi
drana v modnem predalčku, 
na katerem piše »super-ak-
tualno«. 

Mehka, topla in udobna do
mislica, ki bo grela ženske 
noge predvsem po tistem, ko 
bo z dreves padel zadnji list, 
se imenuje - volnene nogavi
ce. Hlačne, se razume, kajti 
volneni objem najraje greje 
žensko telo od podplatov do 
pasu. 

Dodane nitke lycre omogo
čajo, da ne boste hodile nao
krog le toplih nog, temveč bo 
vaš korak in predvsem sede
nje tudi udobno. 

Pa niso volnene nogavice le 
tople in udobne, ponujajo 
nam tudi neslutene možnosti 
za kombiniranje. Če boste pri 
izbiranju vsaj malce tenkočut
ne, ne bo tovrsten dodatek 
zgolj detajl, temveč pomem
ben, morda celo najpomem
bnejši modni akcent v vaši 
zimski garderobi. 

In kakšne so pravzaprav ti
ste čisto letošnje strukture teh 
hlačnih nogavic? Gladko ali 
grobo pletene, z rustikalnimi 
ali romantično čipkastimi 
vzorci, razigrano pisani s pod
lago rdečih, pariško modrih, 
zelenih, celo rumenih geome

trijskih vzorcev (slednji sodijo 
le na mlade, lepo oblikovane 
noge!). 

Najlepše in najbolj elegant
ne pa so vsekakor enobarvne, 
ki se z ostahmi oblačili in 
obuvali zlivajo v efekten, ne
vsiljiv total-look. Če v kakšni 
trgovini odkrijete še enake 
barve volnene rokavice, mor
da celo šal ali bareto, pa vaši, 
čeprav lanski garderobi, nih
če ne bo mogel očitati nei
zvirnosti. 

Anketno nagradno vprašanje novembra: 
KAJ BI SI Z DARILNIM BONOM ZA 40.000 TOLARJEV 

KUPILI V TEKSTILNI TRGOVINI? 
a) le en, kvaliteten kos garderobe; 
b) več, med sabo usklajenih oblačil; 
c) obnovili bi si zalogo spodnjega perila; 
d) 



48 RUMENA STRAN 

TRAČNICE 

Županski ping-pong 
Pred kratkim sta se v ping-pong dvoboju pomerila dva župana, velenjski Srečko Meh in 

šmarški Ivan Rakun. Poročevalci pravijo, da je bila tekma napeta, srečanje izredno športno, 
žogice so letele na vse mogoče strani, župana sta nastopila v občinskih trenirkah, zmagal pa je 
velenjski Srečko. Nekateri sicer natolcujejo, da je bila zmaga predana, vedoč, da bo to Šmartnu 
še kdaj prav prišlo, toda sodniki zatrjujejo, da gre zgolj za natolcevanja. 

Potujoči sod 
v obdobju pred martinovim 

so ljudje videli veliko najrazlič
nejših sodov, na Kozjanskem 
pa ste lahko (bog ne daj!) sre
čah potujočega. V notranjosti 
Franca iz Ješovca pri Kozjem so 
namreč med plavanjem po re
gionalni cesti nameriU nič manj 
kot 3,4 promila alkoholnih hla
pov. Gre za Martinov rekord 
tega vinskega konca, pri čemer 
je treba poudariti, da so letos 
našU celo že 4 promile. In to v 
nežni ženski krvi! Nekaterim 
očitno ni mar ne za svoje niti za 
tuje življenje, zdravje, svojce, 
imetje, ugled, vest... 

Vec bergel 
Sloveniji se v prihodnosti 

obeta zgodba o uspehu pred
vsem v eni sami dejavnosti. Po 
zamisli, da bodo zahajali v 
službo tudi starke in starčki, 
mladi pa bodo morali doma 
počivati, bo zagotovo zacvete
la industrija ortopedskih pri
pomočkov. Ce nihče drug, bo
do imeli od Ropove pokojnin
ske reforme korist izdelovalci 
bergel. 

Brez policije ne gre 
Vse kaže, da bi bilo na sejah 

občinskega sveta morebitne 
občine Ponikva pri Grobelnem 
več policistov kot svetnikov. O 
tem je mogoče soditi po minu
lem zboru krajanov, ko so po
samezniki (pravijo da pregla
sno ter na neprimerni način) 

izrazih nasprotovanje novi ob
čini, pri tem pa so jih najbolj 
zanimali računi minulih tele
fonskih investicij. Njihovo ra
dovednost niso uspeli potlačiti 
niti možje v modrem, ki so 
morah priti zaradi ogroženih 
uglednežev. 

Pozabljivost ali 
(akinstvo? 

V sprejemni pisarni enega od 
oddelkov celjske bolnišnice visi 
na steni »hišni red«, pod kate
rim je kot direktor podpisan dr. 
Aleš Demšar. Glede na to, da 
ima bolnišnica že več kot eno 
leto novega direktorja, si lahko 
»ostanke iz preteklosti« razla
gamo kot posledico varčevalnih 
ukrepov, pozabljivosti vodstva 
oddelka ali pa gre preprosto za 
taktično zvijačo, da bi obisko
valci ob morebitnem nezado
voljstvu zlili svoj gnev na »biv
šega«. 

Za ministre do 
solz 

»Kaj moja stranka vam po
nuja v loncih aV konzervah in 
direktno, strasti zaneti in 
vzpodbuja in vpliva na možga
ne nič diskretno,« so besede mo
ža Gospe ministrice, ki je med 
petkovo predstavo, zaigrano v 
celjskem Narodnem domu do 
solz nasmejala tudi Željka Ci-
glerja, celjskega kulturnega mi
nistra. Je že tako, da je v vsaki 
šah tudi nekaj resnice... 

Dan potem 
Slovenci, predvsem Štajerci, smo po vseh poročilih zelo 

uspešno praznovali še enega od »državnih« praznikov. Sicer ni 
bil dela prost dan, toda praznik vina je bil dostojno obeležen. 
Menda pa ni bilo malo takšnih, ki so si vzeli prost dan potem, 
ko je glavno vlogo imel »maček«. 

RIBIŠKE TROFEJE 

Srečna ribiča s sulcema. ^ 

Kapitalna suka za začetek 
s 1. novembrom se odpre lov za sulca pri Ribiški družini Šempeter. Že drugi dan se je ribišl 

sreča nasmehnila kar dvema ribičema. Na sulca je iz koroške ribiške družine aktiv Slovei 
Gradec prišel Vaso Dražič, ki je v Savinji ulovil 87 cm dolgega sulca, Oskar Plavčak, član domai 
ribiške družine, pa je imel za 2 cm daljšo srečo, kar pomeni, da je njegov sulc, prav takoj 
Savinje, meril 89 cm. Oba ribiča bosta svoji trofeji dala preparirati, tako, da bosta še dolj 
pričala o njuni ribiški sreči. T. TAVq 

(Ocl)kloni 
Reforma pokojninska se pripravlja, 
od česa kdo živel bo na starost, 
in o lustraciji se še razpravlja, 
beseda lepa, v njo zavita ostra ost. 

Za rajo pa Martin naliva vina 
in morda kje kak čudež se zgodi, 
no, praznih rok ostaja pač večina, 
igra usode to je, vseh ljudi. 

POPEVKAR 

AMADEUS POROČA 

Sadovi preleklosli 
Kaj naju briga »knjiga bela«! 

Pač uživava penzijo iz prejšnjega sistema, 
zato bolje živiva kot tisti, ki dela, 

in na Havaje vsako leto greva! 

ZANIMIVOST 

Nizozemski čudež 
Na Vrečkovi kmetiji v Kamenem pri Šentjurju so letff 

znova presenetile buče velikanke. 
Največje so težke približno sto kilogramov, najmanjše pe'' 

deset. Vsi, ki jih opazijo, so posebej pozorni na njihovi 
velikost in težo, zato povprašujejo po semenu. Marija Vrečki 
je povedala, da gre za posebno nizozemsko sorto, ki so j" 
dobili naravnost iz te kmetijsko razvite države. Sicer pa bû ' 
uporabljajo za krmljenje prašičev. 

Treba je tudi spomniti, da so v njih odlične bučnice, ki ji* 
gospodinja Marija ponudi tudi na celjski tržnici. B.J., Foto: Gl 

VITEZI BELEGA MESTA 


